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یکشنبه ۲۰ مهر ۱۳۹۹

 
October 11, 2020

بیست و دوم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ October 10 ] ۱۹ مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام
۲۰ مهر روز بزرگداشت حافظ

[ October 11 ] ۲۰ مهر روز جهانی دختر
۲۱ مهر جشن پیروزی کاوه و فریدون

[ October 14 ] ۲۳ مهر روز جهانی استاندارد
[ October 15 ] ۲۴ مهر روز جهانی عصای سفید

۲۵ مهر رحلت رسول اکرم؛شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام [ ٢٨ صفر
[

[ October 16 ] ۲۵ مهر روز جهانی غذا



 

1- بهره برداري از شهرك صنعتی شماره 4 - خبرگزاري صدا و سیما

2- تولید 650 تن عسل در زنبورستان هاي اشنویه - خبرگزاري صدا و سیما

3- صرفه جویی 50 میلیارد لیتر بنزین با حذف تولید پیکان - نما

4- پرداخت بیش از 45 میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی و عشایري در دامغان - خبرگزاري صدا و سیما

5- 177 هزار متر مربع از معابر روستایی ایلام آسفالت شد - روزنامه سپهر غرب

6- تولید سالانه 244 هزار تن شیر در کردستان - روزنامه سپهر غرب

7- چشم انداز توسعه کردستان را باید در کشاورزي دید - روزنامه سپهر غرب

8- افزایش بودجه بخش کشاورزي کردستان انتظار ما از نمایندگان مجلس است - روزنامه سپهر غرب

9- سهم 40 درصدي روستاها از طرح هاي اشتغال کمیته امداد - خبرگزاري صدا و سیما

10- نگاه سنتی در بخش گردشگري دیگر پاسخگوي نیاز جامعه نیست - میراث آریا

11- ضرورت تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد - شما و اقتصاد

12- تحویل پهپاد به مددجویان براي مشاغل کشاورزي و صنعتی - ایسنا

13- کسب و کارهاي حوزه کرونا در "شب آفتابی" - رادیو اقتصاد

14- کسب و کارهاي حوزه کرونا در "شب آفتابی" - رادیو اقتصاد

15- مناطق آزاد از استارت آپ هاي خدمات رسان به بازنشستگان حمایت می کنند - بورس نیوز

16- حمایت 8 میلیارد ریالی جشنواره اندیشمندان از ایده پردازان جوان - ایرنا

17- اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی اصفهان - سپاهان نیوز

18- ورشکستگی 40 درصد معادن مصالح ساختمانی - نماینده

19- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا - تسنیم

20- تویسرکان و افتتاح اقامتگاه بوم گردي - توریسم پرس

21- طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب با توانمندي داخلی عملیاتی می شود - شانا

22- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا - بولتن نیوز

23- قاب هاي ماندگار/ تقدیر شفقنا از سید کاظم حسینی؛ پیشکسوت مطبوعات - شفقنا

24- کشف بیش از 27 تن گندم قاچاق در سلطانیه - باشگاه خبرنگاران جوان

25- مشارکت بانک ملت در طرح هاي توسعه اي چادرملو - صداي بورس

26- استاندار گیلان برضرورت صیانت از اشتغال موجود و رونق واحدهاي فعال تاکید کرد - گیل نامه

27- بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد - باشگاه خبرنگاران جوان

28- طرح توسعه مشاغل خانگی به مهاجرت معکوس کمک می کند - ایسنا

29- هدف ما توسعه اکوسیستم کارآفرینی است - بازار کار

30- فراخوان پذیرش و جذب ایده در مرکز رشد فناوري دانشگاه ارومیه اعلام شد - بازار کار

31- ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام - بازار کار



32- بنیاد برکت 3 طرح عمرانی در خراسان شمالی اجرا می کند - ایرنا

33- ضرورت تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد - رصد اقتصادي

34- فعالیت 112 مرکز نیکوکاري در سطح استان زنجان - پانا

35- طرح هاي فناوري و تولیدات فناورانه جوانان حمایت می شود - ایرنا

36- آیا مسکن گرانتر میشود؟ / بررسی عوامل تاثیرگذار در قیمت خانه - دانشجو

37- افزایش 8 درصدي حداکثر نیاز مصرف استان یزد به 1805 مگاوات - سلامت

38- استارتاپ کارآفرینی اجتماعی در دانشگاه تبریز برگزار می شود - دانشجو

39- سه میلیارد تن ذخیره پتاس در خراسان جنوبی شناسایی شد - ایرنا

40- انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود - دانشجو

41- ایجاد 752 فرصت شغلی در نیمه سال جاري/ 52 درصد طرح هاي اشتغال به روستاها اختصاص یافت - حوزه نیوز

42- نخستین خط موتور دیزل کشور در مشگین شهر راه اندازي شد - برنا نیوز

43- هنر ـ صنعتی که می تواند جایگزین درآمد نفتی باشد/ اصالت و هویت فرش دستباف اردبیل - خبرگزاري فارس

44- اتمام 780 طرح محرومیت زدایی در روستاهاي خراسان جنوبی - خبرگزاري فارس

45- اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی اصفهان - خبر فوري

46- فعالیت 112 مرکز نیکوکاري در استان زنجان - باشگاه خبرنگاران جوان

47- تفاوت استارتاپ و کسب و کار - بورس نیوز

48- فارغ التحصیلان زراعت در شغل هاي کاذب مشغول به کارند - ایسنا

49- سرانه فضاي مطالعه در شهر رشت کمتر از 0.5 مترمربع است - ایسنا

50- 3 چالش اصلی تولید کنندگان پوشاك - اکو فارس

51- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا - خودرونگاران

52- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/ صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت، زمین

گیر نشد - خودروکار

53- فرصت اشتغال با احیاي طرح هاي صنعتی در نمین - خبر آنلاین

54- حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود - روزنامه کسب و کار

55- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا - روزنامه کسب و کار

56- تشکیل کمیته سه جانبه براي تسریع در راه اندازي بخش فولادسازي شادگان - روزنامه کسب و کار

57- حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود - بهار نیوز

58- حمایت 8 میلیارد و 300 میلیون ریالی جشنواره اندیشمندان از ایده پردازان جوان - روزنامه کسب و کار

59- توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ جزو سیاست هاي ایمیدرو است - پایگاه دولت

60- تخصیص اعتبارات جدید به پروژه هاي بازآفرینی شهري بابل و امیرکلا - پایگاه دولت

61- تاب آوري افراد و مشاغل آسیب دیده از کرونا باید افزایش یابد - پایگاه دولت

62- ستاري: تکیه به فرهنگ دانش بنیان توسعه را پایدار می کند - پایگاه دولت



63- تفاهم نامه همکاري فی مابین صندوق کارآفرینی امید استان با پارك علم و فناوري گلستان با اعتباري بالغ بر 30 میلیارد

ریال - صندوق کارآفرینی امید

64- مهم ترین محور رونق اقتصاد دانش بنیان، نیروي انسانی است - سیتنا

65- تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید - شما نیوز

66- مشارکت صندوق امید آذربایجانغربی در یکهزار و 600 طرح روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

67- صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی زنجان به 20 مورد رسید - ایرنا

68- توسعه استان گیلان در گرو گسترش صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات کشاورزي است - تسنیم

69- «چماچا» از هجوم ویلاسازان تا تلاش براي کشت درخت پولساز - شبستان

70- حافظ مصلح اجتماعی نبود / نیاز امروز ما عقلانیت است نه خرافات - خبرگزاري قرآن

71- از منظر تخصصی میزان جواز تاسیس مهم نیست/ عده اي فرصت طلب در استان هاي دیگر اقدام به اخذ مجوز تاسیس فاقد

پشتوانه می کنند - گیل خبر

72- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/ پیشرفت چشمگیر سایپا در سال هاي اخیر - رصد
اقتصادي

73- هفت میلیارد و 758 میلیون تومان تسهیلات کرونا در سلسله پرداخت شد - ایرنا

74- مشارکت بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو - شما و اقتصاد

75- اشتغال به مثابه ابزار - رسا

76- مفهوم واژه هاي مرسوم در حوزه واردات خودرو، CBU، CKD، SKD و DKD - اقتصاد آنلاین

77- معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور: تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا -
پارسینه

78- آقاي روحانی قاسم سلیمانی شما در حوزه اقتصاد کیست؟ - فردا نیوز

79- آیا سیدمحمدهادي طلوعی واقعا کلاهبردار است؟ - بنکر

80- بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد - ایرنا

81- تقدیر و تشکر رئیس کل بانک مرکزي ایران از حضور پررنگ گروه فولاد مبارکه در جنگ تمام عیار اقتصادي - فلزات آنلاین

82- بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت می کند - فلزات آنلاین

83- لزوم ایجاد صنایع پایین دستی پتروشیمی لردگان + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

84- فرماندار رودسر معارفه شد/ استاندار گیلان: حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با جدیت استمرار یابد - 8 دي خبر

85- حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود - فصل اقتصاد

86- رئیس اتحادیه کارگران: باید حداقل حقوق وزارت کار در تمامی استان ها رعایت شود - با اقتصاد

87- تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/ پیشرفت چشمگیر سایپا در سال هاي اخیر/ صنعت

خودرو با وجود تحریم هاي سخت، زمین گیر نشد - جامع خبر

88- بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت میکند - جامع خبر

89- چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی - ارك خبر

90- وبینار مأموریت دانشگاه علمی کاربردي در توسعه اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري استان بوشهر توسط مرکز آموزش علمی

کاربردي اتاق اصناف برگزار می شود - دانشگاه جامع علمی کاربردي



91- پوستر / تولید، کلید اصلی اشتغال در کشور - دانا

92- حمایت از ایده پردازان جوان با محوریت علوم پایه - بازار کار

93- چرا برخی مراکز علمی-کاربردي کارخانه هاي مهم البرز در حال تعطیلی هستند؟ - بازار کار

94- تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید - آریا نیوز

95- غول بیکاري بزرگتر شد - شهید نیوز

96- جلسه همکاري میان مخابرات مصر با هوآوي - سایبربان

97- انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود - خبرگزاري مهر

98- پرداخت تسهیلات براي53 واحد تولیدي در زنجان - باشگاه خبرنگاران جوان

99- نیمی از تعهد اشتغال ورزش و جوانان استان سمنان محقق شد - شبستان

100- چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی - صبحانه آنلاین

101- فقط بخش خصوصی می تواند به آزمون و خطا در صنعت خودرو پایان دهد - آخرین خبر

102- 7 میلیون خانوار زیرپوشش نظام بیمه اي تامین اجتماعی نیستند - چابک آنلاین

103- 3 چالش اصلی تولید کنندگان پوشاك/ تولیدکنندگان مواد اولیه را از بازار قاچاق تامین می کنند - خبرگزاري فارس

104- اشتغال به مثابه ابزار - خبرگزاري فارس

105- فرماندار جدید شهرستان رودسر معارفه شد | زارع: ضرورت صیانت از اشتغال موجود - دیار میرزا

106- بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت و سرمایه گذاري می کند - معدن نیوز

107- چرا پیام رسان هاي داخلی محبوب نیستند؟ - ایرنا

108- مشکل متناسب سازي حقوق بازنشستگان در مشاغل سخت برطرف شد - شعار سال

109- حکومتی که به جا می بخشد و به جا اعدام می کند - شهداي ایران

110- حضور 950 زندانی غیرعمد در زندان هاي فارس - روزنامه شیراز نوین

111- ایجاد 752 فرصت شغلی براي مددجویان استان سمنان - ایسنا

112- ایجاد 752 فرصت شغلی در نیمه سال جاري در استان سمنان - بسیج نیوز

113- تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر شناور در کنارك/ اشتغال 1030 نفر در کارگاه هاي شناورسازي جنوب

شرق کشور - عصر هامون

114- 1727 جواز تاسیس صنعتی در یزد صادر شد - خبرگزاري مهر

115- تحقق 83 درصدي طرح هاي عمرانی روستایی در خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

116- چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی - روزنامه نصف جهان

117- حضور سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان در محل سامانه سامد و پاسخگویی به تماسهاي مردمی - صندوق کارآفرینی
امید

118- سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت(سامد) - صندوق کارآفرینی امید

119- شعب صندوق کارآفرینی امید در سیستان و بلوچستان افزایش می یابد - صندوق کارآفرینی امید

120- برگزاري مراسم روز ملی روستا و جشنواره کشمش در روستاي طاینه بخش موچش کامیاران - صندوق کارآفرینی امید

121- صندوق کارآفرینی امید براي بیش از 2 هزارکردستانی اشتغال ایجاد کرد - صندوق کارآفرینی امید

122- صادرات 50 میلیون دلاري کیوي گیلان به 6 کشور دنیا - خبرگزاري فارس



123- اشتغال 6 هزار بانوي روستایی در صندوق هاي خرد روستایی استان همدان - باشگاه خبرنگاران جوان

124- پرداخت 151 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به کسب و کارهاي آسیب دیده - باشگاه خبرنگاران جوان

125- اعطاي تسهیلات قضائی به زندانیان واجد شرایط - خبرگزاري فارس

126- بردسیر رتبه نخست ایجاد اشتغال در استان کرمان را کسب کرد - باشگاه خبرنگاران جوان

127- صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی 865 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرد - شبستان

128- نمایی دیگر از تلاش هاي عمرانی و اقتصادي دولت در تولیدات - شبکه ایران

129- بهره برداري از ده ها پروژه کوچک مقیاس محلی در منطقه 10 - همشهري

130- برگزاري 11 کارگاه آموزشی تخصصی ویژه شاغلان صنایع دستی یزد - میراث آریا

131- بیش از پنج هزار طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد - ایرنا

132- با عنوان لزوم تربیت حرفه اي و مهارت آموزي منابع انسانی - اخبار علمی

133- پرداخت بیش از 47 میلیارد تومان وام قرض الحسنه امداد ولایت کمیته امداد در اصفهان - موج

134- اشتغالزایی 500 نفري با بهره برداري از معدن فسفات چرام - دنیاي معدن

135- توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ جزو سیاست هاي ایمیدرو است/ زنجیره فولاد با ایجاد 250 هزار شغل از افتخارات

کشور است - دنیاي معدن

136- سومین رویداد تربیت کنشگران در فارس به صورت مجازي برگزار می شود - دانشجو

137- براي کاهش آلایندگی نیاز به گسترش زیرساخت ها هم هست - پدال نیوز

138- بیش از 900 شغل جدید در اردستان ایجاد می شود - تسنیم

139- تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت شناور در کنارك / ایجاد اشتغال 1000 نفر در کارگاه هاي شناورسازي - تسنیم

140- اکبر ترکان : توزیع ارز 4200 تومانی تاریک ترین نقطه دولت آقاي روحانی است - تسنیم

141- فیلم|کشت وصنعت مغان را به قیمت آهن قراضه هاي صنایع آن فروختند/ کاهش تولید پس از واگذاري - تسنیم

142- چرا برخی مراکز علمی-کاربردي کارخانه هاي مهم البرز در حال تعطیلی هستند؟ - ایسنا

143- 151 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در کرمانشاه پرداخت شد - ایرنا

144- نمایی دیگر از تلاش هاي عمرانی و اقتصادي دولت در تولیدات خبرنگاران ایرنا - ایرنا

145- آرامش و امید در کارگاه تولیدي حمایتی معلولان «برکت» - شهرآرا آنلاین

146- انتخابات ریاست جمهوري تاجیکستان به روایت تصویر - خبرگزاري فارس

147- فکري گزینه مناسب براي حل مشکلات نبود/ مجیدي بهترین گزینه داخلی براي استقلال بود - خبرگزاري فارس

148- نرخ بیکاري تابستان 99 البرز 0.6 درصد کاهش یافت - ایرنا

149- 31 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به مددجویان ماکو پرداخت شد - ایرنا

150- مراکز آموزش علمی کاربردي با تجمیع به دانشکده هاي علمی کاربردي تبدیل می شوند - دانشگاه جامع علمی کاربردي



 

بهره برداري از شهرك صنعتی شماره 4

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/20

بعد از گذشت 19 سال، شهریور ماه امسال، شهرك صنعتی شماره 4 سنندج یا سرنجیانه به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیمامرکز کردستان، این
شهرك 300 هکتاراست و قرار است در 2 فاز این شهرك،
واحد هاي مختلف صنعتی براي اشتغال 3 هزار نفر ایجاد

 
شود. 

{sepehr_media_5445800_400_300$}



تولید 650 تن عسل در زنبورستان هاي اشنویه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/20

کارشناسان سازمان جهاد کشاورزي ارزیابی کرده اند امسال زنبورداران اشنویه 650 تن عسل تولید و به بازار عرضه کرده اند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز آذربایجان غربی، طبیعت بکر و سرسبز اشنویه بستري مناسب براي تولید عسلی با

 
کیفیت در اشنویه بوده است. 

سرپرست جهادکشاورزي اشنویه گفت: 68 هزار کندوي مدرن و
بومی در اشنویه مستقر بودند که از این کندوها امسال 650 تن

 
عسل تولید برداشت شده است. 

احمدي گفت: 328 نفر به طور مستقیم در امر زنبورداري در
اشنویه مشغول فعالیتند و همچنین زنبورداران مهاجر نیز در

 
طبیعت شهرستان اشنویه بیش از 20 هزار کندو مستقر کردند. 

در سال جهش تولید، حمایت از زنبورداران اشنویه علاوه بر رونق تولید، توانست اشتغال پایدار را براي فعالان این عرصه تضمین کنند.



صرفه جویی 50 میلیارد لیتر بنزین با حذف تولید پیکان

منبع: نماشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل اسبق شرکت بهینه سازي مصرف سوخت گفت: از اواسط دهه 80 افول شرکت بهینه سازي شروع شد و از پیگیري
و اجراي طرح هاي بهینه سازي غافل شدیم؛ درحالی که مسئله بهینه سازي، زیربنایی و به شدت اشتغال زا و دانش بنیان

است.

مدیرعامل اسبق شرکت بهینه سازي مصرف سوخت گفت: از اواسط
دهه 80 افول شرکت بهینه سازي شروع شد و از پیگیري و اجراي
طرح هاي بهینه سازي غافل شدیم؛ درحالی که مسئله بهینه سازي،

 
زیربنایی و به شدت اشتغال زا و دانش بنیان است. 

به گزارش نما، یکی از اولویت هاي فراموش شده در وزارت نفت،
پیگیري و اجراي طرح هاي بهینه سازي مصرف انرژي در کشور است.
در این بین هر چند طرح هاي خوبی مانند ارتقا کارآیی موتورخانه

هاي ساختمان هاي مسکونی، اداري و تجاري، نوسازي 65 هزار دستگاه کامیون فرسوده (که بعداً به 200 هزار دستگاه تغییر کرد)،
جایگزینی 17 هزار اتوبوس شهري دیزلی با اتوبوس هاي گازسوز و مواردي از این دست تدوین شد، اما پیگیري و اجراي آنها یا به کلی

 
متوقف شده است و یا با سرعت کمی در حال انجام است. 

در این راستا براي بررسی اهمیت و جایگاه بهینه سازي مصرف انرژي در کشور و سرنوشت طرح هاي تدوین شده و ریشه یابی
مشکلات این حوزه با نصرت االله سیفی مدیرعامل اسبق شرکت بهینه سازي مصرف سوخت به گفتگو نشستیم. مصاحبه با سیفی در

 
دو بخش تقدیم خوانندگان می شود. 

 
مشروح مصاحبه با مدیرعامل اسبق شرکت بهینه سازي مصرف سوخت به شرح زیر است: 

 
با تضمین کسب و کار CNG توسط دولت، بخش خصوصی براي احداث جایگاه ها اقدام کرد 

شرکت بهینه سازي مصرف سوخت با اجراي چه پروژه هایی شروع به کار کرد؟ لطفا توضیحاتی درباره تاریخچه و اقدامات این شرکت

 
ارائه دهید. 

سیفی: شرکت بهینه سازي مصرف سوخت در سال 1379 با حکم آقاي زنگنه تاسیس شد. در ابتدا 5 محور براي بهینه سازي مصرف
مطرح بود که به عنوان مثال یکی از محورها مسئله کاهش مصرف انرژي در ساختمان ها و دیگري توسعه صنعت سی.ان.جی در بخش
حمل و نقل و مواردي از این دست بودند. در ابتدا واقعا نمی دانستیم حدود و ثغور کار را چگونه تعریف کنیم ولی مطالعه کردیم و کم

 
کم با اقناع و توجیه دستگاه هاي مختلف از جمله سازمان برنامه و بودجه و وزارت نفت، کار شروع شد. 

در ابتدا تمرکز اصلی ما بر توسعه سی.ان.جی بود، ولی در بخش هاي ساختمان و صنعت هم کارهاي اجرائی و مطالعاتی آغاز شد، مثلاً
مطالعه براي تدوین استاندارهاي مختلف مصرف انرژي در بخش هاي مختلف مثل استانداردهاي ساختمان، حمل و نقل و صنایع نیز



در دستور کار قرار گرفته بود. در نهایت مبنا این شد که شرکت بهینه سازي به اصطلاح امروزي مانند استارت آپ فکتوري کار کند که
در آن روي ایده ها مطالعه شده و feasibility study تهیه شود و با انجام نمونه کار کم کم تبدیل به طرح کسب و کار شود و بعداً
کار در حد وسیع انجام شود. یعنی تمام مراحل خلق یک کسب و کار در آنجا انجام شود. به عنوان مثال، ایده توسعه صنعت

 
سی.ان.جی کار بارز این سازمان بود که با مدل تعریف شده انجام شد. 

ما سال 79 روي موضوع توسعه ال.پی.جی به عنوان سوخت جایگزین خودرو مطالعه کردیم و متوجه شدیم که اشکالاتی در توسعه
این صنعت در آن زمان وجود داشت. آن زمان ابتدا تصمیم بر این بود که ال.پی.جی در سبد حمل و نقل خودروها توسعه پیدا کند که
بعد از شکست این طرح ما توانستیم از نقاط ضعف اجراي این طرح درس بگیریم و به گونه اي براي توسعه سی.ان.جی اقدام کنیم که

 
آن اشکالات را نداشته باشد. 

بعد از انجام مطالعات اولیه طرح سی.ان.جی طرح کلی را تدوین کردیم و مطالعاتی را نیز درباره تجربه هاي گذشته اجراي طرح
سی.ان.جی در شیراز و مشهد انجام دادیم. آزمایشگاه ها و دانشگاه ها را درگیر کار کردیم که این مجموعه ها بیایند خودروهایی که از
قبل انقلاب سی.ان.جی سوز شده بودند را تست کنند. به عنوان مثال در این راستا موتورهاي دوگانه سوز سی.ان.جی و بنزین را برش

 
دادند و اشکالاتش را مشخص کردند. 

به موازات تصمیم گرفتیم از تجربیات جهانی نیز استفاده کنیم و تیمی را تشکیل دادیم که با کشورهاي باسابقه در این حوزه مذاکره و
Sintef مصاحبه کنند و کارهاي مطالعاتی را انجام دهند. من خاطرم هست که قراردادي با مرکز مشهور مطالعات انرژي نروژ به نام
عقد کردیم و آنها را با مشاور ایرانی هم ملحق کردیم تا وضعیت ایران را مطالعه کنند و چند تا سناریو براي توسعه سی.ان.جی تدوین
کنند. بعد راهبردي براي انتخاب جاده هاي مناسب شهرها و ناوگان ها تدوین کردیم و سپس کار را شروع کردیم. حتی با

 
خودروسازان کشور جلسه گذاشتیم و آنها را قانع کردیم یک بخشی از خط تولید را بر روي سی ان.جی بیاورند. 

اغلب این کارها بین سال هاي 79 تا 82 انجام شد. به نحوي که در بهمن ماه سال 81 براي بودجه سال بعد، یک میلیارد و 800
میلیون دلار مجوز براي طرح هاي حمل و نقل و توسعه سی.ان.جی در کشور گرفتیم و همان پایه اي براي انجام کارها شد. سعی
کردیم نوع اجراي این کار به گونه اي باشد که مردم ورود کنند. یعنی اول دولت سرمایه گذاري زیر بنایی کند، بعد استاندارد تعیین
کند و سپس شروع به فراخوان همگانی کند. مثلا هر کسی زمین دارد ما کمپرسور و دانش می دهیم و بازار فروش را تضمین می
کنیم، تا کسب و کار راه بیفتد. توجه داشته باشید که با آن بودجه تصویب شده دولت زیرساخت ها را درست کرد مثلا لوله کشی گاز
و برق و احداث جایگاه هاي ناوگان عمومی و هزینه هاي تبدیل بخشی از ناوگان عمومی بر عهده دولت بود ولی پس از آن احداث همه

 
جایگاه ها و تبدیل همه خودروها توسط بخش خصوصی انجام شد. 

همانطور که بیان شد طرح هاي بهینه سازي بسیار زیربنایی بوده و به شدت اشتغال زا و دانش بنیان هستند. همین خلق صنعت
سی.ان.جی در نتیجه یک ایده در بهینه سازي بود و تبدیل به صنعت ملی شد. الان حدود 30 هزار نفر در این صنعت مشغول به کار
هستند و در حال گسترش هم هست. به خاطر دارم مسئولین اخیراً گزارشی ارائه دادند که تا الان بالغ بر 40 میلیارد دلار از راه

 
جایگزینی سوخت صرفه جویی اقتصادي شده است. 

 
صرفه جویی 50 میلیارد لیتر بنزین با حذف خط تولید پیکان 

در کنار توسعه سی.ان.جی چه طرح هاي دیگري را پیگیري می کردید؟ اجراي طرح هاي تعریف شده در شرکت در طول سال هاي

 
مختلف با چه فراز و نشیب هاي همراه بود؟ 



سیفی: البته توسعه سی.ان.جی فقط یکی از طرح هاي بهینه سازي بود. مثلاً موضوع تولید نصب پنجره دوجداره در بخش خانگی را
در آن زمان آقاي دکتر ستاري مدیر بخش ساختمان و لوازم خانگی پیگیري می کردند یا مثلاً استانداردهایی براي جداره هاي
غیرشفاف ساختمان تعریف کردند. الان اجراي بسیاري دیوارها و سقف ها با پلی یوریتان است که این اقدام ناشی از اجراي طرح ها و
استاندارد بهینه سازي بود. یا در بخش صنعت ما تقریبا همه بخش ها را ممیزي و آنالیز کردیم. صنعت سیمان، فولاد، آلومینیوم،

 
داروسازي و حتی کشاورزي. بعد از این شدت کاري که شروع شد، در سال هاي 82 به بعد نتیجه آن به مرور مشخص شد. 

مثلا یک مورد دیگر این کارها حذف خط تولید پیکان بود. پیکان به طور طبیعی با روش تولید با تکنولوژي دهه 60 میلادي، هر 100
کیلومتر 12 الی 14 لیتر بنزین می سوزاند. همان موقع پراید به عنوان خودرو پیشرفته تر هر 100 کیلومتر 7-8 لیتر بنزین می
سوزاند. الان خودورهاي غیرهیبریدي روي عدد 5 الی 6 لیتر هستند که اگر هیبریدي شوند این رقم به 2 تا 2.5 لیتر به ازاي هر 100

 
کیلومتر میرسد. پس شما مقایسه کنید که چقدر پیکان بنزین سوزي می کرد. 

حالا این اختلاف مصرف بنزین بین پیکان و مثلا پراید (که خودروي در دسترس بود) را ضرب در 2 میلیون خودرو جدید کنید که
قرار بود طی 5 سال توسط ایران خودرو تولید شود. این تعداد سالی 20 هزار کیلومتر پیمایش دارد و با محاسبات سالانه حدود 2.5
میلیارد لیتر بنزین صرفه جویی می شود (اگر عمر 20 ساله براي خودروها فرض شود 50 میلیارد لیتر بنزین صرفه جویی می شود).
اگر ما سرمایه گذاري را به جاي تولید نفت و انرژي و ساخت پالایشگاه به سمت درست مصرف کردن می بردیم، سه چهار برابر سود

 
بیشتري داشت. یعنی مثلاً در این مورد مشکل خودکفایی بنزین را حل می کردیم. این حرف من پشتوانه مطالعاتی دارد. 

همین بحث تولید خودروي کم مصرف با فناوري روز منجر به یک مناقصه بین المللی شد که نهایتاً منجر به تولید خودروي ال 90 یا
همان تندر90 به تعداد 600 هزار دستگاه در سال شد و خط تولید پیکان سواري براي همیشه تعطیل شد. اگر این کار انجام نمی شد،

 
مشکل تامین بنزین از مشکلات لاینحل امروز کشور بود. 

به نظرم مسیر اجراي طرح ها و پروژه هاي بهینه سازي فراز و فرودهایی داشت و طوفانی ترین دوره همان دوران اول بود که اقدامات
قابل ملاحظه اي در این حوزه انجام شد. مهمترین آن وضع استانداردهاي بهینه سازي بود که در سال 82-83 این کار انجام شد و

 
قرار بود از سال 83 هر سه سال یکبار این استانداردهاي ابلاغی تجدیدنظر شود. یکی دو دوره این کار صورت گرفت ولی بعد رها شد. 

از اواسط دهه 80 افول شرکت بهینه سازي شروع شد و از پیگیري و اجراي طرح هاي بهینه سازي غافل شده ایم و فقط پروژه هاي
قبلی ادامه پیدا می کرد. حتی سازماندهی آن هم بهم خورد. مثلا در سال 85 طرح سی.ان.جی را از بهینه سازي خارج و به شرکت
ملی گاز دادند و در آن شرکت، شرکتی به نام گاز خودرو تاسیس کرد. اما آنجا هم دوام نیاورد و بعد از 3-4 سال به شرکت ملی پخش
الحاق شد و الان مدیریت طرح سی.ان.جی با شرکت ملی پخش است. در این نقل و انتقالات بسیاري مشکلات پیش آمد، که هنوز هم

 
لاینحل باقی مانده است. 

نظر شخصی من این است که شرکت هایی مثل شرکت ملی گاز و شرکت ملی پخش، براي کارهاي جاري طراحی شده اند و براي امور
توسعه اي تاسیس نشدند. براي همین وقتی مدیریت طرح سی.ان.جی به شرکت ملی گاز منتقل شد به ناچار براي انجام امور مربوط
به آن شرکت گاز خودرو را تاسیس کردند، چون ساختار سازمانی نمی توانست مدیریت جدیدي را در خودش هضم کند. فی الواقع

 
چارت سازمانی براي توسعه طراحی نشده بود. 

براي همین شرکت بهینه سازي که کارش تجاري سازي ایده ها بود چابک طراحی شد. در آن زمان 90 یا 96 نفر پست سازمانی



داشت. کم کم بزرگ شد و الان تصور می کنم به 140-150 نفر رسیده باشد ولی اصل قضیه این بود که قرار بود آنجا محل تولید و
پرورش ایده باشد. بعد ایده ها اجرایی شود و بعد این پروژه ها شرکت، پروژه بشوند یا در سازمان هاي دیگر ادامه حیات دهند. چون

 
خیلی می توان ایده خلق کرد هیچ سازمانی به تنهایی نمی تواند متولی آن باشد. 

من تاریخچه را از ابتداي تاسیس عرض کردم ولی بعدها کارهایی هم انجام شده که باید بیان شود. مثلا در اواخر دهه 80 یکی از
کارهایی که انجام شد توسعه انرژي خورشیدي گرمایی بود. اما دیگر در آن زمان شرکت با کمترین هزینه کار کرد و تا سال 92 دیگر
پروژه جدیدي به آن تعلق نگرفت. در سال 92 که بنده مجدداً قبول مسئولیت کردم آقاي کاظمی چند ماهی بود به مدیرعاملی شرکت
ملی پالایش و پخش منصوب شده بود و شرکت بهینه سازي دیگر متولی نداشت. آقاي زنگنه به بنده ماموریت داد که بروم و شرکت را

 
مدیریت کنم. قرار بود بودجه اي هم نزدیک به 200 میلیون دلار تزریق شود و صندوقی تشکیل شود. 

به طور کلی اقتصاد ما نقطه ضعفی دارد به اسم بهره وري پایین که در همه جاها هست و حتی در بهره وري نیروي انسانی هم ضعف
داریم. بهره وري پایین انرژي که ستون اقتصاد است، باعث می شود اقتصادمان رنجور باشد. ولی همین نقطه ضعف می تواند نقطه
قوت اقتصاد ما نیز باشد. مثالی که عرض کردم سال 79 شما در صنعتی به اسم سی.ان.جی هیچی نیستید و در طول 10 سال تبدیل
به شماره یک جهان می شوید. ما الان یک دهه است که در حوزه سی.ان.جی یا اول یا دوم هستیم. روزي تقریبا معادل 20 میلیون
لیتر بنزین، سی.ان.جی مصرف می کنیم. این صنعت بومی است تا جایی که ما در مقام انتقال فناوري هستیم. حتی بارها شده
پیشنهاد صادرات تجهیزات به سایر کشورها مطرح شده است. مثلا براي ترکمنستان به وزارت نفت پیشنهاد دادیم که صنعت
سی.ان.جی راه بیندازیم و به دولتش هم اطمینان بدهیم. این یک نمونه از دستاوردها و افتخارات فعالیت هاي بخش انرژي کشور در

 
بهینه سازي است. 

 
دوگانه سازي بین توسعه پارس جنوبی و پالایشگاه سازي ناشی از فقدان طرح جامع انرژي است 

در بخشی از صحبت هاي شما بین بهینه سازي مصرف بنزین و پالایشگاه سازي دوگانه اي ایجاد شد. برخی با ایجاد دوگانه هایی از
این دست اینگونه القا می کنند که باید یک گزینه از بین بهینه سازي مصرف و پالایشگاه سازي تنها یکی را انتخاب کرد، درحالیکه
ساخت پالایشگاه ناظر به حل مسئله خام فروشی نفتی است که درآمد حاصل از صادرات آن حداقل 30 درصد از بودجه دولت را

 
تشکیل می دهد. نظر شما در این باره چیست؟ 

سیفی: زنجیره ارزش افزوده یک موضوع دائمی است. همیشه باید سعی کرد خام نفروشیم. خام فروختن هر چیزي شاید به ضرر باشد
نمی گویم حتما. از طرفی خام فروشی رتبه دارد. نفت خام را تبدیل به گازوئیل کنید باز هم خام است اگر تبدیل به واکس یا روغن
پایه کنی، یک مقدار بهتر است. پس خام فروشی هم رتبه بندي دارد. هدف این است که از یک ماده ارزش افزوده بیشتري ایجاد

 
کنیم. در هر صنعتی همین است. در کشاورزي گندم با ساقه را بفروشی خام است. اگر دانه را جدا کنی یک رتبه بهتر است. 

ما الان داریم درباره اقتصاد انرژي حرف میزنیم. در این حوزه سوزاندن نفت به شکل گازوئیل در موتورهاي احتراق داخلی گناه بزرگ
است. ما به جاي این باید گاز را بسوزانیم که حداقل ارزان تر است. ولی به طور کلی اینطور نیست که مثلا ما بین پالایشگاه سازي و
توسعه پارس جنوبی حتما باید یکی را انتخاب می کردیم. اینها تصمیمات مدیریتی است. ما باید طرح جامع واقعی براي انرژي داشته
باشیم نه از این ها که روي میز هر کسی هست. کسی که 50 تا هدف گذاري می کند معلوم است این فرد یا هدف را نشناخته است و

 
یا برنامه ریزي را در طول عمر شما خیلی برنامه ریز و موفق باشید به سه هدف میتوانی برسی چطوري 50 تا هدف تعیین میکنی؟! 

چند روز قبل داشتم طرح جامع سعودي ها را می خواندم طرح جامع شسته و رفته اي بود با سه هدف کلی. مال ترکیه هم همینطور



بود. ما در کشور این مشکل را داریم که طرح جامع قابل اندازه گیري نداریم. بنابراین هر کسی می تواند وزیر را متهم کند چرا
پالایشگاه نساختی و وزیر هم دفاع کند که به این دلیل نساختم. پس باید اول دید آیا ما استراتژي و طرح جامع داشتیم و اجرا

 
نکردیم؟ اینها باید منصفانه بحث شود و اگر نداشتیم همه در نداشتن آن مقصر هستیم. 

 
چرا طرح توسعه LPG به عنوان سوخت خودروها در دهه هفتاد شکست خورد؟ 

در بخشی دیگري از صحبت ها اشاره کردید که در دهه هفتاد ابتدا تصمیم به توسعه ال.پی.جی گرفته شد که آن طرح شکست خورد.

 
دلایل شکست طرح اتوگاز در گذشته چه بود؟ 

سیفی: مطالعه بسیار عمیق در حد دو هزار نفر ساعت انجام شد که خودم هم در آن دخیل بودم که ببینیم نقاط ضعف و قوت توسعه
ال.پی.جی چیست. ال.پی.جی در زمانیکه خلق شد مرحوم دکتر ابتکار، این طرح را به سازمان محیط زیست ارائه داد و دلیلش هم

 
صرفا محیط زیستی بود. بحث این بود که ال.پی.جی در موتورهاي درون سوز نسبت به بنزین پاك تر عمل می کند. 

این طرح در اوایل دهه 70 مطرح شد. اینها از ناوگان تاکسی شروع کردند و چند جایگاه هم ساختند که جایگاه هاي خاصی هم
هست. آن زمان در ایران ال.پی.جی زیاد بود منتها یکی از اشتباهات آنها این بود که این ال.پی.جی را مجانی دادند. هر چیزي که

 
رایگان باشد همه به سمتش می روند. 

این قضیه باعث شد تا به صورت انفجاري کیت از ایتالیا و جاهاي دیگر آوردند و ماشین ها را به ال.پی.جی سوز تبدیل کردند. در
داخل هم مونتاژ کردند و یک تولیدکننده هم سیلندرسازي را شروع کرد. وزارت صنعت هم یادش رفت این کار هم اندازه اي دارد و
مجوز 400 هزار خودرو در سال براي ساخت کیت و سیلندر داده بود. در حالی که تولید کل صنعت خودرو 200 هزار خودرو در سال

 
بود. یعنی شور قضیه درآمده بود و کار به جایی رسید که ال.پی.جی کم آمد. 

بعدها اما مطالعات کامل ما نشان داد که در آن زمان در موتورهاي احتراق داخلی که براي مصرف بنزین طراحی شده بودند،
ال.پی.جی خیلی پاك سوز نیست و تقریباً همان آلودگی را ایجاد میکرد. یعنی هدف اولیه هم به دست نیامد. ال.پی.جی مایع است و
در اثر تصادف مثل بنزین روي زمین می ریزد و با جرقه اي منفجر میشود ولی سی.ان.جی این طور نیست. در کل ال.پی.جی اصولا در

 
خودرو میزان خطر و ریسک انفجارش به اندازه بنزین است. 

منبع: فارس



پرداخت بیش از 45 میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی و عشایري در

دامغان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/20

بیش از 45 میلیارد تومان اعتبار در قالب تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري به افراد جویاي کار دامغانی پرداخت شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما استان سمنان، بندرآبادي فرماندار
دامغان در جلسه کارگروه اشتغال روستایی و عشایري گفت: تاکنون 45
میلیارد و 432 میلیون تومان تسهیلات براي اشتغال روستایی و عشایري
در بخش هاي مختلف دامداري، صنایع دستی، خدماتی، و کارگا ه هاي

 
خانگی پرداخت شده است. 

وي افزود: با پرداخت این تسهیلات براي 571 نفر شغل ایجاد شده است.

فرماندار دامغان گفت: از این میزان تسهیلات، 12 میلیارد و 146 میلیون تومان در بخش حمایتی ، و 23 میلیارد و 293 میلیون
تومان در قالب کارگروه اشتغال روستایی بوده است.



177 هزار متر مربع از معابر روستایی ایلام آسفالت شد

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/20

177 هزار متر مربع از معابر روستایی ایلام آسفالت شد >

 
177 هزار متر مربع از معابر روستایی ایلام آسفالت شد 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ایلام گفت: 177 هزار و
444 مترمربع از معابر روستایی این استان از ابتداي سال جاري

 
تاکنون زیرسازي و آسفالت شده است. 

حبیب االله محبی اظهار کرد: امسال طرح آسفالت 32 روستاي
بالاي 20 خانوار ایلام در سطح روستاهاي 11 شهرستان استان

 
اجرایی شده است. 

به گفته وي، براي اجراي این پروژه 134 میلیارد و 242 میلیون

 
ریال اعتبار از محل منابع استانی و ملی هزینه شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ایلام با اشاره به اجراي طرح
هادي در سطح روستاهاي استان یادآور شد: امسال و از محل اعتبارات ملی، سیل و استانی 240 میلیارد ریال براي اجراي طرح هاي

 
هادي روستایی در این استان اختصاص یافته است. 

 
محبی اضافه کرد: این میزان اعتبار براي اجراي طرح هاي هادي در سطح 103 روستاي بالاي 20 خانوار پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه تاکنون 110 میلیارد ریال از این میزان اعتبار تخصیص یافته است، افزود: تهیه و بازنگري طرح هادي در سطح 75

 
روستاي استان نیز در دستور کار قرار دارد که در صورت تخصیص اعتبار این تعداد افزایش خواهد یافت. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ایلام با اشاره به تهیه نقشه طرح هادي براي تمامی روستاهاي بالاي 20 خانوار استان یادآور شد:

 
از مجموع 607 روستاي استان 384 روستاي بالاي 20 خانوار مشمول طرح هادي در این استان وجود دارد. 

محبی با بیان اینکه سال گذشته طرح هادي در 165 روستاي بالاي 20 خانوار این استان اجرا شد، گفت: در این مدت 724 میلیارد و

 
500 میلیون ریال براي اجراي طرح هادي در روستاهاي ایلام اختصاص یافت. 

وي اضافه کرد: این اعتبار از محل منابع اعتباري(استانی، ملی، سیل) براي اجراي طرح هادي در روستاهاي این استان در نظر گرفته



 
شد. 

مدیرکل بنیاد مسکن ایلام تاکید کرد: اعتبار اختصاص یافته براي اجراي طرح هاي هادي روستایی در سطح استان براي بازگشایی،
برداشت موانع، زیرسازي، آسفالت، جدول گذاري، سنگ فرش، میدان سازي و همچنین فضاي سبز این تعداد روستاهاي استان هزینه

 
شده است. 

 
به گفته محبی تا کنون اجراي طرح هادي در سطح 400 روستاي استان آغاز شده است. 

وي افزود: توسعه روستایی و ماندگاري جمعیت در روستاها با توجه به فراهم شدن شرایط مطلوب معیشت و اشتغال ممکن بوده که

 
هم اکنون توسعه روستایی با محوریت اشتغال و معیشت در دستور کار بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قرار دارد. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ایلام ادامه داد: با رفع محرومیت مناطق روستایی، ارتقاي سطح و کیفیت زندگی روستاییان و
ایجاد اشتغال و بهره وري می توان، به توسعه روستایی دست یافت که در این راستا بنیاد مسکن با اجراي طرح هادي خدمات

 
ارزشمندي به روستائیان ارائه کرده است. 

وي گفت: در زمان حاضر طرح هادي روستایی مهم ترین ابزار مدیریت توسعه روستایی است که علاوه بر جنبه هاي کالبدي روستاها،

 
جنبه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی مورد توجه قرار می گیرد. 

محبی با بیان اینکه اجراي طرح هادي نقش زیربنایی و بنیادي در توسعه همه جانبه مناطق روستایی دارد، تصریح کرد: در اجراي
طرح هادي روستاها، باید به حفظ ساختار سنتی روستاها در ابعاد گوناکون فرهنگی و اجتماعی و استفاده از منابع و مصالح بومی،

 
توجه ویژه داشت. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



تولید سالانه 244 هزار تن شیر در کردستان

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/20

تولید سالانه 244 هزار تن شیر در کردستان خریداري 10 درصد گندم مازاد بر نیاز کشور در استان>

 
تولید سالانه 244 هزار تن شیر در کردستان خریداري 10 درصد گندم مازاد بر نیاز کشور در استان 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي کردستان با یادآوري تولید سالانه
244 هزار تن شیر در کردستان، گفت: زنجیره فراوري این

 
محصول به صورت کامل در استان انجام می شود. 

فرید سپري شامگاه شنبه در نشست روسا و معاونین جهاد
کشاورزي کردستان با نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي
اسلامی، اظهار کرد: هدف همه ما رفع محرومیت است و باید
برنامه ها را به گونه اي تعریف و اجرا کنیم که زمینه تحقق این

 
مهم را فراهم سازیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان خاطرنشان کرد:
به دلیل نفتی بودن اقتصاد کشور، تحریم هاي ظالمانه دشمنان

 
این اقتصاد را با تنش مواجه کرد. 

 
وي تصریح کرد: شیوع ویروس کرونا نیز موجب شد نه تنها اقتصاد ایران بلکه اقتصاد جهان با چالش جدي مواجه شود. 

سپري افزود: در پایان سال 98 با وجود دو مشکل جدي تحریم هاي ظالمانه دشمنان و شیوع کرونا ویروس آنچه اقتصاد ایران را در

 
این گردنه سخت نجات داد، بخش کشاورزي بود. 

وي اظهار کرد: براساس اعلام بانک مرکزي، رشد بخش کشاورزي در همین شرایط بحرانی 8.8 دهم، رشد بخش صنعت 2.3 دهم و

 
بخش خدمات منفی 2 دهم درصد بوده است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان تصریح کرد: برنامه 100 هزار هکتاري توسعه اراضی دیم به آبی و طرح شبکه هاي

 
آبیاري حوزه رودخانه مرزي یا شمالغرب کشور به میزان 18 هزار و 810 هکتار است. 

وي با بیان اینکه کردستان 1.8 دهم مساحت کشور و 7 درصد روان آب هاي کشور را به خود اختصاص داده است، گفت: 3 درصد

 
بارندگی کشور، 7 درصد روان آب ها و 19 درصد آب هاي تجدیدپذیر کشور مربوط به کردستان است. 



سپري اظهار کرد: کردستان سررشته 5 حوضه آبریز کشور است و آب را به تمام کشور می رساند این در حالی است که تنها 12 درصد

 
از اراضی زیرکشت این استان آبی است. 

 
وي ادامه داد: 10 درصد از گندم مازاد بر نیاز کشور از کشاورزان کردستانی خریداري می شود. 

 
سپري گفت: کردستان در تولید توت فرنگی مقام اول و در سیب زمینی هم مقام ششم کشور را دارد. 

به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان، کردستان رتبه دوم کشوري در تولید و خرید گندم، رتبه اول در تولید گندم

 
دیم، رتبه اول تولید توت فرنگی، رتبه نهم تولید مرغ و... کشور را به خود اختصاص داده است. 

وي با یادآوري تولید سالانه 244 هزار تن شیر در کردستان، گفت: زنجیره فراوري این محصول به صورت کامل در استان انجام می

 
شود. 

سپري با عنوان اینکه 60 درصد از تولید گوشت قرمز استان به سایر استان هاي کشور صادر می شود، خواستار صدور مجوز صادرات

 
محدود این محصول به اقلیم کردستان عراق شد. 

وي خاطرنشان کرد: یک واحد گاوداري 5 هزار راسی در مریوان ظرفیت بسیار خوبی براي رونق و توسعه صادرات گوشت قرمز به اقلیم

 
است که نمایندگان این مهم را در مجلس پیگیري کنند. 

وي با بیان اینکه 30 درصد از جمعیت استان در حوزه کشاورزي شاغل هستند، افزود: یکی از دلایل آن این است که در سایر بخش ها

 
مانند اقتصاد و غیره ظرفیت لازم براي اشتغال زایی مردم فراهم نشده است. 

منبع: خبرگزاري فارس



چشم انداز توسعه کردستان را باید در کشاورزي دید

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/20

چشم انداز توسعه کردستان را باید در کشاورزي دید ضرورت توسعه صنایع تبدیلی بخش کشاورزي در استان>

 
چشم انداز توسعه کردستان را باید در کشاورزي دید ضرورت توسعه صنایع تبدیلی بخش کشاورزي در استان 

نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی گفت: معدن،
چشم انداز توسعه استان کردستان نیست، بلکه باید این چشم

 
انداز را در توسعه کشاورزي دید. 

علیرضا زندیان شامگاه شنبه در نشست با روساي سازمان جهاد
کشاورزي استان کردستان در سنندج، اظهار کرد: مهمترین هدف

 
و برنامه ما توسعه اقتصادي همه جانبه استان است. 

نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد:
عدم بهره گیري از کشاورزي مکانیزه و کشت دیم در گذشته

 
موجب مهاجرت روستائیان شهرستان بیجار شده است. 

وي با بیان اینکه چشم انداز توسعه استان کردستان معدن نیست، خاطرنشان کرد: باید این چشم انداز را در توسعه کشاورزي دید و با

 
توجه جدي به این بخش زمینه توسعه همه جانبه استان را فراهم کرد. 

نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی افزود: علی رغم وجود معادن مختلف در استان کردستان، اولویت ما باید توسعه بخش

 
کشاورزي در تمام زمینه ها باشد چون راهگشاي تمام بخش هاي دیگر خواهد بود و موجب تحرك بخش خدمات هم می شود. 

وي با عنوان اینکه بیشترین اشتغال و بیشترین درآمد نا خالص ملی در بخش کشاورزي است، عنوان کرد: ظرفیت هایی مثل بارندگی

 
مناسب بیش از 500 میلی متر در سال استان را مستعد توسعه کشاورزي کرده است. 

زندیان اظهار کرد: در بخش کشاورزي باید صنایع تبدیلی توسعه بیشتري پیدا کند تا هم در بحث اشتغال و هم در بحث بهره وري و

 
جلوگیري از خام فروشی در استان تاثیرگذار باشد. 

نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی افزود: سهم 7 هزار هکتاري کشت آبی در بیجار کم است و باید در راستی تبدیل اراضی

 
دیم به آبی تلاش جدي صورت بگیرد این مهم را از طریق مجلس پیگیري خواهیم کرد. 



 
زندیان افزود: باید از مدیران تاثیرگذار براي توسعه استان بهره بگیریم و مدیران باتجربه را حمایت کنیم. 

وي عنوان کرد: باید از مدیران توانمند و بومی استان حمایت کنیم تا در بدنه میانی وزارتخانه ها قرار بگیرند و در جهت اجراي برنامه

 
هاي توسعه اي راهگشا باشند. 

نماینده مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی گفت: موقعیت ویژه استان به لحاظ مرزي بودن با کشورهاي خارجی و نیز مرز مشترك

 
با چند استان کشور موجب مستعدشدن توسعه همه جانبه این استان است. 

 
زندیان اضافه کرد: ایجاد ظرفیت تعمیرات و نگهداري ادوات کشاورزي و ایجاد سیلو در مجاورت شهرهاي استان ضروري است. 

وي افزود: آسان کاري در زمینه بیمه محصولات کشاورزي، ایجاد شرایط مناسب براي تبدیل 12 هزار هکتار از اراضی دیم شهرستان

 
بیجار به آبی از محل تخصیص آب سد تلوار از دیگر ضرورت هاست. 

منبع: خبرگزاري فارس



افزایش بودجه بخش کشاورزي کردستان انتظار ما از نمایندگان مجلس است

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/20

افزایش بودجه بخش کشاورزي کردستان انتظار ما از نمایندگان مجلس است >

 
افزایش بودجه بخش کشاورزي کردستان انتظار ما از نمایندگان مجلس است 

معاون برنامه ریزي امور اقتصادي جهادکشاورزي کردستان گفت:
تقویت و افزایش پایه بودجه اي بخش کشاورزي کردستان انتظار

 
ما از نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی است. 

خلیل فعله گري در نشست روساي جهاددانشگاهی با نماینده
مردم بیجار در مجلس شوراي اسلامی که در سنندج برگزار شد،
اظهار کرد: شهرستان بیجار 20درصد مساحت استان و پنج
درصد جمعیت شهري و 6.9 دهم جمعیت روستایی استان را به
خود اختصاص داده که این موضوع، نیازمند بررسی و

 
کالبدشکافی است. 

وي افزود: دلیل بالابودن مهاجرت مردم بیجار موضوعی است که

 
باید ازسوي متولیان امر کالبدشکافی و بررسی جدي شود. 

معاون برنامه ریزي امور اقتصادي جهادکشاورزي کردستان خاطرنشان کرد: بیش از 80درصد دلیل مهاجرت مردم بیجار به سمت سایر
نقاط استان یا استان هاي دیگر، نبود اشتغال و نرسیدن به نقطه مطلوب در بهره گیري از ظرفیت مناسب حوزه کشاورزي و دامداري

 
است. 

فعله گري گفت: دولت در خیلی از روستاها زیرساخت هاي لازم مانند آب، برق، گاز، جاده و... را براي مردم ایجاد کرده، اما اقتصاد

 
روستاییان موردتوجه قرار نگرفته است. 

 
تامین 11.8 دهم درصد گوشت قرمز کردستان در بیجار 

وي کردستان اضافه کرد: 11.8 دهم درصد گوشت قرمز و 26.4 دهم درصد تخم مرغ، 9.2 گوشت مرغ و 24 تا 25درصد گندم استان

 
در شهرستان بیجار تولید می شود. 

معاون برنامه ریزي امور اقتصادي جهادکشاورزي کردستان با بیان اینکه جایگاه کشاورزي بیجار یک جایگاه مهم است، خاطرنشان



کرد: استان کردستان در زمینه تولید محصولات کشاورزي در کشور رتبه 17 و به لحاظ سطح زیرکشت رتبه 6 داریم و دلیل آن، دیم

 
بودن بیشترین میزان اراضی کشاورزي است. 

فعله گري تصریح کرد: تقویت پایه بودجه اي استان انتظار ما از نمایندگان مردم در مجلس است که بخش کشاورزي، باید بیشتر

 
موردتوجه قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه اعتبارات هزینه اي کشور 14 هزار میلیارد تومان و کردستان 394 میلیارد تومان است،گفت: این موضوع موجب بروز

 
مشکلات زیادي شده و دست استان در خیلی از مسائل بسته شده است. 

معاون برنامه ریزي امور اقتصادي جهادکشاورزي کردستان افزود: اعتبارات تملکی براي انجام کارهاي عمرانی در کشور 19 هزار و 600

 
میلیارد تومان بوده، ولی استان کردستان 633 میلیارد تومان است. 

فعله گري اظهار کرد: با 600 میلیارد تومان چه اقدام جدي می تواند در حوزه عمرانی در بخش کشاورزي این استان انجام داد که این

 
میزان هرگز به صورت کامل تخصیص پیدا نمی کند. 

وي تقویت مالی صندوق بیمه کشاورزان را ضروري خواند و عنوان کرد: پیگیري تسهیلات براي طرح هاي پیشران، گوشت قرمز، باغات

 
و تخصیص آب و... از دیگر انتظارات بخش کشاورزي است. 

 
تولید 110 هزار تن گوشت مرغ در کردستان 

احمد ذکریایی نژاد؛ معاون بهبود تولیدات دامی جهادکشاورزي کردستان نیز در این جلسه اظهار کرد: استان کردستان در حوزه

 
دامداري، یکی از استان هاي صاحب نام کشور است. 

 
وي خاطرنشان کرد: منطقه سیاه منصور بیجار به عنوان یکی از قطب هاي دامپروري کشور از گذشته تا به امروز شناخته شده است. 

معاون بهبود تولیدات دامی جهادکشاورزي کردستان با بیان اینکه شهرستان بیجار بین 15 تا 22 درصد جمعیت دامی استان را به

 
خود اختصاص داده، گفت: در دام سنگین هم 4.2 دهم درصد جمعیت دامی استان در بیجار است. 

ذکریایی نژاد افزود: استان کردستان با 752 واحد مرغداري و تولید 110 هزار تن در سال در زمینه تولید گوشت مرغ در سطح کشور

 
مقام نهم و در شمال و غرب کشور مقام نخست را به خود اختصاص داده است. 

وي اظهار کرد: زنبورداري 378 بهره بردار با 12 هزار کلنی تولید عسل در شهرستان بیجار است، با این وجود تعداد کم 8.7 درصد

 
عسل استان در بیجار تولید می شود. 

محمدصالح احمدي معاون بهبود تولیدات گیاهی جهادکشاورزي کردستان هم در این جلسه اظهار کرد: 157 هزار هکتار از اراضی

 
بیجار به گشت گندم اختصاص پیدا کرده است. 

وي با بیان اینکه 294 هزار تن گندم تولید و 290 هزار تن خرید صورت گرفته، گفت: در مجموع سه هزار و 110 تن کود، بین



 
کشاورزان بیجاري توزیع شده است. 

منبع: خبرگزاري فارس



سهم 40 درصدي روستاها از طرح هاي اشتغال کمیته امداد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/20

حدود 40 درصد از طرح هاي اشتغال کمیته امداد در استان اصفهان مربوط به روستاهاست.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز اصفهان؛ مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان اصفهان گفت: از 37 هزار طرح فعال

 
در استان، 40 درصد در روستاهاست. 

کریم زارع از اجراي رویداد صنایع روستایی خبر داد و گفت: کارفرمایانی که طرح هاي نوآورانه و سودآورِ قابلِ اجرا در روستا ها داشته

 
باشند، می توانند در این رویداد شرکت کنند. 

وي با بیان اینکه مهلت ثبت نام در این طرح تا 25 مهر است، افزود: به کارفرمایانی که این شرایط را داشته باشند، به ازاي به کارگیريِ

 
هر مددجو، 50 میلیون تومان تا سقف دو میلیارد تومان پرداخت می شود. 
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نگاه سنتی در بخش گردشگري دیگر پاسخگوي نیاز جامعه نیست

منبع: میراث آریاشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش میراث آریا و به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مازندران،
محمدعلی محسنی بندپی، عصر شنبه 19 مهر 99 در
جلسه بررسی موانع و مشکلات شهرستان هاي حوزه
انتخابیه خود با تأکید بر نقش اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی در توسعه گردشگري در این
مناطق گفت: «شهرستان نوشهر، چالوس و کلاردشت با
غناي فرهنگی و تاریخی و تنوع اقلیمی و طبیعت
چهارفصل داراي استعدادهاي بی نظیري در توسعه

 
گردشگري در مقایسه با سایر نقاط استان است.» 

او با بیان اینکه موانع و مشکلات موجود مانع استفاده بهینه از این ظرفیت شده است، افزود: «توجه بیشتر به ارتقاي بخش گردشگري
و میراث فرهنگی با عزم و هماهنگی بین دستگاه هاي دولتی، حضور و حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی و حمایت و همراهی
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، می توان عاملی مهم براي توسعه اقتصادي، اشتغال زایی و آبادنی در منطقه

 
شود.» 

نایب رئیس فراکسیون گردشگري و میراث فرهنگی مجلس شوراي اسلامی در ادامه بیان داشت: «نگاه سنتی در بخش گردشگري
دیگر پاسخگو نیاز جامعه نیست و باید براي توسعه گردشگري از بخش خصوصی حمایت کرد و امنیت فکري و اقتصادي براي سرمایه

 
گذاران فراهم شود.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مازندران در این جلسه از منطقه نوشهر و چالوس به عنوان گردشگرپذیرترین
مناطق استان یاد کرد و افزود: «توسعه گردشگري و حل موانع و مشکلات با همکاري و همراهی تمامی دستگاه هاي اجرایی امکان

 
پذیر است.» 

در این جلسه مشکلات و موانع چند واحد گردشگري، محوطه و بناهاي تاریخی در این سه شهرستان بررسی و تصمیمات لازم براي
رفع آن اتخاذ شد.



ضرورت تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/20

شما و اقتصاد: براي تحقق اشتغالزایی سالم و پایدار، تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد فارس ضروري است.

به گزارش شما و اقتصاد:   ارتقاي شاخص هاي توسعه اي هر پهنه
جغرافیایی در ایران بر مبناي اسناد بالادستی و استانی، راهبري و
پیگیري می شود. استان فارس در جنوب کشور علاوه بر برخورداري از
نیروي انسانی کارآمد و باانگیزه، ظرفیت ها، منابع طبیعی و فرصت هاي
ارزشمند متعددي در زمینه هاي صنعتی، کشاورزي، گردشگري و
درمانی دارد که جذب سرمایه هاي بخش خصوصی و دولتی در بالفعل

 
نمودن این فرصت ها زمینه اشتغال هزاران نفر را فراهم می کند. 

«شهرستان لامرد» یکی از قطب هاي اقتصادي-راهبردي کشورمان است که میزبان صنایع مادر و معدنی است و در چشم انداز آتی از
این منطقه به عنوان «عسلویه معدنی» نام برده می شود و امکان ایجاد  زنجیره گسترده از صنایع آلومینیوم، منیزیم، نفت و گاز، برق و
انرژي و دیگر صنایع پشتیبان در آن وجود دارد که پیگیري تکمیل زنجیره تولید زمینه ساز اشتغالزایی سالم و پایدار، محرومیت

 
زدایی، رونق صادرات و تامین کالاهاي اساسی کشور می شود. 

در سالهاي اخیر؛ تداوم پیگیري ارتقاي زیرساخت هاي موردنیاز سرمایه گذاران سبب شده تا موتور محرك سرمایه گذاري در این
کانون صنعتی پرشتاب شود.  این رویکرد سبب شده تا فعالان اقتصادي و شهرستان هاي همجوار همواره  مترصد شنیدن خبري از

 
استقرار صنعتی نوین در این منطقه باشند تا متعاقب آن  چشم انداز صنعتی شدن فراروي آنها ترسیم شود. 

 موضوعیت پیدا کردن تبدیل منطقه ویژه اقتصادي لامرد به منطقه آزاد می تواند به منزله هموار شدن مسیر پویایی این منطقه و

 
سرزمین هاي پیرامونی تلقی شود.   

برخی از نخبگان اقتصادي  توجه خاصی به توسعه فراگیر شهرستان و استفاده از همه ظرفیت ها باور دارند و به زعم آنها همگام با
توسعه صنعتی، اتخاذ  تدابیر و تدوین نقشه راه براي تصویب و اجراي طرح هاي اقتصادي منطبق بر ظرفیت هاي هر بخش شهرستان
در وضعیت فعلی ضروري به نظر می آید که کارگروه هاي رفع موانع تولید یا اشتغال فرمانداري، می توانند این نقش را ایفا کنند و با
دعوت از نخبگان علمی، صاحبنظران و دلسوزانی که دل در گروه این منطقه دارند، «سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد مطابق با
ظرفیت هر یک از بخش هاي شهرستان» تدوین شود و با مشخص کردن اولویت ها نیز زنجیره هاي توسعه شهرستان را با حرکت

 
مسنجم و هماهنگ تمامی بخش هاي شهرستان به پیش ببرند. 

متاسفانه نگاه عمده دانش آموختگان دانشگاهی معطوف به اشتغال در صنایع شده و ورود به طرح هاي کارآفرینی و راه اندازي کارگاه
هاي کوچک مختلف و کسب و کارهاي  حوزه کشاورزي و دامداري که بسی نافع و سودمند نیز هستند تا حدود زیادي مورد غفلت

 
قرار گرفته که تجدید نظر  در این مسیر الزامی به نظر می رسد. 



امروز بخش مرکزي لامرد با دارا بودن ظرفیت عظیم «منطقه ویژه اقتصادي و بازار بزرگ دهشیخ و سیگار» در زمینه ایجاد قطب
تخصصی تجارت و صنعت مطرح است که ایجاد بازارچه فروش مرزي و طرح هاي تکمیل زنجیره تولید در منطقه ویژه اقتصادي لامرد
باید مورد توجه و پیگیري جدي قرار گیرد. اشکنان لامرد با ظرفیت عظیم خیرین سلامت در ایجاد قطب درمانی و گردشگري سلامت
می تواند با اندك حمایت به این چشم انداز برسد. «علامرودشت، خیرگو و چاهورز» ظرفیت هاي بسیار خوبی در حوزه هاي تاریخی-
گردشگري و تعریف طرح هاي نوین کشاورزي دارند که  مشخص شدن فرصت هاي سرمایه گذاري و حمایت از جوانان آن منطقه و

 
ترغیب بخش خصوصی و دولتی می تواند این سه بخش شهرستان را در حوزه گردشگري و کشاورزي همپاي صنعت به پیش ببرد. 

این نگاه تخصصی به حوزه اشتغال و سرمایه گذاري در بخش هاي شهرستان باید با تدوین سند چشم انداز توسعه لامرد سرلوحه
متولیان اجرایی و معتمدین محلی قرار گیرد تا همپاي رشد صنعتی نیز دیگر زمینه هاي کشاورزي، گردشگري و دیگر بخش ها رشد

 
یابد چرا که تحقق این مهم، علاوه بر اشتغالزایی و محرومیت زدایی نیز سبب احیاي فرهنگ بومی می شود. 

تکانه هاي اقتصادي در سطح ملی و همچنین فراز و فرودهاي سیاسی در سطح منطقه می تواند هر نوع برنامه ریزي و تدوین 

 
راهبردهاي توسعه اي را  متاثر سازد که توجه به این گزاره ها نیز از اهمیت خاصی برخوردار است. 

منبع : ایلنا



تحویل پهپاد به مددجویان براي مشاغل کشاورزي و صنعتی

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد حمایت از ایده هاي نوآورانه و دانش بنیان مددجویان را سیاست این نهاد در اشتغال زایی
براي خانواده هاي تحت حمایت دانست و گفت: در حال حاضر 24 پهپاد براي مصارف کشاورزي و صنعتی تحویل طرح هاي

اشتغال مددجویان شده است.

به گزارش ایسنا، احمد خانی با تشریح مدل طرح هاي
راهبري اشتغال در کمیته امداد، افزود: محور اصلی در طرح
راهبري شغلی، توسعه زنجیره هاي تولید و اشتغال با
مالکیت منفرد و مدیریت متمرکز براي تکمیل سیاست

 
هاي تسهیلات خوداشتغالی است. 

وي با بیان اینکه کمیته امداد در زمینه توسعه مشاغل
خانگی و طرح هاي کوچک مقیاس تلاش بسیاري براي
زنان سرپرست خانوار و خانواده هاي تحت پوشش کمیته

امداد کرده است، ادامه داد: 70 درصد طرح هاي اشتغال مددجویان کمیته امداد در گذشته در حوزه قالیبافی، دامپروري و کشاورزي

 
بود، اما امروز یک متخصص در کنار مددجویان به عنوان راهبر قرار گرفته است تا در قالب زنجیره هاي تولید، فعالیت کنند. 

وي ادامه داد: راهبران شغلی از تامین مواد اولیه، فرآیندهاي تولید و بازاریابی محصولات تا فروش تولیدات در کنار مددجویان هستند

 
و از مدیریت این فرایند یک درصدي نفع می برد. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با بیان اینکه در سال 97 حدود 100 طرح به شکل پایلوت در سراسر کشور تصویب و به مرحله
اجرا رسید، خاطرنشان کرد: از اردیبهشت سال 98 تا کنون نزدیک به 2500 طرح راهبري شغلی در 31 استان کشور بررسی و تصویب

 
شده است که این طرح ها مشتمل بر 100 هزار فرصت شغلی است. 

وي با بیان اینکه حدود 70 رشته شغلی در طرح هاي راهبري در نظر گرفته شده است، گفت: این طرح ها در حوزه دامپروري شامل
پرورش دام سنگین و دام سبک، در حوزه کشاورزي شامل گیاهان دارویی، تراش سنگ هاي قیمتی، پرورش ماکیان مثل بلدرچین،

 
شترمرغ، بوقلمون، پرورش کرم ابریشم (نوغان) می شود و زنجیره بعدي فرآوري پیله ابریشم و حوزه فرش است. 

وي با اشاره به جایگاه راهبر شغلی گفت: در حقیقت راهبر شغلی ریسک فروش بازار را از دوش مددجو برمی دارد و هدفگذاري کمیته

 
امداد براي 50 درصد طرح هاي اشتغال مددجویان در حوزه راهبري به همین دلیل است. 

خانی همچنین با اشاره به تاسیس صندوق نوید براي حمایت از طرح هاي دانش بنیان و نوآورانه، گفت: صندوق سرمایه گذاري
خطرپذیر «نوید» با همکاري کمیته امداد امام خمینی(ره) و موسسه دانش بنیان برکت ایجاد شده است. هدف از تاسیس این صندوق



کمک به گسترش کسب و کارهاي نوپا و دانش بنیان به منظور اشتغال جوانان، کاهش بیکاري و گسترش خدمات اجتماعی در راستاي

 
کاهش محرومیت است. 

وي با تاکید بر اینکه صندوق نوید سرمایه گذاري روي ایده هاي نو و طرح هاي دانش بنیان مددجویان را برعهده دارد، خاطرنشان
کرد: صندوق نوید در حال حاضر 2 میلیارد تومان اعتبار دارد که از این مبلغ 50 درصد توسط کمیته امداد و مابقی از سوي بنیاد

 
برکت تامین شده است. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد اظهار کرد: نیازمند یک مرکز رشد، کارآفرینی و نوآوري اجتماعی هستیم تا همانند پارك هاي

 
علم و فناوري به طرح ها و ایده هاي مددجویان مسیر و شتاب دهی دهد. 

وي با بیان اینکه راه اندازي مرکز نوآوري کمیته امداد در این نهاد تصویب شده است، گفت: براي تکمیل و راه اندازي این مرکز با

 
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در حال همکاري هستیم. 

خانی در خصوص اولین محصول در حوزه دانش بنیان مددجویان گفت: استفاده از پهپادها در سم پاشی و مه پاشی براي محصولات

 
کشاورزي از اولین نتایج دراین حوزه است. 

وي با اشاره به اینکه ایران جزو چهار کشور نخست است که در این مسیر گام برداشته است، گفت: 24 پهپاد به مبلغ هر کدام 250

 
میلیون تومان خریداري و تحویل گروه هاي آموزش دیده از مددجویان شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد گفت: هم اکنون کسانی که با موفقیت آموزش ها را
گذرانده اند، وارد بازار کار شده اند و به عنوان مثال در استان خراسان رضوي یک گروه در حوزه نقشه برداري مسیرهاي خطوط لوله

 
نفت و گاز کار می کنند و برآوردمان این است که ماهانه دستکم 10 میلیون تومان درآمدزایی داشته باشند. 

انتهاي پیام



کسب و کارهاي حوزه کرونا در "شب آفتابی"

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/20

رادیو اقتصاد در برنامه "شب آفتابی" یکشنبه 20 مهر ماه، با موضوع کسب و کارهاي حوزه کرونا در خدمت شنوندگان خواهد
بود.

 
در برنامه "شب آفتابی" بشنوید: کسب و کارهاي حوزه کرونا در ""شب آفتابی"" 

 
رادیو اقتصاد در برنامه ""شب آفتابی"" یکشنبه 20 مهر ماه، با موضوع کسب و کارهاي حوزه کرونا در خدمت شنوندگان خواهد بود. 

به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد؛ آرش رادمهر مشاوره کسب و کار در این برنامه راجع به ایده پردازي هاي کارآفرینی در زمان

 
کرونا صحبت می کند. 

در آیتم ""چراغ بازار سرمایه"" روح االله میرصانعی کارشناس بازار سرمایه در مورد باید ها و نبایدها در بازار سرمایه مطالبی را به سمع

 
شنوندگان می رساند. 

 
ویژگی هاي یک هدف مناسب را از زبان علیرضا صدیق منش کارشناس در آیتم سر چراغی بشنوید. 

""شب آفتابی"" کاري از گروه کسب و کار و به تهیه کنندگی نازنین کتابچی شنبه الی پنجشنبه ساعت 22:05 از شبکه رادیویی
اقتصاد به روي آنتن می رود.



کسب و کارهاي حوزه کرونا در "شب آفتابی"

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/20

رادیو اقتصاد در برنامه "شب آفتابی" یکشنبه 20 مهر ماه، با موضوع کسب و کارهاي حوزه کرونا در خدمت شنوندگان خواهد
بود.

 
در برنامه "شب آفتابی" بشنوید: کسب و کارهاي حوزه کرونا در ""شب آفتابی"" 

رادیو اقتصاد در برنامه ""شب آفتابی"" یکشنبه 20 مهر ماه، با
موضوع کسب و کارهاي حوزه کرونا در خدمت شنوندگان خواهد

 
بود. 

به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد؛ آرش رادمهر مشاوره کسب
و کار در این برنامه راجع به ایده پردازي هاي کارآفرینی در زمان

 
کرونا صحبت می کند. 

در آیتم ""چراغ بازار سرمایه"" روح االله میرصانعی کارشناس بازار سرمایه در مورد باید ها و نبایدها در بازار سرمایه مطالبی را به سمع

 
شنوندگان می رساند. 

 
ویژگی هاي یک هدف مناسب را از زبان علیرضا صدیق منش کارشناس در آیتم سر چراغی بشنوید. 

""شب آفتابی"" کاري از گروه کسب و کار و به تهیه کنندگی لیلا امیدیگانه شنبه الی پنجشنبه ساعت 22:05 از شبکه رادیویی
اقتصاد به روي آنتن می رود.



مناطق آزاد از استارت آپ هاي خدمات رسان به بازنشستگان حمایت می کنند

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/20

«مرتضی بانک» مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در ابتدا از مرکز ارتباط با ذینفعان صندوق
بازنشستگی کشوري بازدید و در جریان فعالیت هاي آن در پاسخگویی شبانه روزي و آنلاین به پرسش هاي بازنشستگان

کشوري درباره مسایل مختلف حقوقی، پرداخت ها و خدمات رفاهی و معیشتی قرار گرفت.

 
مناطق آزاد از استارت آپ هاي خدمات رسان به بازنشستگان حمایت می کنند 

«مرتضی بانک» مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در ابتدا از مرکز ارتباط با ذینفعان صندوق
بازنشستگی کشوري بازدید و در جریان فعالیت هاي آن در پاسخگویی شبانه روزي و آنلاین به پرسش هاي بازنشستگان کشوري

 
درباره مسایل مختلف حقوقی، پرداخت ها و خدمات رفاهی و معیشتی قرار گرفت. 

به گزارش بورس نیوز، «مرتضی بانک» مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در ابتدا از مرکز ارتباط با
ذینفعان صندوق بازنشستگی کشوري بازدید و در جریان فعالیت هاي آن در پاسخگویی شبانه روزي و آنلاین به پرسش هاي

 
بازنشستگان کشوري درباره مسایل مختلف حقوقی، پرداخت ها و خدمات رفاهی و معیشتی قرار گرفت. 

به گفته مدیر مرکز جامع ارتباط با ذینفعان صندوق بازنشستگی کشوري، این مرکز که اول شهریورماه آغازبه کار کرد، در این مدت

 
بطور میانگین پاسخگوي 7000 تماس تلفنی بازنشستگان در شبانه روز است. 

اکبر افتخاري همچنین اعلام کرد که 99درصد پرسش ها در لایه اول و هنگام تماس توسط اپراتورها پاسخ داده می شود و یک درصد
دیگر موارد با ارجاع به کارشناسان صندوق بازنشستگی کشوري، پاسخ ها دریافت و در قالب سیستمی در فاصله زمانی چند روز به

 
مراجعان ارائه می شود. 

مشاور رئیس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در ادامه از چندین پروژه شرکت هاي نوآور (استارتاپی) در زمینه
هاي مختلف مورد نیاز سالمندان و بازنشستگان بازدید کرد و توضیحات لازم درباره اپلیکیشن ها و پروژه هاي این شرکت ها از سوي

 
مدیران آنها ارائه شد. 

این شرکت ها و پروژه ها در حوزه هاي مختلف توانبخشی و تربیت بدنی سالمندان، فروشگاه اینترنتی (صبامارکت)، شبکه پرداخت و
کیف پول الکترونیکی (صباپی)، آموزش بیمار و ارتباط با پزشک (بهزي)، کمک به بهبود کیفیت زندگی بازنشستگان (تایم بانک) و
استفاده از تجارب و انتقال دانش آنها (منهاج) و گردشگري مجازي (خانه شادي سالمندان) طراحی شده است که اغلب آنها در مراحل

 
نهایی و آماده اجرا هستند. 

دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، با ارزشمند خواندن مجموعه فعالیت هاي درحال انجام در دو مرکز جامع ارتباط با
ذینفعان و نوآوري هاي صبا گفت: استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي و امکانات ارتباطی و شرکت هاي نوآورانه، ابتکار بسیار

 
مناسبی است که مدیریت صندوق بازنشستگی کشوري، بستر آن را به خوبی فراهم کرده است. 

مرتضی بانک ادامه داد: رویکرد دوسویه صندوق بازنشستگی در شناسایی نیازها و در طرف دیگر بکارگیري خلاقیت و نوآوري براي



پاسخگویی به آنها می تواندالگوي مناسبی براي سیستم ها و سازمان هاي خدماتی در کشور شود، اینکه استارتآپ ها متمرکز بر نوع

 
خدمات مورد نیاز با توجه ویژه به حداکثر سهولت ممکن برنامه اي را تدارك میبینند قابل توجه است. 

او افزود: شاید تصور عمومی آن باشد که تکنولوژي هاي جدید و شرکت هاي استارتاپی براي بازنشستگان و سالمندان کاربردي ندارد؛
درحالیکه فعالیت هاي این مرکز نشان داد از این طریق می توان تحولی را در جهت بازآفرینی نقش سالمندان در فعالیت هاي

 
اجتماعی و ارتقاي کیفیت زندگی آنان بوجود آورد. 

مشاور رییس جمهور همچنین با اشاره به توضیحات ارائه شده از سوي مدیران اپلیکیشن ها گفت: برخی از این اپلیکیشن ها علاوه بر
آنکه خدماتی به بازنشستگان و سالمندان ارائه می دهند، بستري هم براي استفاده از خدمات، دانش و تجربه بازنشستگان و تولید

 
ثروت و ارزش افزوده براي آنان فراهم می کنند که اقدامی بسیار مهم، خلاقانه و ابتکاري است. 

مرتضی بانک با اشاره به گستره جمعیتی جامعه بازنشستگان و سالمندان کشور تصریح کرد: فعال شدن شرکت هاي نوآور و خدمات
مجازي در میان این قشر، می تواند هم در بهبود وضعیت اجتماعی و اقتصادي و سلامت سالمندان موثر باشد و هم بازار و فرصت

 
مناسبی براي ورود دانش آموختگان و دانشجویان رشته هاي علوم اجتماعی و ارتباطات فراهم می سازد. 

او گفت: با اینکه تلاش براي ارتقاء کیفیت سیستم هاي توزیع مناسب است اما ضروري است فرآیندهاي نوآورانه به سمت رونق و
جهش تولید و کارآفرینی هدایت شوند وي همچنین آمادگی مناطق آزاد کشور را براي حمایت از شرکت هاي نوآور و پروژه هاي

 
فناورانه در حوزه هاي گردشگري مجازي و گردشگري سلامت سالمندان و بازنشستگان اعلام کرد. 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري هم در این بازدید با ارائه توضیحات تکمیلی، هدف از راه اندازي این مرکز را تقویت و توسعه

 
شرکت هاي نوآور در بخش خدمات اجتماعی به ویژه براي بازنشستگان و سالمندان ذکر کرد. 

اکبر افتخاري گفت: بسیاري از این اپلیکیشن ها و پروژه ها می توانند نقش مهمی در حفظ و ارتقاي توانمندي سالمندان ایفا کند و از

 
مهارت ها و دانش و تجارب آنها در سنین بالا در جهت منافع جامعه استفاده کرد. 

افتخاري همچنین با اشاره به اجرا شدن هفت بسته طرح یاري در جهت ارائه خدمات رفاهی و معیشتی به بازنشستگان کشوري در
سال جاري، گفت: تداوم و توسعه این بسته ها، نیازمند تقویت زیرساخت ها و پشتوانه هاي اجرایی و عملیاتی با استفاده از ابزارهایی

چون فروشگاه اینترنتی و کیف پول مجازي است که در مرکز نوآوري هاي صبا درحال پیگیري و اجراست.



حمایت 8 میلیارد ریالی جشنواره اندیشمندان از ایده پردازان جوان

منبع: ایرناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/20

تهران- ایرنا- چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان که هر ساله با تلاش بنیاد حامیان دانشگاه تهران برگزار می
شود، حدود 8 میلیارد و 300میلیون ریال از ایده پردازان جوان حمایت می کند.

تهران- ایرنا- چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان
جوان که هر ساله با تلاش بنیاد حامیان دانشگاه تهران
برگزار می شود، حدود 8 میلیارد و 300میلیون ریال از

 
ایده پردازان جوان حمایت می کند. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از دانشگاه تهران، بنیاد
نیکوکاري جمیلی با همکاري بنیاد حامیان دانشگاه تهران،
در راستاي حمایت از ایجاد کسب  وکارهاي مبتنی بر
فناوري، نوآوري و تحقق اقتصاد مقاومتی و نیز با هدف
تبدیل ایده به ثروت، چهارمین جشنواره اندیشمندان و

دانشمندان جوان را برگزار می کند. این جشنواره همه ساله با محوریت علوم پایه شامل (شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی،

 
ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر) برگزار می شود. 

امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا، محور جدیدي با عنوان «تأثیر کرونا بر الگوي زیستی» به موضوعات جشنواره اضافه شده است.
شرکت کنندگان این دوره از جشنواره می توانند علاوه بر ایده پردازي در یکی از حوزه هاي علوم پایه در این بخش از جشنواره نیز
شرکت کنند. برگزیدگان جشنواره علاوه بر دریافت اعتبار حمایتی بنیاد نیکوکاري جمیلی، از شرایط ویژه همراهی تا تجاري سازي

 
ایده جهت ورود به اکوسیستم کارآفرینی و اقتصادي کشور نیز برخوردار خواهند شد. 

12 اعتبار حمایتی 300 میلیون ریالی (10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) ویژه برگزیدگان هر یک از 6 محور جشنواره
(شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر و تأثیر کرونا بر علوم زیستی) براي ایده پردازان در نظر

 
گرفته شده است. 

در همین راستا شادي جمیلی عضو هیات مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران و رییس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره اندیشمندان
و دانشمندان جوان و عضو هیات مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران با توجه به استقبال دانشجویان و ثبت ایده براي جشنواره عنوان
کرد: مهلت ثبت و ارسال ایده در پرتال ثبت نامی، با استقبال گسترده از جشنواره یک هفته تمدید شد و متقاضیان و ایده پردازان
حوزه علوم پایه می توانند تا ساعت 24 جمعه 25 مهر ماه 99 نسبت به ثبت ایده و یا تکمیل اطلاعات خود در پرتال ثبت نامی اقدام

 
کنند. 

رییس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان تاکید کرد: این زمان به هیچ وجه مجددا تمدید نخواهد



 
شد. 

www.ysf- از علاقه مندان دعوت شده است با مراجعه به وب سایت جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان به آدرس

 
persia.com پس از مطالعه شاخص هاي ارزیابی، نسبت به ثبت ایده خود اقدام کنند. 

 
برچسب ها 

 
- استارتاپ 

 
- دانشگاه تهران 

 
- نوآوري 

- بنیاد حامیان دانشگاه تهران



اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی اصفهان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/20

پیام سپاهان - توسعه کمی و کیفی و حمایت همه جانبه از تعاونی هاي منابع طبیعی زمینه بهره برداري اصولی، درآمدزایی و
اشتغالزایی براي ساکنان ...

 پیام سپاهان - تجمیع سرمایه هاي خرد مردمی و
سازماندهی منابع انسانی کارآفرین و کارجو از جمله اصلی ترین کارکردهاي تعاونی هاست و بر همین اساس در همه کشورها از نظام
کسب و کار تعاونی به عنوان مدلی کارآمد با رویکرد اقتصادي و اجتماعی براي توانمندسازي آحاد جامعه و مردمی سازي اقتصاد و

 
گسترش عدالت اجتماعی یاد می شود. 

در ایران، تعاون و یاریگري هم در فرهنگ دینی و هم در سنت هاي اجتماعی مردم به نیکویی وجود دارد و از دیرباز همواره مردمان
این مرز و بوم براي مواجهه با مشکلات گوناگون و پاسخگویی به نیازهاي مشترك، به تعاون و تعاونگري گرایش داشته و دارند و بویژه

 
این تعاون و همدلی را در عرصه هاي گوناگون و مهمتر بعد از انقلاب اسلامی نشان داده اند. 

در شرایط کنونی اقتصادي و در سال جهش تولید و با توجه به وجود تحریم ها و به دنبال آن افزایش مشکلات اقتصادي، نقش و
جایگاه تعاونی ها در هدایت نقدینگی و دارایی هاي مردمی به منظور کمک به ایجاد کسب و کارهاي مولد و کارآفرینی اجتماعی و نیز

 
در بهبود معیشت و رفاه اجتماعی از اهمیتی مضاعف برخوردار است. 



ورشکستگی 40 درصد معادن مصالح ساختمانی

منبع: نمایندهشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/20

عضو مجمع تولیدکنندگان شن، ماسه و مصالح ساختمانی ایران گفت: رکود شکل گرفته به سبب توقف تولید انبوه مسکن
منجر به آسیب گسترده در صنایع تامین کننده مصالح ساختمانی به وجود آورده است و بسیاري از این واحدها به سبب رکود

سنگین، ورشکست شده اند.

به گزارش «نماینده» آرش االله وردي، عضو مجمع تولیدکنندگان شن، ماسه و مصالح ساختمانی ایران در گفتگو با خبرنگار
اقتصادي خبرگزاري فارس، با اشاره به رکود سنگین حاکم بر فضاي صنایع مرتبط با بخش مسکن در طول 7 سال گذشته، گفت: رکود
شکل گرفته به سبب توقف تولید انبوه مسکن منجر به بروز آسیب هاي گسترده اي در صنایع تامین کننده مصالح ساختمانی به وجود

 
آورده است و بسیاري از این واحدهاي تولید به سبب رکود سنگین، ورشکست شده اند. 

عضو مجمع تولیدکنندگان شن، ماسه و مصالح ساختمانی ایران در تشریح جزئیات آسیب وارده شده به واحدهاي تولید مصالح
ساختمانی کشور، گفت: نزدیک به 40 درصد واحدهاي تولیدي مصالح ساختمانی مستقر در شهرستان ها تعطیل شده اند و مابقی نیز

 
در حداقلی ترین ظرفیت تولید روزانه کار می کنند. 

 
از بین رفتن اشتغال به واسطه رکود صنعت ساخت و ساز 

وي در بیان این نکته که مسئولان وزارت راه و شهرسازي سابق با تعطیل کردن تولید انبوه مسکن، حکم بیکاري هزاران شاغل در
واحدهاي تولید مصالح ساختمانی را امضاء کردند، گفت: شخصی که افتخار می کند حتی یک واحد مسکونی را در ایران افتتاح نکرده،

 
آیا می تواند پاسخ فعال بخش خصوصی و هزاران کارگر بیکار شده را بدهد. 

این مقام صنفی، با ذکر یک مثال از واحدهاي تولیدي شن و ماسه، گفت: 2 معدن فعال در منطقه اصفهان که مجموعا 200 شغل را
ایجاد کرده بود به سبب کمبود تقاضا تعطیل گشت و مدیرعامل مجموعه به دلیل بدهی خرید تجهیزات به زندان افتاد و بدین ترتیب

 
یک پتانسیل اشتغال در کشور به سادگی به محل دفت امید مردم بدل شد. 

 
دپوي مصالح ساختمانی منتظر رونق گرفتن تولید مسکن است 

االله وردي، با اشاره به وضعیت کنونی تولیدکنندگان مصالح ساختمانی در کشور گفت: بسیاري از واحدهاي تولیدي با حداقل توان کار

 
می کنند و همین امر به سبب افزایش هزینه هاي عملیاتی در دراز مدت زمینه ضرر را فراهم می کند. 

عضو مجمع تولیدکنندگان شن، ماسه و مصالح ساختمانی ایران، ضمن اشاره به ظرفیت تولید مصالح ساختمانی در کشور گفت:
هرکسی که معتقد است، صنعت مصالح ساختمانی توان تامین نیاز ساخت مسکن در کشور را ندارد، سري به دپوهاي عظیم موجود در
کارخانه هاي فراوري و واحدهاي تولید مصالح بزند. در حال حاضر این دپوها و مجموعه واحدهاي تولیدي کشور ظرفیت تامین نیاز

 
ساخت بیش از 1 میلیون واحدمسکونی در سال را دارا است. 



االله وردي در پایان با اشاره به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس شوراي اسلامی، گفت: بخش خصوصی فعال در زمینه تامین
مصالح از هر طرحی که زمینه رونق ساخت و ساز و به تبع آن افزایش تقاضا در بازار مصالح ساختمانی کشور شود استقبال کرده و

تمام اهتمام خود را براي به ثمر رسیدن آن به کار می بندد.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا

منبع: تسنیمشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه طراحی و تولید
خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه مردم تولید کند.

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور گفت: گروه
خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه طراحی و
تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و
همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه

 
مردم تولید کند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از سایپانیوز، بابک دین
پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و
روندي که این مجموعه در طراحی و تولید محصولات
جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در

مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که توانمندي هاي گروه

 
خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت هایی
که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می

 
شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی



 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



تویسرکان و افتتاح اقامتگاه بوم گردي

تویسرکان و افتتاح اقامتگاه بوم گردي

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/20

تویسرکان و افتتاح اقامتگاه بوم گردي پروژه بوم گردي دهبنه در منطقه گردشگري گزندر شهرستان تویسرکان با حضور
نماینده مجلس شوراي اسلامی ، فرماندار و مسئولان شهرستانی افتتاح شد.  به گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی

اداره کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی همدان، علی خاکسار معاون گردشگري استان ...

تویسرکان و افتتاح اقامتگاه بوم گردیپروژه بوم گردي دهبنه در منطقه گردشگري گزندر شهرستان تویسرکان با حضور نماینده مجلس

 
شوراي اسلامی ، فرماندار و مسئولان شهرستانی افتتاح شد. 

 به گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی همدان، علی خاکسار معاون
گردشگري استان اعلام کرد: «توسعه اقامتگاه هاي بوم گردي و افزایش اقامت در این اماکن می تواند در توسعه گردشگري، حفظ

 
فرهنگ غنی ومیراث فرهنگی، همچنین معرفی و رونق بازار صنایع دستی استان نقش مؤثري ایفا کند.» 

وي افزود: «با تغییر مقاصد گردشگري علاوه بر افزایش گردشگري استان، زمینه معرفی و حفظ آداب، رسوم و سنت هاي اصیل بومی

 
منطقه را می توان فراهم کرد.» 

خاکسار با توجه به ویژگی هاي  پروژه گفت: «اقامتگاه بوم گردي دهبنه در شهرستان تویسرکان با سرمایه گذاري بخش خصوصی با
اعتباري بالغ بر چهار میلیارد ریال در عرصه اي به مساحت 800 متر مربع احداث شده و شامل چهار واحد اقامتی بوده  و امکان

 
اسکان 20 نفر را دارد و زمینه اشتغال براي سه نفر به طور مستقیم ایجاد کرده است.» 

 
منبع : اداره کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی همدان 

 
مطالب دیگر در حوزه میراث فرهنگی ها را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: افتتاح اقامتگاه بوم گردیتویسرکانعلی خاکسارمیراث فرهنگی همدان



طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب با توانمندي داخلی عملیاتی می شود

منبع: شاناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل طرح صنایع پتروشیمی اسلام آباد غرب با تأکید
بر به کارگیري دانش فنی و استفاده از توانمندي سازندگان
داخلی در این طرح گفت: این طرح در مرحله ساخت وساز
براي بیش از 1000 نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی

 
ایجاد کرده است. 

به گزارش شانا به نقل از پتروشیمی اسلام آباد غرب،
سیدعبدالعظیم پلاسعیدي در جریان بازدید حسن عزیزي،
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه از
طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب با اشاره به اشتغال زایی

بیش از 1000 نفري در مرحله ساخت وساز این طرح به صورت مستقیم، گفت: از آنجایی که دانش تولید محصولات پتروشیمی در
ایران بومی سازي شده و مواد اولیه مناسب را نیز در اختیار داریم، قیمت تمام شده پتروشیمی ایران در بازارهاي جهانی بسیار مناسب

 
و جذاب است. 

وي افزود: به منظور اتخاذ وحدت رویه در خصوص چگونگی جذب نیرو با اولویت کارجویان بومی، حل و فصل مسائل روابط کار و
مسائل اچ اس یی، تفاهم نامه اي بین اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، منطقه ویژه پتروشیمی با نظارت استانداري کرمانشاه امضا

 
می شود. 

 
پتروشیمی چهارم کرمانشاه و رونق اقتصادي 

حسن عزیزي، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه نیز با اشاره به اینکه پتروشیمی اسلام آباد غرب به عنوان
پتروشیمی چهارم کرمانشاه موتور محرکی براي احداث صنایع پایین دستی پتروشیمی خواهد بود، گفت: امیدواریم با توجه به جاذبه
اي که این پتروشیمی ایجاد می کند و همچنین زیرساخت هاي خوبی که در منطقه داریم، به زودي شاهد ورود سرمایه گذاران بیشتر

 
به این منطقه باشیم. 

وي اولویت اصلی استان را تداوم روند کاهشی نرخ بیکاري، رونق و جهش تولید و تمرکز بر پیشرفت و توسعه براي رفاه و شکوفایی

 
اقتصادي ذکر کرد و ادامه داد: براي تحقق این مسائل همه ظرفیت ها را به کار خواهیم گرفت. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه تصریح کرد: احداث پتروشیمی چهارم کرمانشاه، رونق اقتصادي و بازارهاي
صادراتی گسترده اي پیش روي استان قرار می دهد.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه
طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي ....

گروه اقتصادي: بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه
خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و
تولید محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد
و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از
بخش قابل توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت
دارد که توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع

 
رسانی شود. 

به گزارش بولتن نیوز به نقل از سایپانیوز، وي ادامه داد:
نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه
تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت

هایی که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه

 
می شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی



 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



قاب هاي ماندگار/ تقدیر شفقنا از سید کاظم حسینی؛ پیشکسوت مطبوعات

منبع: شفقناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/20

شفقنا رسانه– شنیدن خاطرات اصحاب رسانه از زمان ورودشان به عرصه خبررسانی علاوه بر بازتابی از چالش ها و مسائل
آنان در زمان خود، می تواند تجربه اي وزین براي نسل جدید خبرنگاران باشد تا از زوایاي دیگري به کار رسانه اي نگاه کنند

و آن را به کار بگیرند. این تجربه علاوه بر بهره گیري خبرنگاران، می تواند ...

 
سید کاظم حسینی؛ مدیر مسئول نشریه «بازار کار»/ عکس از حسین شهلایی 

شفقنا رسانه– شنیدن خاطرات اصحاب رسانه از زمان ورودشان به عرصه خبررسانی علاوه بر بازتابی از چالش ها و مسائل آنان در
زمان خود، می تواند تجربه اي وزین براي نسل جدید خبرنگاران باشد تا از زوایاي دیگري به کار رسانه اي نگاه کنند و آن را به کار
بگیرند. این تجربه علاوه بر بهره گیري خبرنگاران، می تواند براي مدیران رسانه اي هم کاربرد داشته باشد تا با نگاهی به نقاط ضعف و

 
قوت رسانه خود، در راستاي اصلاح و انتشار مطالب اثرگذار قدم بردارند. 

این بار شفقنا میزبان سید کاظم حسینی از پیشکسوتان مطبوعات بود. فردي که علاقه به نوشتن سبب می شود تا در دوران دبیرستان
دراوایل دهه 50، خبرنگار مجله اطلاعات دختران و پسران شود، که توسط موسسه اطلاعات براي نوجوانان منتشر می شد. او کار در

 
این مجله را با درج خبرهاي دبیرستانی آغاز و همزمان در کلاس هاي آموزش خبرنگاري این مجله شرکت می کند. 

حسینی در دانشگاه باتوجه به علاقه به عکاسی عضو کانون عکسی می شود که ایرج تقی پور و مجید مسچی دو تن از فعالان فعلی
عرصه سینما براي علاقه مندان این رشته تشکیل داده بودند و به دنبال آن به تهیه عکس هایی از رویدادهاي مهم سال هاي آغازین

 
انقلاب به ویژه در عرصه دانشگاه ها می پردازد. 

او بعد از جریان انقلاب فرهنگی به عنوان نماینده دانشگاه صنعتی شریف، ابتدا عضو بخش فرهنگی جذب نیرو می شود و پس از
تشکیل جهاد دانشگاهی به دعوت شهید امیرمهرداد از شهداي آن دانشگاه، مدتی مسئولیت روابط عمومی جهاد دانشگاهی در دانشگاه

 
صنعتی شریف را به عهده می گیرد و اخبار این نهاد را براي درج در نشریات جهاد گردآوري می کند. 

حسینی در دوران جنگ هم براي مدتی معاون فرهنگی-سیاسی دفتر مناطق جنگی در خوزستان می شود و اقدام به انتشار نشریه اي
در حوزه کودك و نوجوان براي اردوگاه هاي جنگ زده ها در خوزستان می کند. او بعدها و پس از بازگشت مجدد به جهاددانشگاهی
به تشخیص دکتر علی منتظري، مسئول روابط عمومی جهاد دانشگاهی می شود و در اولین اقدام، نشریه «پیام جهاد» را راه اندازي
می کند و مدیر مسئولی و سردبیري آن را بر عهده می گیرد. حسینی در این دوران همزمان با روزنامه جهان اقتصاد هم همکاري می

 
کند. 

در اواخر سال 77 با مطرح شدن بحث اشتغال فارغ التحصیلان جهاد دانشگاهی، لزوم انتشار نشریه اي در زمینه تحلیل بازار کار ایران
و توسعه فرهنگی این بازار توسط این نهاد احساس می شود، درخواست انتشار این نشریه توسط دکتر علیرضا غلامی که آن زمان
مسئولیت ستاد اشتغال در جهاد دانشگاهی را بر عهده داشت، مطرح می گردد و انجام مراحل اجرایی کسب مجوز و انتشار آن به
حسینی محول می شود، به این ترتیب او مراحل کسب مجوز انتشار هفته نامه «بازار کار» را دنبال می کند و در اوایل بهمن 79 موفق

می شود با حمایت دکتر علی منتظري و با یاري اعضاي روابط عمومی این نهاد اولین شماره این هفته نامه را منتشر کند. 



آخرین شماره این نشریه که حسینی، مدیر مسئولی آن را تاکنون برعهده داشته در 29 شهریور امسال منتشر شد، اما با آغاز مهر، با
بی مهري هایی که به این نشریه شد به دلیل مشکلاتی نظیر کمبود کاغذ و مشکلات مالی و اداري، چاپ هفته نامه متوقف شد. او می
گوید: «در اوایل فکر می کردیم با انتشار این نشریه مورد استقبال قرار می گیریم ولی با انتشار اولین شماره «بازار کار»، اولین

 
مخالفانمان در وزارت کار ظاهر شدند و به انتشار این نشریه اعتراض کردند، با این حال ما همچنان به کار خود ادامه دادیم... .» 

 
∗∗∗∗صحبت هاي این پیشکسوت مطبوعاتی را درباره وضعیت مطبوعات و رسانه ها در روزهاي آینده می خوانید… 

 
   

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



کشف بیش از 27 تن گندم قاچاق در سلطانیه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/20

فرمانده انتظامی شهرستان سلطانیه از توقیف یک دستگاه کامیون حامل 27 تن گندم قاچاق در سلطانیه  خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، سرهنگ اصانلو فرمانده انتظامی شهرستان
سلطانیه گفت: در راستاي اجراي طرح مبارزه با قاچاق کالا
و ارز، ماموران انتظامی و یگان امداد سلطانیه حین گشت
زنی و کنترل خودرو هاي عبوري یک دستگاه کامیون

 
حامل بار گندم مشکوك را جهت بررسی متوقف کردند. 

او افزود: ماموران در بازرسی از خودروي مذکور 27 تن گندم فاقد هرگونه مدارك و مجوز قانونی که ارزش آن برابر نظر کارشناسان،
یک میلیارد ریال برآورد شده، کشف و یک متهم در این خصوص دستگیر با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی

 
معرفی شد. 

فرمانده انتظامی شهرستان سلطانیه در ادامه با اشاره به تحویل گندم به سیلو هاي دولتی، اظهار داشت: عزم پلیس در برخورد با پدیده
زیان بار ورود و خروج غیرمجاز کالا جدي است که در این رابطه از مردم می خواهیم به جهت حذف عوامل کاهش زمینه هاي اشتغال

و توسعه تولیدات داخلی، هرگونه اطلاعات از فعالیت هاي غیرمجاز اقتصادي را به پلیس اطلاع دهند.



مشارکت بانک ملت در طرح هاي توسعه اي چادرملو

منبع: صداي بورسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي فولادي در مجتمع
صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، امادگی کامل بانک ملت

براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد.

مدیرعامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و
کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي فولادي در
مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و
آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، امادگی کامل
بانک ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي

 
توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد. 

به گزارش صداي بورس، بر اساس همین گزارش بیگدلی مدیر عامل بانک ملت با اظهار خرسندي از وجود چنین شرکت هاي موفق در
امر تولید و توسعه کشور گفت: رشد و توسعه اقتصادي نیازمند برنامه ریزي، همت و سرمایه گذاري شجاعانه است که خوشبختانه در
مدیریت چادرملو بطور چشمگیري مشاهده می شود، به همین دلیل بانک ملت نیز با تمام توان تمایل خود را براي مشارکت در

 
سرمایه گذاري در طرح هاي آتی چادرملو اعلام می کند. 

ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره چادرملو نیز با بیان نقش و جایگاه چادرملو در توسعه اقتصادي کشور با ایجاد واحدهاي
تولیدي، اشتغال زایی و ارز آوري افزود: ما افتخار می کنیم که گامهاي عملی در جهت رونق تولید و امید آفرینی در جامعه بر میداریم

و از هر گونه حمایت سرمایه گذاران به ویژه بانکها استقبال می کنیم.



استاندار گیلان برضرورت صیانت از اشتغال موجود و رونق واحدهاي فعال

تاکید کرد

منبع: گیل نامهشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/20

گیل نامه /  استاندار گیلان بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي تولیدي و لزوم تسهیل
سرمایه گذاري و انجام اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت از محیط زیست و

... The post (...) منابع طبیعی با جدیت استمرار یابد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی گیل

گیل نامه /  استاندار گیلان بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي تولیدي و لزوم تسهیل سرمایه
گذاري و انجام اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با

جدیت استمرار یابد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی گیل […]

The post استاندار گیلان برضرورت صیانت از اشتغال موجود و رونق واحدهاي فعال تاکید کرد appeared first on پایگاه
خبري گیل نامه.

<[[

https://www.gilnameh.ir/%d8%b6%d8%b1%d9%88%d8%b1%d8%aa-%d8%b5%db%8c%d8%a7%d9%86%d8%aa-%d8%a7%d8%b2-%d8%a7%d8%b4%d8%aa%d8%ba%d8%a7%d9%84-%d9%85%d9%88%d8%ac%d9%88%d8%af-%d9%88-%d8%a7%d9%87%d8%aa%d9%85%d8%a7%d9%85-%d8%a8%d9%87/
https://www.gilnameh.ir/


بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/20

فرماندار ارومیه گفت: با همکاري بانک هاي  عامل بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا
شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه، علیرضا ملامحمدي زاده فرماندار ارومیه
گفت: هزار و 100 میلیارد و 386 میلیون ریال طرح
اشتغال زایی با همکاري بانک هاي عامل، دستگاه هاي
اجرایی و نهاد هاي حمایتی در این شهرستان امسال

 
اجرایی شده است . 

او اظهار کرد: این میزان اعتبار اشتغالزایی براي اجراي 447
طرح در زمینه هاي مختلف به متقاضیان این شهرستان پرداخت شده که زمینه ایجاد اشتغال پایدار را براي هزار و 717 نفر از جوانان

 
روستایی در ارومیه ایجاد کرده است . 

ملامحمدي زاده افزود: صندوق کارآفرینی امید با 226 طرح در رتبه نخست، بانک کشاورزي با 95 طرح در رتبه دوم و پست بانک با

 
66 طرح و توسعه تعاون با 60 طرح در رتبه هاي بعدي بیشترین پرداخت تسهیلات به متقاضیان را در شهرستان در اختیار دارند . 

فرماندار ارومیه اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان ارومیه با اهتمام دولت تدبیر و امید نشان از
توجه به روستا ها و جلوگیري از مهاجرت به شهرهاست .



طرح توسعه مشاغل خانگی به مهاجرت معکوس کمک می کند

منبع: ایسناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس جهاددانشگاهی استان قزوین گفت: طرح توسعه مشاغل خانگی به مهاجرت معکوس کمک ویژه اي کرده و زنجیره
ارزش را تکمیل خواهد کرد.

دبیرخانه طرح توسعه مشاغل خانگی استان قزوین در
جهاددانشگاهی آغاز به کار کرد. فرشاد پیله چی در این
مراسم که صبح امروز 20 مهر در معاونت آموزش
جهاددانشگاهی قزوین برگزار شد، اظهار کرد: در سطح
کشور از سال 95 طرح مشاغل خانگی به جهاددانشگاهی

 
واگذار شده است. 

وي ادامه داد: به دنبال این موضوع بودیم که نواقص طرح
هاي قبلی در حوزه مشاغل خانگی را برطرف و زنجیره این
مشاغل را تکمیل کنیم که امیدواریم این امر با تعامل اتفاق

 
بیفتد. 

رئیس جهاددانشگاهی قزوین بیان کرد: در سال هاي پیش از 98 طرح مشاغل خانگی تنها در استان هاي مرزي کشور اجرایی می شد،
اما از سال گذشته طرح مشاغل خانگی در قزوین نیز اجرایی شده و براي سال 99 ظرفیت ایجاد 1500 شغل خانگی به استان قزوین

 
اختصاص داده شده است. 

وي عنوان کرد: باید در این طرح نقاط ضعف طرح هاي قبلی که در کشور اجراشده است را برطرف کرده و بر آن ها تمرکز کنیم. در
جهاددانشگاهی به دنبال این هستیم بعد از شناسایی افراد به آنان مشاوره ارائه داده و توانمند کنیم. مشاوره به این جهت ارائه می شود

 
که متقاضیان بدانند آنان در چه بخشی می توانند فعالیت کنند و درنهایت به بازار متصل شوند. 

پیله چی با بیان اینکه طرح توسعه مشاغل خانگی به مهاجرت معکوس کمک ویژه اي کرده و زنجیره ارزش را تکمیل خواهد کرد،

 
تصریح کرد: فرهنگ سازي و ترویج مشاغل خانگی در این طرح بسیار مهم است. 

رئیس جهاددانشگاهی قزوین با اشاره به اینکه طرح توسعه مشاغل خانگی در سال 99 در سه فاز اجرایی خواهد شد، افزود: در فاز
نخست «هماهنگی و برگزاري جلسات با دستگاه هاي اجرایی»، «مصاحبه با عوامل انسانی مؤثر در اجراي طرح»، «مطالعه اسناد

 
بالادستی و منابع کتابخانه اي» و «استخراج مزیت هاي استانی» انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: در فاز دوم «شناسایی برندهاي ملی و استانی، تعاونی ها و فروشگاه هاي مجازي، سمن ها و اتحادیه» و «فراخوان
مشاوره تسهیلگران»، «فراخوان متقاضیان مشاغل خانگی بر اساس مزیت هاي شناسایی شده» و «آموزش و مشاوره» در دستور کار



 
قرار خواهد گرفت. در فاز سوم طرح توسعه مشاغل خانگی استان قزوین نیز تولید مبتنی بر نیاز بازار در دستور کار قرار دارد. 

پیله چی بیان کرد: استان قزوین ظرفیت 1500 متقاضی را دارد و تا به امروز حدود 600 نفر در این طرح ثبت نام کردند و اگر اطلاع
رسانی قوي تر از سوي دستگاه هاي بالادستی انجام شود افراد بیشتري می توانند در این طرح ثبت نام کنند. علاقه مندان تا هشتم

 
آبان می توانند با مراجعه به سایت www.inhb.ir ثبت نام کنند. 

وي گفت: از دستگاه هاي اجرایی می خواهیم براي اطلاع رسانی به ما کمک کنند، در ابتدا باید آگاه سازي را انجام دهیم تا علاقه

 
مندان و متقاضیان به راه اندازي مشاغل خانگی وارد این طرح شوند. 

رئیس جهاددانشگاهی قزوین بیان کرد: اگر تعداد افراد ثبت نام شده بیش از افراد متقاضی باشد توسط مصاحبه اولیه مورد ارزیابی قرار

 
خواهند گرفت چون می خواهیم خروجی مطلوبی داشته باشیم. 

وي متذکر شد: آموزش در مرکز استان متمرکز نخواهد بود بلکه در تمامی شهرستان ها آموزش را خواهیم داشت و جذب کارآفرینان،

 
خبرگان و پیشرانان را در دستور کار خود قرار داده ایم. 

پیله چی تصریح کرد: متقاضیان پس از یادگیري الفباي کارآفرینی باید وارد بازار شوند البته برخی از افراد این توانایی را ندارند به

 
همین جهت باید به پیشرانان متصل شوند. 

وي در خصوص اتصال متقاضیان و افراد آموزش دیده به بازار کار اضافه کرد: از ظرفیت تیم بازاریابی جهاددانشگاهی استفاده خواهیم

 
کرد تا به صاحبان مشاغل خانگی در حوزه برندسازي، بسته بندي و دیگر مسائل مرتبط مشاوره ارائه دهد. 

رئیس جهاددانشگاهی قزوین در پایان یادآور شد: براي اطلاع رسانی و جمع آوري داده روستا به روستا می رویم و با دهیاري ها

 
هماهنگ می کنیم تا این طرح را براي ساکنان و افراد متقاضی مشاغل خانگی تشریح کنیم. 

انتهاي پیام



هدف ما توسعه اکوسیستم کارآفرینی است

منبع: بازار کارشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر گفت: هدف ما توسعه اکوسیستم کارآفرینی است، بیش از 70 درصد دانش
آموختگان علمی کاربردي شاغل هستند.

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر گفت: هدف ما توسعه اکوسیستم کارآفرینی است، بیش از 70 درصد دانش

 
آموختگان علمی کاربردي شاغل هستند. 

شبیر اشکپور با تبریک بیست وهشتمین سالروز تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردي در کشور و هفدهمین سالروز تاسیس این
دانشگاه در استان بوشهر عنوان کرد: تمایز مراکز علمی کاربردي با سایر دانشگاه ها مهارت آموزي است که دانشگاه ها به سوي مهارت
آموزي به منظور رفع نیازهاي انسان و جامعه بروند. در واقع دانشجویی که از دانشگاه علمی کاربردي فارغ التحصیل می شود باید

 
کارفرما باشد. 

وي اظهار کرد: دانشگاه علمی کاربردي به شکل درآمد هزینه اداره می شود و شهریه ي آن از سایر دانشگاه ها کمتر است. وظیفه
دانشگاه علمی کاربردي آموزش در محیط و فراهم آوردن زمینه اشتغال مولد است که باید ارائه آموزش ها و مهارت ها منجر به ایجاد

 
شغل شود. 

این مسئول خاطرنشان کرد: یکی دیگر از تفاوت هاي دانشگاه علمی کاربردي اینکه می توانیم از افراد خبره در کار و مهارت و نه لزوما

 
داراي مدرك استفاده کنیم که اینگونه افراد در جامعه کم نیستند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي با بیان اینکه هدف ما توسعه اکوسیستم کارآفرینی است، افزود: در سال جاري دو مرکز علمی
کاربردي جهاد دانشگاهی متکی بر فرصت ها و ظرفیت هایی که جهاد دانشگاهی ایجاد می کند و دیگري مرکز اصناف که متکی بر

 
صنوف است راه اندازي شده است. 

اشکپور تصریح کرد: چهار گروه آموزشی با حوزه ها و فعالیت هاي مشخص صنعت، کشاورزي، مدیریت و خدمات، فرهنگ و هنر داریم

 
و مراکز علمی کاربردي نیز ماموریت محور هستند و هر کدام یکی از ماموریت ها را در قالب یکی از این محورها اجرا می کنند. 

وي یادآور شد: تعداد دانش آموختگان علمی کاربردي در سطح کشور تاکنون 2 میلیون نفر و در سطح استان بوشهر 40 هزار نفر
دانش آموخته داریم. همچنین در سطح کشور 170 و در استان بوشهر 4 مرکز نوآوري وجود دارد که تا پایان سال تعداد این مراکز در

 
استان به 6 مرکز افزایش می یابد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر عنوان کرد: بیش از 70 درصد دانش آموختگان ما شاغل هستند که البته تنها 40
درصد شغل مرتبط با مهارت هاي آموخته دارند که شرایط بازار و یا غیرهدفمند عمل کردن مراکز باشد که باعث شده فرد پس از فارغ

 
التحصیلی در زمینه مهارت خود اشتغال نداشته باشد و یا به عبارت دیگر کارفرما نباشد. 

شبیر اشکپور با اشاره به اولویت هاي دانشگاه علمی کاربردي در استان بوشهر گفت: آموزش هاي روزآمد با کیفیت و با رویکرد
خوداشتغالی، هدایت مراکز به رشته هاي مرتبط با نیاز جامعه پیرامون، توسعه مراکز مجاور محیط کار با شناسایی مزیت هاي هر
شهرستان، راه اندازي مراکز نوآوري در مراکز براي هدایت و آشنایی جامعه دانشجویی با پتانسیل محیط کسب و کارهاي جدید، شبکه



سازي مدرسان و دانشجویان علاقمند در حوزه کارآفرینی و برگزاري هدفمند رویدادهاي شتاب در مراکز بخشی از اهداف دانشگاه
علمی کاربردي است .



فراخوان پذیرش و جذب ایده در مرکز رشد فناوري دانشگاه ارومیه اعلام شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/20

مرکز رشد فناوري دانشگاه ارومیه در نظردارد با هدف ارتقاي نقش آفرینی دانشگاه اقدام به پذیرش، جذب و حمایت از طرح
هاي مبتنی بر خلق فناوري و کارآفرینی کند.

مرکز رشد فناوري دانشگاه ارومیه در نظردارد با هدف ارتقاي نقش آفرینی دانشگاه اقدام به پذیرش، جذب و حمایت از طرح

 
هاي مبتنی بر خلق فناوري و کارآفرینی کند. 

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مرکز رشد فناوري دانشگاه ارومیه در نظردارد با هدف ارتقاي نقش آفرینی دانشگاه در

 
و توسعه کشور و استان مستعد آذربایجان غربی اقدام پذیرش، جذب وحمایت از طرح هاي مبتنی بر خلق فناوري وکارآفرینی کند. 

گفتنی است، بر این اساس از کلیه صاحبان فکر وسرمایه در سطح استان بخصوص اعضاي هیات علمی دانشگاه هاي استان دعوت می
شود با ارائه طرح ها وایده هاي خلاقانه پس از طی روند ومراحل ورود به این مرکزاز حمایت هاي مرکز رشد دانشگاه ارومیه در زمینه

 
هاي مختلف برخوردارشوند. 

لازم به ذکر است، علاقمندان براي عضویت در مرکز رشد نخبگان فناوري لازم است تا 30 آبان ماه سال جاري با مراجعه به آدرس
http://urmiaict.ir فرم درخواست عضویت را دریافت وپس ازتکمیل، مدارك خود رابه نشانی ارومیه خیابان دانشکده انتهاي کوي

منصور افشار به کد پستی 44811-57159 ارسال ویا به صورت حضوري تحویل دهند.



ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام

منبع: بازار کارشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام از ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام
خبر داد.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام از ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام خبر

 
داد. 

"علی رشیدي" در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در ایلام به تشریح فعالیت هاي صورت گرفته در 4 ماه اخیر در بخش

 
هاي مختلف هدایت و مشاوره شغلی، آموزش مهارت، و آزمون و ارزشیابی مهارت پرداخت. 

وي با تاکید بر نقش مهارت هاي نرم در توسعه و پایداري کسب و کارها، از افتتاح مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي

 
کسب و کار با هدف ارائه آموزش هاي لازم جهت اداره موثر و پایدار کسب و کار مهارت آموختگان در استان خبر داد. 

رشیدي گفت: این مرکز با همکاري و مشارکت بخش خصوصی با ظرفیت ارائه1000 نفر دوره آموزش هاي تخصصی کسب و کار هفته

 
گذشته فعالیت خود را در استان آغاز کرده است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام ابراز کرد: هیچ فردي بدون داشتن گواهینامه فنی و حرفه اي قادر به راه اندازي کارگاه

 
هاي فنی نیست و شرط راه اندازي کسب و کار داشتن مدرك فنی و حرفه اي است. 

وي با بیان اینکه امروزه فراگیري مهارت هاي شغلی یکی از مهم ترین زمینه هایی است که در کشورهاي مختلف باعث رشد و توسعه
صنعتی شده است، خاطرنشان کرد: علاوه بر این، جلوگیري از فربه شدن بدنه اداري دولت ها یکی دیگر از کارگردهاي مهم آموزش

هاي مهارتی است.



بنیاد برکت 3 طرح عمرانی در خراسان شمالی اجرا می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/20

بجنورد- ایرنا- نماینده بنیاد برکت در خراسان شمالی گفت: این بنیاد سه طرح عمرانی را با اعتبار 14 میلیارد ریال در
روستاهاي این استان در دست اجرا دارد.

بجنورد- ایرنا- نماینده بنیاد برکت در خراسان شمالی
گفت: این بنیاد سه طرح عمرانی را با اعتبار 14 میلیارد

 
ریال در روستاهاي این استان در دست اجرا دارد. 

نیما ربیعیان روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این طرح ها شامل شهرك سازي روستاي
کالشور از توابع کالیمانی بخش مانه و سملقان با اعتبار
بیش از 10 میلیارد ریال، ساخت خانه هاي عالم در
شهرهاي بام و شوقان با 2 میلیارد و 200 میلیون ریال و
ساخت مسجد در یکی از روستاهاي شهر راز با یک میلیارد

 
و 500 میلیون ریال است. 

 
وي افزود: طرح خانه هاي عالم در مناطق بام و شوقان و مسجد شهر راز در مراحل پایانی است و بزودي افتتاح می شود. 

ربیعیان با بیان اینکه تمرکز این نهاد بر توانمندسازي و اشتغالزایی براي روستاییان استان است، تصریح کرد: بنیاد برکت در راستاي
محرومیت زدایی و کارآفرینی بخصوص در روستاها به افراد توانمند روستایی تسهیلات 400 میلیون ریالی با سود 4 درصد اعطا می

 
کند. 

وي افزود: از هزار و 400 پرونده دریافتی براي اخذ تسهیلات اشتغالزایی، تاکنون به هزار مورد تسهیلات پرداخت شده است و باقی آن

 
نیز ظرف یک ماه آینده پرداخت می شود. 

ربیعیان خاطرنشان کرد: تسهیلات اشتغالزایی بیشتر در حوزه هاي مختلف توانمندي روستاییان بویژه در بخش هاي دامپروري،

 
پرورش زنبور عسل، جوشکاري، خیاطی و صنایع دستی بوده است. 

بنیاد برکت براساس رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب و با حمایت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) تاسیس شده است و در زمینه

 
هاي زمینه هاي آموزشی، بهداشتی، برق رسانی، آبرسانی، مخابراتی، فرهنگی، آبخیزداري و دامپروري فعالیت می کند. 

 
استان خراسان شمالی 863 هزار نفر جمعیت دارد که حدود 44 درصد آنان در روستاها سکونت دارند. 



 
برچسب ها 

 
- روستائیان 

 
- توسعه روستایی 

 
- خراسان شمالی 

 
- بنیاد برکت 

 
- محرومیت 

- مانه وسملقان



ضرورت تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/20

براي تحقق اشتغالزایی سالم و پایدار، تدوین سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد فارس ضروري است.

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از ایلنا، ارتقاي شاخص
هاي توسعه اي هر پهنه جغرافیایی در ایران بر مبناي اسناد
بالادستی و استانی، راهبري و پیگیري می شود. استان
فارس در جنوب کشور علاوه بر برخورداري از نیروي انسانی
کارآمد و باانگیزه، ظرفیت ها، منابع طبیعی و فرصت هاي
ارزشمند متعددي در زمینه هاي صنعتی، کشاورزي،
گردشگري و درمانی دارد که جذب سرمایه هاي بخش
خصوصی و دولتی در بالفعل نمودن این فرصت ها زمینه

 
اشتغال هزاران نفر را فراهم می کند. 

«شهرستان لامرد» یکی از قطب هاي اقتصادي-راهبردي کشورمان است که میزبان صنایع مادر و معدنی است و در چشم انداز آتی از
این منطقه به عنوان «عسلویه معدنی» نام برده می شود و امکان ایجاد زنجیره گسترده از صنایع آلومینیوم، منیزیم، نفت و گاز، برق و
انرژي و دیگر صنایع پشتیبان در آن وجود دارد که پیگیري تکمیل زنجیره تولید زمینه ساز اشتغالزایی سالم و پایدار، محرومیت

 
زدایی، رونق صادرات و تامین کالاهاي اساسی کشور می شود. 

در سالهاي اخیر؛ تداوم پیگیري ارتقاي زیرساخت هاي موردنیاز سرمایه گذاران سبب شده تا موتور محرك سرمایه گذاري در این
کانون صنعتی پرشتاب شود. این رویکرد سبب شده تا فعالان اقتصادي و شهرستان هاي همجوار همواره مترصد شنیدن خبري از

 
استقرار صنعتی نوین در این منطقه باشند تا متعاقب آن چشم انداز صنعتی شدن فراروي آنها ترسیم شود. 

موضوعیت پیدا کردن تبدیل منطقه ویژه اقتصادي لامرد به منطقه آزاد می تواند به منزله هموار شدن مسیر پویایی این منطقه و

 
سرزمین هاي پیرامونی تلقی شود. 

برخی از نخبگان اقتصادي توجه خاصی به توسعه فراگیر شهرستان و استفاده از همه ظرفیت ها باور دارند و به زعم آنها همگام با
توسعه صنعتی، اتخاذ تدابیر و تدوین نقشه راه براي تصویب و اجراي طرح هاي اقتصادي منطبق بر ظرفیت هاي هر بخش شهرستان
در وضعیت فعلی ضروري به نظر می آید که کارگروه هاي رفع موانع تولید یا اشتغال فرمانداري، می توانند این نقش را ایفا کنند و با
دعوت از نخبگان علمی، صاحبنظران و دلسوزانی که دل در گروه این منطقه دارند، «سند راهبردي چشم انداز توسعه لامرد مطابق با
ظرفیت هر یک از بخش هاي شهرستان» تدوین شود و با مشخص کردن اولویت ها نیز زنجیره هاي توسعه شهرستان را با حرکت

 
مسنجم و هماهنگ تمامی بخش هاي شهرستان به پیش ببرند. 



متاسفانه نگاه عمده دانش آموختگان دانشگاهی معطوف به اشتغال در صنایع شده و ورود به طرح هاي کارآفرینی و راه اندازي کارگاه
هاي کوچک مختلف و کسب و کارهاي حوزه کشاورزي و دامداري که بسی نافع و سودمند نیز هستند تا حدود زیادي مورد غفلت قرار

 
گرفته که تجدید نظر در این مسیر الزامی به نظر می رسد. 

امروز بخش مرکزي لامرد با دارا بودن ظرفیت عظیم «منطقه ویژه اقتصادي و بازار بزرگ دهشیخ و سیگار» در زمینه ایجاد قطب
تخصصی تجارت و صنعت مطرح است که ایجاد بازارچه فروش مرزي و طرح هاي تکمیل زنجیره تولید در منطقه ویژه اقتصادي لامرد
باید مورد توجه و پیگیري جدي قرار گیرد. اشکنان لامرد با ظرفیت عظیم خیرین سلامت در ایجاد قطب درمانی و گردشگري سلامت
می تواند با اندك حمایت به این چشم انداز برسد. «علامرودشت، خیرگو و چاهورز» ظرفیت هاي بسیار خوبی در حوزه هاي تاریخی-
گردشگري و تعریف طرح هاي نوین کشاورزي دارند که مشخص شدن فرصت هاي سرمایه گذاري و حمایت از جوانان آن منطقه و

 
ترغیب بخش خصوصی و دولتی می تواند این سه بخش شهرستان را در حوزه گردشگري و کشاورزي همپاي صنعت به پیش ببرد. 

این نگاه تخصصی به حوزه اشتغال و سرمایه گذاري در بخش هاي شهرستان باید با تدوین سند چشم انداز توسعه لامرد سرلوحه
متولیان اجرایی و معتمدین محلی قرار گیرد تا همپاي رشد صنعتی نیز دیگر زمینه هاي کشاورزي، گردشگري و دیگر بخش ها رشد

 
یابد چرا که تحقق این مهم، علاوه بر اشتغالزایی و محرومیت زدایی نیز سبب احیاي فرهنگ بومی می شود. 

تکانه هاي اقتصادي در سطح ملی و همچنین فراز و فرودهاي سیاسی در سطح منطقه می تواند هر نوع برنامه ریزي و تدوین
راهبردهاي توسعه اي را متاثر سازد که توجه به این گزاره ها نیز از اهمیت خاصی برخوردار است.



فعالیت 112 مرکز نیکوکاري در سطح استان زنجان

منبع: پاناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/20

زنجان (پانا) - به منظور بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي مردمی و اجتماع محور کردن فرآیند فقرزدایی 112 مرکز
نیکوکاري با نظارت کمیته امداد در سطح استان زنجان در حوزه خدمت رسانی به نیازمندان فعالیت دارند.

زنجان (پانا) - به منظور بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي
مردمی و اجتماع محور کردن فرآیند فقرزدایی 112 مرکز
نیکوکاري با نظارت کمیته امداد در سطح استان زنجان در

 
حوزه خدمت رسانی به نیازمندان فعالیت دارند. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان در دیدار با بخشدار
زنجان رود (نیک پی) با اشاره به اینکه علیرغم محدودیت

ها و چالش هاي اقتصادي با مشارکت مطلوب خیران و همراهی مسئولان و دستگاه هاي اجرایی استان خدمت رسانی به خانواده هاي
تحت حمایت تقویت شده است، گفت: تلاش می کنیم با انعقاد تفاهم نامه همکاري و ایجاد هم افزایی با سایر نهادها و مؤسسات

 
خیریه خدمات موردنیاز خانواده هاي تحت حمایت به صورت اثربخش و هدفمند به آن ها ارائه شود. 

وي با اشاره به اینکه مردمی و اجتماع محور کردن فرآیند فقرزدایی از راهبردهاي اصلی و مهم کمیته امداد استان زنجان در حوزه
خدمت رسانی به خانواده هاي تحت حمایت است، افزود: با همین رویکرد و به منظور بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي مردمی 112

 
مرکز نیکوکاري با نظارت کمیته امداد در سطح استان زنجان در حوزه خدمت رسانی به نیازمندان فعالیت دارند. 

صفري بابیان اینکه باهدف ارائه خدمات تخصصی به جامعه هدف ایجاد و توسعه مراکز نیکوکاري تخصص محور از اولویت هاي مهم
کمیته امداد استان زنجان در این بخش است، ادامه داد: باهدف ارائه خدمات تخصصی در قالب مسکن ، امور تحصیلی و اشتغال ایجاد
مراکز نیکوکاري سرپناه، مداد رنگی و کارآفرینی از برنامه هاي اصلی این نهاد در حوزه توسعه فعالیت مراکز نیکوکاري در سطح استان

 
زنجان است. 

وي در ادامه اشتغال زایی براي خانواده هاي تحت حمایت باهدف ایجاد زمینه توانمندسازي نیازمندان و فراهم کردن بسترهاي لازم
براي درآمدزایی گروه هاي مختلف مددجویی تحت حمایت را از برنامه هاي دیگر این نهاد عنوان کرد و افزود: با همین رویکرد برنامه
ریزي شده است تا پایان امسال سه هزار و 950 فرصت شغلی براي مددجویان تحت حمایت و اقشار نیازمند به شرط تأمین منابع از

 
محل تسهیلات بانکی و اشتغال پایدارسازي ایجاد شود. 

صفري همچنین با اشاره به ارائه خدمات مسکن به عنوان یکی دیگر از شاخص هاي مهم اثرگذار در توانمندسازي خانواده هاي تحت
حمایت ، تصریح کرد: باوجود گران شدن اقلام توانمند ساز به ویژه مسکن، تلاش می کنیم با استفاده از مشارکت خیران و مؤسسات

 
خیریه فعال در این بخش خدمات موردنیاز مددجویان تحت حمایت در این بخش نیز بدون وقفه به آن ها ارائه شود. 

مرکز نیکوکاري ظرفیت هاي مردمی



طرح هاي فناوري و تولیدات فناورانه جوانان حمایت می شود
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رشت - ایرنا- استاندار گیلان در بازدید از واحد فناور تولید دستگاه ضدعفونی کننده هوا گفت: از همت و تلاش جوانان با
انگیزه در عرصه فناوري و تولید محصولات فناورانه حمایت می شود.

رشت - ایرنا- استاندار گیلان در بازدید از واحد فناور تولید
دستگاه ضدعفونی کننده هوا گفت: از همت و تلاش جوانان
با انگیزه در عرصه فناوري و تولید محصولات فناورانه

 
حمایت می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ ارسلان
زارع ظهر روز یکشنبه در جریان سفر به رودسر در بازدید
از شرکت دانش بنیان مستقر در این شهرستان که توانسته
براي نخستین بار اقدام به تولید محصولات مقابله با کرونا
کند، اظهار داشت: در مدت حدود هشت ماه از شیوع

ویروس کرونا شاهد فعالیت بخش هاي مختلفی از جامعه بویژه جوانان نخبه در عرصه اقتصادي و تبدیل ایده و دانش روز به کار و

 
خلاقیت هستیم. 

 
وي خاطرنشان کرد: تولیدات این شرکت نمونه هایی از تلاش هاي جوانان فعال در عرصه دانش بنیان است. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به تلاش و انگیزه موجود در جوانان براي انجام کارهاي ارزشمند در عرصه فناوري افزود : با
توجه به حمایت و همکاري دستگاه هاي اجرایی مرتبط و مشارکت مردم براي دلگرمی و افزایش انگیزه این جوانان به طور قطع

 
روزهاي بهتري را پیش بینی می کنیم. 

 
این واحد فناور در ایام شیوع بیماري کووید 19 در گیلان توانست دستگاه ضدعفونی کننده هوا و سطوح را تولید کند. 

این دستگاه ضد عفونی هوا و سطوح با فناوري پلاسماي اکسیژن و تیغه هاي نانوتیتانیوم با قابلیت ازبین بردن ویروس ها، باکتري ها،

 
مخمرها و قارچ ها بویژه ویروس کرونا و انفلوآنزاست. 

دستگاه تولید شده، مراحل دریافت تاییدیه و استانداردهاي مورد نیاز خود را در دوره بحران کرونا گذراند و توانست تاییدیه لازم از

 
آزمایشگاه رفرانس (مرجع) علوم پزشکی براي کرونا ویروس و آزمایشگاه مرکزي دانشگاه ارومیه براي آنفلوآنزا را اخذ کند. 

این شرکت با اشتغال زایی 15 نفر از آغاز شیوع کرونا فعالیت خود را آغاز و اقدام به تجهیز مراکز بهداشتی و درمانی در مناطق
مختلف کشور کرده است. 



 
پیش از این بازدید؛ استاندار گیلان در مراسم تکریم و معارفه فرمانداران قدیم و جدید شهرستان رودسر حضور یافت. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري گیلان 

 
- شرکت دانش بنیان 

- گیلان



آیا مسکن گرانتر میشود؟ / بررسی عوامل تاثیرگذار در قیمت خانه

منبع: دانشجوشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش گروه بازرگانی خبرگزاري دانشجو، قیمت مسکن توسط پارامترهاي متعددي که مهمترین آنها شرایط اقتصاد کلان
و تعادل در عرضه و تقاضا است، تعیین میشود. بر کسی پوشیده نیست کشورما در در وضعیت نامناسبی از نظر اقتصادکلان و

روابط تجاري بینالمللی قرار دارد و به واسطه تحریمهایی که زمان زیادي از اعمال آن ...

به گزارش گروه بازرگانی خبرگزاري دانشجو، قیمت مسکن
توسط پارامترهاي متعددي که مهمترین آنها شرایط اقتصاد
کلان و تعادل در عرضه و تقاضا است، تعیین میشود. بر
کسی پوشیده نیست کشورما در در وضعیت نامناسبی از
نظر اقتصادکلان و روابط تجاري بینالمللی قرار دارد و به
واسطه تحریمهایی که زمان زیادي از اعمال آن میگذرد،

 
اقتصاد کشور ما در شرایط بسیار سختی قرار دارد. 

عرضه و تقاضا نیز با شرایط اقتصادي کشور، ارتباط
مستقیم دارد و هر چه سرمایه سازندگان براي ساخت، و در مقابل توان مردم براي خرید، کاهش یابد این مولفه نیز در شرایط
نامناسب قرار میگیرد. اما سوال اینجاست که با این شرایط، همچون سال گذشته قیمت مسکن با آن شیب تند صعود خواهد کرد یا با
تورم خود را همسو و متعادل میکند؟ براي پاسخ به این سوال باید وضعیت مولفههایی مهمی را در نظر بگیریم که درادامه با آنها آشنا

 
میشوید: 

بازار مسکن در شرایط کرونایی همهگیري این بیماري در سراسر دنیا اشتغال و ساختوساز را تحت تاثیر قرار داده است. به این دلیل
شاهد کاهش قابل توجه میزان تولید مسکن نسبت به سال گذشته هستیم. از سوي دیگر ممانعت از جابجا کردن محل زندگی، افت

 
شدید تعداد معاملات را به همراه داشته است. 

به این طریق یکی از عوامل مهم و تاثیرگذار درافزایش قیمت مسکن، کاهش عرضهاي است که به واسطه شیوع این بیماري روي داده
و با افزایش طول زمان آن و تداوم تعطیلیهاي کارگران ساختمانی، این کاهش عرضه بیشتر نمود پیدا میکند. گفتنی است در کشور ما
میزان تقاضا مدتی است که از عرضه پیشی گرفته و این امر نیاز به تولید را دوچندان میکند. در نتیجه باید به توقف شیوع این بیماري

 
امیدوار بود تا با افزایش تولید، ثبات قیمت خانه را شاهد باشیم. 



 
 

تحریمها و نرخ ارز قیمت خانه نیز همچون سایر کالاها، با فراز و نشیبهاي قیمت ارز واکنش نشان میدهد. هم در ساختوساز و هم به
صورت مستقیم بر روي قیمت خانه تاثیر نوسانات ارزي مشهود است. قیمت بالاي مصالح ساختمانی که از حدود1 سال پیش روند
صعودي در پیش گرفته و با افزایش چندبرابري نرخ ارز، دوچندان شده ، توجیه اقتصادي را براي آغاز به کار سازندگان کمتر کرده

 
است. 

اما جاي تامل دارد که بسیاري از کالاهاي مورد استفاده در صنعت ساختمان از داخل تهیه میشود و این تاثیرپذیري از نرخ ارز،
مدیریت نادرست مسئولین در نظارت، در کنار زیاده خواهی برخی از تولیدکنندگان را نشان میدهد که امید است در این شرایط

 
بحرانی این دو پارامتر اصلاح شود و شاهد کاهش قیمت مصالح ساختمانی در کشور باشیم. 

حال باید به این نکته توجه داشت که اگر این نوسانات ارزي به ثبات برسد، بسیاري ازسازندگان، فعالیت خود را آغاز میکنند و این فراز
و نشیبهاي یکباره است که جلوي برنامهریزي و ساختوساز را میگیرد. به همین دلیل شاهد هستیم از ابتداي تابستان کمی آمار ساخت
مسکن نسبت به ماههاي نخست افزایش داشته و با عرضه این واحدها در ابتداي سال بعد، ثبات نسبی در افزایش قیمت روي خواهد

 
داد. 

نقش بازارسرمایه در قیمت خانه بورس میتواند قیمت خانه را متعادل کند. شاید کمی عجیب به نظر برسد که این بازار موازي با بازار
مسکن چگونه میتواند با ضریب تاثیرپذیري بالا، تعادل را در قیمت خانه در تهران به همراه داشته باشد. حوزهاي که به عنوان رقیب

 
جدي براي جذب نقدینگی با بازار مسکن به شمار میرفت، امروز میتواند مهمترین پارامتر به ثبات رسیدن قیمت خانه باشد. 

در مرحله نخست، بازارسرمایه با تجهیز کردن انبوهسازان به منابع مالی ارزان که نظارت و حسابرسی بسیار محسوسی به همراه دارد،
ساختوساز و منافع مالی حاصل از آن را افزایش میدهد و با مشارکت مردم، سمت عرضه را بهبود میبخشد. بدین صورت که با انتشار
اوراق مشارکت، پروژههاي انبوه ساختمانی را تامین مالی میکنند و مردمی که اوراق را خریداري کردهاند در سود آن پروژه شریک

 
میشوند. 

در سمت مقابل نیز، براي فروش همان واحدها و پروژههاي دیگر از طریق بازار آتی بورسکالا، مردم با قیمت پیشخرید یک آپارتمان،
میتوانند اوراق خرید یک واحد را تهیه کنند و با هزینه کمتر، صاحب خانه شوند. از سوي دیگر با استفاده از یکی دیگر از ابزارهاي
بورس کالا، مردم میتوانند واحدهاي مسکونی را به صورت متري خریداري کنند و به صورت مرحلهاي با هر میزان سرمایه که در
اختیار دارند، به صاحب خانه شدن نزدیکتر شوند. گفتنی است ابزارهاي بسیار کاربردي دیگري در بازارسرمایه میتواند شکل بگیرد تا

 
علاوه بر افزایش تولید، افزایش خرید و فروش مسکن را شاهد باشیم. 

به این صورت با رونق گرفتن این بازار و استقبال انبوهسازان و مردم، نقش واسطهها یا همان سفتهبازان کمرنگ شده و افزایش
عرضهوتقاضا به صورت واقعی روي میدهد که نتیجه آن ثبات قیمت و کمشدن شیب صعودي آن است. با در نظر گرفتن رونقی که در
بازار سرمایه روي داده، انتظار میرود پروژههاي ساختمانی نیز با استقبال مواجه شود و به همین سبب، ثبات قیمت مسکن تا پایان

 
سال امکانپذیر است. 



 
 

جلوگیري از رفتارهاي سوداگرانه در خرید و فروش ملک یکی از مراحلی که احتمال افزایش یکباره قیمت خانه در آن وجود دارد،
مرحله پایانی یا همان فروش ملک است. از طرفی با وجود سایتهاي آنلاین که به صورت تخصصی در بازار املاك فعالیت نمیکنند،
امکان وجود سفتهبازان و مالکان سوداگر زیاد شده است. این بخش از بازار مسکن نیز از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است. چرا که
هرچقدر سازندگان در کاهش هزینهها تلاش خود را بیشتر کنند، در نهایت یک واسطه سوداگر میتواند با طمع و زیادهخواهی قیمت

 
خانه را به یکباره افزایش دهد. 

از این رو خرید و فروش از طریق سامانههاي معتبر که به صورت تخصصی در این بازار فعالیت میکنند، حائز اهمیت است و میتواند
قیمت خانه را تا حد بسیاري کنترل کند. یکی از بسترهاي هوشمند که با ایجاد یک چرخه منظم از ارتباطات بین خریدار، مشاور

 
املاك و فروشنده توانسته فرآیند خرید و فروش را در یک بستر کاملا شفاف و پویا ایجاد کند "اینپینinpin " است. 

بدین صورت متقاضی با وارد شدن به سایت و یا اپلیکیشن اینپین و وارد کردن مشخصات ملک مورد نظر خود «با در نظر گرفتن تمام
جزئیات»، هوش مصنوعی را براي جستجو و پیدا کردن خانه مورد نظر خود به کار میگیرد تا بهترین انتخاب را براي یکی از مهمترین
تصمیمهاي زندگی که همان محل سکونت مناسب با خواستهها و سلایق خود است، داشته باشد. اینپین با بررسی جزئیات درخواست،
تا 30 روز فرآیند جستجو را انجام میدهد، تا هدف نهایی که یک معامله ملکی موفق و رسیدن متقاضی به خانه رویایی خود است،

 
محقق شود. جهت مشاهده قیمت اجاره آپارتمان در تهران کافی است در گوگ عبارت "اینپین" را جستجو کنید. 

 
 

وضعیت معیشتی خانوارها و تقاضاي مصرفی با این شرایط که بخش عمدهاي از خانوادهها با مشکلات اقتصادي مواجه هستند، امکان
خرید خانه براي بسیاري از مردم وجود ندارد و اگر با همین شرایط پیش رویم، تقاضاي مصرفی کاهش شدید داشته و در نهایت

 
سفتهبازان وارد بازار میشوند که قیمت خانه را براي کسب منفعت بیشتر افزایش میدهند. 



براي جلوگیري از این اتفاق، تجهیزکردن مردم به منابع مالی ارزان، همچون تسهیلات کمبهره و بلندمدت، فروش اقساطی و لیزینگ با
سود کم و استفاده از ابزارهاي بازارسرمایه براي افزایش توان مالی آنها، میتواند راهکارهاي کاربردي کنترل تقاضا و ایجاد تعادل در

 
قیمت خانه باشد. 

از سوي دیگر باید بخش خصوصی در بخش ساخت تحرك داشته باشد و همچون گذشته سرمایهگذاران، ساختوساز را یکی از بهترین
حوزهها براي سرمایهگذاري بدانند. در سمت مقابل نیز باید خانوادهها و مردم از طریق نظام پسانداز و تسهیلات، اقدام به خرید واحدها

 
کنند تا چرخه تولید و مصرف، پویا و پر رونق شود. 

در نتیجه با در نظر گرفتن پارامترهاي فوق و خوشبینی نسبت به توقف همهگیري کرونا، ثبات نرخ ارز و استقبال از بورس مسکن،
ثبات نسبی قیمت خانه تا پایان سال و نهایتا افزایش همسو با تورم را شاهد خواهیم بود.



افزایش 8 درصدي حداکثر نیاز مصرف استان یزد به 1805 مگاوات

منبع: سلامتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي یزد با اشاره به گذر موفق صنعت برق استان از پیک بار سال جاري، از افزایش هشت درصدي

 
حداکثر نیاز مصرف استان یزد به 1805 مگاوات خبر داد. 

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري سلامت به نقل از  پایگاه
اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، "ابوالفضل اسدي" با اشاره به
مصرف 75 درصد از انرژي الکتریکی استان در بخش صنعت و
حدود 7 درصد در بخش کشاورزي، این استان را با مصرف حدود
82 درصد در بخش صنایع مولد و اشتغال زا، به استانی صنعتی

 
تبدیل کرده است. 

وي پیک نیاز مصرف استان یزد را در سال گذشته به میزان یک
هزار و 668 مگاوات دانست و عنوان کرد: با وجود رشد مشترکان صنعتی، اجراي پروژه هاي مدیریت بار و بهره برداري از پروژه هاي

 
پیش بینی شده در سال جاري این میزان با بیش از 8 درصد رشد، به یک هزار و 805 مگاوات رسید. 

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي یزد ادامه داد: طرح هاي ذخیره عملیاتی صنایع، طرح هاي اوج بار و طرح هاي تعطیلات و تعمیرات
از جمله طرح هاي تشویقی این شرکت براي جلب مشارکت صنایع بزرگ مورد استفاده قرار گرفته و با به کارگیري این راهکار ها و

 
مشارکت صنایع و مردم، صنعت برق استان یزد به خوبی از پیک بار سال 99 عبور کرد. 

اسدي همچنین در ادامه با اشاره به برگزاري 13 جلسه کارگروه کاهش پیک بار استان از ابتداي سال جاري، پیگیري و هماهنگی
اجراي برنامه هاي مدیریت بار در استان را از اهداف برگزاري این جلسات دانست و افزود: تعامل با مسئولان استانی براي اجراي برنامه

 
هاي مدیریت بار در سطح استان با توجه به وضعیت شبکه برق نیز از دیگر اقدامات انجام شده در این راستا است. 

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي یزد ضمن اشاره به ابلاغ سهمیه کاهش پیک 195 مگاواتی این شرکت از سوي شرکت توانیر، اجراي

 
برنامه هاي پاسخگویی بار سال 99 را در راستاي گذر موفق از پیک بار سال جاري یادآور شد. 

وي با اشاره به جابجایی و تغییر ساعات پیک صنایع از خرداد تا شهریور امسال به ساعات 12 الی 18 و جبران افزایش ساعات پیک در
نیمه دوم سال، تصریح کرد: کاهش ساعت کاري ادارات استان در ماه هاي تیر و مرداد، پیگیري استفاده از مولد هاي تولید پراکنده در
ایام اوج بار، آماده به کار بودن مولد هاي اضطراري برق منطقه اي یزد در مواقع ضروري، اجراي برنامه هاي مدیریت انرژي در
ساختمان هاي اداري شرکت و قطع بار سیستم هاي سرمایشی این ساختمان ها در پایان ساعات اداري، از جمله اقدامات انجام شده

 
در این شرکت است. 



اسدي بهره برداري از 12 پروژه با اعتبار 849 هزار و 300 میلیون ریال در شهرستان هاي مختلف استان یزد را از دیگر اقدامات
شرکت برق منطقه اي یزد در راستاي گذر موفق از پیک بار سال 99 عنوان کرد و گفت: احداث پست 230 به 63 کیلوولت خضرآباد
در شهرستان اشکذر، احداث پست 63 به 20 کیلوولت سرو در شهرستان اردکان، خط 63 کیلوولت دو مداره تغذیه پست سریزد،
پست سیار مربوطه در شهرستان مهریز، دو نیروگاه مقیاس کوچک طراح بهینه کیان در شهرستان یزد و تدبیر نیرو در شهرستان تفت

 
از دیگر پروژه هایی است معرفی کرد که براي گذر موفق صنعت برق استان یزد از پیک بار تابستان امسال به بهره برداري رسیدند. 

 
 vote 0 0
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استارتاپ کارآفرینی اجتماعی در دانشگاه تبریز برگزار می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، استارتاپ مجازي (طرح دانش کار) ویژه دانشجویان دانشگاه هاي استان هاي
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اردبیل، زنجان، گیلان و کرمانشاه به میزبانی دانشگاه تبریز از سوي مدیریت امور اجتماعی

این دانشگاه برگزار می شود. کنترل، کاهش و ترك اعتیاد و اشتغال زایی در ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، استارتاپ
مجازي (طرح دانش کار) ویژه دانشجویان دانشگاه هاي
استان هاي آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اردبیل،
زنجان، گیلان و کرمانشاه به میزبانی دانشگاه تبریز از سوي

 
مدیریت امور اجتماعی این دانشگاه برگزار می شود. 

کنترل، کاهش و ترك اعتیاد و اشتغال زایی در محله هاي
حاشیه نشین از جمله محور هاي اصلی استارتاپ

کارآفرینی اجتماعی مجازي با رویکرد ارایه ایده هاي نوآورانه به منظور پیشگیري از اعتیاد و آسیب هاي اجتماعی در دانشگاه تبریز

 
اعلام شده است. 

گفتنی است، آخرین فرصت ارسال ایده ها 5 آبان ماه سال جاري اعلام شده که علاقمندان براي شرکت در این رویداد می توانند آثار

 
خود را به آدرس ایمیل daneshekar.tabrizu@gmail.com ارسال کنند. 

لازم به ذکر است؛ به نفرات اول تا سوم این رویداد به ترتیب 70، 50 و 30 میلیون ریال جوایز اهدا خواهد شد.



سه میلیارد تن ذخیره پتاس در خراسان جنوبی شناسایی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/20

بیرجند - ایرنا - سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی از شناسایی
سه میلیارد تن ذخیره جدید ماده معدنی پتاس در شهرستان طبس خبر داد.

بیرجند - ایرنا - سرپرست معاونت امور معادن و صنایع
معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی از
شناسایی سه میلیارد تن ذخیره جدید ماده معدنی پتاس

 
در شهرستان طبس خبر داد. 

حجت ایمان طلب روز یکشنبه به رسانه ها اعلام کرد: با
افزایش این میزان که معادل 2 و نیم میلیارد مترمکعب
شورابه است، مجموع ذخایر پتاس استان به چهار و دو دهم

 
میلیارد تن رسیده است. 

وي با بیان اهمیت و جایگاه ویژه این ماده معدنی و نحوه استخراج آن اظهار داشت: ذخایر این ماده معدنی به طور کلی به 2 صورت

 
منابع سنگی و شورابه اي است که در خراسان جنوبی تنها به صورت شورابه اي و در شهرستان طبس در حال استخراج است. 

وي گفت: معدن پتاس با سرمایه گذاري یک هزار و 725 میلیارد ریالی توسط شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و استخراج اسمی

 
سالانه یک میلیون و 200 هزار تن شورابه زمینه اشتغال 40 نفر را به صورت مستقیم در شهرستان طبس فراهم کرده است. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بیان کرد: مهمترین کاربرد پتاس به
عنوان کود شیمیایی در صنایع کشاورزي است و تولید صابون و شوینده ها، رنگ هاي شیمیایی و داروها، صنایع شیشه و سرامیک،

 
صنایع غذایی و تهیه گل حفاري از سایر مصارف این ماده معدنی هستند. 

وي با اشاره به پیگیري هاي صورت گرفته در راستاي تعیین و ثبت ذخیره این معدن گفت: تعیین تکلیف و فعال سازي معادن راکد و
غیرفعال و همچنین شناسایی ذخایر جدید معدنی به منظور افزایش ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال در استان از برنامه هاي سازمان

 
صمت در سال جاري است. 

معدن پتاس خور بیابانک در 150 کیلومتري شهر طبس واقع شده و از جمله معادن منحصر بفرد و جذاب استان خراسان جنوبی است

 
که به عنوان یکی از جاذبه هاي گردشگري شهرستان طبس مورد توجه علاقه مندان است. 

با انجام عملیات ژئوفیزیک هوایی که از سال 92 در استان خراسان جنوبی آغاز شد و شناسایی ظرفیت هاي معدنی در عمق زمین
تاکنون 200 نقطه امیدبخش معدنی با مساحت بیش از 20 هزار کیلومتر مربع حاصل مطالعات پهنه هاي اکتشافی در این استان



 
شناسایی شده است. 

براساس این نقاط امیدبخش، شرکت ها کارهاي اکتشافی را ادامه می دهند و به محض اینکه به پروانه اکتشاف رسید و مشخص شد

 
که چه ماده معدنی وجود دارد، واگذاري از طریق مزایده انجام می شود. 

خراسان جنوبی از استان هاي معدنی کشور به شمار می رود و براساس آخرین آمار رسمی از 65 نوع ماده معدنی شناخته شده در

 
ایران، 42 نوع آن در خراسان جنوبی وجود دارد. 

طبس بزرگترین و مهمترین شهرستان معدنی خراسان جنوبی است که 76 درصد ذخایر زغالی کشور را در خود جاي داده و بزرگترین

 
حوضه زغالسنگ کک شو ایران در این منطقه است. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- خراسان جنوبی 

 
- مواد معدنی 

 
- طبس 

 
- سرمایه گذاري 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی، فراخوان ثبت نام نامزد هاي
شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی اعلام شد. شرایط لازم جهت ثبت نام کاندیداها، «اشتغال به تحصیل در رشته

مربوطه، عدم عضویت در شوراي مرکزي دیگر تشکل هاي دانشجویی اعم از صنفی، سیاسی، ورزشی ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی، فراخوان ثبت نام نامزد
هاي شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی اعلام

 
شد. 

شرایط لازم جهت ثبت نام کاندیداها، «اشتغال به تحصیل
در رشته مربوطه، عدم عضویت در شوراي مرکزي دیگر
تشکل هاي دانشجویی اعم از صنفی، سیاسی، ورزشی و
فرهنگی، گذراندن حداقل یک ترم و باقی ماندن حداقل دو

 
ترم از تحصیل دانشجو» است. 

همچنین داشتن حداقل یکی از شرایط از جمله معدل نیمسال گذشته داوطلبان کمتر از 16 نباشد، داشتن حداقل یک مقاله علمی
چاپ شده در نشریات علمی ترویجی، علمی پژوهشی با علمی مروري و نشریات علمی تخصصی مشروط به تایید مدیر گروه یا استاد یا

 
استاد مشاور انجمن براي نامزدي شوراي مرکزي انجمن هاي علمی- دانشجویی الزامی است. 

اجرا یا همکاري در اجراي یک طرح پژوهشی و ارائه تاییدیه از کارفرما یا مجري طرح، تالیف یا همکاري در تالیف یا ترجمه کتاب،
همکاري در مشارکت در اختراع ثبت شده در کارآفرینی مورد تایید مراجع ذیصلاح از دیگر شرایط نامزدي شوراي مرکزي انجمن هاي

 
علمی- دانشجویی است. 

داوطلبان عضویت در شوراي مرکزي انجمن هاي علمی - دانشجویی دانشگاه علوم بهزیستی می توانند تا تاریخ سه شنبه 22 مهرماه

 
جاري از طریق لینک هاي اعلام شده نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند. 

انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی در تاریخ هاي 29 و 30 مهر ماه 99 در سایت دانشگاه به آدرس
www.uswr.ac.ir و به صورت مجازي برگزار خواهد شد.



ایجاد 752 فرصت شغلی در نیمه سال جاري/ 52 درصد طرح هاي اشتغال به

روستاها اختصاص یافت

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/20

حوزه/ قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52 درصد
طرح هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است.

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان مطرح کرد: ایجاد 752 فرصت شغلی در نیمه سال جاري/ 52 درصد طرح هاي اشتغال به

 
روستاها اختصاص یافت 

حوزه/ قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت
شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52 درصد طرح
هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح

 
در مناطق شهري ایجادشده است. 

به گزارش خبرگزاري «حوزه» از سمنان، به نقل از روابط عمومی
کمیته امداد استان سمنان،محمد قوسی، قائم مقام کمیته امداد
استان سمنان از پرداخت بیش از 28 میلیارد تومان تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال زایی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در
شش ماهه نخست سال جاري خبر داد و گفت: این تسهیلات از

 
منابع بانکی، تسهیلات اشتغال روستایی، صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و سایر منابع پرداخت شده است. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52 درصد طرح هاي

 
اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است. 

وي 481 طرح هاي اشتغال اجراشده در شش ماهه سال جاري را مجریان مرد دانست و خاطرنشان کرد: 271 نفر از زنان با دریافت

 
تسهیلات اشتغال زایی پا به عرصه کارآفرینی گذاشتند. 

قوسی 359طرح اشتغال در رسته خدمات، 255 طرح دامپروري، 57طرح کشاورزي، صنعتی و معدنی 61،صنایع دستی 18 طرح و دو
طرح شیلات برشمرد و گفت: نظارت هاي سه تا پنج ساله به صورت مستمر بر طرح هاي اشتغال ایجادشده باهدف پایدارسازي اجرا

 
می شود و در شرایط نیاز تسهیلات مجدد اشتغال زایی براي بازچرخانی به چرخه تولید و گسترش کار پرداخت می شود. 

انتهاي پیام/



نخستین خط موتور دیزل کشور در مشگین شهر راه اندازي شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/20

استاندار اردبیل از راه اندازي اولین خط تولید موتور دیزل کشور در شهرك صنعتی شهرستان مشگین شهر خبر داد.

استاندار اردبیل: نخستین خط موتور دیزل کشور در
مشگین شهر راه اندازي شد استاندار اردبیل از راه اندازي
اولین خط تولید موتور دیزل کشور در شهرك صنعتی

 
شهرستان مشگین شهر خبر داد. 

به گزارش برنا،اکبر بهنام جو در بازدید از شهرك صنعتی
جدید مبتکران مشگین شهر گفت: شرایط ویژه پیش آمده
از بیماري کرونا و نیز شدت گرفتن تحریم هاي یک جانبه
استکبار جهانی موجب افزایش عزم و اراده سرمایه گذار

 
کارخانه کامیون سازي جهت قطع وابستگی به خارج از کشور شده است. 

وي افزود: اخیرا با همت سرمایه گذار این کارخانه و حمایت مجموعه دستگاه هاي متولی میزان تولید انواع قطعات کامیون از 45

 
درصد به حدود 80 درصد افزایش یافته است. 

وي اضافه کرد: در حال حاضر خط ذوب وریخته گري و دستگاه هاي پرس 2 هزار تنی و چهار هزار تنی مخصوص قطعات موتور و

 
بدنه با احداث چهار سالن بزرگ در حال راه اندازي است. 

او همچنین با اشاره به نامگذاري سال جاري با عنوان سال جهش تولید اظهارداشت: سال گذشته خط بدنه، شاسی و اتاق خودرو
توسط رییس جمهوري رسما افتتاح شد و امسال با اختصاص ارز موردنیاز و راه اندازي خط تولید موتور شاهد جهشی در صنعت

 
خودروسازي سنگین کشور خواهیم بود. 

استاندار اردبیل افزود: راه اندازي این واحد بزرگ تولیدي نقش مهمی در ایجاد اشتغال پایدار و رونق اقتصادي منطقه داشته و به

 
ظرفیت عظیمی براي منطقه و کشور تبدیل شده است. 

وي گفت: کامیون تولیدي این کارخانه در تیپ هاي مختلف از جمله کامیون هاي دو محور، سه محور، دومحور کشنده ،کمپرسی و

 
اتاق چوب باري و سه محورهاي کشنده سنگین و کمپرسی ، باري خدماتی است. 

 
شهرك صنعتی جدید مبتکران مشگین شهر بازدید بهنام جو از شهرك صنعتی جدید مبتکران مشگین شهر خط موتور دیزل کشور 



 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/07/20 13:33 طرح توانمندسازي جوانان اجرا شد/ برنامه ریزي هاي وزارت ورزش و جوانان براساس بیانیه گام دوم

 
انقلاب 

 
1 1399/07/20 12:31 شانس رئیسی در لیست اصولگرایان بالاست/ تعدد کاندیداي اصولگرایان، یک علامت هشدار است 

 
2 1399/07/20 10:58 بهترین مهاجمان را در تیم ملی داریم/ صعود به جام جهانی نباید آرزوي ما باشد 

3 1399/07/20 10:32 کاندیداي 1400 نیستم/ بسیار بعید است رئیسی و قالیباف، هر دو وارد گود انتخابات شوند/ رئیسی تاکنون

 
اظهارنظر رسمی مبنی بر ورود به انتخابات 1400، نداشته است/ تعدد کاندیدا مشکل ساز است 

 
4 1399/07/20 10:29 وقتی موتور گلزنی پرسپولیس روشن شد... 

5 1399/07/20 10:11 سوال از سه وزیر اقتصاد، راه و شهرسازي و کشور به هیئت رییسه تقدیم شد/ مجلس یازدهم قوانین بر زمین

 
مانده را پیگیري می کند 

 
6 1399/07/20 09:30 پاسخ به حواشی یک مدرسه هیات امنایی/ خلا قانونی در مدیریت هاي هیات امنایی 

 
7 1399/07/20 09:22 فدراسیون درباره انصراف تیم ها مقصر نیست/ کرونا به لیگ ضربه زد 

 
8 1399/07/20 08:05 فکري حتما پشت تصمیماتش «فکري» دارد/ به انتخاب هاي سرمربی جدید احترام بگذاریم 

 
9 1399/07/20 07:29 براي قهرمانی دست از تلاش بر نمی داریم/ باید خودمان را با شیوه جدید وفق دهیم 

10 1399/07/20 07:17 سرقت موتورهاي کولرهاي آبی بدون حفاظ از پشت بام ها/ شب ها خودروهاي خود را در خیابان پارك

 
نکنید/ دستگیري 11 سارق حرفه اي 

 
11 1399/07/20 06:57 فارابی مسئولیت انتخاب نماینده ایران در اسکار را به خانه سینما و بخش خصوصی بسپارد 
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هنر ـ صنعتی که می تواند جایگزین درآمد نفتی باشد/ اصالت و هویت فرش

دستباف اردبیل

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/20

 خبرگزاري فارس ـ اردبیل| حامد قادري: در اقتصاد رقابتی
امروز که با تغییر و تحولات پرشتاب محیط بین المللی و گذر از جامعه صنعتی به جامعه اطلاعاتی همراه است، توانایی در رقابت
پذیري به مثابه موتور توسعه شرکت  ها عمل می  کند که در نهایت سبب افزایش بهره  وري خواهد شد. شاید یکی از مهم ترین مباحث

 
اقتصادي روز در سراسر دنیا بحث رقابت پذیري و ارتقاي صنایع مختلف براي بقا و رشد در عرصه  متلاطم بازارهاي جهانی باشد. 

امروز صنعت فرش دستباف در عرصه  ملی و بین المللی نسبتا جایگاه مناسبی دارد و شهرها و کشورهایی که توانسته اند مزایاي

 
رقابتی بیشتري داشته باشند، موفق تر بوده و تولید و صادرات بیشتري دارند. 

 
 

فرش دستباف ایران متأثر از ویژگی  هاي برجسته  فرهنگی و هنري آن در سده  ها و دهه  هاي گذشته، همواره به عنوان یکی از
کالاهاي برجسته در سبد صادرات غیرنفتی ایران مطرح بوده و است؛ به گونه اي که طی سال  هاي متمادي نخستین و بالاترین ردیف

 
ارزآوري در صادرات ایران و حدود 7 درصد اشتغال کل کشور و معیشت چند میلیون نفر را به خود اختصاص داده است. 

فرش دستباف از جمله صنایع دستی است که از آن به عنوان تنها صنعت بومی سازي شده یاد می شود و این صنعت در عین حال که



 
سرمایه اولیه اندکی نیاز دارد، بسیار پردرآمد و پربازده است. 

این ظرفیت وجود دارد که فرش دستباف و صنایع دستی ایران جایگزین درآمد نفتی کشور شده و به نوعی صادرات این هنر ـ صنعت

 
عامل ارزآوري بوده و زمینه اشتغال بسیاري از هنرمندان فرش باف را ایجاد کند. 

 
 

این روزها یکی از دغدغه هاي اصلی و اساسی روز جامعه بحث ایجاد اشتغال و رفع معضل بیکاري است که صنعت قالی بافی با توجه
به پیشینه تاریخی، شهرت جهانی و پتانسیل هاي بالاي خود در بحث ایجاد اشتغال می تواند راه چاره اي مناسب براي رفع معضل

 
بیکاري در کشور و به خصوص در روستاها باشد. 

فرش دستباف ریشه در تاریخ، تمدن و فرهنگ ایران زمین داشته و برخلاف دیگر صنایع دستی ایرانی، توسط گروه عظیمی از مردم و
براي تمامی قشرهاي جامعه در پراکندگی جغرافیایی گسترده اي در همه کشور و در میان اقوام و خرده فرهنگ هاي مختلف ایران
تولید می  شود و به همین علت شاخصه فرهنگی این سرزمین در دنیاست. فرش ایرانی کالاي صرفاً صنعتی نیست، بلکه کالایی

 
فرهنگی است که پیشینه تاریخی و هنري را در پشت سر خود دارد. 

 
  

 
فرش ایرانی کالاي صرفاً صنعتی نیست، بلکه کالایی فرهنگی است که پیشینه تاریخی و هنري را در پشت سر خود دارد 

 
  

هنر صنعت فرش دستباف گستره  اي از اقشار، هنرمندان، بازرگانان، کارآفرینان و دانش پژوهان را در برگرفته و بسیاري از خانوارهاي

 
ایرانی به داشتن فرش دستباف تمایل دارند. 

با وجود پتانسیل بالا در حوزه فرش، این صنعت در طی سالیان گذشته به خصوص در استان اردبیل با چالش سختی مواجه شده و در
دوران رکود به سر می برد و باید به این سوالات پاسخ دهیم که چگونه می توان صنعتی را که می تواند عامل اشتغال، ارزآوري، توسعه

 
هنر و فرهنگ در دنیا و ... باشد، مورد غفلت قرار داد؟ 



فرش دستباف اردبیل نیز با قدمت زیاد، در دوره  هاي گذشته داراي ارزش بسیاري در داخل و خارج از کشور بوده است، به طوري که
فرش بافته شده در دوران صفویه ازجمله فرش  هاي بسیار ارزشمند بوده که امروز در موزه انگلستان نگهداري می شود؛ اما در سال-
هاي اخیر با وجود برخی موانع از جمله عدم توجه به رنگ و شکل، عدم توجه به خواسته مشتریان، عدم توجه به بحث رقابت، تحریم

 
ها و...، متأسفانه صادرات و فروش این کالاي هنري و صنعتی را با مشکلاتی مواجه کرده است.. 

 
فرش بافته شده در دوران صفویه ازجمله فرش  هاي بسیار ارزشمند بوده که امروز در موزه انگلستان نگهداري می شود 

 
  

 
  

با توجه به پتانسیل هاي موجود در استان اردبیل این استان هم اکنون نیز می تواند پا به پاي سایر مناطق فعال در این حوزه نقش
آفرینی کند؛ در حال حاضر صنعت فرش دستباف اردبیل که روزگاري به عنوان یکی از مهم ترین و اصلی ترین مناطق تولید فرش
هاي نفیس و گران بها به شمار می رفت و شهرت قالی معروف اردبیل در جهان مهر تاییدي بر این ادعا است، در تار و پود مشکلات
گیر کرده و نیازمند یاري رسانی تمامی دلسوزان هنر فرش بافی از فعالان و هنرمندان در این حوزه گرفته تا دولت مردان و مسؤولان و

 
فعالان بخش خصوصی است. 

 
  

 
 

 
  

براي حل مشکلات حوزه فرش نیاز است تا دولت و بخش خصوصی ورود جدي به این صنعت داشته باشند و بافندگان نیز نیازها و

 
سلایق موجود در بازار داخلی و بین المللی را به خوبی بشناسند و متناسب با این نیازها و سلایق اقدام به تولیدات خود کنند. 

وجود بیش از 31هزار نفر در عرصه تولید و فروش فرش دستباف در سطح استان اردبیل، ضرورت توجه به این هنرـ صنعت ارزشمند
را افزایش می دهد، همین طور ثبت جهانی مالکیت معنوي 10 طرح فرش دستباف اردبیل نشان از اصالت و هویت این هنر صنعت در

 
منطقه دارد. 

 
نیاز اساسی به تقویت سرمایه اجتماعی در صنعت فرش اردبیل 

اسحق رسولی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در اردبیل، چالش هاي پیش روي صنعت فرش دستباف را غیرقابل انکار
دانست و اظهار کرد: با وجود تمام چالش ها و بی توجهی ها به صنعت فرش، این هنر ـ صنعت به لحاظ هنري بودن و آمیختگی آن با
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فرهنگ اصیل ایرانی هنوز خود را حفظ کرده است. 

عامل توسعه خوشه فرش استان اردبیل افزود: ضعف هایی در حوزه فرش وجود دارد که باید رفع شود و در راستاي حل آن یک سري

 
اقداماتی انجام می شود اما به هیچ وجه کافی نیست و علت آن وجود بی ثباتی در سازمان هاي مرتبط است. 

با وجود تمام چالش ها و بی توجهی ها به صنعت فرش، این هنر ـ صنعت به لحاظ هنري بودن و آمیختگی آن با فرهنگ اصیل ایرانی

 
هنوز خود را حفظ کرده است. 

 
  

وي تصریح کرد: براي بی ثباتی این سازمان می توان تغییرات مدام و پشت سر هم مدیریتی در سازمان ملی  فرش را مثال زد و

 
ساختار سازمانی آن سبب شده قدرت و اختیاراتش متناسب با مسؤولیتش نباشد و دچار سیاست زدگی باشد. 

عامل توسعه خوشه فرش استان اردبیل به نقش موثر مدیریت در حوزه فرش اشاره کرد و گفت: تشکل هاي فرش در اردبیل باید در
زمینه هاي مختلف همکاري بیشتري داشته باشند، در واقع باید گفت که سرمایه هاي اجتماعی در حوزه فرش ضعیف است و این

 
سرمایه باید در بین تشکل ها تقویت شود. 

 
رسولی تاکید کرد: بین اداره کل صمت و اداره کار باید هماهنگی مطلوب تري برقرار شود و از موازي کاري پرهیز شود. 

 
  

 
 

 
  

 
عدم وجود بازاریابی و طرح مناسب،  مشکل اصلی فرش اردبیل 

وي مشکل اصلی حوزه فرش اردبیل را بازاریابی و صادرات عنوان کرد و افزود: نیاز است تا براي فرش اردبیل بازاریابی داخلی و بین
المللی تقویت شود و طرح و نقشه فرش متناسب با سلیقه نسل جدید برگزیده شود که این موضوع بسیار مهمی است چرا که دیگر

 
طرح ها و نقشه هاي قدیمی فرش در بازار طالب ندارد. 

 
طرح و نقشه فرش باید متناسب با سلیقه نسل جدید برگزیده شود که این موضوع بسیار مهمی است. 

 
  

0:00



 
نبود بیمه مشکل اصلی بافندگان فرش است 

رسولی به عمده مشکل بافندگان اشاره کرد و یادآور شد: در طی سالیان گذشته 12 هزار بافنده بیمه شده به 7 هزار نفر نزول کرده و

 
کماکان نبود بیمه مشکل اصلی بافندگان فرش است. 

عامل توسعه خوشه فرش استان اردبیل گفت: باتوجه به اینکه هنر ـ صنعت فرش از جمله صنعت هاي سخت به شمار می رود لذا نبود
حمایت کافی از بافندگان سبب ریزش در بین آن ها می شود لذا نیاز است تا نسل جدید را با حوزه فرش آشنا کنیم و راه آن تقویت

 
جنبه هنري فرش است. 

 
فرش بافی یعنی اشتغال زایی با حداقل سرمایه 

مالک اژدر حسنی، رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و بافندگان فرش دستبافت استان اردبیل  اظهار کرد: فرش بافی شغلی است که با
کمترین سرمایه گذاري بیشترین اشتغال زایی و ارز آوري را دارد و فرش هویت، شناسنامه و تاریخ این مرز و بوم را نمایان می سازد و

 
در بسیاري از مناطق دنیا ایران را با فرش می شناسند. 

 
فرش هویت، شناسنامه و تاریخ این مرز و بوم را نمایان می سازد و در بسیاري از مناطق دنیا ایران را با فرش می شناسند. 

 
  

وي ضمن ابراز تاسف از کم اهمیت شدن صنعت فرش در داخل کشور  بیان کرد: با وجود اینکه فرش ایران در دنیا از جایگاه و احترام

 
خاصی برخوردار است اما متاسفانه این صنعت مورد بی توجهی مسؤولان، بخش خصوصی و بافندگان قرار گرفته است. 

 
خبري از تسهیلات ارزان قیمت نیست 

رییس اتحادیه تولیدکنندگان و بافندگان فرش دستبافت استان اردبیل گفت: فرش بافی سبب می شود تا اعضاي خانواده بیشتر در
کنار یکدیگر باشند و در سایه این صنعت علاوه بر جنبه هاي اقتصادي از آسیب هاي اجتماعی و بزه جلوگیري می شود و با کمترین

 
هزینه شاهد برپایی کارگاه هاي خانگی می شویم و درآمد خوبی هم روانه خانه ها می شود. 

حسنی تاکید کرد: 7 سال است که بافندگان منتظر تسهیلات کم بهره دولتی هستند اما کماکان خبري از این تسهیلات نیست و بیمه

 
بافندگان نیز همچنان مورد غفلت دولتمردان قرار گرفته است. 

 
7 سال است که بافندگان منتظر تسهیلات کم بهره دولتی هستند اما کماکان خبري از این تسهیلات نیست. 

 
  

 
موازي کاري عامل عقب ماندگی صنعت فرش اردبیل 



وي با اشاره به وجود موازي کاري در بین دستگاه هاي اجرایی در خصوص صنعت فرش، عنوان کرد: متولی اصلی فرش اداره کل
صمت است اما اداره کار، استانداري، بهزیستی و... نیز در زمینه فرش فعالیت می کنند و این موضوع یک موازي کاري بی ثمر در حوزه

 
فرش به وجود آورده است. 

حسنی یادآور شد: بیش از 50 هزار بافنده فرش دستباف در این استان شناسایی شده اند که از این تعداد 33 هزار نفر داراي

 
شناسنامه فعالیت در صنعت تولید فرش هستند. 

 
 

وي با بیان این که میزان تولید بافندگان فرش استان هم اکنون به 90 هزار متر مربع در سال می رسد، اظهار داشت: امسال هدف
گذاري اتحادیه تولید کنندگان و بافندگان فرش دستباف استان حمایت همه جانبه از تولیدکنندگان در صنعت فرش است و تلاش می

 
شود با به کارگیري سیاست هاي کاري جدید میزان تولید فرش دستباف استان به 120 هزار متر مربع افزایش یابد. 

 
نیاز صنعت فرش استان به حضور فعالان بخش خصوصی 

وي افزود: بها دادن به بخش خصوصی مهم ترین عامل توسعه صنعت فرش خواهد بود، به طوري که تجربه نشان داده، در اصنافی
همانند فرش تا زمانی که تمامی اقدامات از سوي دولت انجام شود نه تنها توسعه اي رخ نداده، بلکه نتیجه عکس دریافت شده است؛

 
به همین دلیل براي توسعه این صنعت باید جایگاه بخش خصوصی و دولت در این حوزه به طور مجزا و تخصصی تعریف شود. 

حسنی گفت: در کنار دیگر برنامه ریزي ها براي ایجاد اشتغال در هر صنف باید با همکاري اتحادیه هاي مربوطه انجام شود که
متأسفانه عدم اجراي این موضوع نیز در استان اردبیل باعث هدر رفت سرمایه هاي استان می شود؛ براي مثال، به وفور مشاهده شده
که تسهیلات ارزان قیمت اشتغال زایی به افراد غیرمتخصص ارائه شده که منجر به خروج این تسهیلات از استان شده و این موضوع

 
می تواند در دراز مدت آسیب جدي به تولید و اشتغال استان وارد کند. 

 
اظهارات مسؤولان در جهت حمایت از تولیدکنندگان فرش دستباف اردبیل 

اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل در خردادماه سال جاري در نشست با فعالان فرش و بررسی مشکلات این قشر خواستار پرهیز از موازي
کاري و حفظ افراد توانمند براي توسعه این صنعت و ورود به صادرات فرش شده و اظهار کرده بود: تولیدکنندگان فرش در استان

 
اردبیل حمایت می شوند 



وي  بر انسجام و همگرایی فعالان و تولیدکنندگان فرش دست بافت در استان تاکید کرده و افزوده بود: تولید فرش به صورت جزء

 
نمی تواند این محصول را در سطح بازارهاي ملی و جهانی مطرح کند. 

 
 

استاندار اردبیل تصریح کرده بود: باید دستگاه هاي متولی و همچنین مسؤولان اتحادیه هاي صنفی، شهري و روستایی در تقویت

 
توانمندي هاي این حوزه تلاش کرده و با همگرایی و وحدت رویه در جذب بازار تاثیرگذار باشند. 

بهنام جو حراست از نیروي انسانی، استفاده از سیستم هاي طراحی به روز و پرهیز از مسائل حاشیه اي را در رونق قالیبافی استان با
اهمیت دانسته و با اشاره به تاثیر شیوع کرونا بر این صنعت، خواستار استفاده تولیدکنندگان از  تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا

 
شده بود.(منبع) 

 
کرونا باعث رکود بازار فرش شد 

اما این روزها علاوه بر مشکلات اساسی بافندگان فرش دستباف، مشکل دیگري نیز به آن اضافه شده است؛ بیماري کرونا و کاهش
درخواست کالاهاي لوکس در جهان و به نوعی کاهش خرید این کالاي فرهنگی و صنعتی باعث شده تا بافندگان فرش دستباف با

 
مشکلات عدیده اي مواجه شوند. 

حامد چمن رخ، عضو هیات مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش دستباف چندي پیش در گفت وگو با خبرگزاري فارس
اظهار کرد: با توجه به مشکلات و محدودیت هاي صادراتی ناشی از تحریم هاي بین المللی و مشکلات داخلی، اشتغال در این بخش

 
دچار تهدید شده است. 

وي افزود: علاوه بر محدودیت هاي صادراتی که ناشی از تحریم هاي خارجی و همچنین قوانین دست و پاگیر داخلی مانند (رفع تعهد
ارزي)، شیوع ویروس کرونا نیز بازار فرش دستباف را دچار رکود کرده است، زیرا با شیوع این ویروس در اواخر سال 98 در کشور

 
فروشندگان و عرضه کنندگان فرش دستباف بازار شب عید را از دست دادند. 

 
«مشکلات معیشتی مردم» عامل کاهش فروش فرش 

وي با اشاره به مشکلات معیشتی مردم بیان داشت: فرش به عنوان یک کالاي غیرضروري هیچ گاه در سبد خانوار جزء کالاهاي
اولویت دار نیست و از آن جا که در شرایط سخت اقتصادي معمولا کالاهاي اساسی و ضروري در اولویت خرید خانوارها بوده و کالایی



 
مانند فرش کاملا در حاشیه قرار می گیرد، بنابراین کاهش خرید آن عامل دیگري براي بی رونق شدن خرید فرش دستباف است. 

چمن رخ با بیان اینکه 2 میلیون نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم در حوزه فرش دستباف اشتغال دارند، گفت: قطعا کاهش

 
صادرات و کاهش مصرف داخلی بر اشتغال این بخش اثرات منفی خواهد گذاشت. 

با توجه به اشتغال 2 میلیون نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم در حوزه فرش دستباف کشور، قطعا کاهش صادرات و کاهش

 
مصرف داخلی بر اشتغال این بخش اثرات منفی خواهد گذاشت. 

 
  

عضو هیات مدیرت اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش دستباف با اشاره به عدم برگزاري نمایشگاه فرش دستباف در شهریور
ماه گذشته اظهار داشت: عدم برگزاري این نمایشگاه بنا به خواسته جامعه فرش دستباف ایران به علت شرایط خاص کشور صورت
گرفت و جامعه فرش ایران با توجه به شیوع بیماري کرونا و در راستاي جلوگیري از شیوع بیشتر این بیماري تصمیم گرفت تا این
نمایشگاه برگزار نشود، اما قطعا عدم برگزاري چنین نمایشگاه هایی اثرات منفی خود را بر بازار فرش دستباف و رکود خواهد گذاشت.

 
(منبع) 

 
کاهش ادامه دار صادرات فرش از سال 97 

صادرات فرش دستباف ایرانی در سال 1396 که به میزان 426 میلیون دلار بود، در سال 1397 به 238 میلیون دلار کاهش یافت و
بالاخره با افت شدید صادرات فرش دستباف در سال گذشته صادرات این کالا به 69 میلیون دلار رسید و در چهار ماهه ابتداي امسال

 
نیز به 15 میلیارد دلار رسید. 

گفتنی است رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش دستباف علت کاهش صادرات به خصوص در سال هاي 98 و 99 را

 
عوامل مختلف از جمله محدودیت هاي صادراتی بعد از تحریم ها و همچنین مشکلات رفع تعهد ارزي عنوان می کند. 

البته بسته شدن مرزها در 2 ماهه ابتداي سال به دلیل شیوع کرونا هم عامل دیگر کاهش صادرات فرش دستباف ایران در سال جاري

 
است. 

گفتنی است؛ 10 کشور اول واردکننده فرش دستباف از ایران در سال 1397 عبارت بوده اند از کشورهاي ایالات متحده آمریکا، آلمان،
امارات متحده عربی، ژاپن، لبنان، استرالیا، کانادا، قطر، ایتالیا و پاکستان و 10 کشور اول وارد کننده فرش دستباف از ایران در سال
1398 نیز کشورهاي ژاپن، آلمان، امارات، لبنان، آفریقاي جنوبی، قطر، ایتالیا، استرالیا، انگلیس و هند بودند که مقایسه ارقام صادراتی

 
به این کشورها در سال هاي 97 و 98 نشان می دهد که صادرات فرش به کشورهاي مختلف کاهش یافته است. 

صادرات فرش دستباف ایران به ژاپن در سال 1397 ارزي معادل 24 میلیون دلار داشته که در سال 98 به 13 میلیون و 200 هزار
دلار کاهش یافته است، صادرات فرش ایران به آلمان نیز در سال 1397 معادل 36 میلیون دلار بوده که در سال 1398 به 12 میلیون

 
و 900 هزار دلار کاهش یافته است. 

همچنین صادرات فرش دستباف ایران از 10 میلیون دلار در سال 1397 به استرالیا به 2 میلیون و 300 میلیون دلار در سال 1398



 
کاهش یافت و از 29 میلیون دلار صادرات این کالا در سال 1397 به امارات به 5 میلیون و 800 هزار دلار کاهش یافت.(منبع) 

 
رتبه سوم صادرات فرش دستباف ایران با وجود کاهش صادرات 

با وجود تمام مشکلات و مسائل مطرح شده و کاهش صادرات این محصول ارزشمند، باز ایران در رتبه سوم صادرات فرش دستباف
جهان ایستاده، به طوري که ایران در سال 2018 با 238 میلیون دلار صادرات فرش بعد از هند رتبه دوم صادرات این کالا را داشت

 
اما با کاهش صادرات این کالا به 73 میلیون دلار در سال 2019 ایران رسیده است. 

 
 

در سال 2018 هند 314، پاکستان 66، ایران 238، نپال 73، ترکیه 42 و چین 49 میلیون دلار صادرات فرش دستباف به جهان

 
داشته اند.  

در سال 2019 نیز هند 319، پاکستان 80، ایران 73، نپال 67، ترکیه 47، چین 38 میلیون دلار صادرات فرش دستباف داشته اند.

 
(منبع) 

به گزارش خبرگزاري فارس، تقویت سرمایه اجتماعی در حوزه فرش، هماهنگی مضاعف دستگاه هاي اجرایی و تشکل هاي فرش،
دوري از موازي کاري، حضور پررنگ بخش خصوصی در صنعت فرش و همچنین نیازسنجی و توجه به سلیقه خریداران توسط
بافندگان و به روزرسانی طرح ها و نقشه هاي فرش از جمله مواردي است که می تواند صنعت فرش را تقویت کند. در این میان نباید

 
حمایت از بافندگان فرش از طریق ارائه تسهیلات ارزان قیمت و حل مشکل بیمه بافندگان از سوي مسؤولان مورد غفلت واقع شود. 

ایجاد مراکز دائمی عرضه و فروش فرش دستباف اردبیل و حمایت هاي نرم افزاري و سخت افزاري از بافندگان این هنر صنعت
ارزشمند استان می تواند عامل ایجاد اشتغال پایدار در استان و به خصوص در روستاها شده و حتی عامل کاهش مهاجرت به شهرها

 
شود. 

در این بین ایجاد کریدور صادراتی فرش دستباف استان و بهره گیري از عرصه ارتباطات همانند فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی
در جهت فروش و ایجاد زمینه معرفی این هنر صنعت در راستاي صادرات هر چه بیشتر آن می تواند فرش دستباف استان را در عرصه

 
رقابتی ملی و بین المللی ارتقاء دهد. 

- انتهاي پیام/3463/



اتمام 780 طرح محرومیت زدایی در روستاهاي خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش خبرگزاري فارس از بیرجند، مهدي هنري ظهر
امروز در جمع خبرنگاران اظهار داشت: یکی از برنامه هاي
بسیج سازندگی در روستا ها کمک به دولت در اجراي طرح
هاي محرومیت زدایی و کوچک و زودبازده است که در
همین خصوص سال گذشته اجراي 938 طرح براي روستا

 
هاي خراسان جنوبی تصویب شد. 

 
تعریف 938 طرح محرومیت زدایی 

 
وي افزود: از 938 طرح تعریف شده، 515 طرح احداثی ، 161 طرح تکمیلی و 262 طرح نیز بهسازي و مرمت است. 

مسؤول بسیج سازندگی استان خراسان جنوبی تصریح کرد: از ابتداي پارسال تاکنون، اجراي 780 طرح از مجموع 938 طرح، به اتمام

 
رسید که براي اجراي آن 20 میلیارد تومان هزینه شد. 

 
تخصیص 34 میلیارد اعتبار 

هنري مجموع اعتبار تعریف شده براي 938 طرح مصوب روستایی استان را 34 میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: از این مقدار اعتبار،
حدود 6 میلیارد تومان از محل اعتبارات سپاه و بسیج و قرارگاه هاي محرومیت زدایی، 11 میلیارد تومان از محل کمک هاي خیرین و

 
17 میلیارد تومان نیز از محل اعتبارات دستگاه هاي اجرایی مرتبط تأمین می شود. 

وي با بیان اینکه اولویت طرح هاي بسیج سازندگی با طرح هاي مربوط به زیرساخت هاي کشاورزي است، گفت: طرح هاي مرتبط با

 
منابع آب شرب، منابع آب کشاورزي، اشتغال و فرهنگی نیز از دیگر طرح هاي بسیج سازندگی در روستا ها و مناطق محروم است. 

انتهاي پیام/3403/ج/ي



اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی اصفهان

منبع: خبر فوريشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/20

توسعه کمی و کیفی و حمایت همه جانبه از تعاونی هاي منابع طبیعی زمینه بهره برداري اصولی، درآمدزایی و اشتغالزایی
براي ساکنان را فراهم می کند که در اصفهان گامهاي مثبتی براي تحقق این راهبرد برداشته شده است.

 توسعه کمی و کیفی و حمایت همه جانبه از تعاونی هاي منابع طبیعی زمینه
بهره برداري اصولی، درآمدزایی و اشتغالزایی براي ساکنان را فراهم می کند که در اصفهان گامهاي مثبتی براي تحقق این راهبرد

 
برداشته شده است. 

تجمیع سرمایه هاي خرد مردمی و سازماندهی منابع انسانی کارآفرین و کارجو از جمله اصلی ترین کارکردهاي تعاونی هاست و بر
همین اساس در همه کشورها از نظام کسب و کار تعاونی به عنوان مدلی کارآمد با رویکرد اقتصادي و اجتماعی براي توانمندسازي

 
آحاد جامعه و مردمی سازي اقتصاد و گسترش عدالت اجتماعی یاد می شود. 

در ایران، تعاون و یاریگري هم در فرهنگ دینی و هم در سنت هاي اجتماعی مردم به نیکویی وجود دارد و از دیرباز همواره مردمان
این مرز و بوم براي مواجهه با مشکلات گوناگون و پاسخگویی به نیازهاي مشترك، به تعاون و تعاونگري گرایش داشته و دارند و بویژه

 
این تعاون و همدلی را در عرصه هاي گوناگون و مهمتر بعد از انقلاب اسلامی نشان داده اند. 

در شرایط کنونی اقتصادي و در سال جهش تولید و با توجه به وجود تحریم ها و به دنبال آن افزایش مشکلات اقتصادي، نقش و
جایگاه تعاونی ها در هدایت نقدینگی و دارایی هاي مردمی به منظور کمک به ایجاد کسب و کارهاي مولد و کارآفرینی اجتماعی و نیز

 
در بهبود معیشت و رفاه اجتماعی از اهمیتی مضاعف برخوردار است. 

 



با نگاهی دقیق تر و عمقی به مواهب خدادادي که منابع مختلف اقتصادي را شکل می دهد به منابع طبیعی به عنوان بستر توسعه و
زمینه ساز اصلی براي دیگر فعالیت ها نظیر کشاورزي و صنعت می رسیم و بدون تردید رونق و جهش تولید در کشور تا حد زیادي

 
بسته به حفظ و بهره برداري اصولی از این داشته هاي با ارزش دارد. 

کارشناسان کاهش تدریجی سرمایه گذاري دولت، ایجاد اشتغال و کسب درآمد از محل فروش محصولات، جلوگیري از مهاجرت
روستاییان به شهرها، تغییر مطلوب شیوه زندگی مردم از طریق واگذاري امور تولیدي مرتبط د، جلوگیري از تجاوز و تخریب عرصه ها
و جلوگیري از چراي بی رویه دام، استفاده از تسهیلات بانکی بخش تعاون در سرمایه گذاري در بخش هاي جنگل و مرتع در قالب
شرکت هاي تعاونی تولید و توسعه و تحکیم مشارکت در تعاون عمومی بین اقشار محروم جامعه را از جمله اهداف تعاونی هاي منابع

 
طبیعی برشمردند. 

به اعتقاد آنان تامین نقدینگی، کمک هرچه بیشتر به تعاونی هاي مرتبط با منابع طبیعی و آبخیزداري، تاثیر مستقیم در شکوفایی

 
اقتصادي، حفاظت و گسترش هرچه بهتر پهنه هاي طبیعی، تحقق رونق و جهش تولید را به همراه خواهد داشت. 

 
فعالیت 40 تعاونی منابع طبیعی در استان اصفهان 

بر اساس آمار و ارقام اخذ شده از اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري اصفهان در این استان بالغ بر 40 تعاونی منابع طبیعی وجود
دارد و نکته مثبت اینکه در هر 24 شهرستان این استان دست کم یک تعاونی مشغول بکار است و از اعضاي آنها مباحث مرتع گرفته

 
تا گیاهان دارویی و نهاده هاي دامی را دنبال می کنند. 

جامعه آماري افراد سهیم در تعاونی هاي منابع طبیعی استان اصفهان بر اساس آمار موجود پیش از آغاز دولت کنونی حدود 6 هزار نفر

 
بود و این رقم اکنون به بیش از 10 هزار نفر رسیده است. 

 
مطابق با این آمار بیش از یکهزار و 300 تعاونی در حوزه هاي منابع طبیعی و آبخیزداري در کشور فعالیت می کنند. 

از امتیازاتی که تعاونی هاي منابع طبیعی در استان اصفهان از آن برخوردارند وجود صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی است، این
صندوق از سال 91 تاکنون 430 میلیارد ریال در قالب 510 مورد تسهیلات در اختیار متقاضیان قرار داده و نقش ویژه اي در تسهیل

 
امور و توسعه منابع طبیعی داشته است. 

 



آنطور که پژوهشگر و استاد منابع طبیعی و کشاورزي استان اصفهان معتقد است اگر اقدامات جمعی و گروهی به صورت درست و
اصولی انجام شود می تواند دستاوردهاي زیادي داشته باشد و طرح هاي زیربنایی متعددي را به سرانجام رسانده و همزمان زمینه

 
درآمدزایی و اشتغالزایی را هم فراهم کند. 

 
افزایش مشارکت به دنبال توسعه تعاونی ها در اصفهان 

مسعود برهانی اظهارداشت: در مقوله شکل گیري و فعالیت هاي تعاونی هاي مرتبط با منابع طبیعی در سال هاي گذشته اقدامات
خوبی در استان اصفهان به عنوان یکی از پیشگامان این زمینه انجام شده که توسعه تعاونی ها و افزایش مشارکت آنها در زمینه هاي

 
مختلف را رقم زده است. 

وي ادامه داد: مشارکت جمعی بر اساس تحقق منفعت جمعی از جمله مزایاي فعالیت تعاونی ها به شمار می رود و می توان با برنامه

 
ریزي اصولی آن ها را به عنوان پیشگامان اقتصادي سال هاي آینده مطرح کرد. 

این پژوهشگر و استاد منابع طبیعی و کشاورزي خاطرنشان کرد: در استان اصفهان براي توسعه بخصوص پیشرفت کیفی تعاونی ها

 
جاي کار زیادي وجود دارد زیرا این مجموعه ها نوپا هستند اما با این وجود دستاوردهاي مناسبی داشته اند. 

 
ضرورت توجه به صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی 

برهانی با بیان اینکه هر اندازه بتوان از تعاونی ها حمایت کرد امیدواري به حفظ منابع طبیعی افزایش می یابد گفت: همواره در موضوع
منابع طبیعی، بهره برداري و حفاظت در کنار هم به عنوان دو دیدگاه اصلی مطرح می شوند و معتقدم اگر زمینه نظارت از سوي

 
تعاونی ها را همچون بهره برداري تقویت کرد براي نگهداشت عرصه ها سودمند خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه حمایت مالی و ارائه تسهیلات در کارهاي مبتنی بر جمع گرایی و تعاونی لازم است اضافه کرد: یکی از مزایایی که
در اصفهان براي تعاونی ها وجود دارد وجود صندوق حمایت از توسعه منابع طبیعی است که این خود می تواند انگیزه اي براي اعضاي

 
تعاونی ها باشد و مشارکت پیش از گذشته آنها را فراهم کند. 

 
 

این پژوهشگر منابع طبیعی یادآور شد: بیشتر اعضاي تعاونی ها از اقشار توانمند اقتصادي نیستند بنابراین نیازهاي مالی آنها باید با



 
برنامه ریزي و تسهیلاتی که در اختیارشان قرار می گیرد رفع شود. 

برهانی درباره اینکه تعاونی ها باید در کدام یک از زیر مجموعه هاي منابع طبیعی فعال تر شوند، تصریح کرد: با تحلیلی در
زیرمجموعه هاي منابع طبیعی به نظر می رسد در بخش مرتع نیازمند مشارکت بیشتر هستیم به این دلیل که وسعت مراتع در استان

 
زیاد است و بهره برداران بیشتري در مراتع حضور دارند. 

وي با بیان اینکه در بخش بیابان و بیابان زدایی هم می توان از ظرفیت بالاي تعاونی و مشارکت کنندگان مردمی بهره برد، گفت: در
مبحث آبخیزداري با توجه اینکه سازه ها بیشتر با سرمایه گذاري خود دولت به سرانجام می رسد نظارت و حفاظت را می توان به

 
تعاونی ها سپرد و از قابلیت آنها در این بخش هم استفاده کرد. 

 
ضرورت رفع چالش زنجیره هاي تولید در منابع طبیعی و کشاورزي 

این محقق منابع طبیعی به ایجاد و تکمیل زنجیره تولید به عنوان اصلی ترین دغدغه منابع طبیعی و کشاورزي کشور اشاره کرد و
افزود: امروزه مبحث تکمیل زنجیره هاي تولید در عرصه هاي منابع طبیعی و کشاورزي از موضوعات مهمی به شمار می رود، تولید در
این زمینه ها را باید بصورت کلان و جامع دید براي مثال محصولات دامی مانند شیر گوشت و یا تولید محصولات گیاهی مانند گیاهان
دارویی حاصل از مراتع کار باید با فرآوري، عرضه با کیفیت محصول و جلوگیري از خام فروشی همراه باشد و به تدریج نقش دلالان را

 
هم کمرنگ کرد. 

 
 

 
افزایش 50 درصدي سرمایه تعاونی هاي منابع طبیعی اصفهان 

در همین پیوند رییس اداره آموزش، ترویج و جلب مشارکت هاي مردمی منابع طبیعی اصفهان گفت: سرمایه تعاونی هاي مرتبط با
منابع طبیعی این استان با هدف افزایش فعالیت ها و بویژه کیفیت بخشی به برنامه ها و اقدامات در سال 99 بالغ بر 50 درصد افزایش

 
پیدا کرد. 

غلامرضا الهیاري افزود: تعاونی هاي منابع طبیعی استان از جمله تعاونی هاي شاخص و با عملکرد مناسب در کشور هستند و حمایت

 
و افزایش توان آنها تاثیر مثبتی بر توسعه منابع طبیعی خواهد داشت. 

وي ادامه داد: در توسعه تعاونی ها سعی شده هر یک از شهرستان ها از تعاونی مناسب و مرتبط با فعالیت هاي آن خطه برخوردار

 
باشند و براي جلوگیري از کارهاي موازي حتی المقدور بیش از یک تعاونی در آن منطقه کار نکند. 



رییس اداره آموزش، ترویج و جلب مشارکت هاي مردمی منابع طبیعی اصفهان افزود: ساکنان بومی مناطق که بهره برداران اصلی به
شمار می روند باید استفاده و درآمدزایی از این داشته هاي با ارزش ار همزمان با حفظ و نگهداشت از آنها پیش ببرند و با کار جمعی

 
زمینه اشتغالزایی و توسعه عرصه هاي طبیعی را رقم بزنند. 

 
 

استان اصفهان به مرکزیت شهرستان اصفهان با 24 شهرستان، معادل 10.7 میلیون هکتار مساحت دارد که بیش از 90 درصد از آن را
معادل 9.8 میلیون هکتار عرصه هاي منابع طبیعی و ملی و از این میزان حدود 403 هزار هکتار جنگل معادل (4 درصد)، 6 میلیون

 
هکتار مرتع معادل (64 درصد ) و سه میلیون هکتار بیابان معادل (32 درصد) دربرگرفته است. 

جنگل هاي استان اصفهان بطور عمده در 2 شهرستان فریدونشهر با 40 هزار هکتار و سمیرم با 25 هزار هکتار پراکنده شده و سرانه
جنگل در کمتر از 0.1 هکتار است اما با وجود سطح به نسبت کم از تنوع گونه اي خوبی(35 گونه درختی ودرختچه اي) برخوردار

 
است. 

 
 

این استان از نظر تقسیم بندي نواحی رویشی در 2 ناحیه رویشی زاگرسی و ایران تورانی قرار گرفته که ناحیه رویشی زاگرسی غرب و

 
جنوب استان را شامل می شود و بقیه مناطق استان جزو ناحیه رویشی ایرانی تورانی است. 

این استان واقع در مرکز کشور داراي اقلیم خشک و نیمه خشک است و از این پهنه 3.2 میلیون هکتار معادل 32 درصد استان را
اراضی بیابانی و شنزار تشکیل می دهد که بطور عمده در بخش هاي شمالی و شرقی آن پراکنش دارند.



فعالیت 112 مرکز نیکوکاري در استان زنجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان گفت: به منظور بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي مردمی و اجتماع محور کردن فرایند
فقرزدایی، 112 مرکز نیکوکاري با نظارت کمیته امداد در استان زنجان فعالیت دارند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، صفري مدیرکل کمیته امداد استان زنجان
با اشاره به اینکه اجتماع محور کردن فرایند فقرزدایی از
راهبرد هاي اصلی و مهم کمیته امداد استان زنجان در
حوزه خدمت رسانی به خانواده هاي تحت حمایت است،
گفت: با همین رویکرد و به منظور بهره گیري بیشتر از

 
ظرفیت هاي مردمی 112 مرکز نیکوکاري با نظارت کمیته امداد در استان زنجان در حوزه خدمت رسانی به نیازمندان فعالیت دارند. 

او بابیان اینکه با هدف ارائه خدمات تخصصی به مددجویان تحت حمایت کمیته امداد، ایجاد و توسعه مراکز نیکوکاري تخصص محور
از اولویت هاي مهم کمیته امداد استان زنجان است، ادامه داد: باهدف ارائه خدمات تخصصی در قالب مسکن، امور تحصیلی و اشتغال،

 
ایجاد مراکز نیکوکاري و کارآفرینی از برنامه هاي اصلی این نهاد در حوزه توسعه فعالیت مراکز نیکوکاري در استان زنجان است. 

صفري با اشاره به ارائه خدمات مسکن به عنوان یکی دیگر از شاخص هاي مهم اثرگذار در توانمندسازي خانواده هاي تحت حمایت،
گفت: باوجود گران شدن اقلام توانمند ساز بویژه مسکن، تلاش می کنیم با مشارکت خیران و مؤسسات خیریه فعال در این بخش

خدمات مورد نیاز مددجویان تحت حمایت در این بخش نیز بدون وقفه به آن ها ارائه شود.



تفاوت استارتاپ و کسب و کار

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/20

اکثر افراد فکر می کنند استارت آپ به کسب و کارهایی گفته می شود که براي اولین بار توسط شخص و یا شرکتی راه
اندازي می شوند و قبل از آن نمونه ي دیگري وجود نداشته است، اما مفهوم استارتاپ به اینجا ختم نمی شود.

 
تفاوت استارتاپ و کسب و کار 

اکثر افراد فکر می کنند استارت آپ به کسب و کارهایی گفته می شود که براي اولین بار توسط شخص و یا شرکتی راه اندازي می

 
شوند و قبل از آن نمونه ي دیگري وجود نداشته است، اما مفهوم استارتاپ به اینجا ختم نمی شود. 

به گزارش بورس نیوز، بنابراعلام آرمانیک، در این متن سعی داریم در مورد تعریف استارت آپ و همچنین تفاوت آن با سایر کسب و
کارهاي سنتی صحبت کنیم. پس اگر به راه اندازي آن علاقه دارید و می خواهید اطلاعات کاملی در این باره کسب کنید، این متن را

 
از دست ندهید. 

 
استارت آپ چیست؟ 

در رابطه با استارت آپ، تعاریف مختلفی وجود دارد. در معنی لغوي، به معانی راه اندازي شرکت نوپا است. به کسب و کاري که به

 
تازگی در نتیجه کارآفرینی راه اندازي شده و به سرعت در حال رشد است، استارتاپ گفته می شود. 

این نوع کسب و کارها معمولا براي رفع نیاز در بازار شکل می گیرند و در جهت تولید، راه حل هاي نوآوارنه اي را ارائه می دهند.

 
شناسایی و برطرف کردن نیازهاي جامعه، یکی از اهداف شکل گیري آن است. 

ایده هاي فراوانی موجود است که می تواند نیازي را برطرف کند. این ایده ها با استفاده از تکنولوژي هاي جدید موبایلی و اینترنتی
نیازهاي متفاوت را برطرف خواهند کرد. به عبارتی می توان گفت که استارتاپ نوعی کارآفرینی است که بر پایه تکنولوژي فعالیت

 
دارد، اما لزوماً هر کسب و کاري که بر پایه تکنولوژي باشد استارت آپ نیست. 

 
انواع استارتاپ ها 

استارت آپ هاي موفق به گفته استیوبلَِنک، نویسندهXconomy به 5 دسته تقسیم می شوند. استارتاپ هاي سبک زندگی، کسب و

 
کارهاي کوچک، استارتاپ هاي گسترش پذیر، استارتاپ هایی که براي فروش طراحی شده اند و در نهایت استارت آپ هاي اجتماعی. 

کسب و کارهایی که با زندگی ما عجین شده اند، در دسته سبک زندگی قرار می گیرند. هدف از راه اندازي این نوع کسب و کارها،
کمک به بهبود زندگی افراد جامعه با استفاده از روش هاي متنوع است. زمینه کاري این کسب و کارها معمولا آموزش حرفه هایی

 
همچون آشپزي و یا حفظ سلامت خانواده است. 

کسب و کارهاي کوچک که معمولا به صورت خانوادگی اداره می شوند، در دسته دوم قرار می گیرند. مثلا می توان به تاسیس
خانوادگی یک شرکت خدماتی و یا تولید یک محصول خاص مانند کفش اشاره کرد. این مدل کسب و کارها معمولا سودآوري زیادي



 
ندارد اما ثبات کاري دارند. 

استارت آپ هایی که در دسته گسترش پذیر قرار می گیرند، کسب و کارهایی هستند که به سودهی بالایی فکر می کنند. این نوع
کسب و کارها رویاي جهانی شدن دارند و مدام براي بزرگ شدن کسب و کار خود به فکر جذب سرمایه هستند. مهمترین کسب و

 
کارها در این دسته می توان به فیسبوك اشاره کرد. 

کسب و کارهایی که طراحی شده اند تا به سرعت فروخته شوند، نیز یکی از انواع استارتاپ ها هستند که با هدف فروخته شدن به
شرکت هاي بزرگ تاسیس می شوند. در این حوزه می توان به استارتاپ هایی اشاره کرد که براي حل مشکل بنگاه هاي املاك با

 
سرعت زیاد شکل می گیرند و پس از آن به فروش می رسند. 

استارتاپ اجتماعی یکی دیگر از انواع کسب و کارهاي نوپا است که با هدف بهبود زندگی شکل گرفته. در این نوع استارتاپ ها تنها

 
کسب و کار مد نظر نیست. 

 
استارتاپ ویکند چیست؟ 

معمولا استارتاپی ها، بازاریابان، گرافیست ها، مدیران سرمایه گذاري و همچنین برنامه نویس ها در چند روز متوالی در آخر هفته
دورهمی هاي را برگزار می کنند که به آن استارتاپ ویکند می گویند. در این دورهمی ها ایده ها و طرح هاي جدیدي مطرح می

 
شود. در این نوع دورهمی ها معمولا براي چالش هاي پیش رو و نیازهاي افراد، ایده هاي نوینی ارائه می شود. 

 
استارتاپ گرایند 

استارتاپ گرایند رویدادي حمایتی است که در آن از کارآفرین هاي موفق در کسب و کارهاي نوپا دعوت می شود تا از عملکرد
موفقشان در بیزینسشان صحبت کنند. این رویداد فرصت مناسبی براي سایر کارآفرینان است تا بتوانند از تجربیات آن ها براي رونق

 
کسب و کار خود استفاده کنند. 

 
لین استارتاپ 

لین استارتاپ (به معناي استارتاپ ناب) یک سیستم ساخت کسب و کار جدید است که ریسک پذیري را تا حد زیادي کاهش می
دهد. این سیستم اطمینان از فروش محصول را بالا می برد. به صورت مداوم ایده هاي جدید آزمایش می شوند و بازخورد مشتریان

 
اعتبار سنجی می شود. با این وجود کارهاي ارزشمند گسترش می یابد. 

 
تفاوت استارت آپ با سایر کسب و کارها 

در بین استارت آپ و کسب و کارها چندین تفاوت وجود دارد. یکی از تفاوت هاي آن ها سودهی بالاي استارتاپ است. این ویژگی

 
براي سرمایه گذاران هم بسیار جذاب است و آن ها را ترغیب به ورود به این حوزه خواهد کرد. 

خلاقیت و نوآوري، رشد سریع، استفاده از فضاي مجازي و اینترنت براي خدمات رسانی و قابلیت گسترش کار از جمله ویژگی هاي
خوب استارتاپ است.





فارغ التحصیلان زراعت در شغل هاي کاذب مشغول به کارند
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استاد گروه اگروتکنولوژي دانشگاه فردوسی گفت: به طور کلی با توجه به شرایط کشور بسیاري از افراد فارغ التحصیل در
رشته هاي دانشگاهی از جمله رشته زراعت نتوانسته اند شغل مناسبی را پیدا کنند لذا یا در شغل هایی غیر از رشته خود یا

شغل هاي کاذب دیگر مشغول شده اند یا بعضا به خارج از ایران مهاجرت کرده اند.

دکتر پرویز رضوانی مقدم در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد:
سابقه رشته هاي کشاورزي دانشگاهی در ایران به 98 سال
پیش بازمی گردد. در سال 1301 براي اولین بار مدرسه
فلاحت در تهران شروع به کار کرد و بعدها در سال 1319
مدرسه فلاحت به دانشکده فلاحت تغییر نام داد و در سال
1328 به دانشگاه تهران ملحق شد، این دانشکده در آن
زمان داراي رشته هاي متعددي بود که از آن جمله می
توان به زراعت و علوم زراعی اشاره کرد. در سال 1352
دانشکده کشاورزي در مشهد ایجاد شد که بزرگانی همچون
آقایان دکتر امین علیزاده و دکتر علیرضا کوچکی در این
زمینه پیشرو بوده اند. فعالیت هاي آموزشی دانشکده

کشاورزي مشهد از مهرماه 1353 در دو رشته کارشناسی علوم زراعی و علوم و صنایع غذایی آغاز شد و در سال 1354 رشته
کارشناسی دامپروري به آن اضافه شد. در سال 1364 رشته هاي کارشناسی ناپیوسته علوم زراعی، علوم دامی و صنایع غذایی به آن

 
اضافه شدند، سپس در سال 1366 رشته کارشناسی ارشد زراعت در دانشگاه فردوسی تاسیس شد. 

وي افزود: در سال 1365 رشته علوم زراعی به زراعت و اصلاح نباتات تغییر نام داد و در سال 1372 رشته دکتراي اکولوژي گیاهان
زراعی آغاز به کار کرد که بعدها رشته هاي دکتراي علوم علف هاي هرز و فیزیولوژي گیاهان زراعی به این رشته ها اضافه می شود،
درسال 1386 رشته کارشناسی ارشد اگرواکولوژي و در سال 1389 دکتراي اگرواکولوژي در دانشگاه فردوسی شروع به کار کرده است.

استاد گروه اگروتکنولوژي دانشگاه فردوسی در رابطه با بازنگري ها و تغییرات در این رشته عنوان کرد: در سال 1394 بازنگري هایی
در سطح وزرات خانه در سرفصل هاي دروس دوره هاي کارشناسی و کارشناسی ارشد و دکترا در رشته هاي زراعت و اصلاح نباتات و
اگرواکولوژي اتفاق افتاد و نام رشته کارشناسی زراعت و اصلاح نباتات به رشته کارشناسی مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی تغییر کرد و
نام رشته زراعت در مقاطع ارشد و دکتري به اگروتکنولوژي به چهار گرایش اکولوژي گیاهان زراعی، فیزیولوژي گیاهان زراعی، علوم
علف هاي هرز و تکنولوژي بذر تغییر نام داد. رشته هاي بازنگري شده عملا از سال تحصیلی 1396 در دانشگاه هاي کشور اجرایی

 
شدند. 

رضوانی مقدم با بیان اینکه «رشته اگرواکولوژي به معنی بوم شناسی کشاورزي است»، گفت: ایده ایجاد این رشته در ایران براي اولین
بار توسط آقاي دکتر کوچکی در سال 1378 مطرح شد و پس از تلاش هاي بسیار زیاد در دانشکده کشاورزي دانشگاه فردوسی و



پژوهشکده علوم محیطی دانشگاه شهید بهشتی اولین گروه دانشجویان در سال 1386 در این رشته پذیرفته شدند و بعدها دانشگاه
هاي متعددي این رشته را در مقطع کارشناسی ارشد دایر کردند ولی در حال حاضر فقط 3 دانشگاه در کشور از جمله دانشگاه

 
فردوسی مشهد، دانشگاه شهید بهشتی و دانشگاه زابل دکتراي رشته اگرواکولوژي را پذیرش می کنند. 

وي افزود: رشته اگرواکولوژي یک رشته بین گروهی و دانشکده اي (Multidisciplinary) است، بر این اساس پذیرش دانشجو در
این رشته از کلیه گروه هاي آموزشی دانشکده هاي کشاورزي و منابع طبیعی صورت می پذیرد. اگرواکولوژي به رشته اي از علوم
مرتبط با تولیدات کشاورزي و غذا اطلاق می شود که بر آموزش تئوریک و عملی اجزاي سازنده بوم نظام هاي کشاورزي و اثر متقابل
بین آن ها با تاکید بر کاربرد این مفاهیم در طراحی و مدیریت بوم نظام هاي کشاورزي و استفاده از فن آوري هاي بوم سازگار استوار
است. لذا این رشته یک چشم انداز وسیع در حوزه هاي مختلف کشاورزي اعم از تولیدات زراعی، دامی، محیط زیست، منابع طبیعی را
در بر می گیرد، اما بسیاري تصور می کنند اگرواکولوژي همان رشته زراعت است ولی همانگونه که ذکر شد این رشته فراتر از رشته
زراعت بوده و ماهیت بین رشته اي دارد و در دنیا در سال هاي اخیر توسعه بسیار زیادي پیدا کرده است. در کشور ما نیز با یک تاخیر

 
زمانی نیاز این رشته احساس شد و علی رغم مقاومت و سنگ اندازي هاي زیاد این رشته در مقاطع ارشد و دکتري تاسیس شد. 

استاد گروه اگروتکنولوژي دانشگاه فردوسی مشهد خاطرنشان کرد: در سال 1400 اولین گروه از دانشجویان کارشناسی مهندسی تولید
و ژنتیک گیاهی فارغ التحصیل خواهند شد، لذا هنوز هیچگونه پایشی در خصوص نتیجه بازنگري سر فصل هاي رشته ها انجام نگرفته
است، در این سال مشخص خواهد شد که فارغ التحصیلان ما چه موقعیتی خواهند داشت. اما به طور کلی با توجه به شرایط کشور
بسیاري از افراد فارغ التحصیل در رشته هاي دانشگاهی از جمله رشته زراعت نتوانسته اند شغل مناسبی را پیدا کنند، لذا یا در شغل

 
هایی غیر از رشته خود یا شغل هاي کاذب دیگر مشغول شده اند یا بعضا به خارج از ایران مهاجرت کرده اند. 

رضوانی مقدم در خصوص کیفیت علمی دروس در رشته هاي کشاورزي عنوان کرد: بازنگري در سرفصل هاي دروسی که براي مقاطع
مختلف صورت گرفته الگو گرفته از بهترین دانشگاه هاي دنیا است که با شرایط خودمان بومی سازي شده است. ما از لحاظ تئوري در
دروس دانشگاهی در کشور هیچ مشکلی نداریم اما مشکل اصلی دروس عملی، آزمایشگاهی و مزرعه اي است که به دلیل محدودیت ها
اعم از مواد شیمیایی، تجهیزات و امکانات، ارایه این دروس مطلوب نیست. این محدودیت ها شاید در دانشگاه هاي تراز اول و جامع
کشور کمتر باشد اما در دانشگاه هاي کوچک تر و درجه دوم و سوم بیشتر است، متاسفانه در طول سه دهه گذشته دانشگاه هایی که
بی رویه رشد کرده اند، اعم از دانشگاه هاي دولتی، پیام نور و دانشگاه آزاد که بعضا امکانات آزمایشگاهی، عملی و نیروي متخصص این
دانشگاه ها متناسب با رشته هاي ایجاد شده نبوده و نیست مشکلات زیادي را براي فارغ التحصیلان از بعد مهارت آموزي ایجاد کرده

 
که خود یکی از دلایل بیکاري این گروه از تحصیلکردگان در جامعه است. 

وي افزود: به همین دلیل بسیاري از دانشجویان فارغ التحصل از لحاظ عملی و اجرایی بسیار ضعیف هستند، زیرا اعتماد به نفس لازم
را در عمل پیدا نکرده اند تا تئوري را در عمل اجرا کنند. از سال 1398 زمزمه هایی در وزارت علوم ایجاد شد که رشته هاي
کارشناسی کشاورزي کارایی لازم را ندارند در نتیجه با هدف ارایه راهکارهاي لازم براي افزایش بهره وري، مهارت افزایی و بازار کار
براي فارغ التحصیلان، کارگروه هایی در سطح وزارتخانه در رشته هاي مختلف تشکیل شده است. وزارت خانه بسیار بر بحث مهارت
آموزي و کارآموزي تاکید دارد تا فارغ التحصیلان ما کاملا با شرایط نظام هاي کشاورزي آشنا شوند. به همین دلیل بازنگري ها برنامه

 
دقیقی را در نظر دارد و بحث کارآفرینی افزایش توانایی هاي فارغ التحصیلان بعد از فارغ التحصیلی در آن دیده شده است. 

این استاد گروه اگروتکنولوژي دانشگاه فردوسی در مورد پژوهش هاي کشاورزي و کاربرد آن در کشور گفت: متاسفانه دانشگاه ها و
دانشکده هاي کشاورزي مجموعه موازي دیگري به نام مراکز تحقیقات وزارت کشاورزي در کنار خود دارند. افراد شاغل در این مراکز
ماموریت حل مشکلات حوزه کشاورزي در کشور را دارند. بخش نامه هاي زیادي وجود دارد که پایان نامه هاي دانشجویی و دکترا در



جهت حل مشکلات کشور باشد اما به دلیل محدودیت هاي موجود مانند بودجه و مشکلاتی دیگر عملا بسیاري از این تحقیقات در
راستاي حل مشکلات کشاورزان و بخش تولید نیست. از نگاه بنده دانشگاه ها خصوصا دانشکده هاي کشاورزي علی رغم شعاري که در
کشور داده می شود در حل مشکلات سیستم هاي کشاورزي به بازي گرفته نشده یا گرفته نمی شوند که شاید یکی از این دلایل

 
ساختار پژوهشی کشور در رشته هاي کشاورزي است. 

رضوانی مقدم در مورد نقش دانشگاه ها در حوزه تصمیم گیري ها در بخش کشاورزي اظهار کرد: متاسفانه گفته می شود که هر کاري
باید مبناي پژوهشی داشته باشد و دانشگاه ها باید در تصمیم گیري ها دخالت داده شوند اما از پتانسیل هاي دانشگاه ها خصوصا در

 
رشته هاي کشاورزي در حوزه حل مشکلات کشاورزي و مدیریت اجرایی استفاده نمی شود. 

وي افزود: توصیه من به کسانی که وارد این رشته می شوند این است که باید عاشق طبیعت و کشاورزي باشند. اگر به دنبال پشت
میزنشینی باشند اکیدا تاکید می کنم که وارد نشوند. ذهنیت این افراد باید به عنوان یک تولید کننده باشد. کسانی که وارد این رشته
می شوند باید عاشق این رشته باشند. در ایران بیش از 140 دانشگاه داریم (اعم از دانشگاه هاي دولتی، آزاد و پیام نور) که دانشکده
کشاورزي دارند و دانشجوي کشاورزي تربیت می کنند واقعا کشور ما نیاز به این همه فارغ التحصیل در رشته هاي کشاورزي ندارد.
وزارت علوم پس از 30 سال به این نتیجه رسیده که باید بخش قابل توجهی از این دانشکده خصوصا پیام نور و غیره تعطیل شوند

 
خوشبختانه در سه چهار سال گذشته تعداد زیادي از این مراکز تعطیل شده اند. 

انتهاي پیام



سرانه فضاي مطالعه در شهر رشت کمتر از 0.5 مترمربع است
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مدیرکل کتابخانه هاي عمومی گیلان، با بیان اینکه امروز سرانه فضاي مطالعاتی در شهر رشت کمتر از نیم مترمربع براي هر
صد نفر است، گفت: احداث خانه کتاب در محله دیانتی از محل سهم نیم درصدي کتابخانه هاي عمومی رشت صورت پذیرد.

پریسا کرمی در نشست ویژه بررسی تحقق سهم نیم
درصدي کتابخانه هاي عمومی شهرداري ها که با حضور
سرپرست شهرداري رشت برگزار شد، ضمن ارائه گزارشی از
وضعیت کتابخانه هاي عمومی شهرستان رشت، از کمبود
سرانه فضاي مطالعه این شهر نسبت به سایر نقاط کشور

 
سخن گفت. 

وي با بیان اینکه امروز سرانه فضاي مطالعاتی در شهر
رشت کمتر از نیم مترمربع براي هر صد نفر است، تصریح
کرد: تدوین برنامه مشترك با همکاري دستگاه هاي زیربطی

 
همچون شهرداري و اداره کل راه و شهرسازي ضرورت دارد. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی گیلان، همچنین به تنها منبع درآمدي این مجموعه براي هزینه کرد در حوزه ترویج فرهنگ مطالعه در
کتابخانه ها و نیز اجراي برنامه هاي فرهنگی اشاره و سهم نیم درصدي کتابخانه ها از درآمدهاي هفتگانه شهرداري را براي رسیدن به

 
اهداف فرهنگی در این حوزه مهم عنوان کرد. 

کرمی، همچنین با ارائه گزارشی از وضعیت پرداخت این سهم از سوي شهرداري رشت، خواستار پرداخت بدهی هاي این سازمان به

 
حساب انجمن کتابخانه هاي عمومی رشت شد. 

وي خاطرنشان کرد: بازسازي و تجهیز کتابخانه امام رضا(ع) و احداث خانه کتاب در محله دیانتی نیز می تواند با مشارکت شهرداري

 
رشت و از محل سهم نیم درصدي کتابخانه هاي عمومی رشت از بدهی سال هاي گذشته شهرداري صورت پذیرد. 

ناصر عطایی، سرپرست شهرداري رشت نیز، با تاکید بر اهمیت ترویج فرهنگ کتابخوانی، اظهار کرد: هرگز فضاي مجازي نمی تواند

 
جایگزین کتاب شود. 

وي با اشاره به حمایت هاي شهرداري رشت از ترویج فرهنگ کتابخوانی، بیان کرد: شهرداري رشت همواره از فرهنگ کتاب و

 
کتابخوانی حمایت می کند. 

سرپرست شهرداري رشت تاکید کرد: مطالبات کتابخانه هاي عمومی گیلان از سهم نیم درصدي شهرداري نیز با اولویت بندي و به



 
صورت هماهنگ پرداخت خواهد شد. 

محمدحسن عاقل منش، مدیرعامل انجمن خیرین کتابخانه ساز گیلان نیز در ادامه، ضمن قدردانی از اقدامات اداره کل کتابخانه هاي
عمومی استان براي ترویج فرهنگ کتابخوانی و گسترش فضاي مطالعه براي شهروندان، عنوان کرد: اداره کل کتابخانه ها و مدیریت

 
شهري می توانند با مشارکت یکدیگر نسبت به احداث فضاهاي جدید براي توسعه و ترویج فرهنگ کتاب اقدام کنند. 

وي در ادامه ضمن تاکید بر ضرورت تعریف و اولیت بندي پروژه هاي فرهنگی، از رایزنی با مسئولان اداره کل راه و شهرسازي براي

 
اختصاص بناي نیمه کاره مناسبی در محله ساغریسازان رشت براي ایجاد کتابخانه عمومی در آن منطقه شهر رشت خبر داد. 

عضو شوراي شهر رشت، با اشاره به اینکه ساختمان هاي با قدمت فراوان در محله خواهر امام(ع) رشت قرار دارند، گفت: می توان

 
بخشی از فضاي موجود را به حوزه فرهنگ به ویژه کتابخوانی اختصاص داد. 

عاقل منش اضافه کرد: سراي محله واقع در محله دیانتی نیز می تواند به یک کتابخانه تبدیل شود و شهرداري رشت می تواند در کنار

 
خانه کارآفرینی و خانه سلامت نخستین خانه کتاب را راه اندازي کند. 

وي یادآور شد: شهرداري می تواند مطالبات ناشی از سهم نیم درصدي کتابخانه ها را در قالب احداث کتابخانه و یا تجهیز و بازسازي
کتابخانه ها پرداخت کند. امیدواریم همکاري مجموعه مدیریت شهري و اداره کل کتابخانه هاي گیلان منشا خدمات موثر براي مردم

 
شهر رشت باشد. 

انتهاي پیام



3 چالش اصلی تولید کنندگان پوشاك

منبع: اکو فارسشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/20

اکوفارس: رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران با تاکید بر اینکه با حمایت مطلق از صنعت نساجی،
صنعت پوشاك کشور از بین می رود، گفت: نوسانات نرخ ارز، کمبود مواد اولیه و مشکلات تامین سرمایه در گردش سه مشکل

اصلی فعالان صنعت پوشاك است.

اکوفارس: رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران با تاکید بر اینکه با حمایت مطلق از صنعت نساجی، صنعت
پوشاك کشور از بین می رود، گفت: نوسانات نرخ ارز، کمبود مواد اولیه و مشکلات تامین سرمایه در گردش سه مشکل اصلی فعالان
صنعت پوشاك است. به گزارش فارس، علیرغم اینکه صنعت پوشاك کشور یکی از صنایع اشتغال زا به شمار می رود اما همواره فعالان

 
این بخش صنعتی با مشکلاتی مواجهند و این مشکلات ادامه حیات اقتصادي را براي آن ها با مشکل مواجه می کند. 

به عنوان مثال تا دو سال پیش صنعت پوشاك کشور متاثر از واردات پوشاك قاچاق در حال نابودي بود. در آن زمان با اقداماتی از
سوي وزارت صمت، ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و اتحادیه بخشی از مشکلات ناشی از این مساله حل شد و با فرهنگ سازي
براي مصرف تولیدات داخلی این صنعت در حال توسعه و رونق بود. اما هنوز مدت زیادي از این اوضاع رو به رشد نگذشته بود که در
اواخر سال 98 با شیوع بیماري کرونا دوباره فعالیت اقتصادي فعالان این صنف دستخوش مشکلاتی شد و متعاقب آن مشکلات ناشی

 
از افزایش قمیت ارز و کمبود مواد اولیه دوباره تا حدودي صنعت گریبانگر مشکلات جدیدي شد. 

به گفته ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران 3 هزار از 20 هزار نفر فعال در صنعت پوشاك

 
دچار مشکلات شدید اقتصادي هستند و حتی قادر به تامین مایحتاج اولیه زندگی خود نیستند. 

لذا با توجه به اهمیت اشتغال زایی در این بخش اقتصادي گفت وگویی درباره وضعیت تولید، صادرات، و مشکلات فعالان اقتصادي این

 
بخش صنعتی با ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران انجام شده که در ادامه می خوانید: 

 
صادرات پوشاك مردانه و بچه گانه در سال جاري به صفر رسید 

فارس: مدتی پیش سخنگوي گمرك میزان صادرات پوشاك در 5 ماهه اول سال را 35 میلیون دلار اعلام کرد، آیا واقعا چنین
گشایشی در صادرات پوشاك ایرانی بوجود آمده است و علیرغم مشکلاتی که صادرات کشور بر اثر شیوع کرونا با آن مواجه بوده است

 
در بخش صادرات پوشاك از شرایط خوبی بهره مند بوده ایم؟ 

شیرازي: همانطور که اشاره کردید، شیوع بیماري کرونا در صادرات پوشاك تاثیرگذار بود و براساس اطلاعاتی که در اختیار دارم
صادرات ما در بخش پوشاك مردانه و بچگانه صفر بوده است، اما ممکن است آمار صادراتی اعلام شده از سوي گمرك آمار کلی شامل
صادرات جوراب، کلاه، شال و ... باشد ضمن اینکه ممکن است صادرات ماسک نیز در آمار صادراتی پوشاك گنجانده شده باشد و
مجموع صادرات این اقلام به رقم اعلامی گمرك در خصوص صادرات پوشاك رسیده باشد اما در مجموع همانطور که بیان شد،

 
وضعیت صادرات پوشاك در سال جاري اصلا خوب نبود. 



 
 

 
صادرکنندگان به علت نوسانات نرخ ارز قادر به پاسخگویی به مشتریان خارجی خود نیستند 

فارس: شما به صفر بودن میزان صادرات پوشاك در سال جاري اشاره کردید و علت آن را نیز شیوع ویروس کرونا و مشکلات ناشی از
آن عنوان کردید، آیا تنها عامل اثرگذار بر این وضعیت مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا بوده یا عوامل دیگی نیز بر این مساله

 
اثرگذار بوده است؟ 

شیرازي: با توجه به رکود حاکم بر بازار پوشاك، صادرات می تواند عامل رونق این بازار باشد اما متاسفانه عوامل مختلفی باعث شده تا

 
صادرات پوشاك در سال جاري اصلا وضعیت خوبی نداشته باشد . 

یکی از اصلی ترین مشکلات تولید کنندگان پوشاك کمبود مواد اولیه و نوسانات نرخ ارز است. به علت نوسانات نرخ ارز، صادرکنندگان
قادر به سفارش گیري از مشتریان خارجی نیستند زیرا با افزایش دائم قیمت مواد اولیه نمی توانند به تعهدات خود در مقابل مشتریان
عمل کنند، بنابراین از آنجا که تولید کنندگان و صادرکنندگان پوشاك نمی توانند به قراردادهاي صادراتی خود بر اثر نوسانات نرخ ارز

 
متعهد باشند اصلا وارد مقوله صادرات نمی شوند. 

فارس: اشارهاي به کمبود مواد اولیه داشتید، این کمبود ناشی از چیست؟ ممنوعیت هاي وارداتی، ثبت سفارش، یا عدم تخصیص ارز

 
به واردات مواد اولیه مورد نیاز بخش صنعت پوشاك؟ 

شیرازي: تولید پوشاك وابسته به مواد اولیه وارداتی است در حالی که بر اساس سیاست بانک مرکزي اجازه واردات مواد اولیه مورد نیاز
این بخش داده نمی شود، البته مشکل دیگر نیز آن است که مواد اولیه ثبت سفارش شده که به گمرکات وارد شده از سوي گمرك

 
اجازه ترخیص نمی یابد و این امر به علت عدم تامین ارز مورد نیاز واردات این کالاها از سوي بانک مرکزي است. 

فارس: با توجه به مسائل و مشکلاتی که ذکر شد از جمله کمبود مواد اولیه و عدم صادرات کالا به دلیل مشکلات ناشی از نوسانات نرخ

 
ارز و همچنین شیوع ویروس کرونا، اکنون شرایط تولید چگونه است؟ 

شیرازي: به هر حال مشکلات تامین مواد اولیه و نوسانات نرخ ارز تاثیرات منفی بر بخش تولید پوشاك دارد اما از منظر کلی افق آینده
بسیار خوبی را در صورت فراهم بودن برخی شرایط می توان براي تولید پوشاك متصور بود، زیرا در حال حاضر با وجود تمام مشکلات

 
اگر تولید کنندگان پوشاك داراي سرمایه در گردش خوبی باشند می توانند از اوضاع تولید خوبی نیز برخوردار باشند. 

 
فارس: در شرایطی که تولید کنندگان پوشاك با رکود حاکم بر بازار مواجهند چگونه می توانند اوضاع خوبی داشته باشند؟ 



شیرازي: از آنجا که همه تولید کنندگان در شرایط فعلی بازار امکان تولید ندارند و شرایط اقتصادي و مشکلات ناشی از تامین مواد
اولیه بخشی از تولید کنندگان پوشاك را به حاشیه رانده است لذا این شرایط یعنی خروج بخشی از تولید کنندگان از گردونه تولید

 
پوشاك، فضاي فعالیت تجاري را براي سایر تولید کنندگانی که از سرمایه در گردش کافی برخوردارند مساعد و فراهم کرده است. 

 
تامین مواد اولیه مورد نیاز صنعت پوشاك از بازار غیر رسمی به علت کمبود 

 
فارس: با توجه به مشکلات تامین مواد اولیه، این دسته از تولید کنندگان، مواد اولیه را چگونه تامین می کنند؟ 

شیرازي: بخشی از مواد اولیه تولید کنندگان پوشاك از بازار غیررسمی تامین می شود که البته با توجه به کمبود مواد اولیه و مشکلات
ناشی از آن، این تولید کنندگان چاره اي به جز تامین مواد اولیه از بازارهاي غیر رسمی را ندارند اما این کار نیز با سختی هایی براي
آنها مواجه است زیرا به علت ممنوعیت استفاده از کالاهاي قاچاق در صورت کشف کالاي آنها توسط مامورین و بازرسین مشمول

 
جرایم قانونی می شوند و لذا ممکن است دچار ضرر و زیان فراوانی شوند. 

این در حالی است که هدف تولید کنندگان از تامین مواد اولیه از بازار غیر رسمی که به ناچار یه سمت تامین مواد اولیه از این بازار
روي می آوردند، فقط ادامه فعالیت اقتصادي و جلوگیري از بیکار شدن کارگران است و با توجه به کمبود مواد اولیه تولید داخلی چاره

 
اي جز این کار ندارند اما به هر حال این اقدام نیز براي آنها پرریسک و پرمخاطره است. 

در مجموع موضوع سرمایه در گردش براي تولید کنندگان موضوعی جدي است زیرا با کاهش ارزش پول ملی قدرت سرمایه تولید

 
کنندگان افت کرده و با گرانی حاکم بربازار اصلا امکان فعالیت اقتصادي ندارند. 

سال گذشته اگر یک تولید کننده با 200 میلیون تومان سرمایه در گردش کار می کرد و با این پول براي چند کارگر اشتغال ایجاد
کرده بود امسال ارزش آن 200 میلیون تومان یک چهارم قدرت خرید سال گذشته هم نیست. بنابراین ضروري است تا دولت از تولید

 
کنندگان حمایت کند. 

 
تامین 30 درصد از نیاز مواد اولیه صنایع پوشاك توسط صنایع نساجی 

بطور کلی تولید کنندگان صنعت پوشاك در شرایط فعلی اقتصاد با مشکلات بسیاري مواجهند و به علت کاهش ارزش پولی ملی،
سرمایه کلی آنها ذوب شده و ارزش خود را از دست داده و لذا به شدت با مشکل تامین سرمایه در گردش مواجهند و همچنین با
توجه به محدودیت واردات مواد اولیه و مشکلات ثبت سفارش و تخصیص ارز از سوي بانک مرکزي با مشکل تامین مواد اولیه

 
مواجهند. 

این وضعیت در حالی است که صنعت پوشاك یک صنعت پراشتغال است و در مقایسه با سایر صنایع با کمترین هزینه و سرمایه می

 
توان در این بخش اشتغال ایجاد کرد. 

ضمن اینکه صنعت پوشاك، صنعتی ارز آور به شمار می رود و حتی در شرایط فعلی که قیمت ارز افزایش یافته و پیرو آن قیمت ارز و
قیمت تمام شده افزایش یافته است اما باز هم قیمت پوشاك تولیدي ایران نسبت به بسیاري از جاهاي دیگر ارزان تر است و لذا از

 
قدرت رقابت پذیري در بازارهاي جهانی برخوردار است. 



اگرچه یکی از دلایل اعمال ممنوعیت هاي وارداتی مواد اولیه تولید پوشاك حمایت از صنایع نساجی است اما نکته حائز اهمیت آن

 
است که صنایع نساجی فقط می توانند 30 درصد از مواد اولیه مورد نیاز صنایع پوشاك را تامین کنند. 

 
از بین رفتن صنعت پوشاك با حمایت مطلق از صنعت نساجی 

لذا باید به این نکته توجه کرد که اگر صنایع نساجی نتوانند مواد اولیه مورد نیاز صنعت پوشاك را تامین کنند این صنعت از حرکت
می ایستد و سیاستگذاري حمایتی از صنعت نساجی که با قطع واردات مواد اولیه انجام شده دقیقا نتیجه عکس می دهد و با توقف

 
صنعت پوشاك، چرخ صنایع نساجی نیز از حرکت می ایستد. 

ذکر این نکته نیز ضروري است که با قطع واردات مواد اولیه، براي صنایع نساجی داخلی انحصار ایجاد میشود و تولید کنندگان این

 
بخش بدون رقیب و بدون ارتقاي کیفیت می توانند کالاي خود را با بالاترین قیمت به متقاضیان عرضه کنند. 

اکنون نیز همین اتفاق افتاده است و با توجه به مشکلات واردات مواد اولیه، صنایع پوشاك باید حتما مواد اولیه مورد نیاز خود را از
صنایع نساجی داخلی تامین کنند در حالی که صنایع نساجی توان پاسخگویی به تقاضاي داخلی را ندارند و با انبوهی از سفارشات
مواجه شده اند و در این شرایط این صنایع قبل از تولید متقاضی دریافت تمام وجه از خریدار هستند که با توجه به مشکلات نقدینگی

 
واحدهاي تولیدي پوشاك این امر نیز باعث بروز مشکلات جدیدي شده است. 

در تهران حدود 20 هزار تولید کننده کوچک و متوسط پوشاك وجود دارد که اگر این واحدها فعال بمانند می توانند با تقاضایی که

 
براي مواد اولیه ایجاد می کنند موجب رونق صنعت نساجی شوند. 

 
فارس: آیا صنایع نساجی نیز براي تامین مواد اولیه با کمبود مواجهند؟ 

شیرازي: خیر، با توجه به سیاست هاي دولت، در حال حاضر نیازهاي وارداتی این بخش تامین می شود و لذا مجوز واردات ملزومات
تولید از جمله واردات نخ فقط به تولید کنندگان واحدهاي نساجی داده می شود در حالی که بعضی از این واحدهاي تولیدي ممکن

 
است دچار تخلف شوند و به جاي تبدیل نخ به پارچه آن را در بازار آزاد عرضه کنند. 

در مجموع ایجاد انحصار، امکان بروز تخلف را افزایش می دهد بنابراین لازم است تا با آزاد گذاشتن واردات مواد اولیه صنایع پوشاك
براي مدتی مشخص شرایطی فراهم شود تا چرخ صنعت پوشاك به حرکت درآید و سپس با حرکت چرخ هاي صنعت پوشاك، صنعت
نساجی هم رونق بگیرد و کم کم با کاهش واردات مواد اولیه میزان تولید داخلی توسط صنایع نساجی افزایش یابد و به این ترتیب نیاز

 
وارداتی به مواد اولیه کاهش یابد. 

 
فارس: اقداماتی که در سال هاي اخیر براي جلوگیري از واردات پوشاك قاچاق انجام شد، نتیجه بخش بود؟ 

شیرازي: در سال 97 اقدامات خوبی براي مبارزه با واردات پوشاك قاچاق انجام شد و با فرهنگ سازي و کمک رسانه ها مردم با خرید
پوشاك ایرانی از تولید داخلی حمایت کردند، حتی در سطح عرضه فروشندگان کالاهاي خارجی مجبور به جمع آوري کالاهاي خود

 
شدند و به جاي آن پوشاك تولید داخلی عرضه کردند. 

اقدامات خوبی که در آن سال در راستاي مبارزه پوشاك قاچاق و جمع آوري برندهاي عرضه کننده پوشاك قاچاق انجام شد و این



اقدامات باعث شد تا تولید کنندگان زیادي به عرصه تولید باز گردند، با اقداماتی که در آن زمان از سوي وزارت صمت، ستاد مرکزي
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و اتحادیه پوشاك انجام شد در مجموع همه چیز رو به بهبود بود که متاسفانه با شیوع ویروس کرونا و
مشکلات ارزي، صنعت پوشاك مجدد وارد شرایط نابسامان شد و در حال حاضر بخش تولید پوشاك در شرایط سخت اقتصادي با
مشکلات ارزي، گرانی و کمبود مواد اولیه دست و پنجه نرم می کند و شیوع ویروس کرونا نیز مشکلات خاص خود را بر این بخش

 
ایجاد کرده است. 

 
البته با توجه به افزایش قیمت ارز تقاضا براي پوشاك خارجی نیز کم شده و لذا واردات غیرمجاز پوشاك قاچاق کاهش یافت است. 

 
 

 
افزایش 50 درصدي قیمت پوشاك داخلی 

در بخش پوشاك داخلی نیز با افزایش 40 تا 50 درصدي قیمت ها مواجه بوده ایم اما با این وجود این بخش نسبت به سایر بخش
هاي تولیدي کمترین افزایش قیمت را داشته است و تولید کنندگان پوشاك با کمترین و نازل ترین قیمت، کالاهاي خود را عرضه می

 
کنند. 

این نکته نیز قابل ذکر است که تولید کنندگان پوشاك داخلی درحال حاضر با دپوي تولیدات مواجهند و بخشی از این مساله به علت
رکود حاکم بر بازار است و بخشی نیز به علت شیوع ویروس کرونا در اواخر سال گذشته است که باعث شد تولیدات پوشاك شب عید
بر روي دست تولید کنندگان بماند و تولید کنندگان شرایط فروش و عرضه کالا را در شب عید نیافتند لذا دپوي تولیدات سال گذشته

 
تولید کنندگان پوشاك عامل دیگري براي از بین رفتن سرمایه تولید کنندگان شد. 

 
حمایت هاي مالی از تولید کنندگان به جامعه هدف نمی رسد 

 
فارس: دولت در این شرایط چگونه باید از تولید کنندگان حمایت کند و چه توقعی از دولت و وزارت صمت وجود دارد؟ 

شیرازي: ما توقع بسته هاي حمایت مالی از دولت را نداریم، زیرا تجربه نشان داده است که حمایت هاي مالی معمولا به جامعه هدف
نمی رسد، به عنوان نمونه در زمان دولت احمدي نژاد پرداخت وام هاي زود بازده به تولید کنندگان مصوب شد در آن زمان فرد
پزشکی به اتحادیه مراجعه کرد و براي یک مغازه در شمال شهر تهران از اتحادیه درخواست جواز تولید را داشت بعدها که پیگیر قضیه
شدیم متوجه شدیم این فرد با توجه به پشتیبانی هایی که از سوي برخی اشخاص دارد قصد دارد با بهره گیري از جواز تولید پوشاك
4 میلیارد تومان وام بانکی دریافت کند و برنامه اي نیز براي تولید ندارد. در مجموع این مسائل وجود دارد لذا معمولا حمایت هاي

 
مالی دولت به جامعه هدف نمی رسد. 



اما دولت با سایر حمایت ها از جمله حمایت هاي مالیاتی، بیمه اي، تامین به موقع مواد اولیه تولید، ثابت نگاه داشتن نرخ ارز باید از

 
تولید کنندگان حمایت کند و زمینه صادرات کالا را در راستاي حمایت از تولیدي داخل فراهم آورد. 

در حال حاضر 3 هزار نفر از صنف 20 هزار نفري فعال در صنعت پوشاك در شرایط سخت اقتصادي قرار دارند و براي تامین مایحتاج

 
اولیه زندگی گرفتارند. 

در شرایط سخت اقتصادي که مشکلات ناشی از کرونا هم به آن اضافه شده دولت با افزایش 10 درصدي مالیات شرایط را بر تولید
کنندگان سخت تر کرده است در حالی که اگرفقط در این زمینه به تولید کنندگان کمک می کرد و بخشودگی هایی را در نظر می

 
گرفت، بخشی از مشکلات مالی این صنف حل می شد. 

در زمینه بیمه نیز هیچ قوانین حمایتی از تولید کنندگان وجود ندارد و براساس قوانین سال هاي گذشته تولید کنندگان تا 5 کارگر
شامل کمک هاي دولت در پرداخت بخشی از حق بیمه میشوند و اگر تعداد کارگران یک واحد تولیدي افزایش یابد این معافیت نیز از
بین می رود این در حالی است که با توجه به شرایط سخت اقتصادي و لزوم اشتغال زایی دولت باید با حمایت از تولید کنندگان زمینه

 
جذب کارگر و اشتغال زایی را فراهم کند نه اینکه با افزایش تعداد کارگران حمایت اندك و ناچیز نیز از بین برود. 

در مجموع در حال حاضر شرایط تولید پوشاك با توجه به مشکلات اقتصادي و کمبود مواد اولیه خوب نیست و متعاقب آن نیز از
وضعیت صادراتی خوبی در این بخش برخوردار نیستم لذا دولت باید با برنامه ریزي دقیق زمینه تامین مواد اولیه مورد نیاز این بخش

را فراهم کند و با حمایت هاي صادراتی زمینه توسعه و رونق صنعت پوشاك را فراهم کند.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا

منبع: خودرونگارانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/20

خودرونگاران - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي
اخیر در زمینه طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس

ذائقه و سلیقه مردم تولید کند.

 
معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور: 

تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات

 
جدید سایپا 

خودرونگاران - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه
منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در
سال هاي اخیر در زمینه طراحی و تولید خودرو پیشرفت
هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده

 
محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه مردم تولید کند. 

به گزارش خودرونگاران به نقل از سایپانیوز، بابک دین
پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و تولید محصولات جدید طی می کند، گفت:
اقدامات متعدد و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت

 
دارد که توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت هایی
که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می

 
شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 



دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/ صنعت

خودرو با وجود تحریم هاي سخت، زمین گیر نشد

منبع: خودروکارشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه
طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه

مردم تولید کند.

به گزارش خودروکار، بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه
خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و تولید
محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي
در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل توجهی از
آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که توانمندي هاي گروه

 
خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه
تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت هایی که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود،
مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته

 
است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهار کرد: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی



 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

 
صنعت کمک کنند. 

 
منبع: سایپانیوز 

انتهاي پیام/



فرصت اشتغال با احیاي طرح هاي صنعتی در نمین

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون امور اقتصادي استاندار اردبیل گفت: با احیاي طرح هاي صنعتی و تولیدي در شهرستان نمین تا نیمه اول سال آینده
فرصت اشتغال 9 هزار و 600 نفر فراهم می آید.

معاون امور اقتصادي استاندار اردبیل گفت: با احیاي طرح
هاي صنعتی و تولیدي در شهرستان نمین تا نیمه اول سال

 
آینده فرصت اشتغال 9 هزار و 600 نفر فراهم می آید. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از استان اردبیل، ارژنگ
عزیزي اظهار کرد: قرار است 11 واحد تولیدي و صنعتی
راکد در این شهرستان و در سال جهش تولید به چرخه
فعالیت مجدد بازگردند که در این زمینه اقدامات حمایتی

 
از سوي استانداري و دستگاه هاي اجرایی آغاز شده است. 

وي عمده این طرح هاي تولیدي و اشتغالزا را در بخش مجموعه هاي کوچک و متوسط صنعتی در حوزه صنایع شیمیایی، پوشاك و
تولیدات دارویی اعلام و خاطرنشان کرد: تولید صنایع غذایی و دارویی بخشی از این واحدها در مرحله تکمیل و بهره برداري قرار دارند

 
و قسمتی نیز قرار است در نیمه اول سال آینده آماده بهره برداري و عرضه محصول به داخل و خارج باشند. 

معاون امور اقتصادي استاندار اردبیل گفت: با برگزاري جلسات ستاد تسهیل در شهرهاي مختلف تلاش بر این است تا از نزدیک در
جریان مشکلات واحدهاي صنعتی و تولیدي قرار گیریم که با تاکید استاندار اردبیل به صورت مرتب جلسات این ستاد در حال

 
برگزاري است. 

عزیزي افزود: در این جلسات که با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی و بانک ها برگزار می شود تلاش جدي داریم تا موانع پیش رو

 
را اعم از اجرایی در بخش دستگاه هاي دولتی و بانک ها رفع و تسهیلات مورد نیاز پرداخت شود. 

وي بیان کرد: منابع خوبی از محل تبصره 18 براي واحدهاي تولیدي و صنعتی در مرحله پرداخت است که امیدواریم همین روند تا

 
پایان امسال ادامه یابد. 

معاون امور اقتصادي استاندار اردبیل به افزایش قیمت برنج و تخم مرغ در روزهاي اخیر اشاره و تصریح کرد: این افزایش قیمت به
دلیل ممنوعیت واردات این محصولات در فصل تولید است که با جلسه ستاد تنظیم و تدابیر لازم مشکلات و معضلات در این زمینه

 
برطرف خواهد شد. 

عزیزي به ذخیره سازي اقلام اساسی در استان اشاره کرد و گفت: در این زمینه سعی شده تا با توجه به ذخایر اقلام اساسی دغدغه اي

 
در بازار نسبت به عرضه محصولات وجود نداشته باشد. 
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حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش کسب و کار نیوز، فتح اله بیات درباره ابعاد منطقه اي شدن دستمزدها اظهار کرد: هر اتفاقی که در حقوق و
دستمزد می افتد باید حداقل هایی که شوراي عالی کار مصوب می کند رعایت شود و ماده 41 قانون کار اساس و پایه کار

باشد. وي ادامه داد: در هیچ کجاي ایران ... The post حداقل دستمزد در تمام مناطق ...

کسب و کار نیوز - رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی معتقد است ورود به موضوع مزد منطقه اي به شکل دستوري
ممکن نیست و تمام کشورها ابتدا حداقل دستمزد را مورد توجه قرار داده و پس از آن در سایه ثبات اقتصادي به مزد منطقه اي ورود

 
کرده اند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، فتح اله بیات درباره ابعاد منطقه اي شدن دستمزدها اظهار کرد: هر اتفاقی که در حقوق و دستمزد می
افتد باید حداقل هایی که شوراي عالی کار مصوب می کند رعایت شود و ماده 41 قانون کار اساس و پایه کار باشد. وي ادامه داد: در
هیچ کجاي ایران سبد معیشت نمی تواند زیر حداقلی باشد که شوراي عالی کار تصویب می کند چون در تمام دنیا حتی آمریکا که
حکومت فدرالی حاکم است مزد حداقلی اجرا می شود بنابر این ما هم باید حداقل مزد را تمام مناطق کشور رعایت کنیم منتها در

 
خصوص سایر موضوعات آن نظیر مزد منطقه اي باید کار کارشناسی صورت گیرد و به شکل دستوري نمی توان به آن ورود کرد. 

رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی تحقیق و پژوهش در خصوص مزد منطقه اي را ضروري دانست و گفت: باید ببینیم که آیا
در شرایط فعلی اقتصاد چنین موضوعاتی قابلیت اجرا دارد یا نه و اساسا زیرساخت هاي آن را تعریف کرده و منافع و مضرات اجراي آن

 
را براي کارگر و کارفرما درنظر گرفته ایم؟ 

بیات تصریح کرد: معتقدم هر نشست و گفتگویی در زمینه مزد منطقه اي باید در چارچوب سه جانبه گرایی و قانون کار و مبتنی بر
نظر نمایندگان کارگري باشد و در دل آیین نامه و دستورالعمل ورود نکنیم و به نتایج اجراي آن فکر کنیم. این مقام مسئول کارگري
ادامه داد: اگر به عقب برگردیم و کارگاههاي زیر 5 نفر را رصد کنیم می بینیم که نه تنها از شمولیت قانون کار خارج شدند بلکه از
مزایایی همچون سخت و زیان آوري، مزایاي انگیزشی و طبقه بندي مشاغل نیز محروم ماندند و همین مساله باعث شد تا بازار اشتغال

 
کشور تقویت نشود. 

وي ادامه داد:قانون کار، قانون حمایت از طبقه ضعیف کارگري است و اگر تاکید داریم که قانون کار در مورد کارگران رعایت شود به
این دلیل است که از نظر اقتصادي و مالی ضعیف هستند.قراردادهاي موقت امنیت شغلی آنها را از بین برده و به معیشت خانوارهاي
کارگري آسیب زده است. بیات خاطرنشان کرد:ما باید به ابتدا ثبات اقتصادي برسیم و در سایه آن به موضوعاتی مثل مزد منطقه اي
ورود کنیم.امروز بیش از هر چیز باید امنیت شغلی کارگر حفظ شود و تبصره دو ماده 7 قانون کار مورد اصلاح قرار گیرد ولی می

بینیم که در کارهاي با ماهیت مستمر همچنان با کارگران قرارداد زیر یک سال بسته می شود.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش کسب و کار نیوز، بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در
طراحی و تولید محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم

از بخش قابل توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد ... The post تحولات اساسی ...

کسب و کار نیوز - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي
اخیر در زمینه طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و

 
سلیقه مردم تولید کند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و
تولید محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل

 
توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت هایی
که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می

 
شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و  صنعت خودرو خواهیم بود. 



معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



تشکیل کمیته سه جانبه براي تسریع در راه اندازي بخش فولادسازي شادگان

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، غریب پور که در جلسه اي با حضور مدیران عامل شرکت هاي
ملی فولاد، فولاد خوزستان، فولاد شادگان همراه با ناصري نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس و فرماندار شهر سخن می

گفت، تصریح کرد: این جلسات به صورت هفتگی با محوریت شرکت ... The post تشکیل کمیته ...

کسب و کار نیوز - رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: براي رفع چالش هاي راه اندازي طرح فولاد سازي شادگان، کمیته سه

 
جانبه اي بین شرکت هاي ملی فولاد، فولاد خوزستان و فولاد شادگان تشکیل شود. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، غریب پور که در جلسه اي با حضور مدیران عامل شرکت هاي ملی فولاد،
فولاد خوزستان، فولاد شادگان همراه با ناصري نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس و فرماندار شهر سخن می گفت، تصریح کرد: این
جلسات به صورت هفتگی با محوریت شرکت ملی فولاد برگزار شود تا «تمدید ال سی» و «تامین ماشین ریخته گري»، به عنوان دو

 
مسأله اساسی طرح برطرف شود. 

 
رییس هیات عامل ایمیدرو تصریح کرد: تمدید ال سی از جمله وظایف بخش دولتی است که تلاش می شود این چالش برطرف شود. 

 
همکاري فولاد خوزستان 

وي با اشاره به همکاري هاي فولاد خوزستان در تامین مالی پروژه گفت: این شرکت از سال گذشته 160 میلیارد تومان وارد طرح

 
کرده است و طبق هماهنگی به عمل آمده این تامین مالی ادامه خواهد یافت. 

غریب پور تاکید کرد: فولاد خوزستان، تزریق منابع مالی را تا مشخص شدن تمدید ال سی ادامه دهد به صورتی که اگر ال سی هم

 
تمدید نشد، سهم فولاد خوزستان در این طرح افزایش یابد. 

رییس هیات عامل یادآور شد: شرکت فولاد خوزستان خدمات شایسته اي را در سیل نوروز سال قبل و همچنین تامین اقلام بهداشتی

 
براي مبارزه با ویروس کرونا ارایه داده است. 

غریب پور اظهار داشت: سهم دولت (سهام عدالت) در این طرح 35درصد است اما در نظر داریم در قالب اصل 44 قانون اساسی این

 
میزان سهم را هم در آینده واگذار کنیم. 

وي پیشرفت کلی بخش فولاد سازي را 52.6 درصد اعلام کرد و اظهار داشت: اگرچه میزان پیشرفت از سال 98 و به ویژه از ابتداي

 
امسال قابل ملاحظه بوده اما نیاز است که وضعیت کنونی پیشرفت با همکاري این سه شرکت ارتقا یابد. 

رییس هیات عامل ایمیدرو همچنین گفت: با هدف تقویت سیاست کلان دولت در بومی سازي، همکاري با سازمان فنی و حرفه اي و

 
واحد هاي صنعتی شهرستان هماهنگی هاي لازم به عمل آید. 

 
اشتغال زایی در شهرستان شادگان 

غریب پور درباره اشتغال طرح گفت: پیش بینی شده 330 نفر به طور مستقیم در زمان بهره برداري شغل ایجاد شود در صورتی که

 
رقم اشتغال غیر مستقیم تا 6 برابر این عدد خواهد رسید. 

وي با تاکید بر جذب نیرو از محل شهرستان اظهار داشت: در راستاي سیاست هاي کلان دولت و وزارت صنعت معدن و تجارت، تاکید
داریم که نیازهاي طرح تا حد امکان از شهرستان شادگان تامین شود. به گفته غریب پور، این امر به وضعیت اقتصادي و اشتغال

 
منطقه کمک می کند. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت همچنین با ابراز رضایت خرسندي از اقدامات فولاد شادگان در حوزه مسوولیت اجتماعی گفت:



کمک به تجهیز بیمارستان شهر و مدارس این منطقه از جمله اقدامات انجام شده توسط شرکت فولاد شادگان است که جاي تقدیر

 
دارد. 

وي تصریح کرد: ارتباط مداوم با مقامات شهرستان و نمایندگان مردم منطقه در شهرستان، یکی از روش هاي اثربخش براي رفع

 
مشکلات محلی است. 

غریب پور درباره مسایل زیست محیطی طرح گفت: رعایت اصول و استانداردهاي محیط زیست همواره از جمله اولویت هابی ایمیدرو

 
است و مورد تاکید قرار دارد. 

وي همچنین با تشکر از نماینده مردم شادگان در مجلس و مقامات محلی در پشتیبانی از احداث پروژه, خواستار ادامه همکاري ها تا

 
راه اندازي این طرح فولاد سازي شد. 

حجت الاسلام مجید ناصري نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی در سخنانی با تاکید بر اهمیت حوزه مسوولیت
اجتماعی، در عین حال خواهان برطرف شدن مشکلات مربوط امور زیرساختی و مسایل زیست محیطی با همکاري این شرکت و

 
مقامات منطقه شد. 

 
وي توسعه اشتغال در شهرستان و بهره گیري از نیروهاي بومی را از نیازهاي اصلی این شهرستان دانست. 

 
مدیر عامل فولاد خوزستان: با همراهی مقامات استان مشکلات حل می شود 

علی محمدي مدیر عامل فولاد خوزستان نیز اظهار داشت: به رغم تمامی مشکلات موجود از جمله تحریم و هزینه ها، در حال اجراي

 
طرح و همچنین برطرف کردن مشکلات شادگان هستیم. 

 
وي تاکید کرد: تنها با همراهی مقامات محلی و نماینده مردم در مجلس قادریم که مشکلات منطقه را برطرف کنیم. 

محمدي با تاکید بر اینکه اولویت ما تامین نیروي انسانی از شهرستان است، گفت: در صورتی که چالش هاي طرح به موقع برطرف

 
شود، طرح تا پایان سال 1400 راه اندازي خواهد شد. 

امیر حسین نادري مدیر عامل شرکت ملی فولاد با تاکید براینکه موضوعات این طرح تنها به تمدید ال سی محدود نمی شود بلکه
توسعه آن در رقابت با فولاد خوزستان نیز مطرح است، گفت: به رغم برخی چالش هاي داخلی و بین المللی، تلاش ها براي تمدید ال

 
سی در جریان است. 

فولاد شادگان داراي دو بخش احیاي مستقیم و فولاد سازي است که کارخانه احیاي مستقیم در سال 96 با تکنولوژي ایرانی پرد راه
اندازي شد. بخش فولاد سازي نیز در حال اجرا است.



حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود

حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/20

گروه اقتصادي: رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی معتقد است ورود به موضوع مزد منطقه اي به شکل دستوري ممکن نیست
و تمام کشورها ابتدا حداقل دستمزد را مورد توجه قرار داده و پس از آن در سایه ثبات اقتصادي به مزد منطقه اي ورود کرده اند.به
گزارش ایسنا، فتح اله بیات درباره ابعاد منطقه اي شدن دستمزدها اظهار کرد: هر اتفاقی که در حقوق و دستمزد می افتد باید حداقل
هایی که شوراي عالی کار مصوب می کند رعایت شود و ماده 41 قانون کار اساس و پایه کار باشد.وي ادامه داد: در هیچ کجاي ایران
سبد معیشت نمی تواند زیر حداقلی باشد که شوراي عالی کار تصویب می کند چون در تمام دنیا حتی آمریکا که حکومت فدرالی
حاکم است مزد حداقلی اجرا می شود بنابر این ما هم باید حداقل مزد را تمام مناطق کشور رعایت کنیم منتها در خصوص سایر
موضوعات آن نظیر مزد منطقه اي باید کار کارشناسی صورت گیرد و به شکل دستوري نمی توان به آن ورود کرد.رئیس اتحادیه
کارگران قراردادي و پیمانی تحقیق و پژوهش در خصوص مزد منطقه اي را ضروري دانست و گفت: باید ببینیم که آیا در شرایط فعلی
اقتصاد چنین موضوعاتی قابلیت اجرا دارد یا نه و اساسا زیرساخت هاي آن را تعریف کرده و منافع و مضرات اجراي آن را براي کارگر و
کارفرما درنظر گرفته ایم؟بیات تصریح کرد: معتقدم هر نشست و گفتگویی در زمینه مزد منطقه اي باید در چارچوب سه جانبه گرایی
و قانون کار و مبتنی بر نظر نمایندگان کارگري باشد و در دل آیین نامه و دستورالعمل ورود نکنیم و به نتایج اجراي آن فکر کنیم.این
مقام مسئول کارگري ادامه داد: اگر به عقب برگردیم و کارگاههاي زیر 5 نفر را رصد کنیم می بینیم که نه تنها از شمولیت قانون کار
خارج شدند بلکه از مزایایی همچون سخت و زیان آوري، مزایاي انگیزشی و طبقه بندي مشاغل نیز محروم ماندند و همین مساله
باعث شد تا بازار اشتغال کشور تقویت نشود.وي ادامه داد:قانون کار، قانون حمایت از طبقه ضعیف کارگري است و اگر تاکید داریم که
قانون کار در مورد کارگران رعایت شود به این دلیل است که از نظر اقتصادي و مالی ضعیف هستند.قراردادهاي موقت امنیت شغلی
آنها را از بین برده و به معیشت خانوارهاي کارگري آسیب زده است.بیات خاطرنشان کرد:ما باید به ابتدا ثبات اقتصادي برسیم و در
سایه آن به موضوعاتی مثل مزد منطقه اي ورود کنیم.امروز بیش از هر چیز باید امنیت شغلی کارگر حفظ شود و تبصره دو ماده 7
قانون کار مورد اصلاح قرار گیرد ولی می بینیم که در کارهاي با ماهیت مستمر همچنان با کارگران قرارداد زیر یک سال بسته می

شود.



حمایت 8 میلیارد و 300 میلیون ریالی جشنواره اندیشمندان از ایده پردازان

جوان

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش کسب و کار نیوز، امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا، محور جدیدي با عنوان «تأثیر کرونا بر الگو زیستی» به
موضوعات جشنواره اضافه گردیده است و شرکت کنندگان این دوره از جشنواره می توانند علاوه بر ایده پردازي در یکی از

حوزه هاي علوم پایه در این بخش از جشنواره نیز شرکت نمایند. برگزیدگان جشنواره ...

کسب و کار نیوز - بنیاد نیکوکاري جمیلی با همکاري بنیاد حامیان دانشگاه تهران، جوان در راستاي حمایت از ایجاد کسب  و
کارهاي مبتنی بر فناوري، نوآوري و تحقق اقتصاد مقاومتی و نیز با هدف تبدیل ایده به ثروت، چهارمین جشنواره اندیشمندان و
دانشمندان جوان را برگزار می کند. این جشنواره همه ساله با محوریت علوم پایه شامل (شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی،

 
ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر) برگزار می گردد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا، محور جدیدي با عنوان «تأثیر کرونا بر الگو زیستی» به موضوعات
جشنواره اضافه گردیده است و شرکت کنندگان این دوره از جشنواره می توانند علاوه بر ایده پردازي در یکی از حوزه هاي علوم پایه
در این بخش از جشنواره نیز شرکت نمایند. برگزیدگان جشنواره علاوه بر دریافت اعتبار حمایتی بنیاد نیکوکاري جمیلی، از شرایط

 
ویژه همراهی تا تجاري سازي ایده جهت ورود به اکوسیستم کارآفرینی و اقتصادي کشور نیز برخوردار خواهند شد. 

 
جوایز چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان در 2 بخش: 

 
الف) ایده پردازان 

 12 اعتبار حمایتی 300 میلیون ریالی (10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) ویژه برگزیدگان هر یک از 6 محور جشنواره

 
(شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر و تأثیر کرونا بر علوم زیستی) 

 
 ب) کسب و کارهاي نوپا 

 
• تیم اول (500 میلیون ریال اعتبار حمایتی و 2 میلیارد ریال سرمایه گذاري در طرح) 

 
• تیم دوم (1 میلیارد ریال اعتبار حمایتی | 10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) 

 
• تیم سوم (700 میلیون ریال اعتبار حمایتی | 10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) 

 
• تیم چهارم (500 میلیون ریال اعتبار حمایت آموزشی و مشاوره اي) 

در همین راستا دکتر شادي جمیلی عضو هیئت مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران و رئیس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره
اندیشمندان و دانشمندان جوان و عضو هیئت مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران با توجه به استقبال دانشجویان و ثبت ایده براي

 
جشنواره عنوان کرد: 

با استقبال گسترده از جشنواره مهلت ثبت و ارسال ایده در پرتال ثبت نامی یک هفته تمدید شد و متقاضیان و ایده پردازان حوزه ي

 
علوم پایه میتوانند تا ساعت 24 جمعه 25 مهر ماه 99 نسبت به ثبت ایده و یا تکمیل اطلاعات خود در پرتال ثبت نامی اقدام نمایند. 

رئیس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان تاکید کرد: این زمان به هیچ وجه مجددا تمدید نخواهد شد.
www.ysf- کلیه علاقه مندان دعوت می شود با مراجعه به وب سایت جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان به آدرس

persia.com   پس از مطالعه شاخص هاي ارزیابی، نسبت به ثبت ایده خود اقدام نمایند.



توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ جزو سیاست هاي ایمیدرو است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/20

رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ از سیاست هاي ایمیدرو در راستاي اهداف کلان دولت و
وزارت صنعت معدن و تجارت است....

رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ از سیاست هاي ایمیدرو در راستاي اهداف کلان دولت و وزارت

 
صنعت معدن و تجارت است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، خداداد غریب پور در این برنامه که فریدون حسنوند نماینده مردم اندیمشک در
مجلس، مدیر عامل شرکت ملی فولاد و مدیر عامل شرکت فولاد خوزستان حضور داشتند، به جایگاه شرکت هاي بزرگ اشاره کرد و

 
گفت: این شرکت ها قادرند در برطرف کردن مشکلات اشتغال و درآمد در کشورمان مشارکت کنند. 

وي اعلام کرد: شرکت هاي بزرگ پروژه عظیم انتقال آب از خلیج فارس را به مرحله بهره برداري نزدیک کرده اند و قرار است استان

 
هاي هرمزگان، کرمان و یزد از این طرح منتفع شوند. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه چهار شرکت فولاد مبارکه فولاد خوزستان، معدنی و صنعتی گل گهر و چادرملو
سرمایه گذاران طرح فولاد زاگرس اندیمشک هستند، اطهار داشت: خوشبختانه با هماهنگی که در شهرستان اندیمشک بین مقامات

 
مسوول، نمایندگان مجلس و سهامداران وجود دارد، مجوزهاي اب، برق، گاز و همچنین محیط زیست این طرح اخذ شده است. 

وي گفت: طبق طرح اولیه قرار است این طرح با هدف ایجاد 450 هزار تن آهن اسفنجی طی 36 ماه ساخته شود که البته با همت

 
سرمایه گذاران آن این مدت قابل کاهش به 32 ماه است. 

 
صنعت فولاد افتخار جمهوري اسلامی 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، همچنین صنعت فولاد را افتخار نظام جمهوري اسلامی ذکر کرد و افزود: امسال تولید فولاد به
بیش از 32 میلیون تن می رسد و ظرفیت هاي تولید در کنسانتره و گندله سنگ آهن به ترتیب به 70 میلیون و 65 میلیون تن

 
خواهد رسید. 

 
اشتغال 250 هزار نفري زنجیره فولاد 

 
وي ادامه داد: از ابتداي انقلاب تاکنون 250 هزار شغل به طور مستقیم در زنجیره فولاد ایجاد شده است. 

وي گفت: اگرچه پیش بینی شده ذخایر سنگ آهن ایران تا 25 سال بعد 1404 ادامه خواهد یافت اما با توجه به پتانسیل هاي معدنی
کشور، ذخایر بیش از رقم فوق خواهیم داشت. 



غریب پور تصریح کرد: کار بر روي معادن عمیق و استخراج از عمق 2 هزار و 3 هزار متر ذخایر سنگ آهن کشور را به بیش از 3.2

 
میلیارد تن خواهد رساند. 

وي همچنین به مقایسه تناژ و ارزش کالاهاي صادراتی و وارداتی پرداخت و تاکید کرد: در حالی که کشور 130 میلیون تن صادرات

 
دارد، تناژ وارداتی به 40 میلیون تن می رسد که ارزش آن بسیار بیش از اقلام صادراتی است. 

غریب پور تصریح کرد: یکی از اهداف ایمیدرو این است که زمینه تعریف و اجراي پروژه هاي با ارزش افزوده بالا را فراهم سازد تا شاهد

 
تولید کالا با ارزش افزوده بالاتر و ارز آوري بیشتر براي کشور شویم. 

 
وي ادامه داد: تولید فولاد هاي آلیاژي و ورق هاي خاص در دستور کار ایمیدرو قرار دارد. 

در این برنامه گزارشی از وضعیت اجراي طرح فولاد زاگرس اندیمشک از سوي مدیر عامل آن شرکت ارایه شد. طبق این گزارش،

 
عملیات اجرایی پروژه از آبان ماه امسال شروع می شود. 

در انتهاي برنامه، غریب پور به همراه حسنوند نماینده مردم اندیمشک در مجلس، نادري مدیر عامل شرکت ملی فولاد و محمدي مدیر
عامل فولاد خوزستان از سایت احداث کارخانه دیدن کرد.



تخصیص اعتبارات جدید به پروژه هاي بازآفرینی شهري بابل و امیرکلا

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران از تخصیص اعتبارات جدید به پروژه هاي بازآفرینی شهري بابل و امیرکلا خبر داد....

 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران از تخصیص اعتبارات جدید به پروژه هاي بازآفرینی شهري بابل و امیرکلا خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شرکت بازآفرینی شهري ایران، مهدي عبوري، معاون وزیر راه و شهرسازي و مدیرعامل
شرکت بازآفرینی شهري ایران، در دیدار باحجت الاسلام روحانی، امام جمعه بابل، ضمن تشریح وضعیت بافت هاي فرسوده، تاریخی و
سکونتگاه هاي غیررسمی این شهر، به بیان برنامه هاي در دست اقدام شرکت بازآفرینی شهري جهت کمک به کاهش این مشکلات

 
پرداخت و اعتباراتی به برخی از پروژه هاي شهري تخصیص داد. 

عبوري در جلسه با مسئولان شهر بابل نیز گفت: بابل به عنوان یکی از شهرهاي مهم در خطه شمال کشور علی رغم دارا بودن ظرفیت
هاي فراوان، مشکلات بسیاري هم دارد. در این شهر که سه هزار هکتار وسعت دارد، حدود 315 هکتار بافت فرسوده، هزار هکتار

 
سکونتگاه غیر رسمی و 115 هکتار بافت تاریخی وجود دارد که با بافت فرسوده بابل همپوشانی دارد. 

او با اشاره به این که بیش از نیمی از بافت بابل را سکونتگاه هاي غیررسمی، بافت تاریخی و بافت فرسوده تشکیل می دهد، اظهار کرد:
این امر قطعا مشکلات بسیاري را به وجود می آورد؛ به همین دلیل امروز جمع شده ایم تا با کمک مدیریت شهري و با پیگیري هاي

 
نمایندگان مجلس این مشکلات را برطرف کنیم. 

او مشکلات و نیازهاي شهر بابل را این گونه برشمرد و گفت: تملک زمین هاي اطراف پل محمدحسن خان، ساخت کتابخانه، احداث
مدرسه، فضاي سبز و پارك معلولان و مهم تر از همه ساماندهی رودخانه بزرگی که از وسط شهر می گذرد(بابلرود) از جمله نیازهاي
شهر بابل است. همه این مشکلات می تواند به نقاط مثبت تبدیل شود و توسعه گردشگري و کمک به اقتصاد مردم را در پی داشته

 
باشد. 

عبوري با اشاره به این که در نوسازي بافت هاي فرسوده می توانیم کمک کنیم، افزود: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده در بحث
بافت هاي فرسوده خودمالکی تسهیلات خوبی به متقاضیان پرداخت می شود. همچنین براي انبوه سازان نیز تسهیلات خوبی در نظر
گرفته شده است و با توجه به اینکه بابل جزو شهرهاي بالاي 200 هزار نفر است، می توانیم براي کاهش بافت هاي فرسوده اقدام هاي

 
خوبی انجام دهیم. 

او ادامه داد: همچنین اعتبارات خوبی از محل ردیف هاي کمک به اشتغال تبصره 18 بودجه کشور و ردیف هاي 004 و 006 در نظر

 
گرفته ایم و از روز شنبه می توانیم فعالیت ها را به صورت جهادي آغاز کنیم. 

اوبا بیان این که هدف ما این است تا فعالیت ها در حوزه کاهش بافت هاي فرسوده رونق بگیرد، تصریح کرد: این امر کمک و مشارکت



 
خود مردم را نیز می طلبد و ما به عنوان دولت باید از اهرم تشویق براي این امر استفاده کنیم. 

دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهري پایدار کشور ادامه داد: چنانچه فعالیت مدیریت شهري در این حوزه مناسب باشد براي پروژه هایی

 
مانند آسفالت معابر شهر، هدایت آب هاي سطحی، توسعه فضاي سبز و نظایر این ها اعتباراتی تخصیص خواهیم داد. 

او با اشاره به این که در خصوص حاشیه نشینی فعالیت هاي خوبی را در ستاد بازآفرینی شهري انجام داده ایم، عنوان کرد: ابتدا باید
بحث تصرف سکونتگاه هاي غیررسمی تعیین تکلیف شود. به ادارات کل راه و شهرسازي اجازه داده ایم چنانچه زمین ها متعلق به
سازمان ملی زمین و مسکن باشد به ساکنان این بافت ها سند مشروط واگذار کنیم و بعد از آن این افراد می توانند از تسهیلات کم
بهره که در اختیارشان قرار می دهیم، استفاده کنند. ارائه تمام خدمات به این سکونتگاه ها را نیز خود شرکت تقبل می کند، البته

 
همه این ها مشروط بر این است که مصوبات از تایید ستاد بازآفرینی شهري، استانی و ملی بگذرد. 

در ادامه روحانی امام جمعه بابل با اشاره به این که مشکلات بسیاري در شهر بابل وجود دارد، تصریح کرد: بسیاري از پروژه ها از جمله
کمربندي جنوبی شهر سالیان سال است طول کشید تا به نتیجه برسد اکنون نیز کمربندي شهید یاسینی جزو ضرورت هاي شهري
است که نیمه کاره مانده است. قرار بود در این شهر کتابخانه مرکزي ساخته شود اما تا کنون این کار انجام نشده است.بنابراین می

 
طلبد تا با نگاه جدي تر این مشکلات هر چه زودتر برطرف شود. 

او ضمن تقدیر از تلاش هاي مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران اظهار کرد: مردم بابل، این شهر را با شهرهاي اطراف و اقدامات

 
انجام گرفته در آنها مقایسه می کنند و احساس عدم رضایتمندي به آن ها دست می دهد. 

همچنین در این جلسه علی کریمی فیروزجایی نماینده مردم بابل و عضو هیات رییسه مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه آقاي
سعادتی دیگر نماینده بابل نیز قصد حضور در این دیدار را داشتند که به دلیل تاخیر پرواز زاهدان نتوانستند حضور پیدا کنند، اظهار

 
کرد: عملکرد موفق آقاي عبوري در مرکز استان زبانزد تمام مازندران است. 

او افزود: خوشبختانه امروز فضاي خوبی به وجود آمده و همه مسوولان به دنبال این هستند تا با همکاري گامی در جهت رفع مشکلات
شهر برداریم. مازندران نگین کشور است و متعلق به همه مردم کشور است و همه امکانات باید متناسب با جمعیت 6 میلیونی آخر
هفته تخصیص یابد که خوشبختانه وزیر راه و شهرسازي هم نگاه مثبتی به این موضوع دارند و امیدواریم بتوانیم برخی از مشکلات را

 
بر طرف کنیم. 

مهدي عبوري در حاشیه این جلسه و با حضور در جمع خبرنگاران با بیان این که به دعوت دو تن از نمایندگان مجلس شهر بابل به
این شهر سفر کرده است، گفت: از پروژه هاي مشترکی که در حوزه شهري از سال هاي قبل تعریف شده بود، مانند پل سید محمد
حسن خان که به صورت مشترك بین وزارت میراث و گردشگري، اداره کل راه و شهرسازي بابل و شهرداري این شهر در دستور کار

 
قرار گرفت را بازدید کردیم. 

او ادامه داد: امروز وزارت راه و شهرسازي به تعهدات خود که از سال هاي قبل بر دوشش گذاشته شده بود از جمله تملک پلاك هاي

 
اطراف پل سید محمدحسن، عمل کرد و رسیدگی به این پروژه امروز صورتجلسه شد و از هفته آینده در دستور کار قرار می گیرد. 

او افزود: براي حل مشکل رودخانه بزرگ که از وسط شهر بابل می گذرد(بابلرود) از سال ها قبل یک طرح گردشگري تهیه شده بود و
قرار شد طی اقدام مشترك بین وزارت راه و شهرسازي، شرکت بازآفرینی شهري ایران، شهرداري بابل و با همکاري اداره کل آب



منطقه مازندارن این رودخانه احیا شود و یک مجموعه تفریحی توریستی و یک پشتیبان خدماتی براي اهالی شهرستان بابل و

 
مسافران آماده شود. 

معاون وزیر راه و شهرسازي با اشاره به بازدیدش از بافت هاي تاریخی و فرسوده این شهر گفت: قرار شد تک بناهاي قدیمی و تاریخی

 
با توجه به همت در وزارت راه و شهرسازي مورد توجه قرار می گیرد. 

گفتنی است بازدید از خانه تاریخی بیکایی، بازدید از حاشیه بابلرود، پارك معلولان و پل محمد حسن خان از جمله برنامه هاي عبوري
در این سفر به بود. همچنین بازدید از محل احداث موزه و پارك هنرمندان، دیدار با امام جمعه امیرکلا و بازدید از مناطق هدف

 
بازآفرینی امیرکلا از دیگر برنامه هاي مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران بوده است. 

تخصیص اعتبار براي تملک خانه تاریخی بیکایی و احداث پارك معلولان، تخصیص اعتبار براي احداث پل ارتباطی چهارم بابلرود،
طراحی و احداث خانه موزه هنرمندان و پارك هنرمندان، بهسازي حاشیه رودخانه بابلرود و محوطه سازي و نورپردازي مجموعه
تاریخی پل محمدحسن خان از جمله پروژه هایی بودند که تامین اعتبار شدند. همچنین تخصیص اعتبار جهت تکمیل پروژه استخر و
احداث پارك محوطه ورودي آن، تخصیص اعتبار جهت احداث کانال هاي آب هاي سطحی، تخصیص سهمیه قیر جهت اجراي روکش
آسفالت، لکه گیري و بهسازي معابر محلات هدف و تخصیص اعتباري به منظور بازگشایی گره هاي ترافیکی، ساخت زمین چمن

مصنوعی، خانه بهداشت و سراي محله در منطقه امیرکلا از دیگر مصوبات سفر معاون وزیر بود.



تاب آوري افراد و مشاغل آسیب دیده از کرونا باید افزایش یابد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا با اشاره به اینکه کرونا باعث تحت تاثیر قرار گرفتن مشاغل خرد در کشور شده است؛
گفت: باید با شناسایی دقیق افراد فعال...

رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا با اشاره به اینکه کرونا باعث تحت تاثیر قرار گرفتن مشاغل خرد در کشور شده است؛ گفت:

 
باید با شناسایی دقیق افراد فعال در این حوزه، بتوانیم ایمن سازي قوي و سازمان یافته اي از قشر ضعیف جامعه داشته باشیم. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، شانزدهمین نشست کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا
با حضور اعضاي این کمیته امروز در سالن پیامبر اعظم(ص) در محل وزارت کشور با محوریت بررسی آثار کرونا بر قشر ضعیف افراد

 
جامعه که شغل شان را در ایام کرونا از دست داده اند؛ برگزار شد. 

در این نشست علی آقا محمدي رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا با اشاره به اینکه باید به فکر آن بخش از جامعه کشور که
سرپناه و زمینه حمایتی ندارد باشیم؛گفت: کرونا با آثار خاص اجتماعی خودش، شغل قشر مهمی از جامعه را از بین برده و این قشر

 
امروز نیازمند حمایت جدي دولت است. 

آقا محمدي با اظهار اینکه در این خصوص نیازمند نظام بیمه اي قوي هستیم؛ تشریح کرد: از 26 میلیون خانوار کشور، 7 میلیون

 
خانوار تحت پوشش نظام بیمه اي تامین اجتماعی نیستند. 

وي در این خصوص گفت: ازاین 7 میلیون هیچ گونه اطلاعات شغلی دقیق و متقنی نداریم و طبیعی است که در شرایط امروز

 
کرونایی، این قشر از جامعه در آسیب جدي قرار دارد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید این 7 میلیون خانوار فاقد بیمه عموما کسبه هاي خرد، دست فروش ها، افراد شاغل در

 
ساختمان ها و باربري ها هستند؛ گفت: باید این افرادها را شناسایی و تحت حمایت پوششی بیمه قرار دهیم. 

آقا محمدي با اشاره به اینکه موضوع بیمه امري زمان بر و سازمانی است و انتظار رفع این مشکل در کوتاه مدت میسر نیست؛ گفت:
نیازمند سرمایه گذاري کلان در حوزه بیمه اي هستیم و در زمینه مشاغل خرد هم باید از ایده هاي نو از حضور استارتاپ ها گرفته تا

 
نوآوران نهایت بهره را براي تقویت افراد فعال در مشاغل خرد بگیریم. 

رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا در ادامه صحبت هایش به ضرورت انتقال واحدهاي تولیدي و کارآفرینی به روستاهاي کشور
اشاره کرد و گفت: در بازدیدي که از یکی از روستاهاي استان همدان داشتم؛ نظاره گر فعالیت اعضاي کل روستا در حوزه جوراب بودم.

 
وي اضافه کرد: تولید کنندگان در این روستا با تولید جوراب با کیفیت توانسته بودند بازار خوبی در عراق و افغانستان پیدا کنند. 



اقامحمدي تصریح کرد: در این حوزه هم باید برند سازي کرد و جوراب بافت داخل آن روستا با برند خاص خودش معرفی و صادر شود.

آقا محمدي در پایان خاطر نشان کرد: امروز نیازمند همیاري و همکاري همه دستگاهها در حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه هستیم
و باید با شناسایی دقیق این اقشار، افزایش تاب آوري ،تخصیص هاي بودجه اي و حمایتی را به این بخش سوق دهیم.



ستاري: تکیه به فرهنگ دانش بنیان توسعه را پایدار می کند

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/20

سورنا ستاري در بخش پایانی سفر به استان گلستان در نشست اقتصاد دانش بنیان و جهش تولید استان از ضرورت توجه
تمامی بخش هاي جامعه به ظرفیت نیروي انسانی خلا...

سورنا ستاري در بخش پایانی سفر به استان گلستان در نشست اقتصاد دانش بنیان و جهش تولید استان از ضرورت توجه تمامی

 
بخش هاي جامعه به ظرفیت نیروي انسانی خلاق و رویکرد فرهنگی به اقتصاد و توسعه گفت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با
بیان این که توسعه بیش از آن که مفهومی نرم افزاري یا سخت افزاري باشد، مفهومی فرهنگی است ادامه داد: مفهوم توسعه در
گذشته با راه اندازي کارخانه هاي آلاینده، ساخت کارخانه و تخریب محیط زیست تلقی می شد اما با رونق شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها دریافتیم توسعه، یک مفهوم نرم افزاري و متکی به نوآوري و خلاقیت است. 

ستاري با بیان این که توسعه استان ها به دست مهم ترین سرمایه بومی یعنی نیروي انسانی خلاق محقق می شود، ادامه داد: توسعه
پایدار، امري درونی است و باید بر اساس مزیت هاي بومی هر استان و به دست نیروي انسانی خلاقش اتفاق بیفتد. نمی توان بدون در
نظر گرفتن این ویژگی ها و از بیرون براي استان ها توسعه ایجاد کرد. تنها راه کار تحقق توسعه پایدار، توجه به ظرفیت و توانمندي

 
نیروي انسانی دانش آموخته و بومی هر استان و ایجاد زمینه فعالیت بهتر براي شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها است. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، مهم ترین محور رونق اقتصاد دانش بنیان را نیروي انسانی دانست و گفت: نوآوري با تزریق بودجه و تفکر

 
خارج از محیط بومی استان نمی توان توسعه پایدار و پیشرفت را انتظار داشت. 

ستاري، بر نقش دانشگاه ها در ترویج فرهنگ اقتصاد دانش بنیان و تربیت نیروي دانش آموخته و خلاق استانی تأکید کرد و گفت:
مراکز آموزش عالی به جاي تکیه بر بودجه دولتی یا شهریه ها باید بر روي تولید علم، ارتباط با صنعت و ایجاد شرکت هاي دانش

 
بنیان دانش آموختگان خود تمرکز کنند تا علاوه بر کسب درآمد، در رسیدن سریعتر به توسعه نقش آفرین باشند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با بیان این که پژوهش کارآمد و اثربخش حاصل نوآوري جوان خلاق با همراهی سرمایه گذاري
بخش خصوصی است، ادامه داد: بدون تردید با پول دولت و پژوهش هاي حاصل از آن هیچ محصولی تولید نمی شود و اگر محصولی

 
تولید شود از کارآمدي و اثربخشی لازم برخوردار نخواهد بود. 

وي ضرورت ایجاد زیست بوم مساعد براي فعالیت بخش خصوصی را یادآور شد و گفت: دولت باید نقش فراهم کننده زیرساخت ها را
فراهم کند و سرمایه گذاري توسط بخش خصوصی فراهم شود تا ضمن کارآمدي محصول تولیدشده، شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها از آزادي عمل در تولید محصول مورد نظر برخوردار باشند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با تأکید بر این که بخش هاي اثرگذار استان ها یابد این زیست بوم را براي جوانان خلاقشان



فراهم کنند گفت: کشور باید با تمرکز بر ایجاد فضاي مناسب براي شرکت هاي دانش بنیان و بستر لازم فعالیت این کسب وکارها

 
زمینه تحول را در استان هاي ظرفیت مندي چون گلستان رقم بزند. 

 
آغاز عملیات عمرانی کارخانه نوآوري گنبدکاووس 

در پایان این مراسم تفاهم نامه اي میان پارك علم و فناوري گلستان با اداره کل میراث فرهنگ، صنایع دستی و گردشگري و
همچنین صندوق کارآفرینی امید امضا شد. همچنین عملیات عمرانی کارخانه نوآوري گنبدکاووس به صورت ویدئوکنفرانس افتتاح

شد.



تفاهم نامه همکاري فی مابین صندوق کارآفرینی امید استان با پارك علم و

فناوري گلستان با اعتباري بالغ بر 30 میلیارد ریال

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/20

 
 

 
با حضور دکتر «سورنا ستاري» معاون علم و فناوري رئیس جمهور صورت پذیرفت؛ 

 
تفاهم نامه همکاري فی مابین صندوق کارآفرینی امید استان با پارك علم و فناوري گلستان با اعتباري بالغ بر 30 میلیارد ریال 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان گلستان، در حاشیه جلسه اقتصاد دانش بنیان و جهش تولید استان گلستان
که با حضور دکتر «سورنا ستاري» معاون علم و فناوري رئیس جمهور و دکتر حق شناس استاندار محترم در سالن کنفرانس
استانداري گلستان برگزار شد تفاهم نامه همکاري فی مابین صندوق کارآفرینی امید استان با پارك علم و فناوري گلستان با اعتباري

 
بالغ بر 30 میلیارد ریال نیز به امضا رسید. 

پهلووري مدیر صندوق در حاشیه این جلسه گفت : هدف از انعقاد این تفاهم نامه به منظور توسعه و ایجاد اشتغال در بخش هاي حوزه

 
فناوري و اختراعات و موارد مشابه در این حوزه به متقاضیان حائز شرایط معرفی شده از پارك علم و فناوري می باشد 

وي افزود: طی این تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید به عنوان عاملیت در اعطاي وام قرض¬الحسنه تلفیقی از محل منابع مشترك
پارك علم و فناوري و صندوق به معرفی شدگان از طرف پارك به منظور توسعه و ایجاد اشتغال در فعالیتهاي اشتغالزا واولویت هاي
سرمایه گذاري در حوزه فناوري و اختراعات به متقاضیان حائز شرایط وفق ضوابط و مقررات و دستورالعملهاي جاري صندوق کار

 
آفرینی امید تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می نماید 





مهم ترین محور رونق اقتصاد دانش بنیان، نیروي انسانی است

منبع: سیتناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش سیتنا، سورنا ستاري در بخش پایانی سفر به استان گلستان در نشست
اقتصاد دانش بنیان و جهش تولید استان با بیان این که توسعه بیش از آن که
مفهومی نرم افزاري یا سخت افزاري باشد، مفهومی فرهنگی است ادامه داد:
مفهوم توسعه در گذشته با راه اندازي کارخانه هاي آلاینده، ساخت کارخانه و
تخریب محیط زیست تلقی می شد اما با رونق شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها دریافتیم توسعه، یک مفهوم نرم افزاري و متکی به نوآوري و خلاقیت است. 

ستاري با بیان این که توسعه استان ها به دست مهم ترین سرمایه بومی یعنی نیروي انسانی خلاق محقق می شود، ادامه داد: توسعه
پایدار، امري درونی است و باید بر اساس مزیت هاي بومی هر استان و به دست نیروي انسانی خلاقش اتفاق بیفتد. نمی توان بدون در
نظر گرفتن این ویژگی ها و از بیرون براي استان ها توسعه ایجاد کرد. تنها راه کار تحقق توسعه پایدار، توجه به ظرفیت و توانمندي

 
نیروي انسانی دانش آموخته و بومی هر استان و ایجاد زمینه فعالیت بهتر براي شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها است. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، مهم ترین محور رونق اقتصاد دانش بنیان را نیروي انسانی دانست و گفت: نوآوري با تزریق بودجه و تفکر

 
خارج از محیط بومی استان نمی توان توسعه پایدار و پیشرفت را انتظار داشت. 

ستاري، بر نقش دانشگاه ها در ترویج فرهنگ اقتصاد دانش بنیان و تربیت نیروي دانش آموخته و خلاق استانی تأکید کرد و گفت:
مراکز آموزش عالی به جاي تکیه بر بودجه دولتی یا شهریه ها باید بر روي تولید علم، ارتباط با صنعت و ایجاد شرکت هاي دانش

 
بنیان دانش آموختگان خود تمرکز کنند تا علاوه بر کسب درآمد، در رسیدن سریعتر به توسعه نقش آفرین باشند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با بیان این که پژوهش کارآمد و اثربخش حاصل نوآوري جوان خلاق با همراهی سرمایه گذاري
بخش خصوصی است، ادامه داد: بدون تردید با پول دولت و پژوهش هاي حاصل از آن هیچ محصولی تولید نمی شود و اگر محصولی

 
تولید شود از کارآمدي و اثربخشی لازم برخوردار نخواهد بود. 

وي ضرورت ایجاد زیست بوم مساعد براي فعالیت بخش خصوصی را یادآور شد و گفت: دولت باید نقش فراهم کننده زیرساخت ها را
فراهم کند و سرمایه گذاري توسط بخش خصوصی فراهم شود تا ضمن کارآمدي محصول تولیدشده، شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها از آزادي عمل در تولید محصول مورد نظر برخوردار باشند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با تأکید بر این که بخش هاي اثرگذار استان ها یابد این زیست بوم را براي جوانان خلاقشان
فراهم کنند گفت: کشور باید با تمرکز بر ایجاد فضاي مناسب براي شرکت هاي دانش بنیان و بستر لازم فعالیت این کسب وکارها

 
زمینه تحول را در استان هاي ظرفیت مندي چون گلستان رقم بزند. 



 
آغاز عملیات عمرانی کارخانه نوآوري گنبدکاووس 

در پایان این مراسم تفاهم نامه اي میان پارك علم و فناوري گلستان با اداره کل میراث فرهنگ، صنایع دستی و گردشگري و
همچنین صندوق کارآفرینی امید امضا شد. همچنین عملیات عمرانی کارخانه نوآوري گنبدکاووس به صورت ویدئوکنفرانس افتتاح

شد.



تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید

منبع: شما نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/20

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به
فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود.

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به فرصت

 
دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود. 

به گزارش شمانیوز به نقل از خبرگزاري مهر؛ ناخوش احوالی
اقتصاد ایران بر کسی پوشیده نیست و بهبود این شرایط هدفی
است که نیازمند توجه و تلاش بیشتر از سوي متولیان ذي ربط
است. البته این موضوع در سالی که رهبر معظم انقلاب نام
«جهش تولید» را بر آنها نهاده اند بیشتر از هر زمان دیگري

 
نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي فائق
آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد» دکتراي

اندیشه سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک
ادامه این گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید

 
پیش روي شماست. 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با

 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی



ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش
اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که تحت
الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت بوده که

 
متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 

صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري
غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و
رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات

 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي بین المللی
کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد و متنوع
ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان ظهور

 
یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 



 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت
جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار
گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور بین المللی
شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در حوزه گمرکی

 
همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و
با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم.



مشارکت صندوق امید آذربایجانغربی در یکهزار و 600 طرح روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/20

صندوق امید آذربایجانغربی در یکهزار و 600 طرح روستایی مشارکت کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز مهاباد؛ مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجانغربی با اشاره به اینکه این صندوق در
راستاي جهش تولید در دو سال گذشته تاکنون در یکهزار و 567 طرح اشتغال روستایی در استان مشارکت داشته است، گفت: براي

 
اجراي این طرحها، بیش از یکهزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

علیرضا آخوندزاده افزود: با اجراي این تعداد طرح براي سه هزار و 862 نفر در

 
روستاها زمینه اشتغال پایدار فراهم شده است. 

آخوندزاده گفت: این طر حها در زمینه هاي صنعت، کشاورزي وخدمات بوده و
بخش کشاورزي بیشترین طرحها را به خود اختصاص داده که شامل گلخانه،
دامداري، خرید تراکتور و ادوات کشاورزي، کنسانتره و تولید کودهاي شیمیایی

 
است. 

وي، با بیان اینکه امسال 588 میلیارد ریال تسهیلات در بخش اشتغال روستایی براي پرداخت به متقاضیان به تصویب رسیده است

 
،تصریح کرد: حمایت از اشتغال روستایی و توسعه طرحهاي روستامحور از مهمترین برنامه هاي حمایتی این صندوق است. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید آذربایجانغربی اضافه کرد: اجراي طرحهاي روستاي بدون بیکار، هر روستا یک طرح، خود اشتغالی و بوم
گردي در روستاهاي استان براي استفاده از جاذبه هاي گردشگري و افزایش امرار معاش روستائیان از مهمترین اهداف این صندوق

است تا بتواند از مهاجرت روستائیان به شهرها و توسعه حاشیه نشینی جلوگیري کند.



صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی زنجان به 20 مورد رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/20

زنجان - ایرنا - مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: تعداد صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی این استان با راه
اندازي یک صندوق دیگر به 20 مورد رسید.

زنجان - ایرنا - مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت:
تعداد صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی این استان با

 
راه اندازي یک صندوق دیگر به 20 مورد رسید. 

علی عبداللهی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: در حال حاضر این استان 20 صندوق خرد محلی
زنان روستایی براي توانمند سازي جوامع محلی از طریق
ایجاد بستري مناسب جهت مشارکت جمعی در قالب گروه

 
هاي مختلف اعتباري پس انداز دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق هاي خرد محلی از جمله منابع
تامین سرمایه و اعتبار مورد نیاز تولید کنندگان روستایی به شمار می روند که با ایجاد و گسترش فعالیت هاي درآمدزا توسعه جوامع

 
محلی را ممکن می کند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: ماهیت صندوق خرد محلی زنان روستایی توسعه اي است و این صندوق علاوه بر

 
تامین منابع مالی دیگر خدمات توانمندسازي اجتماعی را هم ارایه می دهد. 

عبداللهی یادآوري کرد: ارتقاي مهارت هاي فردي و اجتماعی اعضا از طریق برنامه هاي آموزشی، تجهیز پس انداز خانوارهاي عضو،
افزایش درآمد خانوارهاي کم درآمد با پرداخت وام هاي کوچک براي انجام فعالیت هاي درآمدزا، دسترسی آسان به منابع مالی، تقویت
خانواده هاي جامعه زنان روستایی، ایجاد ارزش آفرینی در محصولات تولیدي زنان روستایی و اعضاي صندوق ها، کاهش فقر در

 
مناطق روستایی و بین زنان روستایی، از اهداف صندوق هاي خرد محلی زنان در سطح روستاها است. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر براي صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی در سطح استان توسط صندوق کارآفرینی امید زنجان

 
9 میلیارد ریال تامین مالی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید زنجان تاکید کرد: هم اکنون شهرستان هاي زنجان، ماهنشان، طارم، سلطانیه خرمدره، ایجرود و ابهر

 
داراي صندوق خرد محلی زنان روستایی هستند. 

به گفته عبداللهی، براي این صندوق ها دوره هاي مختلف آموزشی و دوره حسابداري براي ارکان صندوق و دوره تسهیلگري و آموزش

 
مربیان توسط صندوق برگزار شده است. 

وي افزود: در سال جاري نیز با همکاري سازمان بهزیستی در صندوق هاي خرد محلی براي افراد داراي معلولیت تفاهم نامه اي منعقد

 
شده که هدف گذاري استان تشکیل 2 صندوق در شهرستان هاي زنجان و خرمدره است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: پس از تشکیل و راه اندازي صندوق خرد محلی زنان روستایی در این شهرستان ها،

 
افراد داراي شرایط لازم توسط بهزیستی براي تامین مالی به این صندوق معرفی خواهند شد. 



 
برچسب ها 

 
- معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

- زنجان



توسعه استان گیلان در گرو گسترش صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات

کشاورزي است

منبع: تسنیمشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/20

گروه استان ها- استاندار گیلان گفت: جوان سازي باغات و گسترش صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات کشاورزي موجب
رشد و توسعه اقتصادي استان می شود.

گروه استان ها- استاندار گیلان گفت: جوان سازي باغات و
گسترش صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات کشاورزي
موجب رشد و توسعه اقتصادي استان می شود. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رودسر، ارسلان زارع امروز
در جلسه شوراي اداري رودسر ضمن تسلیت در پیش بودن
سالروز رحلت پیامبر(ص) و شهادت امام حسن مجتبی (ع)
اظهار داشت: سیره رسول اکرم(ص) و اخلاق، سلوك،
شجاعت و شهامت این بزرگمرد در زندگی امام حسن

 
مجتبی(ع) مشاهده می شود و همه اینها براي ما مسلمانان مایه درس و الگو گرفتن است. 

استاندار گیلان با بیان اینکه مقاومت ملت ایران در برابر زورگویی هاي دشمنان و تحریم هاي سخت و ناجوانمردانه آنها در تاریخ ثبت
می شود گفت: تولیدکنندگان به ویژه روستاییان در جنگ اقتصادي نقش موثري ایفا می کنند و ملت مومن و مقاوم ما از پس این

 
شرایط سخت نیز عزتمندانه برمی آیند و پیروز می شوند. 

زارع تحقق اقتصاد مقاومتی و جهش تولید را نیازمند مضاعف کردن تلاش و اقدامات دانست و تصریح کرد: جهاد اقتصادي ما را در
مقابل دشمنان تقویت و پیروز می کند لذا باید در بخش هاي مختلف اقتصادي با جدیت نسبت به تسهیل امور و تحقق اهداف از پیش

 
تعیین شده مانند رونق تولید گام برداریم. 

 
نماینده مردم کرمان: نسبت به ایجاد صنایع جنبی و فرآوري محصولات دام و طیور در استان غفلت شده است 

 
وزیر جهاد کشاورزي در آزادشهر: 2 میلیون تن ظرفیت جدید در بخش فرآوري محصولات لبنی کشور ایجاد شد 

 
تبدیل گیلان به استان پایلوت فرآوري محصولات کشاورزي؛ مسیر تجاري نوستراك تقویت می شود 

وي با تاکید بر برنامه ریزي و هدفگذاري براي رسیدن به اهداف اقتصاد مقاومتی و جهش تولید عنوان کرد: واحدهاي تولیدي و
صنعتی در شرایط سخت اقتصادي با تلاش مضاعف به کار خود ادامه می دهند و درواقع جهاد اقتصادي می کنند لذا همه موظف

 
هستند که عزم خود را جزم کنند و به نبرد با دشمنان و تحریم ها بروند. 

استاندار گیلان به اهمیت حفظ اشتغال موجود اشاره کرد و با بیان اینکه از بین رفتن فرصت هاي شغلی به توسعه استان آسیب جدي
و غیرقابل جبران می زند گفت: باید هدف نخست خود را بر تداوم فعالیت واحدهاي تولیدي و صنعتی فعلی قرار دهیم زیرا تعطیلی



 
آنها آسیب جدي به اقتصاد استان وارد می کند که قابل قبول نیست. 

زارع با بیان اینکه شناسایی و رفع موانع اداري دست و پاگیر از پیش روي تولید کنندگان باید در دستور کار تمامی مسئولان اجرایی
قرار گیرد خاطرنشان کرد: مدیران باید علاوه بر سرمایه گذاري و رفع موانع تولید، بروکراسی هاي زائد اداري را نیز حذف کنند تا

 
بتوانیم به اهداف مدنظر یعنی جهش تولید دست یابیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه در شرایط اقتصادي فعلی خودکفایی در نیازمندي ها و تامین امنیت غذایی مردم حائز
اهمیت است افزود: استان گیلان و به ویژه شهرستان رودسر شرایط طبیعی و منابع انسانی منحصر به فردي براي توسعه فعالیت هاي

 
کشاورزي و تامین مواد غذایی کشور دارند که باید از آنها بیشتر بهره گرفت. 

وي با تاکید بر بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي کشاورزي، باغی، گردشگري و آبزي پروري شهرستان رودسر تصریح کرد: 85 درصد
فندق کشور در گیلان تولید می شود و با توجه به ظرفیت خوب رودسر در این حوزه باید با احیا و جوان سازي باغات، زمینه افزایش

 
تولید این محصول را در استان و این شهرستان فراهم کنیم. 

استاندار گیلان توجه به تولید گیاهان دارویی از جمله گل گاوزبان را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه می توان با آموزش باغداران و
به نژادي تولید محصولات مفید این استان را افزایش داد عنوان کرد: اجراي کامل طرح یکپارچه سازي و نوسازي اراضی کشاورزي و

 
توسعه آبیاري تحت فشار مزارع برنج و چاي نیز از دیگر اقدامات موثر است. 

زارع با بیان اینکه براي توسعه اشتغال استان گیلان باید به سمت توسعه صنایع تبدیلی روي بیاوریم اظهار داشت: باید به گونه اي
برنامه ریزي شود که از محصولات کشاورزي خود علاوه بر مصارف خشکباري، در تولیدات دارویی و بهداشتی نیز استفاده شود که این

 
مهم با ارائه تسهیلات به فعالان عرصه فرآوري محصولات محقق می شود. 

نماینده عالی دولت در گیلان ساخت سد مخزنی پلرود را یکی از طرح هاي بزرگ تامین آب استان عنوان کرد و بیان داشت: این سد
در صورت تکمیل علاوه بر تامین آب باغات چاي، نیاز آب شرب 8 شهر شرق استان گیلان را برطرف می کند و در همین راستا نیز

 
پیگیري هاي ملی براي آن در حال انجام است و دستگاه هاي استان نیز باید با جدیت در این باره عمل کنند. 

استاندار گیلان با تاکید بر صیانت از منابع طبیعی و اراضی کشاورزي به عنوان سرمایه هاي ارزشمند و خدادادي این استان خاطرنشان
کرد: باید علاوه بر حفظ و استفاده از منابع طبیعی گیلان جهت رونق اقتصاد و ایجاد اشتغال، از دست اندازي هاي بشري به محیط

زیست که عامل بروز بلایایی همچون سیل است جلوگیري کنیم.



«چماچا» از هجوم ویلاسازان تا تلاش براي کشت درخت پولساز

منبع: شبستانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/20

روستاي «چماچا» روستایی کوهپایه اي است که به دلیل اختلاف ارتفاع طبیعی و سل هاي فراوان، مورد توجه ویلاسازان قرار
گرفته است. با این حال مروجان کشت درخت «پالونیا» سعی دارند، مانع از فروش بیشتر زمین هاي کشاورزي شوند.

روستاي «چماچا» روستایی کوهپایه اي است که به دلیل اختلاف ارتفاع طبیعی و سل هاي فراوان، مورد توجه ویلاسازان قرار

 
گرفته است. با این حال مروجان کشت درخت «پالونیا» سعی دارند، مانع از فروش بیشتر زمین هاي کشاورزي شوند. 

 
 

خبرگزاري شبستان_ رشت، مهري شیرمحمدي؛ «چماچا» روستایی کوهپایه اي با چشمه و سل هاي طبیعی فراوان است. روستایی با

 
ترکیب جمعیتی گیلک و تالش که کشاورزي، دامداري و زنبورداري در آن تا یک دهه پیش رونق بیشتري داشت. 

چماچا یادآور بناي قدیمی بقعه «شاه احمد» است که قرآنی به خط کوفی داشت و سال ها پیش ناپدید شد. اگرچه روستایی از توابع
بخش مرکزي شهرستان شفت است، اما به دلیل فاصله نزدیک به مرکز استان، از یک سو و اقلیم کوهپایه اي و جلگه اي، همواره مورد

 
توجه گردشگران بوده است. 

 
 

اختلاف ارتفاع طبیعی در بخش هاي مختلف چماچا و روستاهاي اطراف آن همچون؛ خلیلان، پایین محله ي چماچا، دستخط محله،



خلیفان، خرطوم، مژده، آزاد محله و تالش محله، وجود سل ها و استخرهاي طبیعی، موقعیت بی نظیري را براي توسعه گردشگري
ایجاد کرده است، اما این موقعیت خدادادي بلاي جان منابع طبیعی چماچا و زمین هاي کشاورزي آن شده است و به جاي توسعه

 
گردشگري حساب شده و با برنامه، شاهد هجوم ویلاسازان به این منطقه و خرید و فروش زمین هاي کشاورزي هستیم. 

یکی از اهالی چماچا می گوید: اکنون زمین هاي کشاورزي چندین بار توسط اهالی غیربومی دست به دست شده و همچنان این خرید

 
و فروش ها و ویلاسازي در اراضی کشاورزي ادامه دارد. 

یکی دیگر از اهالی، درباره وجه تسمیه نام روستا می گوید: چماچا از دو بخش «چومه» به معنی چشمه و «چا» به معنی محل و مکان

 
است. «چمه» در تالشی به معنی چشمه است. برخی هم می گویند چماجا بوده است. یعنی مکان من. 

چماچا در امتداد روستاي سقالکسار قرار دارد که با ایجاد سد خاکی، سال ها به عنوان یک منطقه گردشگري معروف شده است، در
امتداد سقالکسار تا خلیلان و چماچا، به کرات سل هاي زیادي دیده می شود. بی شک چشمه هاي زیرزمینی زیادي در منطقه بوده
که موجب تغذیه این سل ها می شده و با تخریب منابع طبیعی و ساخت و سازهاي بی رویه، از وسعت و تعداد سل ها کاسته شده

 
است. 

 
 

یکی از سل هاي طبیعی چماچا، در فصلی که باید پر آب باشد، به گل نشسته است. بر فراز این سل، لک لک هاي زیادي در حال
پروازند و هر از گاهی به سطح آب ته مانده سل می روند تا شکاري براي خود بیابند. پرنده کوچک «سبز قبا» نیز در جستجوي کرم
ها در اطراف سل پرواز می کند، اما شکارچی بزرگتري در کمین هر دو است. شاهین بزرگی بر فراز سل پرواز می کند و از بال هاي

 
بلندش که کمتر بازو بسته می شود، می توان قدرت او را سنجید. 

کمی جلوتر استخرهاي ماهی «حمید رضا تاروردي» است. نزدیک استخرها کلبه هاي چوبی براي اسکان موقت مسافران ایجاد شده
است. درون استخر اردك ها شناورند و دورتا دور استخر نهال هاي کوچک پهن برگ درخت پالونیا کاشته شده است. پسر تاروردي،
برگ این نهال یک ساله را چیده و درون استخر می اندازد و یک آن ماهی هایی که در کف استخر مسکن گزیده بودند، براي خوردن

 
برگ ها به سطح آب می آیند و اردك ها نیز به شتاب به سمت برگ ها می آیند تا از این قوت لذیذ جا نمانند. 

وي در برابر پرسش هاي من توضیح می دهد: ماهی آمور گیاه خوار است و برگ هاي درخت «پالونیا»، یکی از خوراك هاي لذیذ آمور،

 
اردك و غاز است. 

این نوجوان، اطلاعات زیادي در مورد درختان پالونیا که اطراف استخر کاشته اند، ندارد، ولی می گوید: پدرم نمایندگی کشت پالونیا در



 
غرب گیلان را دارد. 

حمید رضا تاروردي چماچایی، بنگاه املاك هم دارد. روي دیوار املاك، تصاویر تبلیغاتی از کشت و پرورش «درخت قرن و شگفت
انگیز پالونیا» و گردشگري چندمنظوره با محوریت توسعه کشت درخت پالونیا نصب شده است. وي درباره این درخت می گوید: کشت

 
درخت پالونیا 25سالی هست در گرگان شروع شده ولی تبلیغ براي کشت آن در گیلان از سال 1397 آغاز شده است. 

 
 

پالونیا به دلیل زودبازده بودن و صرفه اقتصادي فراوان به «درخت پولساز» معروف است. این درخت به دلیل استحکام زیاد چوب آن،
به «چوب آلومینیوم» معروف است و به دلیل رشد سریع طولی و عرضی، بسیار زودبازده بوده و بهترین جایگزین براي کشت صنوبر و

 
تبریزي است. 

تاروردي درباره دیگر مزایاي کشت این درخت که در اصل بومی کشور چین است، می افزاید: برگ هاي پهن پالونیا، خوراك مناسبی
براي دام ها و ماهی هاست، حتی اگر به مصرف دام ها نرسد، به دلیل ازت بالا سریع تبدیل به کمپوست شده و بهترین تقویت کننده

 
خاك است. 

وي که در حال ترویج کشت پالونیا در چماچاست، در برابر پرسش هاي متمادي من می گوید: اطلاعات علمی من کافی نیست و می

 
توانید به مهندس «حسن عباسیم پدر پالونیاي ایران و یا «اسماعیل غمگسار» یکی از کارآفرینان صنعت پالونیا تماس بگیرید. 

پالونیا (گونه فورتونی) در سال 1371 براي اولین بار توسط «نوروز علی حسن عباسی» استاد علوم گیاهی دانشگاه علوم کشاورزي و
منابع طبیعی گرگان و محقق پالونیا وارد ایران شد و در جنگل تحقیقاتی آموزشی «بهرام نیا» در «شصت کلاته گرگان» کشت شد و

 
تا سال 96 به درختانی تنومند با قطر حدود 85 سانتیمتر و ارتفاع حدود 22 متر تبدیل شد. 

«اسماعیل غمگسار» یکی از فعالان کارآفرینی صنعت پالونیا در گفت وگو با شبستان، اطلاعات زیادي درباره پالونیا ارایه می دهد و می

 
گوید: «میلیاردهاي آینده، کسانی هستند که امروز کشت پالونیا را شروع کرده اند». 

این فعال گردشگري کشاورزي با محوریت پالونیا فورتونی می افزاید: درخت پالونیا به دلیل رشد سریع، مقاوم به آفات و بیماري ها،

 
مصرف کم آب و قابلیت کشت و بهره وري مناسب در اکثر اقلیم ها و حتی خاك فقیر بسیار مقرون به صرفه است. 



 
 

وي ویژگی هاي فنی چوب پالونیا را برشمرده و می افزاید: ضایعات چوبی پالونیا بسیار کم است. عایق رطوبت بوده و محصولات تولید

 
شده مقاوم در برابر حشرات و کرم خوردگی است. 

غمگسار ادامه می دهد: تحمل دماي بالا، سبکی و مقاوم در برابر سائیدگی و سرعت رشدي معادل سه برابر اکالیپتوس و پنج برابر

 
صنوبر به لحاظ رشد حجمی، موجب شده مزایاي اقتصادي توسعه کشت پالونیا هشت برابر کشت صنوبر باشد. 

وي تاکید می کند: در حال حاضر 70درصد چوب هاي وارداتی، گونه هاي مختلف جنگلی است. بنابراین ترویج کشت این چوب علاوه

 
بر حفظ ذخایرجنگلی، ما را از واردات چوب نراد روسی بی نیاز می کند. 

این کارآفرین با بیان اینکه پالونیا گیاهی مهاجم همچون آزولا نیست، تصریح کرد: به دلیل ریشه هاي عمقی پالونیا، امکان کشت
همزمان پالونیا و دیگر محصولات کشاورزي در کنار هم وجود دارد و برخلاف کشت تبریزي و صنوبر که ریشه هاي سطحی دارد و
نمی توان محصولات دیگري زیر درخت کاشت. حتی می توان در باغ هاي چاي پالونیا کاشت و از این منظر براي چایکاران بسیار

 
سودآور است. پالونیا در چین در باغ هاي چاي کشت می شود. 

غمگسار با اشاره به تحقیقات گسترده پدر پالونیاي ایران می گوید: چون پالونیا بومی نیست، نباید فکر کرد گیاه مهاجم و دردسر ساز
است. بوته هاي «چاي» هم توسط «کاشف السلطنه» از هند وارد ایران شد و یا گیاه «سیب زمینی» را پرتغالی ها براي تغذیه ارتش

 
خود وارد ایران کردند. درخت «کیوي» هم که دهه هاي اخیر ترویج شده، درختی مدیترانه اي است. 

وي می افزاید: مهندس عباسی 35 سال روي کشت این درخت تحقیق کرده است. این گونه دومین درخت تند رشد جهان بعد از
درخت «بالسا»ست و دوره بهره برداري آن بسیار کوتاه بوده و بین چهار تا هشت سال قابل بهره برداري است. بنابراین پالونیا پدیده
شگفت انگیز قرن معاصر نامیده می شود و در اکثر کشورهاي جهان جایگزین چوب شده است. از برگ هاي آن به عنوان علوفه، از گل

 
هاي آن براي تغذیه زنبورهاي عسل استفاده می شود و کاربردهاي دارویی هم دارد. 

غمگسار ادامه می دهد: پالونیا سازگاري عجیبی با شرایط مختلف اقلیمی و خاکی دارد، PH 5 و نیم تا هشت را به خوبی تحمل می
کند و نسبت به تغییرات دمایی محیط از 20تا 40 درجه سانتیگراد سازگار است تا ارتفاع هزار و 100 متر از سطح خاك ها سازگار

است ولی خاك هاي سبک شنی رسی را ترجیح می دهد.



حافظ مصلح اجتماعی نبود / نیاز امروز ما عقلانیت است نه خرافات

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/20

حسن انوري، حافظ شناس معتقد است که حافظ نه فقط در زمان خود مصلح اجتماعی نبود، بلکه در زمان ما نیز نمی تواند
باشد. مصلح اجتماعی فردي است که یا در عمل جامعه را اداره می کند و یا درباره اداره جامعه نظر می دهد، اما حافظ شاعر

است.

حسن انوري، حافظ شناس معتقد است که حافظ نه فقط در زمان خود مصلح اجتماعی نبود، بلکه در زمان ما نیز نمی تواند

 
باشد. مصلح اجتماعی فردي است که یا در عمل جامعه را اداره می کند و یا درباره اداره جامعه نظر می دهد، اما حافظ شاعر است. 

حافظ شاعر اسطوره ساز معناگراست، شعرش با اینکه آمیخته با
ایهام و کنایه است، اما شعر زندگی است، یعنی هم درس اخلاق
می دهد و هم عشق ورزي. حافظ، درد دین داشت و از همین رو
نفدش هم نقد دینی بود. او خود را در قامت یک مصلح دینی
نشان می داد، مصلحی که رسالت خود را مبارزه با ریاکاري و

 
دعوت به رواداري می دانست. 

ایکنا اصفهان، به مناسبت سالروز بزرگداشت حافظ، گفت وگویی
با حسن انوري، استاد بازنشسته زبان و ادبیات فارسی دانشگاه تربیت معلم تهران، سرپرست تألیف فرهنگ بزرگ سخن، مصحّح
گلستان سعدي و عضو پیوسته فرهنگستان زبان و ادب فارسی و چهره ماندگار در رشته ادبیات داشته است که متن آن را در ادامه می

 
خوانید: 

 
ایکنا ـ چه چیزي در شعر و اندیشه حافظ وجود دارد که او را از شاعران هم ردیف خود متمایز می کند؟ 

حافظ مردمی ترین شاعر ایران و حتی مردمی ترین شاعر روز است. ایران کشور شعر بوده و به شعر شناخته می شود و در میان این
همه شاعري که داشته، هیچ شاعري به اندازه حافظ، مردمی و در میان مردم نیست. وقتی وارد فضاي مجازي می شوید، رادیو و
تلویزیون را روشن می کنید و یا به آواز شجریان گوش می دهید، شعر حافظ را می شنوید. همین طور وقتی روزنامه اي به دست می
گیرید، شعر حافظ را می بینید. وقتی پشت چراغ قرمز در چهارراه می ایستید، شعر حافظ به صورت فال نامه به شما عرضه می شود.

 
از این ها شگفت آورتر اینکه در شب عید و در سفره هفت سین، در کنار قرآن کریم، دیوان حافظ را قرار می دهند. 

این محبوبیت بدون قید و شرط از کجا سرچشمه می گیرد؟ به نظرم دو علت دارد؛ یک علت به هنر حافظ برمی گردد. بارزترین
ویژگی شعر حافظ، هنر بلامنازع اوست. تسلط بی چون وچرا بر زبان فارسی و آثار گذشتگان و داشتن طبع سیال و قریحه اي فوق
بشري، باعث شده است شعري بیافریند که به قول جامی، شاعر قرن نهم، «حد طاقت بشري ست». یعنی نوع انسان نمی تواند بهتر از
این شعر بگوید. این نکته را محمد گلندام، همکلاس، هم شاگردي و دوست نزدیک حافظ که بعد از مرگ وي دیوانش را گردآوري



کرده است، به طریق دیگري گفته: «هر درّ و گوهر که در طرف دکان جوهري طبیعت موجود بود، از بهر زیب و زیور دوشیزگان خلوت
سراي ضمیرش به نظم کشیده است». منظور از درّ و گوهر در سخن گلندام، عناصر هنري است که شاعر هنرمند آنها را شکار می کند
و حافظ توانسته است این عناصر هنري را در سراسر دیوانش شکار کند و به نظم بکشد. به قول یکی از هم روزگاران ما، نوع بشر در

 
عالم هنر تا آنجا که می تواند برود، حافظ رفته است و بهتر از این در عالم هنر امکان ندارد. 

از مسائل مهم حافظ شناسی و حافظ پژوهی، مسئله «رِند» است. حافظ خودش را رِند می نامید و در دیوان وي، آن طور که من
احصاء کردم، حدود 120 بار کلمه رِند و رِندي به کار رفته است. «عاشق و رند و نظربازم و می گویم فاش / تا بدانید که به چندین هنر
آراسته ام». در جاي دیگر: «من ار چه عاشقم و رند و مست و نامه سیاه / هزار شکر که یاران شهر بی گنهند». باز در جاي دیگر می
گوید: «به رندي شهره شد حافظ میان همدمان لیکن / چه غم دارم که در عالم قوام الدین حسن دارم». رِند چه کسی است که حافظ
خود را رِند می نامد؟ درباره کلمه رِند و سابقه این کلمه باید بگویم نوعی تفکر از دل تاریخ ایران ظهور کرد که هسته اصلی آن متعلق
به دوره ساسانیان بود. در آن دوره، آیین زرتشتی دست در دست سلطنت مطلقه داشت و دعوت به اخلاق و دین از سوي کسانی
صورت می گرفت که خود بر مسند قدرت تکیه داشتند و از آنجا که در قدرت پیوسته هسته فساد مستتر است، طبعاً چنان دعوتی از
چنان کسانی براي پاکان و پارسایان هشدار دل و بیدار نفس گران می آمده، ولی نمی دانیم اعتراض و خشم و خروش آنان در دوره
ساسانی چگونه بوده است. در عین حال می توانیم حدس بزنیم اندیشه هایی از این نوع که در این بیت معروف اوحدي کرمانی آمده،
در سر داشته اند. وي می گوید: «تو آمده اي که کافري را بکشی / غازي چو تویی، رواست کافر بودن». غازي یعنی جنگجوي مذهبی،
آنکه در راه خدا به رزم می رفت و با کفار می جنگید. این نوع تفکر در فرهنگ اسلامی و ایرانی به وسیله کسانی مانند خیام، سنایی،
عطار، سلمان، خواجو و از همه مهم تر، حافظ تکامل یافت و واژه رِندي براي این شیوه تفکر و جهان بینی و رفتارهاي حاصل از آن به

 
کار رفت و در قرن حاضر، از طریق ترجمه آثار حافظ به صورت Rendhood وارد زبان انگلیسی شد. 

رِندي چیست و رِندان چه کسانی هستند؟ هوشیاران پاکدلی که سر تسلیم در آستان آداب و رسوم و سنن کلیشه اي زندگی که رنگ
ابتذال به خود گرفته است، فرود نمی آورند. فداکار و بلاَکش اند، مصلحت اندیش نیستند و در عین حال، در تحصیل فضایل، از جان و
دل می کوشند. این است که حافظ خود را رِند می نامد و نه تنها به رِندي افتخار می کند، بلکه خود را استاد رِندي نیز می داند،

 
چنانکه می گوید: «رموز رِندي و مستی ز من بشنو نه از واعظ / که با جام و قدح هر دم ندیم ماه و پروینم». 

 
ایکنا ـ به رغم محبوبیتی که حافظ دارد، ولی برخی به او و شعرهایش نقدهایی وارد کرده اند. 

برخی به حافظ ایراد گرفته اند که ابیاتش توالی معنایی ندارد و هر بیت درباره موضوعی است، حتی کسانی مثل احمد شاملو خواسته
اند در غزل حافظ دست ببرند، ابیات را پس و پیش کنند و به زعم خودشان به ابیات توالی معنایی بدهند. این ناشی از عدم شناخت
هنر حافظ است و شاملو و کسان دیگري که به حافظ ایراد گرفتند به این نکته توجه نکردند که هنر حافظ در حدي است که عدم
توالی معنایی را تحت الشعاع قرار می دهد، درست مثل نقاشی که تابلویی می کشد و در آن تابلو، موضوعات مختلفی وجود دارد، ولی
همه با یک سبک و یک رنگ. در واقع وحدت رنگ و سبک، تنوع اشکال را در چشم خواننده مخفی می کند و آن را به صورت یک اثر
هنري کامل می بیند. در غزل حافظ نیز همین طور است. هنر در حدي است که عدم توالی معنایی ابیات را مخفی می کند و آن را به

 
صورت یکپارچه در نظر خواننده می آورد. همین است که وقتی خوانندگان غزل حافظ را می خوانند، احساس غرابت نمی کنند. 

ایکنا ـ اگر حافظ را یک مصلح اجتماعی بدانیم، از منظر وي چه آفت ها و خطراتی سلامت جامعه را تهدید می کند و حافظ براي گذر

 
از بحران ها و نابسامانی هاي اجتماعی، چه راهکارهایی پیش پاي ما می گذارد؟ 

این سؤال در حافظ شناسی جایی ندارد. حافظ نه فقط در زمان خود مصلح اجتماعی نبود، بلکه در زمان ما نیز نمی تواند مصلح



اجتماعی باشد. مصلح اجتماعی فردي است که یا در عمل جامعه را اداره می کند و یا درباره اداره جامعه نظر می دهد. حافظ شاعر
است، ولی چون شاعري متفکر بوده و در مسائل گوناگون فکر کرده، فجایع و فساد موجود در جامعه را به زبان شعر مطرح کرده است.
مثلاً با وجود همه فجایع موجود در جهان خطاب به پروردگار با لحن تا حدودي اعتراض گونه می گوید: «این چه استغناست یا رب
وین چه قادر حکمت است / کاین همه زخم نهان هست و مجال آه نیست». این مسئله، حافظ را در کنار متفکران قرار می دهد، ولی
نه متفکري که مصلح اجتماعی باشد. این انتظار از حافظ که مصلح اجتماعی باشد و درد امروز ما را درمان کند، نه تنها انتظاري عبث

 
بلکه حتی خنده آور است. 

گاهی از من می پرسند و اخیراً نیز مرکز حافظ شناسی شیراز از من پرسید که پیام حافظ براي جوانان امروزي چیست؟ پیام وي
آنچنان که از دیوانش برمی آید و گفته اند، عشق است. دیوان حافظ را دیوان عشق نامیده اند. عشق بزرگترین مسئله اي است که
حافظ مطرح کرده و بارها توصیه می کند که عشق بورزید. «عاشق شو ار نه روزي کار جهان سر آید / ناخوانده نقش مقصود از کارگاه
هستی». یا در جاي دیگر می گوید: «عشق می ورزم و امید که این فن شریف / چون هنرهاي دگر موجب حرمان نشود». به نظر

 
حافظ باید عاشق شد، ولی عشق به چه کسی یا چه چیزي؟ 

امروزه در معشوق مورد نظر حافظ باید تجدیدنظر کنیم. عشق حافظ به ماوراي فهم است و این عشق امروز پذیرفتنی نیست. حافظ
اگر عشق می ورزد، وسیله اش براي این عشق ورزي، خلوت گزینی و دوري از مردم است و این دوري از مردم امروز نکته جالبی
نیست، بلکه حتی نکته اي منفی محسوب می شود. باید پیام حافظ را گرفت و عشق ورزید، ولی عشق به بشریت، انسانیت، مردم،

 
میهن و کار و سازندگی ایران، نه عشق به ماوراي فهم. 

در خصوص پیام و نظر حافظ از جنبه اي دیگر نیز باید تجدیدنظر کنیم. حافظ عقل را تخطئه می کند و می گوید: «عاقلان نقطه
پرگار وجودند ولی / عشق داند که در این دایره سرگردانند». یا در جاي دیگر می گوید: «نهادم عقل را ره توشه از می / ز شهر
هستیش کردم روانه». آیا امروزه باید عقل را تخطئه کرد؟ به نظرم امروزه در زندگی فردي، خانوادگی و ملی بیش از هر چیز به
عقلانیت نیاز داریم، نه به عرفان و خرافات. این ها مسائلی است که باید در مورد حافظ مطرح کرد. حافظ بسیار بزرگ است، ولی

 
پیامش نمی تواند امروز براي ما کارساز باشد. 

ایکنا ـ گفتید نمی توان حافظ را یک مصلح اجتماعی دانست، به این دلیل که مصلح اجتماعی باید در حوزه عمل وارد شود. اگر به نظر

 
شما نمی توان حافظ را مصلح اجتماعی دانست، آیا می توان او را یک مصلح دینی دانست که به دنبال احیاي دین بود؟ 

بله می توان او را به عنوان یک مصلح دینی شناخت، براي اینکه حافظ از دین، لبّ آن را می خواهد، نه ظواهرش را. همان طور که
گفتم، رِندها کلماتی را که در جامعه معناي مثبت دارد، در معناي منفی به کار می برند؛ مثلاً تقوا یکی از چیزهایی است که مؤمن
باید به آن بپردازد و متقی باشد، ولی حافظ می گوید: «من که شب ها ره تقوا زده ام با دف و چنگ / این زمان سر به ره آرم چه
حکایت باشد». در واقع تقوا را تخطئه می کند، چون تقوا در دست دینداران ظاهري بود، در حالی که حافظ می خواست به دنبال لبّ

 
و حقیقت دین برود و به آن عمل کند. 

حافظ، حافظ قرآن است. «حافظا در کنج فقر و خلوت شب هاي تار / تا بود وردت دعا و درس قرآن غم مخور». چنانچه از جاي جاي
دیوان حافظ برمی آید، وي مسلمانی بوده مؤمن، متقی، عامل به احکام و معتقد واقعی، ولی جامعه دین را وسیله تظاهر قرار داده بود،
حاکم زمان حافظ خودش را دیندار وانمود می کرد، شراب خواري را قدغن و بسیاري از عناصر دینی را که جنبه سخت گیرانه داشت،
در جامعه معمول کرده بود، در حالی که از اصالت و حقیقت دین خبري نداشت. حافظ این ها را تخطئه می کرد و می خواست دین
حقیقی در جامعه حاکم باشد. وي نه تنها دیندار واقعی بود، بلکه به قول خودش شب ها وردش قرآن و دعا بود و صبح هم که از



 
خواب برمی خاست، به دعا و نماز اشتغال داشت. 

 
ایکنا ـ می توان گفت حافظ یک رند تابوشکن بود؟ یعنی کسی که در جامعه به تابوهاي مذهبی، دینی و اجتماعی حمله می کرد؟ 

قطعاً همین طور است، حافظ به تابوها حمله می برد. «سهو و خطاي بنده درش هست اعتبار / معناي عفو و رحمت پروردگار
چیست». ببینید چگونه به تابوها حمله کرده است، حمله اي از این قوي تر نمی شود. همین طور است در موارد دیگر. «پیر ما گفت
خطا بر قلم صنع نرفت / آفرین بر نظر پاك خطاپوشش باد»، بالاتر از این تابو دیگر وجود ندارد و حافظ به نظام احسن که در جامعه

 
وجود ندارد، ایراد می گیرد و می گوید اگر نظام احسن این است، پس تصمیم و اداره پروردگار سهو و اشتباه است. 

 
ایکنا ـ این تابوشکنی حافظ از سر اعتقاد و باور دینی اش بود، نه ضدیت با دین. 

 
همان طور که گفتم، نه فقط با دین ضدیت نمی کرد، بلکه دیندار واقعی نیز بود. 

ایکنا ـ به نوع نگاه حافظ به دین اشاره کردید، در مورد فهم اش از قرآن نیز توضیح دهید. با توجه به اینکه از قرآن بسیار تأثیر پذیرفته

 
است، آن را در شعر خود چگونه معرفی می کند؟ 

حافظ قرآن را در نوجوانی و جوانی حفظ کرده بود و وقتی که به سن پختگی رسید، از اینکه عمر خود را وقف این کرده که به معناي
قرآن توجه نکند، بلکه روایات چهارده گانه را حفظ کند، افسوس می خورد. «عشقت رسد به فریاد ار خود به سان حافظ / قرآن ز بر
بخوانی با چارده روایت». این بیت به درستی فهمیده نشده است. حافظ در این بیت می گوید اگر معناي قرآن را نادیده گرفته و به

 
الفاظ و کلمات پرداخته باشی، انسان قشري و بی ذوقی خواهی بود و در این صورت فقط عشق می تواند تو را نجات دهد. 

 
ایکنا ـ معتقدید پیامی که حافظ به ما منتقل می کند، همان عشق است؟ 

پیام حافظ، عشق است، ولی باید در هدف عشق تجدیدنظر کنیم. با عشق باید زندگی کرد، ولی نه عشق به ماوراي فهم، بلکه عشق به
محسوسات و ملموسات و آنچه در زندگی امروز مورد نظر است و لزوم دارد. مثلاً اگر قصد ما سازندگی کشور باشد و این سازندگی را با

 
عشق همراه کنیم، نتیجه خواهد داد، ولی اگر با عشق همراه نباشد، به جایی نخواهد رسید. 

ایکنا ـ با توجه به اینکه عرفان، قرآن و تا حدودي نگرش هاي فلسفی متأثر از خیام در شعر حافظ به چشم می خورد، آیا می توان

 
گفت قبل از اینکه ملاصدرا مکتبی به نام حکمت متعالیه را مطرح کند، حافظ آن را تئوریزه کرده بود؟ 

حافظ فیلسوف کلاسیک و سنتی نبود که مکتب بنا کند. وي شاعر بود، ولی شاعري متفکر و در مواردي که جامعه را غرق در فساد و
فجایع می دید، دهان به انتقاد باز می کرد. حافظ فیلسوف مکتبی به معناي کلاسیک کلمه نبود که مثل ملاصدرا یک مکتب فلسفی
بنیان نهاده باشد، بلکه مثل خیام بود. خیام فیلسوف نبود، ولی تفکر فلسفی داشت و در رباعیات خود تفکراتش را بیان می کرد. در
برخی موارد، حافظ تحت تأثیر خیام نیز قرار داشت، به خصوص در این مورد که باید سرزنده بود، سرزندگی داشت، از زندگی بهره برد

 
و بهره جویی از زندگی توأم با عشق و صلح و شادي و شعف باشد. 

نکته دیگري که می خواهم در مورد حافظ بگویم، این است که برخلاف آنچه برخی منتقدین عرفان می گویند که حافظ مردم را به
تنبلی و بیکاري تشویق می کند، وي خواننده خود را به کار و کوشش فرامی خواند، چنانکه می گوید: «چرخ برهم زنم ار غیر مرادم



گردد / من نه آنم که زبونی کشم از چرخ فلک». همان طور که می بینید، اراده و به کارگیري آن را مهم می شمارد. یا در جاي دیگر
می گوید: «اي دل به کوي عشق گذاري نمی کنی / اسباب جمع داري و کاري نمی کنی / این خون که موج می زند اندر جگر تو را /
در کار رنگ و بوي نگاري نمی کنی. حافظ در این بیت می گوید ما به عنوان انسان قدرت زیادي داریم و باید از این قدرت براي

 
زندگی و سازندگی استفاده کنیم. 

انتهاي پیام



از منظر تخصصی میزان جواز تاسیس مهم نیست/ عده اي فرصت طلب در

استان هاي دیگر اقدام به اخذ مجوز تاسیس فاقد پشتوانه می کنند

منبع: گیل خبرشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/20

گیل خبر/ به نقل از واحد روابط عمومی سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان گیلان، به اطلاع می رساند در تاریخ
1399/7/8 خبري تحت عنوان "ریشه هاي عقب ماندگی گیلان(قسمت اول) رکورد زنی گیلان در عدم صدور جواز تاسیس

صنایع" ...

گیل خبر/ به نقل از واحد روابط عمومی سازمان صنعت ،
معدن و تجارت استان گیلان، به اطلاع می رساند در تاریخ
1399/7/8 خبري تحت عنوان "ریشه هاي عقب ماندگی
گیلان(قسمت اول) رکورد زنی گیلان در عدم صدور جواز
تاسیس صنایع" در آن پایگاه خبري منتشر گردید که
پاسخ آن جهت انتشار به منظور اقناع افکار عمومی و تنویر
نویسنده و درج کننده مطلب بحضور ایفاد می گردد. لذا
شایسته است حسب قانون مطبوعات جوابیه این سازمان را
همتراز با خبر فوق الذکر در ان رسانه درج و منتشر نمائید.

واحد روابط عمومی سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان گیلان در واکنش به خبر منتشره تحت عنوان " رکورد زنی گیلان در عدم
صدور جواز تاسیس صنایع" پاسخ داد که: صدور جواز تاسیس به لحاظ کیفی و کمی چه نقشی در توسعه یافتگی صنعتی و ایجاد

 
اشتغال استان دارد و اعتبار آن یکسال می باشد. 

عموما جواز تاسیس به مجوزي اطلاق می گردد که افراد اعم از حقیقی یا حقوقی جهت انجام یک فعالیت تولیدي یا اقتصادي اخذ می
کنند. این جواز به دارنده آن اجازه می دهد در یکی از شهرکهاي صنعتی مشغول به تولید محصولی باشد که در خود جواز مذکور ذکر

 
شده است. 

بنابراین پرواضح است که جواز تاسیس قطعا به خودي خود تا به بهره برداري منجر نشود خاصیت و ارزش افزوده اي ندارد و صرفا یک
مجوز ابتدایی و همچنین موقت است که بستگی به اهلیت و تخصص متقاضی دارد که بتواند آن را به مرحله اجرا در بیاورد و پروانه

 
بهره برداري بگیرد و یا از آن منصرف شود. 

جواز تاسیس بیشتر به لحاظ کمی، تفاخر و تفاضلی براي هیچ استانی نبوده و نیست؛ بلکه میزان پیشرفت فیزیکی طرح، قصد و نیت
متقاضی از اخذ آن است که بسیار اهمیت دارد. متاسفانه اخیرا عده اي فرصت طلب براي افزایش رنکینگ و رکورد برندهاي غیرمعتبر
و به نحوي با هدف برند سازي و اعتباربخشی به برندي، اقدام به اخذ مجوز تاسیس فاقد پشتوانه صرفا براي فریب خریدار آن برندهاي
خودساخته در استان هاي مختلف می نمایند که الحمداالله با هوشیاري و تدبیر مدیریت و مجموعه اداره طرح و برنامه سازمان صمت
گیلان با اهلیت سنجی و پگیري دقیق از این قبیل اقدامات در سازمان صمت جلوگیري شده است. صدور هرگونه جواز تاسیس، تابع



عوامل و شرایط تخصصی و متناسب با نیاز صنعت و تولید می باشد و مراتب با دقت کامل و رعایت همه ضوابط و با آینده نگري و

 
برنامه ریزي علمی صورت می پذیرد. 

مع الوصف در استان گیلان بر اساس وضعیت موجود جوازهاي تاسیس شده صادر شده تاکنون و آن چه در سامانه بهین باب به صورت

 
واقعی موجود است در سال به تعداد 356 فقره در گیلان صادر شده است. 

البته در مجموع بیش از 1260 جواز تاسیس در درست اقدام داریم که هنوز به بهره برداري نرسیده است که با پیشرفت فیزیکی 10 تا
90 درصد در استان طی سنوات گذشته و تا به حال در استان داریم که داراي اعتبار و تمدید هستند و مرتب در حال رصد آنها براي

 
هدایت و حمایت به سمت راه اندازي و بهره برداري هستیم. 

لذا تعداد زیاد جواز صادره با اعتبار یک ساله به خودي خود نمی تواند منشا تحول اقتصادي و اشتغال در استان گردد و این قیاس
تعداد جواز صادره در استان ها قیاسی مع الفارق است براي این که جوازهایی در سالیان گذشته با اهداف مختلف از جمله تملک زمین

 
و ایجاد رکورد براي برندسازي کذایی بوده و تبعات مناسبی جز بلاتکلیفی آن ها براي استان نداشته است. 

از منظر تخصصی میزان جواز تاسیس مهم نیست، مهم سیاست گذاري مناسب براي پویایی استان در حوزه صنعتی و داشتن استراتژي

 
مدون و کامل براي حفظ تولید و استقبال از صنایع توجیه پذیر اقتصادي در استان می باشد. 

لازم به ذکر است در سال گذشته (1398) با استقبال سرمایه گذاري صنعتی (بیش از 16009583 میلیون ریال) شاهد رشد سرمایه
گذاري دو برابري در این حوزه نسبت به سال 97 بودیم و از طرفی کلیه مراحل و فرایند صدور جواز تاسیس صنعتی به گونه اي است
که در تمام کشور در سامانه بهین باب به صورت الکترونیکی انجام می شود و این سازمان دخل و تصرفی در تغییر فرآیند آن ندارد و
میزان استقبال سرمایه گذاري در این استان و سایر استان ها بستگی به علاقمندي متقاضیان دارد و هیچ بروکراسی اداري مجزایی در

 
این سازمان نداریم که در خبر منتشر، نگارنده براي تضعیف عملکرد سازمان به آن متوسل شده است. 

چه می توان گفت ، وقتی بی اطلاعی و عدم رویکرد فنی در بخش تخصصی صنعتی، باعث دل آشوبه اي شدید در نگارنده متن می
شود و این نگرانی را بدون هیچ جستجویی از مراکز تخصصی از طریق رسانه به دیگران منتقل می نماید.ان شاء االله با توضیحات داده

شده نگرانی و دلواپسی نامبرده مرتفع گردد.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/

پیشرفت چشمگیر سایپا در سال هاي اخیر

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه
طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه

مردم تولید کند.

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از سایپانیوز، بابک دین
پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و
روندي که این مجموعه در طراحی و تولید محصولات
جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در
مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل
توجهی از آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که

 
توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که
این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما

اگر فعالیت هایی که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو

 
داخلی متوجه می شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 



وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



هفت میلیارد و 758 میلیون تومان تسهیلات کرونا در سلسله پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/20

خرم آباد - ایرنا - معاون عمران و برنامه ریزي فرمانداري سلسله گفت: از ابتداي تیرماه سال جاري تاکنون، یکهزار و 60 فقره
تسهیلات کرونا به مبلغ هفت میلیارد و 758 میلیون تومان به متقاضیان واجد شرایط در این شهرستان پرداخت شده است.

خرم آباد - ایرنا - معاون عمران و برنامه ریزي فرمانداري
سلسله گفت: از ابتداي تیرماه سال جاري تاکنون، یکهزار و
60 فقره تسهیلات کرونا به مبلغ هفت میلیارد و 758
میلیون تومان به متقاضیان واجد شرایط در این شهرستان

 
پرداخت شده است. 

خدیجه بهزادیان روز یکشنبه در جلسه شوراي اشتغال و
سرمایه گذاري شهرستان سلسله با محور پرداخت
تسهیلات کرونا به متقاضیان در سالن جلسات فرمانداري،
اظهار داشت: از ابتداي تیرماه که روند پرداخت تسهیلات
کرونا در شهرستان آغاز شده در مجموع یکهزار و 624 نفر

 
به بانک هاي عامل معرفی شده که یکهزار و 60 نفر از آنان موفق به دریافت تسهیلات شده اند. 

وي با اشاره به اینکه از سهم شهرستان حدود چهار میلیارد تومان باقی مانده است که باید تلاش حداکثري جهت جذب آن بکار
گیریم، افزود: در این راستا 564 نفر نیز به بانک هاي عامل معرفی شده اند که هنوز تشکیل پرونده نداده اند و لازم است که جهت

 
تعیین تکلیف به بانک ها مراجعه نمایند تا سهمیه باقیمانده شهرستان برگشت نخورد. 

بهزادیان با قدردانی از بانک هاي تجارت و ملی شهرستان که بیشترین همکاري را در پرداخت تسهیلات داشته اند، عنوان کرد: نه تنها
بانک ها بلکه تمامی دستگاه هاي اجرایی و حتی بخشداران، شوراها و دهیاران نیز باید از همه امکانات دولتی موجود جهت توسعه

 
اشتغال روستایی و رفع معضل بیکاري در شهرستان استفاده کنند. 

وي با اشاره به تعطیلی بسیاري از کسب و کارها به واسطه شیوع ویروس کرونا، گفت: شیوع این ویروس صنعت گردشگري، مراکز
خدماتی و حتی طرح هاي عمرانی را هم تحت تاثیر قرار داده و خسارت هاي جبران ناپذیري را به اقتصاد اکثر کشورهاي جهان وارد

 
کرده است. 

بهزادیان ادامه داد: خوشبختانه در کشورمان دولت تلاش کرده است با پرداخت تسهیلات به صاحبان کسب و کارهاي کوچک و بزرگ

 
بخشی از خسارت هاي وارده به آنها را جبران نماید. 

وي با اشاره به نرخ سود 12 درصدي این تسهیلات، بیان کرد: مدت بازپرداخت آن 24 ماهه بوده و فرصتی بسیار ارزشمند براي



 
صاحبان مشاغل است تا با دریافت آن رونقی به کسب و کار خود ببخشند. 

معاون عمران و برنامه ریزي فرمانداري سلسله با اشاره به اینکه فرصت دریافت تسهیلات کرونا تا پایان مهرماه تمدید شده است از
روساي بانک هاي عامل خواست تا در این فرصت 10 روزه واجدین شرایطی را که به بانک معرفی شده اما هنوز تشکیل پرونده نداده

 
اند را تعیین تکلیف نمایند. 

 
در این جلسه روساي بانک هاي عامل به ارائه گزارش عملکردي از روند پرداخت تسهیلات در بانک تحت مدیریت خود پرداختند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- لرستان 
- سلسله



مشارکت بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/20

شما و اقتصاد: مدیر عامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي فولادي در
مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، امادگی کامل بانک

ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد.

به گزارش شما و اقتصاد:  بر اساس همین گزارش دکتر
بیگدلی مدیر عامل بانک ملت با اظهار خرسندي از وجود
چنین شرکتهاي موفق در امر تولید و توسعه کشور گفت:
رشد و توسعه اقتصادي نیازمند برنامه ریزي، همت و
سرمایه گذاري شجاعانه است که خوشبختانه در مدیریت
چادرملو بطور چشمگیري مشاهده می شود، به همین دلیل
بانک ملت نیز با تمام توان تمایل خود را براي مشارکت در

 
سرمایه گذاري در طرح هاي آتی چادرملو اعلام میکند. 

مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره چادرملو نیز با بیان نقش و جایگاه چادرملو در توسعه اقتصادي کشور با ایجاد
واحدهاي تولیدي، اشتغال زایی و ارز آوري افزود: ما افتخار می کنیم که گامهاي عملی در جهت رونق تولید و امید آفر ینی در جامعه

 
بر میداریم و از هر گونه حمایت سرمایه گذاران به ویژه بانکها استقبال میکنیم. 

روابط عمومی شرکت چادرملو



اشتغال به مثابه ابزار

منبع: رساشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/20

باید نیروي کار کشور را از طریق مشوق هاي گوناگون از جمله تسهیلات مالی، براي تولید اقلام کشاورزي مورد نیاز بسیج
کرد.

باید نیروي کار کشور را از طریق مشوق هاي گوناگون از جمله تسهیلات مالی،

 
براي تولید اقلام کشاورزي مورد نیاز بسیج کرد. 

به گزارش سرویس سیاسی خبرگزاري رسا، سیّد یاسر جبرائیلی، کارشناس
اقتصاد سیاسی، در یادداشتی رویکردهاي مختلف به موضوع اشتغال را مورد
بررسی قرار داد و به مسئله محوري در سیاستگذاري هاي کلان کشور، تأکید

 
کرد. 

 
متن کامل این یادداشت به شرح زیر است: 

در ادبیات جامعه مدیریتی کشور نشان می دهد «ایجاد شغل» جایگاه یک غایت را در اذهان سیاستگذاران ما یافته است و برنامه ریزي
ها، نهادسازي ها و تخصیص اعتبارهاي فراوانی در مسیر «اشتغالزایی» صورت می گیرد. وابستگی به این مسیر چنان است که شاید
براي بسیاري مواجهه با این پرسش اسباب تعجب شود که آیا اساسا «ایجاد شغل» باید هدف نظام مدیریتی کشور باشد یا خیر،
اشتغال یک ابزار براي رسیدن به یک سري اهداف، و نتیجه طبیعی و محصول جانبی (Byproduct) پیگیري آن اهداف است؟
تفاوت میان عوارض، نتایج و پیامدهایی که پیرو غلبه یکی از این دو رویکرد متوجه کشور می شود، در مقیاس نمی گنجد. در
یادداشت حاضر سعی می کنیم با مرور دو تجربه زیسته طی سال هاي اخیر که مجریان هر کدام، یکی از دو رویکرد فوق را به مسئله

 
اشتغال داشته اند، درباره رویکرد مطلوب به اشتغالزایی جمع بندي کنیم. 

رویکرد «اشتغال به مثابه هدف» را می توان در لایحه «حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با
استفاده از منابع صندوق توسعه ملی» مشاهده کرد که پیرو تصویب مجلس و تایید شوراي نگهبان، در تاریخ 19 شهریور 1396 تبدیل
به قانون شد. بر اساس این قانون، معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار (6 هزار میلیارد تومان) از منابع صندوق توسعه ملی در اختیار بانک
هاي منتخب قرار گرفت تا این بانک ها نیز معادل همین رقم به تسهیلات بیفزایند و مجموعا 12 هزار میلیارد تومان «صرف اعطاي
تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی براي ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهاي زیر 10 هزار نفر جمعیت» شود. آئین نامه
اي براي این قانون نوشته شد و طیف متنوعی از رسته هاي شغلی از کشاورزي و منابع طبیعی تا گردشگري و صنایع دستی در زمره
حوزه هاي مشمول دریافت تسهیلات اشتغال قرار گرفت. با آغاز اجراي قانون، افراد حقیقی و حقوقی غیردولتی می توانستند طرح
اشتغالزایی خود را در سامانه «کارا» ثبت نمایند و پس از تصویب کارگروه اشتغال استان، تا سقف 6 میلیارد تومان -که بعدها به 15

 
میلیارد تومان افزایش یافت- تسهیلات بانکی دریافت کنند. 

طبق آخرین گزارشی که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارائه کرده است، از ابتداي سال 97 تا شهریور 99، حدود 12 هزار میلیارد
تومان در قالب این طرح تسهیلات بانکی پرداخت و 247 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است. تا اینجا علی الظاهر همه چیز بر وفق



مراد است و عدد قابل توجهی شغل ایجاد شده است. اما در این میان پرسشی که پاسخ آن بسیار حائز اهمیت است اینکه این رقم
سنگین تسهیلات و آن 247 هزار اشتغال، کدام مسئله از کشاورزي، دامداري، گردشگري، صنایع یا معادن و... کشور را حل کرده
است؟ آیا اساسا می توان با توزیع چنین رقمی در چنان طیف وسیعی از رسته هاي شغلی، مسئله اي حل کرد؟ آیا پیرو اجراي این
طرح، میزان وابستگی کشور به واردات اقلام کشاورزي کاهش یافته است؟ میزان تولید محصولات زراعی ما افزایش یافته است؟ بهره
وري صنعت دام ما بهتر شده است؟ و ده ها سوال دیگر از این دست که شاید مجریان این طرح اساسا مسئولیتی براي پاسخگویی به

 
آنها نداشته باشند چراکه هدف طرح، «ایجاد اشتغال» بوده است نه چیز دیگر. 

سامانه اي طراحی شد و دولت به شکل منفعلانه، به طرح هاي ارائه شده از سوي اشخاص، تسهیلات بانکی پرداخت کرد و افرادي
مشغول شدند. این آمار را چشم بسته می پذیریم که در این طرح 247 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است، اما این واقعیت تلخ نیز
قابل چشم پوشی نیست که همچنان مسائل و مشکلات مبتلابه کشور در همان حوزه هایی که تسهیلات بانکی دریافت کرده اند،
پابرجاست. بگذریم از اینکه نتیجه برداشت 1.5 میلیارد دلاري از صندوق توسعه ملی، در شرایط کنونی که منابع دلاري این صندوق

 
عملا قابلیت استفاده ندارند، افزایش دارایی هاي خارجی بانک مرکزي، افزایش پایه پولی و خلق نقدینگی تورم زاست. 

اما رویکرد «اشتغال به مثابه ابزار» را می توان در تجربه طرح «مسکن مهر» مشاهده کرد. این طرح با هدف برطرف کردن یکی از
نیازهاي اساسی مردم به نام «مسکن» طراحی و اجرا شد. افراد متاهل یا سرپرست خانوار که فاقد مسکن بودند و حداقل 5 سال سابقه
سکونت در شهر مورد تقاضا را داشتند، این فرصت را یافتند که صاحب خانه شوند. «مسکن مهر»، 4 میلیون و 300 هزار خانوار معادل
17 میلیون نفر جمعیت کشور را صاحب خانه کرد. اما این دستاورد بزرگ، محصولات جانبی زیادي نیز داشت. از جمله اینکه در مسیر
اجراي طرح، بالغ بر 150 صنعت رونق گرفت و براي نخستین بار، تورم بخش مسکن نسبت به تورم عمومی کشور کمتر شد. طبیعتا
ساخت این حجم از مسکن، نیاز به افرادي داشت که در صنایع مرتبط مشغول به کار شوند و اینگونه بود که طی 4 سال اجراي طرح،

 
بیش از 2 میلیون نفر شاغل شدند. 

توقف پروژه مسکن مهر نیز به همین نسبت آثار اسفناکی بر جاي گذاشت. رفع نیاز مردم به سرپناه متوقف شد، بیش از یک میلیون
نفر بیکار شدند، و طی دو دولت یازدهم و دوازدهم، بخش مسکن تورمی حدود 600 درصدي تجربه کرد. یعنی وقتی روند حل مسئله

 
متوقف شد، بیکاري و تورم نیز در پی آن تشدید شد. 

بنابراین، وقتی براي رفع یک نیاز برنامه ریزي می کنیم، از آنجائیکه ناگزیر از به خدمت گرفتن نیروي کار براي اجراي این برنامه
هستیم، طبیعتا اشتغال نیز ایجاد می شود. اما وقتی هدف برنامه ریزي صرفا ایجاد اشتغال باشد، ممکن است مشاغل ایجاد شده نه
مسئله اي از مسائل مبتلابه کشور را حل کنند و نه نیازي را رفع نمایند. هنگامی که از موضع دولت در مقام اعطاي تسهیلات قرار
داریم، باید دقت کنیم که این تسهیلات می توانند نقش مشوق و محرك را ایفا کنند. عقلانی نیست که منابع محدود ملی، به ایجاد
مشاغلی تخصیص یابند که براي آنها نقشی در رفع نیازهاي اولویت دار کشور تعریف نکرده ایم. ارائه تسهیلات را باید یک راهبرد بسیج

 
نیروي کار براي حل مسائل کشور دید. 

حال به ظرفیت 1.5 میلیارد دلاري منابع صندوق توسعه ملی بازگردیم. از این زاویه به موضوع نگاه کنیم که با همکاري بانک ها، 12
هزار میلیارد تومان در قالب تسهیلات می توانیم براي رفع نیازهاي کشور تخصیص دهیم. اینجاست که در اولین قدم، مسئله اولویت
ها خود را نشان می دهد؛ چه، منابع ما نامحدود نیست و باید تسهیلات مذکور را به اصلی ترین و فوري ترین نیازها اختصاص دهیم.
یعنی باید به واسطه تسهیلات، نیروي کار را به سمت نقاط مشخصی که اولویت و فوریت دارند، حرکت دهیم. طبیعتا در شرایط کنونی
که تامین ارز براي واردات دچار اخلال شده است، مسئله اولویت دار کشور، تولید داخلی اقلام اساسی وارداتی و در راس آنها
محصولات کشاورزي است. باید نیروي کار کشور را از طریق مشوق هاي گوناگون از جمله تسهیلات مالی، براي تولید اقلام کشاورزي



مورد نیاز بسیج کرد. باید بازیگران کلیدي که می توانند در این فرآیند نقش ایفا کنند شناسایی شوند، سهم آنها در حل مسئله معین
شود، به تناسب نقشی که به عهده می گیرند تسهیلات به آنها تخصیص یابد، تکالیفشان مشخص شود و بر فرآیند پیشرفت کارشان به
دقت نظارت شود. براساس یک برآورد معتبر، خودکفایی در محصولات کشاورزي نه تنها ما را از صرف سالانه 12 میلیارد دلار ارز براي

 
واردات اقلام کشاورزي بی نیاز خواهد کرد، بلکه 2.5 میلیون شغل پایدار نیز ایجاد خواهد شد. 

کشور ما نیاز به تحول دارد. به تعبیر رهبر حکیم انقلاب، «تحوّل این است که شما براي پرداختن به اصول، انجام مأموریّت ها و
رسیدن به آرمان ها، شیوه ها و روش هاي ابتکاري و مؤثّر و نو و داراي تأثیر فراوان را ابداع کنید، ایجاد کنید و از این شیوه ها استفاده
کنید؛ عیوب و خلأها و نقصهایی را هم که در گذشته داشته است، برطرف کنید». ما باید از وابستگی به مسیرهاي غلط رها شویم و
این رهایی صرفا با بیشتر کار کردن ممکن نیست؛ باید کارهایی متفاوت از گذشته انجام داد. این تحول، صرفا از عهده یک «دولت

جوان انقلابی» برمی آید./841/د101/ق



مفهوم واژه هاي مرسوم در حوزه واردات خودرو، CBU، CKD، SKD و

DKD

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/20

در صنعت بزرگ خودروسازي تعاریف و اصلاحات زیادي بین افراد این مشاغل وجود دارد، در این مقاله قصد داریم از اساسی
ترین اصطلاحات این صنعت در بخش هاي مختلف همچون، واردات قطعات، مونتاژ و تولید صحبت کنیم.

در صنعت بزرگ خودروسازي تعاریف و اصلاحات زیادي
بین افراد این مشاغل وجود دارد، در این مقاله قصد داریم
از اساسی ترین اصطلاحات این صنعت در بخش هاي
مختلف همچون، واردات قطعات، مونتاژ و تولید صحبت

 
کنیم. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از پیشرانه، در صنعت بزرگ
خودروسازي تعاریف و اصلاحات زیادي بین افراد این

مشاغل وجود دارد، در این مقاله قصد داریم از اساسی ترین اصطلاحات این صنعت در بخش هاي مختلف همچون، واردات قطعات،

 
مونتاژ و تولید تحت عناوین CBU، CKD، SKD و DKD صحبت کنیم. 

صنعت خودروسازي ایران سال هاست که به جاي تولید مولد و متکی به خود در تولید خودرو به صنعت مونتاژ و اسمبل محصولات

 
روي آورده است. 

همچنین با توجه به بالا بودن تعرفه واردات خودرو و مقرون به صرفه نبودن خرید توسط مصرف کننده داخلی و به تازگی ممنوعیت
واردات خودرو، کارخانجات خودروساز داخلی با واردکردن قطعات منفصله خودرو که به طبع شامل تعرفه گمرکی به مراتب کمتري
می شود؛ و با مونتاژ این قطعات در داخل، سعی بر این دارند که بیشتر تمرکز خود را بر مونتاژ خودروها بپردازند تا خودروي وارداتی را

 
باقیمت کمتر عرضه کنند و اشتغال و چرخ تولید را در کشور گسترش دهند. 

به طور عامیانه می توان گفت، اگر شخصی یک خودروي مدرن مثل هیوندا آزرا 2019 کامل از خارج وارد کند، آن شخص یک خودرو
CBU وارد کشور کرده است، یعنی یک خودروي کامل ساخته شده در کشور اصلی مثلاً کره جنوبی را وارد کشور کرده است، طبق

 
قانون هم این نوع واردات خودرو مشمول بیشترین حق گمرکی است. 

حال اگر همین شخص خودرو آزرا را به صورت قطعات جداشده مثل موتور، بدنه، گیربکس و لوازم مصرفی وارد کشور کند در اصطلاح

 
یک SKD یا واحد نیمه مجزا را انجام داده است. این نوع از واردات از گمرکی کمتري برخوردار است 

 
 DKD و CBU، CKD، SKD :ازاین رو، واردات خودرو و تولید در به ایران به چهار صورت انجام می شود



 
CKD: مخفف کلمات: Completely Knocked Down (قطعات کاملاً منفصل) 

 
SKD: مخفف کلمات: Semi Knocked Down (قطعات نیمه کامل) 

CBU: مخفف کلمات: Completely Built-up (به صورت پیش ساخته) است. CBU به خودروي کامل آماده تحویل به مشتري

 
گفته می شود. 

 
 Disassembly Knock Down :DKD

براي آشنایی شما با تعاریف بالا به صورت مختصر هرکدام از روش هاي واردات قطعات خودرو (CBU، CKD، SKD و DKD) را به

 
طور مختصر توضیح می دهیم: 

CKD CKD بسته اي کامل، شامل تمام قطعاتی است که براي تولید وسیله نقلیه باید سوار شود. این یک تکنیک خاصی است که
تولیدکنندگان خودرو، همانند تولیدکنندگان اتوبوس و وسایل نقلیه ریلی، براي فروش قطعات سوار نشده خود به نمایندگان خود در
کشورهاي دیگر بکار می برند تا از آن طریق از مالیات واردات محصول سوار شده فرار کنند یا حداقل به بهانه ایجاد اشتغال، معافیت

 
مالیاتی (بازگشت بخشی از مالیات) دریافت کنند. 

قطعات نیمه سوار شده (قطعاتی که مونتاژ اولیه شده اند) وارداتی SKD نام دارند و پس از ورود به کشور خارجی، مونتاژ نهایی روي
آن ها صورت می گیرد. هر دو نوع KD ها بسیار زیاد در صنعت خودرو مورداستفاده قرار می گیرند همانند KDX یا صادرات قطعات
براي سوارشدن در کشور خارجی و برعکس آن مانند اتومبیل هایی که قطعات آن در کشور اصلی خود سوار می شوند و محصول کامل

 
به بازار مقصد تزریق می شود که بانام BUX(Built-Up Export) شناخته می شوند. 

هزینه تولید کالا با استفاده از بسته هاي صادراتی KD (شامل تمام قطعات سوار نشده خودرو) در کشور مقصد ارزان تر تمام می شوند
به خصوص در مواردي که به ندرت تجهیزات روباتیک براي نصب قطعات یافت شود نظیر محصولات کوچک که ماشین ها قادر به

 
نصب قطعات آن ها نیستند. 

به علاوه نیروي کار در مقایسه با کشور تولیدکننده اصلی به مراتب کمتر است CKD. به کارخانجات داخلی اجازه می دهد براي
توسعه بازار در یک صنعت خاص از پیش کسوتان و شرکت هاي باتجربه بهره گیرند درعین حال شرکت هاي صادرکننده هم به

 
بازارهاي جدیدي دسترسی پیدا خواهد کرد که به غیراز این راه، مسیري براي این دسترسی وجود ندارد. 

در فرم هاي ابتدایی، خودرو وارداتی تنها موتور، باتري و سیستم انتقال نیروي سوار نشده دارد که این قطعات سوار نشده یا همراه
محصول اصلی به صورت قطعات اسمبلی یا از طریق شرکت سومی وارد می شوند، به این معنی که چرخ ها و تمام قطعات داخلی در
شرکت اصلی سوار می شوند؛ فقط براي دریافت معافیت مالیاتی بیشتر، واردکننده نیاز به بیشتر بومی کردن تولید در کشور خارجی
دارد که یک راه آن اشتراك گذاشتن قسمتی از تولید با تولیدکنندگان بومی است؛ نظیر تولید لاستیک ها، چرخ ها، صندلی ها،
سیستم روشنایی، باتري، شیشه، پلاستیک داخلی و غیره یا حتی موتور و سیستم انتقال نیرو در کشور مقصد. در برخی موارد حتی
بدنه استیل هم ممکن است در کشور مقصد پرس و جوش و رنگ شود که این مورد کارآمد تولید به روش KD را تنها دو قدم از تولید

 
کامل عقب نگاه می دارد. 



کشورهاي درحال توسعه می توانند سیاست هاي تجاري و اقتصادي را از طریق جایگزینی واردات با تولید داخلی دنبال کنند. کمپانی

 
هایی با عملیات CKD به کشور کمک می کنند که با جایگزینی تدریجی قطعات تولید داخل با قطعات CKD، صنعت را رونق دهند 

CBU CBU که از مخفف کلمات Complete Batch Unite است که به معنی به صورت پیش ساخته شده است، این نوع
واردات خودرو دقیقاً کاري است که نمایندگی هاي مجاز واردات خودرو در داخل انجام می دهند. واردات خودرو به صورت کامل از
کشور تولیدکننده مثل ژاپن و کره یا اروپا وارد ایران شده و توسط نماینده منتخب که مجوز از وزارت صمت گرفته است مسئول

 
خدمات فروش و پس از فروش محصول CBU در ایران می شود. 

SKD روش SKD هم مانند CBU در کارخانجات تولیدکننده و مونتاژ کننده داخلی انجام می شود با این تفاوت که در داخل این
کارخانه ها یک سري از قطعات به دلیل فناوري بالا، پروسه تولید خاص و انحصاري خودروساز اصلی و ... به صورت آماده از کشور مبدأ

 
وارد و در این کشورمان سرهم بندي یا مونتاژ می شود. 

براي مثال یک شرکت هاي مادر تولیدکننده خودرو با تکنولوژي بالا مثل رنو، هیوندا یا پژو؛ مونتاژ و اسمبل خودروهاي خودشان را به
خودروسازان داخلی مثل ایران خودرو، سایپا و کرمان موتور می دهند که برخی قطعات مهم مانند موتور، سیستم تعلیق، گیربکس و ...

 
از کشور مبدأ وارد و در کشور دوم در کارخانه مونتاژ می شوند. 

DKD روش DKD نیز روش دیگري است که شاید تا به حال کمتر راجع به آن شنیده شده باشد. در این روش خودرو به صورت
آماده تا مرزهاي ورود به بازار کشور حمل می شود، قبل از ورود به مرز خودرو به چند بخش تقسیم می شود و بعد از ورود به کشور

 
دوباره سر هم می شود. از نمونه این روش می توان به تولید ابتدایی برخی محصولات هیونداي در کرمان موتور اشاره کرد. 

پربیننده ترین قیمت انواع پراید +جدول قیمت جدید محصولات کرمان خودرو +جدول پیش بینی فعالان بازار از آینده قیمت خودرو
محصولات مدیران خودرو چند؟ +جدول قیمت دنا پلاس توربو اتوماتیک چند؟ +جدول



معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور: تحولات اساسی در بازار و صنعت

خودرو با ورود محصولات جدید سایپا

منبع: پارسینهشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال هاي اخیر در زمینه
طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و سلیقه

مردم تولید کند.

به گزارش سایپانیوز، بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و تولید
محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل توجهی از

 
آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است، اما اگر فعالیت هایی
که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می

 
شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است، اما طراحی و تولید خودرو هاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودرو هاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودرو هاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به
سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و



حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این
صنعت کمک کنند.



آقاي روحانی قاسم سلیمانی شما در حوزه اقتصاد کیست؟

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/20

محمّد سلیمانی با بیان اینکه انقلاب اسلامی شکاف طبقاتی را کاهش داد، گفت: جریان فتنه و تحریف، دوباره ورق را به
سمتی برگرداند که یک خانواده هزار نفري ثروتمند را در کشور ایجاد کنند.
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محمّد سلیمانی با بیان اینکه انقلاب اسلامی شکاف طبقاتی را کاهش داد، گفت: جریان فتنه و تحریف، دوباره ورق را به سمتی

 
برگرداند که یک خانواده هزار نفري ثروتمند را در کشور ایجاد کنند. 

خبرگزاري فارس: در کوران جنگ اقتصادي، شاهد جولان روایت
هاي گوناگون و بعضاً متناقض از علّت مشکلات کنونی کشور، راه
حل عبور از وضعیت موجود و ... هستیم. سخن از اینکه کشور به
تازگی در جنگ اقتصادي قرار گرفته و تا پیش از آن، جنگی در
میان نبود و نیز حواله کردن ریشه مشکلات به واشنگتن دي
سی، نمونه اي از روایت هایی است که در جنگ اقتصادي افکار

 
عمومی را به خود مشغول کرده است. 

محمّد سلیمانی، عضو شوراي مرکزي جبهه پایداري، فردي است که در دولت نخست محمود احمدي نژاد یعنی همان دورانی که به
اعتقاد حسن روحانی، جنگ اقتصادي در میان نبوده، عهده دار وزارت ارتباطات بوده است. وي همچنین در مجلس نهم در کسوت
نمایندگی مردم تهران ایفاي نقش کرده است. خبرگزاري فارس در راستاي سلسه گفت وگوهاي خود با محوریت سه ضلعی فتنه،

 
تحریف و تحریم به سراغ وي رفت و گفت وگویی تفصیلی را با وي انجام داده است. 

سلیمانی که اکنون مشغول تدریس در دانشگاه است، معتقد است وضعیت اقتصادي امروز ماحصل عملکرد جریان تحریف و فتنه در

 
کشور است. او می گوید دولت روحانی اگر به جنگ اقتصادي قائل است باید عملیات هاي خود را در این جنگ اعلام کند. 

وي روایتی شنیده نشده از گفت وگوي خود با یکی از موافقان برجام در مجلس را تعریف می کند و می گوید باور ندارد که دولت به

 
مقاومت ایمان دارد. 

 
سلیمانی از روحانی می خواهد اکنون که شعار مقاومت سر می دهد، اعلام کند قاسم سلیمانی دولت در حوزه اقتصاد کیست. 

 
ماحصل گفت وگوي فارس با محمّد سلیمانی را در ادامه می خوانید. 



 
به نظر شما جریان فتنه و تحریف چه ارتباطی با هم می توانند داشته باشند و چه شباهتی در عملکرد این دو وجود دارد؟ 

سلیمانی: به نظر من فتنه، تحریف، نفاق و ... همه در یک راستا هستند. در تاریخ یکصد و پنجاه ساله اخیر ایران هم بارها این موضوع
تکرار شده و همه این جریان ها به دنبال این هستند که کشور عملاً به دست سلطه غربی ها سپرده شود و تفکري که از زمان
مشروطه وجود داشت که از نوك سر تا ناخن پا باید غربی بشویم همچنان ادامه دارد. حالا یک روز در قالب فتنه و یک روز هم در
قالب نفاق و روز دیگر در قالب براندازي و در قالب اغتشاشات خود را نشان می دهند، یک روز هم اگر حاکم شدند خب اجراي سیاست

 
هاي غرب در ایران را پیگیري می کنند. 

این جریان ها به شکل تنگاتنگی بهم وصل هستند و به دنبال این هستند که حاکمیت کشوري مثل ایران با این موقعیت سوق
الجیشی و داراي منابع نفت و گاز و معادن سرشار و عظیمی که دارد، به دست غربی ها بی افتد. لذا برنامه هاي مختلفی در زمان هاي

 
مختلف در راستاي این هدف اجرا می شود. 

 
فتنه، تحریف و نفاق در یک راستا حرکت می کنند 

وقتی براندازي جواب نداد که بعد از انقلاب بارها تکرار شده است، دشمن باید سراغ راهکار دیگري می رفت که این راهکار در قالب
فتنه دنبال شد. فتنه سال 78 و 88 در این راستا ارزیابی می شود. فتنه هم براي این است که در داخل کشور ساختارهایی را درست

 
کنند و امکاناتی را براي خودشان فراهم کنند تا آن ها در فرصت هایی بیایند و مسئولیت ها را در دست بگیرند. 

الان شما می بینید که فتنه گران عمدتاً در دولت مسئولیت دارند. همه آن ها هم به دنبال ناکارآمد نشان دادن نظام هستند. خودشان
مسئول هستند و مسئول بوده اند ولی کار نمی کنند. مثلاً در حوزه مسکن مگر آقاي آخوندي در فتنه فعال نبود؟ خب این فرد شش
سال وزیر شد و روزي که رفت افتخار کرد که یک مسکن نساخته است. نتیجه سیاست هاي چنین فردي این شد که امروز رشدي که
در مسکن داریم مشاهده می کنیم مردم را به سمت ناامیدي کشانده است. مشخصه این افراد، تناقض در حرف و عمل است، یعنی در

 
زبان مطالبی را مطرح می کنند امّا در عمل کار دیگري می کنند. 

 
رها کردن امور نشان می دهد برخی به دنبال اخلال در اقتصاد هستند 

این افراد چون در حرف چیزي گفته اند و در عمل طوري دیگر رفتار کرده اند، مشکلات را گردن دیگران می اندازند، در حالی که

 
هدف فتنه، فلج کردن اقتصاد بوده و هست و تا حدودي هم موفق شده اند. 

شما ببینید؛ امروز نظارت بر امور اقتصادي وجود ندارد. چرا؟ یعنی واقعاً مسئولان آنقدر ضعیف هستند که نمی توانند بر امور نظارت
کنند؟ یا نظارت راهکار ندارد؟ بسیاري از کالاهایی که مردم با آن سر و کار دارند با ارز 4200 تومانی وارد می شود و بقیه هم در
داخل توسط مردم، یعنی کشاورزان و تولیدکنندگان تولید می شود، ولی در مرحله آخر که می خواهد به دست مشتري برسد، قیمت

 
ها یک مرتبه ده برابر و پنج برابر می شود. 

این عدم نظارت و یله و رها کردن اقتصاد نشان می دهد همان کسانی که تفکر خاصی را پیدا کرده اند دنبال اخلال در امور اقتصادي
کشور هستند. چگونه است که این دادگاه هایی که تشکیل می شود صحبت از چند هزار میلیارد است؟ چطور این افراد چنین میدانی
را پیدا کرده اند که چنین اختلاس هایی انجام دهند. به خصوصی سازي ها نگاه کنید. برخی از امکانات را به ثمن بخس فروختند.

 
حالا کاش حداقل همان افراد، اشتغال ایجاد می کردند و جوانان را دست به کار می کردند. 



بنابراین این یک زنجیره پیوسته است تا اقتصاد را بهم بریزد. این شرایط محصول چیست؟ محصول حاکمیت کسانی است که فتنه
هاي سیاسی و اقتصادي را کلید می زنند، بعد هم دست به تحریف می زنند. ارتباط جریان فتنه و تحریف را هم در اینجا می توان

 
دید. 

 
جریان فتنه و تحریف کشور را به سمت حاکمیت خانواده هزار نفره ثروتمند برد 

الان سال هاست شعار امید سر داده می شود، ولی در عمل مردم را به سمت ناامیدي می کشند. در این چندساله حرکات طوري بوده
که عمدتاً مردم را به طرف ناامیدي سوق داده، ولی از آنطرف شعار امید داده می شود. همچنین شعار تدبیر به صورت برجسته اي
مطرح می شود. در عمل چه اتفاقی می افتد؟ فاجعه نحوه افزایش نرخ بنزین را شاهد بودیم که چه اتفاقی افتاد و چطور عده اي را به

 
خیابان ها کشاند و آن همه خسارت را به بار آورد. 

نمونه دیگر برجام است؛ چه مانورهایی داده شد که برجام امید را زنده می کند و مبتنی بر تدبیر و عقلانیت امضاء شده است، در حالی
که هر انسان آزاده و ملّی گرایی که برجام را خوانده بود با آن مخالف بود. به یاد دارم هفته اي که برجام در مجلس مطرح شد خدمت
یکی از نمایندگان مجلس که عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هم هست گفتم از موضوع مکانسیم ماشه در برجام مطلع هستید؟
گفت نه. بعد براي او توضیح دادم که مکانیسم ماشه چه ضرري براي ما دارد. گفت اگر این چیزي باشد که شما می گویید، رأي نمی
دهیم. گفتم انگیسی بلدي؟ گفت بله. متن برجام را برایش آوردم و گفتم بخواند. خواند و گفت این که خیلی بد است. گفتم خب حالا

 
چکار می کنید؟ گفت خب بالاخره باید رأي بدهیم برود پی کارش. یعنی کشور را اینطور به بازي گرفتند. 

شما یادتان هست که وزیر امور خارجه پشت تریبون رفت و گفت همه تحریم ها با برجام برداشته می شود. چه کسی پیدا می شود که
دوست نداشته باشد تحریم ها برداشته شود؟ ولی در متن برجام هیچ جا از برداشتن تحریم سخنی به میان نیامده است، بلکه از تعلیق
سخن گفته شده. بعد متن برجام را همانجا به آقاي ظریف نشان دادند و گفت بله من دقت نکرده بودم. ببینید متأسفانه شعارها با
عمل نمی خواند و کشور را با یکسري شعار، گرفتار برجام کردند. در حالی که سخنرانی هاي ما و دیگر دوستان در مجلس و جاهاي
دیگر موجود است که می گفتیم این برجام، طرح فریبی بیش نیست، ولی متأسفانه همراهی کردند و تصویب شد و آن همه قسم

 
جلاله خوردند و مکرر دروغ گفته شد. بعد از برجام هم که تحریم هاي سنگین تري وضع شد. 

 
طبقه متوسط کم کم در حال حذف شدن است 

می خواهم بگویم به دنبال ایجاد یک شکاف در بدنه مردمی ملت ایران هستند. ببینید؛ یکی از برجستگی هاي انقلاب اسلامی ایران به
هر حال این است که شکاف طبقاتی را کاهش داد. اکثر روستاهاي ایران در چهل سال گذشته صاحب آب، برق، گاز، تلفن و جاده
آسفالته شده اند. بیش از 90 درصد روستاها چنین وضعیتی دارند و رشد عظیمی در سراسر کشور اتفاق افتاده است. یعنی طبقه
روستایی به شدت بعد از انقلاب رشد کرده اند. امّا جریان فتنه و تحریف، دوباره ورق را به سمتی برگرداند که یک خانواده هزار نفري
ثروتمند را در کشور ایجاد کنند. الان طبقه متوسط کم کم دارد حذف می شود. یعنی ما یا طبقه خیلی مرفه داریم یا خیلی ضعیف.

 
این بر اثر سیاست هاي مسئولینی است که در فتنه و تحریف نقش داشته و دارند. 

کسانی که دنبال تحریف و فتنه هستند چشم به بیرون کشور دارند، یعنی منتظر هستند که در آمریکا رئیس جمهور دیگري بیاید تا
وضع این ها بهتر بشود. یعنی عین زمان قاجار. آقایان دارند تفکر قاجاري را به ملت تحمیل می کنند. در حالی که نقاطی که ما در آن
رشد و توفیق داشته ایم و در آن ها حرف براي گفتن داریم جاهایی است که روي پاي خودمان ایستاده ایم و به دانشمندان ، جوانان و



مردم میدان داده ایم و امکانات را در اختیارشان گذاشته ایم و کشور را پیش برده اند که کم هم نیستند. در حوزه هاي پزشکی،
علمی، راه سازي، زیرساختی کشور ما در این چندده سال کم نظیر بوده است. این ها نتیجه حرکت جهادگران و ایثارگران است. جنگ

 
به آن بزرگی را با پیروزي پشت سر گذاشتیم. امّا راهکاري که آقایان دارند پیش پاي ملت می گذارند، سازش است. 

به نظر می رسد یکی از شباهت هاي جریان فتنه و تحریم، سازش است. این سیاست به نظر شما در سال هاي اخیر چه آثاري را در
کشور از خود به جاي گذاشته و تا چه اندازه توانسته در پیشبرد امور موفق باشد؟ چون بالاخره همچنان در برخی لایه ها، نسخه

 
سازش تجویز می شود. 

سلیمانی: سازش یعنی چه؟ سازش مدنظر آقایان است که ما مثلاً کاري به کسی نداشته باشیم تا وضع مان بهتر شود. ولی تجربه 150
ساله ایران نشان داده که این موضوع نه عملی است نه امکان پذیر. آمریکایی ها نفت و معدن و حاکمیت ما را می خواهند. آن ها می

 
خواهد ما هم کشوري مثل عربستان باشیم، یعنی گاو شیرده. 

 
نتیجه سازش این نخواهد بود که صلح و صفایی برقرار شود 

نتیجه سازش این نخواهد بود که صلح و صفایی برقرار شود. نتیجه اي که سازش به دنبال خواهد آورد، حاکم شدن یک رژیم دست
بسته در مقابل آمریکا مثل رژیم پهلوي است. در حالی که اگر ما فرزندان انقلابی، ایثارگر و جهادگر را به میدان بیاوریم و آن ها
آستین را بالا بزنند و همانطور که جنگ را اداره کردند اقتصاد را هم اداره کنند، مطمئناً بر مشکلات پیروز می شویم. چون ما چند
سرمایه مهم داریم؛ یکی سرمایه نیروي انسانی است که هم از لحاظ کمّی قابل توجه است و هم کیفی. آمریکا و غربی ها هم از همین

 
نیروي انسانی ما می ترسند چون می دانند ملت ایران، ملت هوشمند است و اگر فرصت پیدا کند در منطقه تمدن ساز می شود. 

دومین ظرفیت، معادن ما هستند. ما هفتمین کشور معدنی در دنیا هستیم و اگر بتوانیم به جاي صادرات خام، مواد را تبدیل به کالا
کنیم وضعیت مان خیلی بهتر می شود. سومین ظرفیت، نفت و گاز است که خام می فروشیم و راحت تحریم مان می کنند. اگر ما
وزیري مثل زنگنه نداشتیم که نزدیک به سی سال وزیر بوده و اگر چنین فرصتی نصیب ملت ایران می شد که وزیر بهتر و قابل تري
در حوزه انرژي داشتیم، الان ما فراورده هاي نفتی را صادر می کردیم. ولی متأسفانه حوزه نفت و گاز به وزیري نالایق گرفتار شده که
فقط دنبال خام فروشی است. راهکار این است که ملت تلاش کند در سال 1400 انسان هاي کارآمد و انسان هایی که نشان داده اند
پاي کار هستند و می توانند راه نجات اقتصاد ایران را نشان دهند روي کار بیاورند. وگرنه اگر همین نگاه ادامه پیدا کند و همین افراد

 
باشند همین آش و همین کاسه خواهد بود. 

 
سازش، هزینه را براي اقدام دشمن کاهش می دهد 

شما ببینید سیاست آمریکا در دنیا چیست. سیاست آمریکا در طول تاریخ و از وقتی که ابرقدرت شده این است که پیشروي را با
هزینه کم انجام می دهد. یعنی جنگ ویتنام آمریکا را سوزاند و آن ها دیگر نمی توانند وارد چنین جنگی شوند. آمریکایی ها هرجا
هزینه کم است پیشروي می کنند، و از ویژگی هاي سازش این است که هزینه را کم می کند. اگر مسیر و سیاست سازش را در پیش
گرفتید آن ها هم قدم هاي بلندتري را برمی دارند. نمونه اخیرش در تاریخ ایران، برجام است. در برجام گام به گام جلو آمدند و این
سیاست را تا جایی می خواهند ادامه دهند که ایران را تبدیل به گاو شیرده کنند. در طرف مقابل ، آمریکایی ها جاهایی که هزینه زیاد
است قدم نمی گذارند و جلو نمی آیند و راه رشد براي کشور بیشتر باز می شود. ما اگر هزینه آمریکا را بالا ببریم در سیاست هایش
تجدیدنظر می کند و حتی در تحریم هم تجدیدنظر می کند. ما اگر تلاش کنیم و نشان بدهیم تحریم ناکارآمد است، آمریکا ممکن

 
است حتی از تحریم هم صرفنظر کند، چون می بیند که به جایی نمی رسد. 



نکته بعد که ملت باید در نظر بگیرد، عملیات فریب است. ببینید، یکی از استراتژي هاي اهل باطل عملیات فریب و استفاده از تاکتیک
هاي فریب است. در خیلی جاها هم جواب مثبت داده است. لذا فرماند هانی تربیت می کنند که قدرت طراحی فریب داشته باشند.
نمونه اش انقلاب هاي رنگی بود که انجام دادند، بنابراین هم مردم و هم نیروهاي انقلابی باید مواظب باشند و هرچه زودتر این تکنیک
ها و روش هاي فریب را شناسایی کنند و آن ها را در حوزه هاي مختلف، نخ نما کنند. تجربه اش هم در دنیا وجود دارد و دانشمندان
ما باید زودتر پاي کارِ شناسایی تکنیک ها و روش هاي فریب بیایند و این ها را باز کنند و حقایق را براي مردم بگویند که پشت این

 
فریب چه اهدافی دنبال می شود تا نتوانند خسارات زیادي را به مردم تحمیل کنند. 

تحریف هم خودش نوعی فریب است. مثلاً از یک انسان دزدِ قاتل، قهرمان می سازند. یا از یک حرکت ناکارآمد نمایش کارآمدي می
دهند یا از یک سیاست و استراتژي مخرب، استراتژي و سیاست امیدآور و آینده ساز نشان می دهند. این ها در همان چارچوب است.

 
باید از زوایاي مختلف به این موضوع نگاه کرد و براي مردم تشریح کرد تا فریب فتنه گران و تحریف گران را نخورند. 

یکی از القائاتی که این روزها کم وبیش مطرح می شود این است که مشکلات کشور راه حلی ندارند و در هر صورت وضع، همین

 
خواهد بود که هست. آیا واقعاً اینطور است؟ 

سلیمانی: نه اینطور نیست. شما الان مثلاً قیمت خودرو را ببینید. شما با دلار 30 هزارتومانی هم یک خودرو را وارد کنید، قیمتش کم
تر از قیمتی می شود که در بازار ایران وجود دارد. این یا نشان از نالایقی دارد که عمدتاً هم همین است یا نشان از این دارد که به

 
دنبال اقداماتی براي ورشکسته کردن اقتصاد ایران هستند. 

 
مشکلات یا ناشی از نالایقی است یا برنامه اي براي ورشکسته شدن اقتصاد ایران 

ما وقتی وزیر شدیم دیدیم سیم کارت از یک میلیون تا یک میلیون و دویست و پونصد در بازار به فروش می رود. دولت هم به دنبال
سرمایه گذاري در سیم کارت است. یعنی می آمد با 440 هزار تومان ثبت نام می کرد و بعد افراد هم میلیونی ثبت نام می کردند. بعد
که می گرفتند با یک میلیون و پانصد ششصد هزارتومان می فروحتند. داستان خودرو هم همین است. آن زمان من سؤال کردم که
هزینه تمام شده سیم کارت با زیرساخت هایی که دارد، کلاً چقدر است؟ رقم هاي مختلفی از پنجاه تا هشتادهزارتومان را به من
گفتند. گفتم چرا 440 هزار می فروشیم؟ چرا توسعه نمی دهیم؟ برنامه ریزي کردیم و ظرف یکسال توسعه دادیم و مسئله از بیخ و

 
بن حل شد. 

 
می توان آشفتگی بازار خودرو را در 6 ماه سامان داد 

الان خودروسازي اراده اي می خواهد که خودروسازها را پاي کار بیاورد. کشور ما کشور توانمندي است؛ تولیدکننده هاي ما قدرتمند
هستند و می توانند پاي کار بیایند و نگذارند این فشار به مردم وارد شود و قیمت پراید به بالاي 120 میلیون می رود. به نظرم این
موضوع در یک فاصله شش هفت ماهه حل می شود، به شرط اینکه آدمی که باور داشته باشد روي کار بیاید. اراده ایرانی به سقف
آسمان می زند و اگر اراده اي وجود داشته باشد، بر مشکلات فائق می آییم، مخصوصاً نسبت به چیزي که مشخص است، زیرا این

 
قیمت ها قیمت هاي نجومی و بدون استدلال و پشتوانه است. 

بسیاري از صنایع ما الان دچار رکود هستند. اگر واقعاً وزیر صنعت که در جنگ بوده، همان تکنیک هایی که در جنگ و جهاد به کار
می رفت را پیاده سازي کند، خواهید دید که ظرف شش ماه حوزه معادن از رکود خارج می شوند یا نه. البته به شرط اینکه زیردستی



هایش که برخی از آن ها در فتنه درگیر بوده اند و اعتقادي به کار در داخل ندارند و چشم شان به توتال و پژو و فلان شرکت خارجی
است، پاي کار بیایند. با این گردان نمی شود به جنگ اقتصادي رفت. باید گردانی تشکیل شود که از بن دندان این اعتقاد را داشته

 
باشند که می شود اقتصاد را شکوفا کرد و خودرو ارزان و باکیفیت به دست مردم رساند. در حوزه مسکن همینطور. 

شما الان ببیند نقدینگی کشور دست کیست. بالاخره حجم عظیم بالاي دو هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی وجود دارد. این دست
کیست؟ بخشی از آن دست مردم است. خب اگر مردم بدانند دولت پاي کار است و می خواهد واقعاً مشکل مسکن را حل کند و آن ها
را در اقتصاد شریک می کند، این پول پاي کار تولید می آید و خیلی اتفاقات شیرین دیگر هم در پی آن می افتد. سفارتخانه هاي ما
الان راکد هستند و فقط دلار می گیرند. ببخشید که این حرف را می زنم، ولی کارمندهایشان در فکر دلار گرفتن و منتقل کردن به
ایران و خانه خریدن هستند. چون رفته ام دیده ام این را می گویم. مثل چینی ها باید سفارتخانه هاي ما سفارتخانه اقتصادي باشند
که نیست. شما به سفارت چین در ایران رجوع کنید؛ فعالیت اقتصادي می کنند. البته اقتصادي که در خدمت سیاست است. حوزه
اقتصادي سفارتخانه هاي ما یا ضعیف است یا اصلاً تعطیل است و یا اینکه افرادي که اقتصاد و تجارت را بلد باشند در داخل آن ها

 
حضور ندارند. 

آقاي روحانی اخیراً گفته اند که ما امروز در جنگ هستیم، امّا در دولت قبل جنگ اقتصادي نبود و صرفاً تحریم بودیم. با توجه به

 
اینکه شما در آن مقطع وزیر بوده اید و بعد هم در مجلس در جریان امور بوده اید، نظرتان درباره این سخن چیست؟ 

سلیمانی: تفاوت تحریم و جنگ اقتصادي چیست؟ در زمان ما همه نمایندگی هاي اروپایی در داخل کشور شروع به بستن دفتر خود

 
کردند. معنی اش چیست؟ تحریم و جنگ مگر تفاوتی با هم دارند. 

 
آقاي روحانی مگر سایه جنگ را رفع نکرده بود؟ چگونه می گوید در جنگ هستیم؟ 

خب تحریم اقتصادي همیشه بوده و الان هم هست، ولی با همه احترامی که به آقاي روحانی به خاطر جایگاهشان داریم باید گفت که
ایشان باید یکبار فرمایشات قبلی خودشان را مرور کنند. چطور آنموقع می گفتند جنگ نیست و من سایه جنگ را از سر ملّت ایران
رفع کرده ام، و الان می گویند که در جنگ هستیم؟ پس خود ایشان قبول دارند که جنگ را به ملّت تحمیل کرده اند. اگر جنگ
اقتصادي وجود دارد پس مسبب آن خود آقاي رئیس جمهور است، اگر هم چنین جنگی نیست پس مثل گذشته تحریم هستیم. من
نمی گویم تحریم ها شدیدتر نشده، بله بعد از فتنه 88 تحریم ها بیشتر شد، چون آمریکایی ها خودشان اعلام کردند که به بخشی از
مسئولین داخل ایران که چشم به سازش و خارج از کشور دارند، امیدوار شده اند. حتی گفتند این ها سرمایه هاي ما در ایران هستند.
پیغام و پسغام هایی هم حتماً رد و بدل شده است. اگر الان جنگ اقتصادي هست، مسبب آن خود آقاي روحانی و تاکتیک ها و روش
هایی است که ایشان در این هفت سال و نیم به کار گرفته اند. پس ایشان باید در سیاست هاي خودشان تجدیدنظر کنند. حالا که
ایشان فهمیده اند اجراي این سیاست ها باعث شده که سایه جنگ بر سر کشور گسترده شود، پس در افکار و منش و شیوه مدیریت

 
خودشان تغییراتی ایجاد کنند و دولت را به سمتی بیاورند که کشور در چند ماه آینده با مشکلات کم تري روبرو شود. 

 
آقاي روحانی اگر قائل به جنگ اقتصادي است، عملیاتش را براي جنگ تشریح کند 

اگر قبول دارند جنگ اقتصادي هست نظارت بر اقتصاد را بیشتر کنند و وارد عملیات شوند و صرفاً حرف نزنند. در هر جنگی باید
عملیات هایی طراحی شود و آن عملیات ها در زمان خاصی شروع شود. اگر آقاي روحانی واقعاً معتقد به جنگ اقتصادي هستند،
عملیاتش را براي مردم تشریح بکند و بگوید حالا که جنگ اقتصادي هست من این عملیات را می خواهم در حوزه مسکن و نفت و گاز
انجام دهم و در حوزه معدن این عملیات را در نظر دارم؛ در حوزه صادرات و تجارت این عملیات باید انجام شود و در حوزه واردات،



 
این عملیات را در نظر داریم. همچنین در حوزه کشاورزي و... 

ایشان اگر واقعاً معتقد است که جنگ اقتصادي در جریان است باید حداقل پنجاه شصت طرح عملیاتی روي میز بگذارد و بسیجیان و
دانشمندان و اقتصاددانان را پاي آن عملیات ها بکشاند. اگر خداي ناخواسته این ادعا الکی نیست چنین کارهایی باید انجام دهند که

 
ما شاهد آن نیستیم متأسفانه. 

یکی از شعارهایی که مخصوصاً پس از به سرانجام نرسیدن برجام از سوي آقاي رئیس جمهور بسیار مطرح می شود، شعار مقاومت
است. هم زمان شاهد افزایش روزانه نرخ سکه و ارز و نیز مایحتاج مردم هستیم. این همزمانی، خواسته یا ناخواسته القاکننده این پیام
است که هزینه مقاومت بیش از آن چیزي است که تصور می شود. به نظر شما آیا هزینه مقاومت آنقدر بالاست که ما شاهد افزایش

 
روزانه قیمت اجناس باشیم؟ آیا این هزینه، سقفی ندارد؟ 

سلیمانی: دولت آقاي روحانی در این هفت سال و نیم هیچگونه مقاومتی از خودش نشان نداد. اصلاً استراتژي دولت بر سازش بود و
نقطه برجسته عملکردشان همین برجام بود و همه مسائل را به سازش گره زدند. شرایط اقتصادي فعلی که وضع وخیمی دارد نتیجه
استراتژي سازش دولت روحانی است که دولت او متشکل از اصلاح طلبان است. یادمان نرفته که معاون اول ایشان بارها اعلام کرد که
من اصلاح طلب هستیم. دور میز دولت هرچه بگردید می بینید همه تفکر اصلاح طلبی دارند. بیش از چهارپنج هزار نفر از مدیران
ارشد کشور تغییر یافتند و عمدتاً افرادي با تفکر اصلاح طلبی که همان تفکر سازش است، جایگزین شدند. پس وضعیت امروز اقتصاد

 
حاصل تلاش ها و برنامه هاي جریان سازش است که در دولت روحانی هم شعارش را دادند و هم آن را اجرا کردند. 

از قدیم گفته اند که اگر می خواهید موضوعی را نابود کنید بهترین کار این است که دفاع بد از آن انجام بدهید. الان دفاع آقاي رئیس
جمهور از مقاومت به نظرم دفاع بد است و کاملاً مشخص است که می خواهد مقاومت تخریب بشود. چرا؟ چون اگر واقعاً آقاي رئیس
جمهور معتقد به مقاومت است و مقاومت را قبول دارد باید یک حرکت بسیج اقتصادي در کشور راه بیاندازد. بسیج اقتصادي عوامل
مختلفی دارد که یکی یکی باید فعال شود. دولت باید حالت مقاومتی به خودش بگیرد. اگر ایشان معتقد به مقاومت است اولین کاري
که باید انجام دهد این است که همین هفته آینده همه متخصصین حوزه نفت و گاز را دعوت کند. همه جوانان و دانشمندان را دعوت
کند؛ البته آن هایی که معتقد به مقاومت هستند نه آن هایی که می گویند نفت را نمی توانیم بفروشیم پس سازش کنیم. افرادي که
می توانند نفت ما را تبدیل به فراورده هاي با ارزش افزوده ده برابري و پنجاه برابري کنند. اگر ایشان معتقد به مقاومت است اولین کار
در حوزه نفت و گاز این است که کسی باید وزیر این حوزه شود که معتقد به مقاومت باشد. خب همه می دانند وزیر نفت این روحیه را
ندارد. روحانی اگر واقعاً معتقد است که دولت آرایش مقاومتی گرفته خب چهارتا برنامه مقاومتی را اعلام کند، نمی گویم چهل تا؛

 
چهارتا، و بعد سازوکار اجرایی اش را هم فراهم کند. 

 
روحانی اگر به مقاومت اعتقاد دارد بگوید قاسم سلیمانی اش در اقتصاد کیست؟ 

دولت اگر به مقاومت ایمان دارد، باید سیاستگذاري ها و لوایح جدیدي را سریع به مجلس بدهد و با اولویت به دنبال تصویب آن ها
باشد. مقاومت یعنی روي پاي خود ایستادن؛ یعنی فکر کردن و راهکار دادن براي خروج از مشکلات. مقاومت یعنی مردم را شریک

 
قرار دادن در حوزه هاي مختلف کشور. 

اگر ایشان معتقد به مقاومت است چرا عمده مشاوران شان تئوریسین هاي سازش هستند؟ من می خواهم بگویم چیزي که آقاي
روحانی دارد در لسان تکرار می کند این را منِ دانشگاهی و معلم و کسی که سی چهل سال است در این کشور کار اجرایی کرده، هیچ
احساسی از مقاومت نمی کنم و این را قبول نمی کنم که دولت در این مورد صادقانه با مردم صحبت می کند. متأسفانه باید گفت



رئیس جمهور در این مورد، صادقانه با مردم برخورد نمی کند. اگر صادقانه است باید نشانه هایی از مقاومت در خود و اجزاي دولتش
نشان دهد. از آن طرف اگر ما در این هفت سال سیاست مقاومت را داشتیم الان باید در حوزه اقتصاد چندین فرد برجسته مثل شهید

 
قاسم سلیمانی داشتیم. 

چرا نداریم؟ سؤال من از آقاي روحانی این است که قاسم سلیمانی شما در حوزه اقتصاد کیست که می خواهی مقاومت کنی؟ در این
هفت سال چرا پرورش ندادي؟ ولی از آن طرف می توانم بگویم آدم هاي سازشکار شما در حوزه اقتصاد چه کسانی هستند. کسانی که
نامدار هم هستند و می توان اسم برد. اگر می خواهی در حوزه مسکن تلاشی بکنی و مرهمی بر زخم جوانان بگذاري و امیدي به

 
جوانان بدهی، قاسم سلیمانی شما در حوزه اقتصاد کیست؟ 

وزیر شما که گفت مسکن مهر مزخرف است؛ خب حالا با مسکن این مردم می خواهید چکار کنید؟ با صنعت فولاد می خواهید چکار
کنید؟ با سیمان که زیرساختش فراهم شده و صادراتش می تواند کل منطقه اطراف ایران را پوشش دهد می خواهید چکار کنید؟ چرا
فرد مقاومی مثل قاسم سلیمانی در این حوزه ها ندارید؟ اگر دارید، خب اسم ببرید. اگر دارید به او میدان بدهید و به مردم معرفی
کنید تا مردم عاشقش بشوند و برایش سینه بزنند. آقاي روحانی! اگر در حوزه سیاست خارجه کسی را داري که مقاومت کند به مردم

 
معرفی کنید. افراد شما که تا امروز سیاست سازش را در پیش گرفته اند، مگر می شود یک مرتبه 180 درجه بچرخند؟ 

لذا من به این ادعاي رئیس جمهور به دیده تردید نگاه می کنم، چون عمل و نشانه اي نمی بینم و اثري از مقاومت دولت نیست و
همه مردم ایران هم این ادعا را اصلاً جدي نمی گیرند. البته مردم ما دارند مقاومت می کنند و در این تردیدي نیست.



آیا سیدمحمدهادي طلوعی واقعا کلاهبردار است؟

منبع: بنکرشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/20

کلاه بردار صفتی است که به محض پیش آمدن نام افراد موفق و مشهور و خصوصا کارآفرینان جوان و موفق، زیاد شنیده می
شوید که البته این مشکل ریشه در مشکلات روانی و حقارت هاي شخصی در جامعه دارد که تاب دیدن موفقیت ها افراد موفق را

 
ندارند و به دنبال تخریب و یا نشر اکاذیب و افترا به این افراد می باشند. 

متاسفانه این افراد همیشه هم در این حد باقی نمی مانند و حتی پا را از این حد فراتر گذاشته و براي تخریب افراد موفق و کارآفرینی
چون سیدمحمدهادي طلوعی دست به کار هاي عجیب دیگري هم می زنند. همیشه شاهد رقابت هاي نا سالم بوده ایم و فرقی نمی
کند در چه جامعه اي حضور دارید، به هر حال هر جاي دنیا ممکن است چنین مسائلی پیش می آید و عمدتا این رفتار ها را از سوي
افرادي شاهد هستیم که خود نتوانسته اند در مسیر موفقیت پیروز شوند و به قولی، زورشان به افرادي که تلاش و کوشش بیشتري می

 
کنند، نمی رسد. 

اما خب این راه ها براي همیشه هم براي آن ها جواب نمی دهد و همیشه با نتایج مثبت براي آن ها به همراه نیست و در آخر
خودشان می مانند و حوض شان و کوهی از خستگی و پشیمانی و البته مشکلات روحی و روانی. اما از طرفی مخاطبین این افراد هم
نقش مهمی در ترویج این فرهنگ و باور شایعات آن ها ایفا می کنند. چرا که معمولا مخاطبین آن ها افراد زود باور و ساده لوحی
هستند که تصور می کنند می توان به هر روشی ولو غیر اخلاقی در صدر قرار گرفت. همین زود باوري این افراد باعث شده است، افراد

 
سودجو براي جذب مخاطب هم که شده به تخریب دیگران ادامه دهند، اما تا کی و به چه قیمتی؟ 

موفقیتی که با ناجوانمردي و فریب اذهان عمومی همراه باشد و هیچ گونه تلاش و کوششی پشت آن نباشد، چقدر ارزشمند است؟ و تا
کجا ادامه دارد؟ مگر دست یابی به جایگاه واهی موفقیت آن هم با دروغ و نیرنگ چقدر ارزش دارد که انسان به خاطر آن تمامی
صفات انسانی اش را زیر پا بگذارد؟ صحبت من با افرادي است که خیال می کنند سوت زدن براي دیگران تبحر و تخصص آن ها است
و در این کار حرفه اي هستند پس حق دارند از آن کسب درآمد کنند و آن را شغل و حرفه خود بدانند. اما بی خبرند از این که دکتر
سیدمحمدهادي طلوعی به عنوان یک مدیر موفق و کارآفرین برتر، با سلاحی به غیر از دشمنی و مقابله به مثل در مقابل آن ها قرار

 
می گیرند. 

سلاح او در مقابل سوت زنی هایی که علیه او راه افتاده است، تنها و تنها سوابق طلایی کاري او، درستکاري در کسب و کارش و پدید
آورنده بیش از گانصد فرصت شغلی براي 3500 جوان ایرانی است که به جرات می توان گفت در این بازار کار از رونق افتاده، خدمتی

 
بزرگ به حساب می آید. پس وسیله دفاعی سیدمحمدهادي طلوعی، نوآوري، خدمت به مردم و انسان دوستی و خدا شناسی است. 

 
حالا آیا واقعا دکتر سیدمحمدهادي طلوعی کلاهبردار است؟ 

از آنجایی که شروع به تحقیقات کردم و در مراجع مختلف قانونی و بی طرف، به دنبال نام ایشان بودم، دریافتم که سیدمحمدهادي
طلوعی با تحصیلات دکتري بازاریابی و مدیریت فروش شروع به فعالیت در حوزه ي کار آفرینی و راه اندازي استارت آپ هاي مختلف

 
نموده است. 

من به شخصه او را به عنوان یکی از برجسته ترین مشاوران کشور در حوزه هاي کارآفرینی، مدیریت، بازاریابی، ارتباطات و منابع
انسانی می شناسم. ایشان مدیر عامل شرکت تصویر پردازان فرتاك(سهامی خاص-563891) یکی از مجموعه هاي معتبر و بزرگ
میباشد و تا کنون ده ها کتاب در زمینه هاي متنوع ترجمه و به جامعه علمی کشور ارائه کرده است.همچنین ایشان در سال 97 به



 
عنوان جوان ترین چهره ماندگار سال در بخش مدیریت و کارآفرینی انتخاب شدند. 

بعد از مطالعه این سوابق از ایشان که از مراجع مختلف قانونی استخراج کردم و با توجه به شناخت رسمی که از ایشان داشتم،
نتوانستم دست روي دست گذاشته و چند جمله اي راجع به این شخصیت علمی بی نظیر ننویسم. چرا که فکر می کردم مسئولیتی
اجتماعی بر دوشم سنگینی می کند و باید براي اداي آن به جامعه قدمی بر دارم. اگر چه افراد موفق کم نیستند، اما افراد موفقی که
بر پایه علم و اخلاقیات خویش هر روز قدمهاي بلندتري برداشته و پله هاي ترقی را طی کرده اند، معمولا نایاب هستند. دکتر
سیدمحمدهادي طلوعی یکی از آن افراد نایابی است که به راحتی نمی توان امثال وي در هر زمینه اي را پیدا کرد. شخصیتی جوان،

 
فعال، مقتدر، توانمند، دلسوز، خادم مردم خداشناس و نهایتا در یک جمله انسان ...... 

پس شمایی که قصد داشتید با پنهانکاري و فریب اذهان عمومی، ذهنیت افراد را نسبت به این شخص مقتدر، خدشه دار کنید، وقت
ندامت و پشیمانی شما رسیده و اگر که می دانستید با اینکار در دراز مدت صرفا وجه ي اجتماعی خویش را از بین برده و به اصطلاح

 
تیشه به ریشه ي خویش زده اید، پر بیراه نگفته ام. 

قطعا مقابله با شما در شان ایشان نخواهد بود، اما با حضور پررنگ تر در حوزه ي کار آفرینی و فعالیت هاي اجتماعی گسترده قطعا
روبروي شما قرار خواهد گرفت. چرا که شیوه ي مقابله ي افراد توانمند قطعا با افراد ضعیف و سست بنیاد متفاوت است. افراد سست

 
بنیادي که هنوز یاد نگرفته اند که در عرصه ي کار و رقابت براي سبقت گرفتن و کنار گذاشتن رقیب، دست به هر کاري نزنند. 

قطعا وجود وي استوارتر از قبل در عرصه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی، کارآفرینی و اشتغال زایی براي تعداد بیشتر از 3000 نفر
جوان فارغ التحصیل بیکار و پاسخگوي این هتک حرمت و اعتبار ایشان خواهد بود و رو سیاهی آن فقط به دشمنانش خواهد ماند

ولاغیر



بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/20

ارومیه- ایرنا- فرماندار ارومیه گفت: هزار و 100 میلیارد و 386 میلیون ریال طرح اشتغال زا با همکاري بانک هاي عامل،
دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي حمایتی در این شهرستان امسال اجرایی شده است.

ارومیه- ایرنا- فرماندار ارومیه گفت: هزار و 100 میلیارد و
386 میلیون ریال طرح اشتغال زا با همکاري بانک هاي
عامل، دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي حمایتی در این

 
شهرستان امسال اجرایی شده است. 

علیرضا ملامحمدي زاده روز یکشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا اظهار داشت: این میزان اعتبار اشتغالزا براي
اجراي 447 طرح در زمینه هاي مختلف به متقاضیان این
شهرستان پرداخت شده که زمینه ایجاد اشتغال پایدار را
براي هزار و 717 نفر از جوانان روستایی در ارومیه ایجاد

 
کرده است. 

وي افزود: صندوق کارآفرینی امید با 226 طرح در رتبه نخست، بانک کشاورزي با 95 طرح در رتبه دوم و پست بانک با 66 طرح و

 
توسعه تعاون با 60 طرح در رتبه هاي بعدي بیشترین پرداخت تسهیلات به متقاضیان را در اختیار دارند. 

فرماندار ارومیه اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان ارومیه با اهتمام دولت تدبیر و امید نشان از

 
توجه به روستاها و جلوگیري از مهاجرت به شهرهاست. 

طرح اشتغال پایدار روستایی با هدف پیشگیري از مهاجرت روستاییان و ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق روستایی از سال 1396 اجرا
می شود؛ چهار بانک توسعه تعاون، پست بانک، کشاورزي و صندوق کارآفرینی امید بانک هاي عامل پرداخت تسهیلات اشتغال

 
روستایی در استان به شمار می رود. 

 
تسهیلات این طرح در هر روستا با توجه به مزیت هاي نسبی موجود به متقاضیان پرداخت می شود. 

 
آذربایجان غربی از ابتداي اجراي این طرح، رتبه هاي برتر را بین 31 استان کشور به خود اختصاص داده بود. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

- بانک کشاورزي 



 
- آذربایجان غربی 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- ارومیه 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



تقدیر و تشکر رئیس کل بانک مرکزي ایران از حضور پررنگ گروه فولاد مبارکه

در جنگ تمام عیار اقتصادي

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس کل بانک مرکزي ایران در آیین تقدیر از صادرکنندگان بازگرداننده ارز به کشور با اهداي لوح هاي جداگانه اي از دو
شرکت فولاد مبارکه و فولاد هرمزگان تجلیل کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه، در این مراسم که روز شنبه 12 مهر
ماه در محل برگزاري همایش هاي بانک مرکزي با حضور 50 صادرکننده نمونه برگزار شد، عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزي
ایران، از مدیران عامل فولاد مبارکه اصفهان و فولاد هرمزگان به دلیل انجام تعهدات ارزي و کمک به رشد و توسعه صادرات غیرنفتی

 
کشور که امروزه از اهمیت ویژه اي برخوردار است و همچنین حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار ارز تقدیر و تشکر کرد. 

 
گروه فولاد مبارکه همچنان به تعهدات خود در این زمینه پایبند خواهد بود 

در پی کسب این موفقیت، مهدي مهرابی، مدیر امور مالی فولاد مبارکه اظهار داشت: شرکت هاي فولاد مبارکه اصفهان و فولاد
هرمزگان علاوه بر تامین حداکثري بازار داخل، با نگاه به ارزآوري براي کشور، بخشی از محصولات خود را به بازارهاي هدف صادر
کردند و کوشیدند در این زمینه تمام تعهدات ارزي خود را براي بازگشت ارز به کشور انجام دهند و عملکرد قابل قبولی نیز از خود بر

 
جا گذارند. 

وي در خصوص اهمیت ارزآوري براي کشور در شرایطی که صادرات نفت کشور با محدودیت ها و مشکلات خاص خود مواجه است،
افزود: با توجه به اینکه گروه فولاد مبارکه در بخش هایی از چرخه کار و تولید خود به ویژه در حوزه تجهیزات انحصاري، به واردات
نیاز دارد، به یقین همکاري با راهبردهاي دولت و تامین منابع ارزي موردنیاز کشور باعث می شود چرخ اقتصاد و تولید کشور با صلابت

 
بیشتري به گردش خود ادامه دهد. 

مدیر امور مالی فولاد مبارکه بیان کرد: عرضه ارز حاصل از صادرات در سامانه نیما از سوي تولیدکنندگانی که در حوزه صادرات
فعالیت می کنند در حفظ ارزش پول ملی و اقتدار نظام بسیار موثر است؛ از این رو گروه فولاد مبارکه همچنان به تعهدات خود در این

 
زمینه پایبند خواهد بود. 

 
صادرکنندگان متعهد، امین اقتصاد کشور هستند و باید حمایت شوند 

صادرکنندگان متعهدي که ارز خود را به کشور بازمی گردانند، امین اقتصاد کشور هستند و ما باید با تسهیل قوانین و مقررات مسیر

 
آن ها را هموار کنیم. 

دکتر عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزي ایران، در این آیین ضمن تشکر از صادرکنندگانی که با فعالیت خود اجازه نداده اند
وقفه اي در چرخه اقتصادي کشور ایجاد شود، تصریح کرد: از مجموع 108 صادرکننده، نزدیک به 23 میلیارد یورو (حدود 26 میلیارد
دلار) ظرف حدود دو سال و نیم به چرخه اقتصاد کشور بازگشته که رقم قابل توجهی است. همچنین ارز بازگردانده شده توسط 50



صادرکننده اي که نزدیک به 100 درصد ارز ناشی از صادرات خود را از سال 97 تا پایان اردیبهشت ماه 99 به کشور بازگردانده اند و

 
در جلسه امروز حضور دارند، معادل 22 میلیارد دلار است. 

وي با بیان اینکه هدف دشمن فروپاشی کشور بوده، ابراز کرد: در شرایط دشواري قرار داریم و مردم عزیزمان تحت شدیدترین فشارها
و مشکلات اقتصادي قرار دارند؛ اما دشمن نتوانسته به هدف اصلی اش که همانا فروپاشی نظام و کشور است، برسد و قطعا شما

 
صادرکنندگان با فعالیت خود اجازه ندادید که اهداف آن ها در شرایط جنگ اقتصادي محقق شود. 

رئیس شوراي پول و اعتبار ضمن تشکر از صادرکنندگانی که در این جلسه دیدگاه هاي خود را مطرح کردند، یادآور شد: بانک مرکزي

 
از نظرات صادرکنندگان متعهدي مانند شما استقبال می کند و این موارد در دولت مطرح و به رئیس جمهوري ارائه می شود. 

 
صادرکنندگانی که به تعهدات خود پایبند هستند و ارز خود را به کشور بازمی گردانند، نیازي به ارائه تعهد ندارند 

همتی در ادامه توضیح داد: سایر صادرکنندگانی که به تعهدات خود پایبند هستند و ارز خود را به کشور بازمی گردانند نیازي به ارائه
تعهد ندارند؛ از این رو ضروري است به واسطه تسهیل قوانین و مقررات قدردان شما باشیم. در چنین شرایطی، اقتصاد کشور باید از

 
صادرکنندگانی که در سال هاي اخیر همواره به تعهدات خود پایبند بوده اند، حمایت کند. 

وي ضمن تاکید بر اینکه نرخ هاي طرح شده در بازار ارز واقعی نیست، عنوان کرد: همچنان معتقدم علی رغم فشار تحریم ها که به
کشور تحمیل می شود، یا دشواري ها و مضایق مرتبط با صادرات نفت، بازگشت ارز حاصل از صادرات و کاهش درآمد دولت، این نرخ
ها واقعی و صحیح نیست. باید توجه داشت در چنین شرایطی بیشترین ضرر متوجه طبقات با درآمد ثابت است که بدنه اصلی کشور را

 
شکل می دهند. 

رئیس کل بانک مرکزي با بیان اینکه مصمم هستیم نرخ ارز را کنترل کنیم، ابراز کرد: نفع کشور در تقویت ارزش پول ملی است و بر

 
همین اساس براي تعدیل نرخ ارز تلاش می کنیم. 

همتی با بیان اینکه صادرات براي سیاست گذار ارزي از اهمیت ویژه اي برخوردار است، تاکید کرد: ارزي که صادرکنندگان به سامانه
نیما عرضه می کنند، صرف تامین کالاهاي اساسی، مواد اولیه و قطعات و تولید می شود؛ از این رو هرچه قیمت ارز افزایش یابد، به

 
ضرر تولید است. 

وي تشریح کرد: براساس پیگیري هاي انجام شده، صادرکنندگان بالغ بر هشت میلیارد دلار از تعهدات ارزي 27 میلیارد دلاري ایفا

 
نشده خود را که مربوط به پروانه هاي صادراتی سال هاي 1397 تا 1398 است به تدریج به چرخه اقتصاد کشور آورده اند. 

رئیس کل بانک مرکزي با بیان اینکه در مراحل پایانی فشار حداکثري هستیم عنوان کرد: سال گذشته رشد اقتصاد غیرنفتی مثبت بود
و همین مسیر را ادامه می دهیم. البته صادرات نفتی ما نیز اخیرا بهبود پیدا کرده؛ بنابراین امیدوار هستیم رشد اقتصادي ناشی از نفت

 
نیز بهبود یابد. 

همتی در پایان خاطرنشان کرد: پیشنهاد می کنم این قبیل جلسات با حضور صادرکنندگانی که تعهدات ارزي خود را ایفا کرده اند

 
تداوم یابد و نمایندگان آن ها نظرات مشورتی خود را در جلسات مشترکی با حضور نمایندگان بانک مرکزي ارائه کنند. 



 
در لوح هاي تقدیري که به امضاي عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران رسیده چنین آمده است: 

تولید و صادرات غیرنفتی، نقش معناداري در رشد و توسعه اقتصادي کشور، حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار ارز و بخش هاي واقعی
و مالی اقتصاد دارد. در این خصوص با توجه به وضعیت کلان اقتصادي و غیراقتصادي کشور از یک سو و وضع شدیدترین و بی سابقه
ترین تحریم هاي بین المللی علیه کشور ایران به ویژه در بخش هاي بانکی و نفتی از سوي دیگر، نقش صادرکنندگان غیرنفتی در خط

 
مقدم جنگ اقتصادي بسیار حائز اهمیت است. 

از این رو نظر به اینکه در عرصه جنگ تمام عیار اقتصادي طی سال هاي اخیر نسبت به صادرات غیرنفتی و ایجاد درآمدهاي ارزي
جهت تامین نیازهاي وارداتی کشور اقدام نموده اید، به این وسیله از تلاش هـاي جنابعالی در جـــهت حفــظ تولید، اشتغال، استمرار
صادرات غیرنفتی و بازگشت منابع ارزي حاصل از صادرات در چرخه رسمی اقتصاد کشور تشکر و قدردانی می شود و به این مناسبت

 
لوح سپاس به حضورتان تقدیم می شود. 

 
امید است همواره در تولید و ایجاد اشتغال، سرمایه گذاري و صادرات غیرنفتی پیروز و سربلند باشید. 

انتهاي پیام//



بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت می کند

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیرعامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي فولادي در مجتمع
صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل این شرکت و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه آن، امادگی کامل بانک ملت براي

مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، دکتر بیگدلی با
اظهار خرسندي از وجود چنین شرکت هاي موفقی در امر تولید و توسعه کشور اظهار داشت: رشد و توسعه اقتصادي نیازمند برنامه
ریزي، همت و سرمایه گذاري شجاعانه است که خوشبختانه در مدیریت چادرملو به طور چشمگیري مشاهده می شود، به همین دلیل

 
بانک ملت نیز با تمام توان تمایل خود را براي مشارکت در سرمایه گذاري در طرح هاي آتی چادرملو اعلام می کند. 

ناصر تقی زاده، مدیرعامل و عضو هیئت مدیره چادرملو نیز با بیان نقش و جایگاه این شرکت در توسعه اقتصادي کشور با ایجاد
واحدهاي تولیدي، اشتغال زایی و ارزآوري اظهار داشت: افتخار می کنیم که گام هاي عملی در جهت رونق تولید و امیدآفرینی در

 
جامعه برمی داریم و از هر گونه حمایت سرمایه گذاران به ویژه بانک ها استقبال می کنیم. 

انتهاي پیام//



لزوم ایجاد صنایع پایین دستی پتروشیمی لردگان + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/20

نماینده مردم شهرستان هاي لردگان و خانمیرزا در مجلس ایجاد صنایع پایین دستی پتروشیمی را خواستار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و
بختیاري، حسین بامیري در سفر به بخش فلارد گفت:
فلسفه وجودي ایجاد مجتمع پتروشیمی لردگان در این
منطقه، ایجاد اشتغال پایدار با رویکرد محرومیت زدایی
است و لازم است با جذب سرمایه گذار، صنایع پایین

 
دستی در بخش فلارد توسعه یابد. 

وي همچنین با سفر به شهرستان خانمیرزا، تأمین آب
آشامیدنی و کشاورزي براي این شهرستان را ضروري
دانست و گفت: مسئولان شرکت آب و فاضلاب استان براي
ساخت مجتمع آبرسانی شهرستان نوپاي خانمیرزا و تأمین

 
آب آشامیدنی 34 روستاي این شهرستان اقدام جدي کنند. 

نماینده مردم شهرستان هاي لردگان و خانمیرزا در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به ظرفیت بخش کشاورزي این شهرستان ها،
افزود: به دلیل اقلیم مناسب و جاري بودن چند رودخانه در این مناطق، رونق بخش کشاورزي علاوه بر امنیت غذایی، سبب ایجاد

 
اشتغال و جلوگیري از مهاجرت روستائیان می شود. 
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دانلود



فرماندار رودسر معارفه شد/ استاندار گیلان: حفاظت از محیط زیست و منابع

طبیعی با جدیت استمرار یابد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/20

ارسلان زارع در جلسه معارفه فرماندار جدید رودسر بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي
تولیدي و لزوم تسهیل سرمایه گذاري و انجام اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت

از محیط زیست و منابع طبیعی با جدیت استمرار یابد. The post فرماندار رودسر ...

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- رودسر 13ي3ي3/0ي1/20 - 12:05 

 
- کد خبر:528752 

استاندار گیلان: فرماندار رودسر معارفه شد/ استاندار گیلان: حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با جدیت استمرار یابد ارسلان
زارع در جلسه معارفه فرماندار جدید رودسر بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي تولیدي و لزوم
تسهیل سرمایه گذاري و انجام اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت از محیط زیست و منابع

طبیعی با جدیت استمرار یابد. به گزارش 8دي، ارسلان زارع صبح امروز در جلسه شوراي اداري رودسر با موضوع تکریم و معارفه
فرمانداران قدیم و جدید این شهرستان، با تسلیت روزهاي پایانی ماه صفر و قدردانی از مردم براي برگزاري مراسم سوگواري با رعایت
توصیه هاي بهداشتی به قرارداشتن در آستانه سالروز رحلت جانگداز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی (ع) اشاره و اظهار
کرد: سیره رسول گرامی اسلام (ص) و اخلاق، سلوك، شجاعت و شهامتی که در قرآن ذکر آن به میان آمده؛ در زندگی امام حسن

 
مجتبی (ع) مشاهده می شود و همه اینها، درس آموز است. 

وي قرآن را کتابی مبارك و سراسر خیر و برکت براي جامعه انسانی دانست و افزود: نگاه به قرآن عبادت به شمار می رود و گرچه
حفظ آن نیز ثواب بسیاري دارد، اما در عین حال  آنچه مهم است اینکه باید از قرآن تبعیت، آیات آن را در زندگی  و جامعه مشاهده

 
کنیم و آن زمان است که مورد رحمت خداوند قرار می گیریم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با گرامیداشت بیستم مهرماه روز بزرگداشت خواجه حافظ شیرازي، شاعري که کلامش برگرفته از وحی

 
است، گفت: پیش از آنکه این شاعر پرآوازه به عنوان حافظ ملقب شود، با مصحف شریف مانوس بود و به دیگران نیز تعلیم می داد. 

وي در ادامه سخنانش با اشاره به تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان ملت ایران افزود: اطمینان دارم این نبرد نیز همچون نمونه هاي
پیشین با پیروزي ملت ایران به پایان می رسد اما مقاومت و ایستادگی ستودنی و مثال زدنی مردم در برابر دشمنی هاي استکبار

 
جهانی باردیگر در تاریخ ماندگار شد. 

استاندار گیلان حضور در جبهه جنگ تحمیلی اقتصادي را روز مقاومت و ایستادگی عنوان و در این مسیر نقش فعالان عرصه هاي
تولیدي و نیز روستاییان را بسیار ارزشمند دانست و گفت: زندگی ملت ایران با شرایط سختی مواجه است، اما با روحیه بلند و قامتی

 
استوار در برابر توطئه ها ایستاده اند. 



وي با بیان اینکه علاوه بر حفظ وحدت و انسجام، جهاد اقتصادي می تواند جبهه ما را در مقابل صف آرایی دشمنان بیش از پیش،
تقویت کند، افزود: باید فعالیت در بخش هاي اقتصادي را با جدیت و اهتمام دنبال کرده و نسبت به تسهیل امور این حوزه، اقدامات

 
عملی انجام دهیم. 

 زارع خاطرنشان کرد: تحقق راهبرد اقتصاد مقاومتی و شعار امسال که به عنوان جهش تولید نامگذاري شده، فراتر از فعالیت هاي

 
معمول، کار و تلاش مضاعف در چارچوب برنامه ریزي هاي عملیاتی را می طلبد. 

وي ادامه داد: اینکه گفته می شود با وجود فشارها و تحریم هاي ظالمانه، اقتصاد کشور همچنان سرپاست؛ بمعناي نبود مشکل در این

 
بخش نیست بلکه بمعناي آنست که با وجود بسیاري از دشواري ها ، واحدهاي تولیدي و صنعتی به فعالیت خود ادامه می دهند. 

نماینده عالی دولت در گیلان با تاکید بر اینکه از اشتغال موجود باید صیانت و فعالیت هاي واحدهاي تولیدي با قوت استمرار یابد،
تصریح کرد: تعطیلی هر بخش تولیدي، بمعناي ایجاد خلل در فرآیند جهاد اقتصادي، از بین رفتن فرصت هاي شغلی و آسیب زننده به

 
برنامه هاي توسعه اي استان است که به هیچ وجه، آن را نمی پذیرم. 

وي بر لزوم اهتمام تمامی مدیران براي تسهیل سرمایه گذاري و اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید و تولیدگران تاکید
و تصریح کرد: در کنار اهمیت تأمین منابع مالی، شناسایی و رفع موانع اداري و ساز و کارهاي دست و پاگیر پیش روي بخش تولید ،

 
اهمیت دارد و در چنین شرایطی مسیر تحرك و جهش براي تولید هموار می شود. 

استاندار گیلان موضوع تولید و تامین امنیت غذایی جامعه را بسیار مهم دانست و گفت: در شرایط جنگ اقتصادي علیه مردم ایران

 
تامین امنیت غذایی با افزایش تولید و خودکفایی در تامین نیازمندي هاي کشور میسر می شود. 

وي فعالیت هاي کشاورزي را یکی از مولفه هاي اصلی اقتصاد کشور به ویژه گیلان عنوان و خاطرنشان کرد: در این میان، شهرستان

 
رودسر با توجه به فراهم بودن شرایط طبیعی و منابع انسانی، نقش بیشتري در این فرآیند دارد. 

 زارع تصریح کرد: لازم است با توجه به تنوع منحصر به فرد تولیدات کشاورزي و باغی در رودسر و نیز ظرفیت هاي این شهرستان در

 
بخش هاي منابع طبیعی، آبزي پروري و گردشگري، استفاده اي بهینه از این ظرفیت ها صورت گیرد. 

وي بر ضرورت اجراي کامل طرح یکپارچه سازي و نوسازي اراضی کشاورزي در جهت افزایش تولید و همچنین توسعه آبیاري تحت
فشار مزارع برنج و چاي تاکید کرد و گفت: با توجه به تولید حدود 85 درصد محصول فندق کشور در گیلان و جایگاه خوب رودسر در
تولید این محصول و دیگر تولیدات گیاهی ازجمله گل گاوزبان، باید آموزش باغداران با برنامه ریزي هاي مدون ترویج و در خصوص به

 
نژادي باغات فندق اقدام شود چراکه به زعم کارشناسان؛ جوان سازي باغات در افزایش تولید این محصول موثر است. 

نماینده عالی دولت در گیلان توجه به صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات از طریق ارائه تسهیلات را گام اثرگذاري در توسعه اشتغال
این بخش دانست و افزود: باید با برنامه ریزي مدون در این خصوص علاوه بر مصارف خشکباري، از این محصول ارزشمند در

 
محصولات بهداشتی و دارویی نیز استفاده شود. 

وي با بیان اینکه پروژه هاي عمرانی و زیرساختی مناسبی در رودسر در دست تکمیل است، به بازدید از روند عملیات اجرایی ساخت
سد مخزنی پلرود در اوایل خردادماه امسال همراه با رئیس سازمان برنامه و بودجه اشاره کرد و گفت: این سد یکی از طرح هاي بزرگ



 
تامین آب استان است که علاوه بر تامین آب باغ هاي چاي، نیاز آب شرب هشت شهر شرق گیلان را هم برطرف می سازد. 

استاندار گیلان ادامه داد: پیگیري هایی در سطح ملی براي تکمیل سد پلرود انجام داده ام و انتظار دارم دستگاه هاي استانی نیز

 
اهتمام کافی براي تکمیل آن داشته باشند. 

وي با تاکید بر توجه به توسعه مسیرهاي ارتباطی رودسر و بهسازي و آسفالت راه هاي روستایی، اظهار داشت: موضوع حراست از

 
اراضی کشاورزي و منابع طبیعی از مواردي است که پیوسته در جلسه هاي مختلف بر آن تأکید دارم. 

 زارع خاطرنشان کرد: در کنار اهمیت حفظ مزیت هاي طبیعی استان که پیوند تنگاتنگی با وضعیت اشتغال و معیشت ساکنان آن
دارد؛ بروز حوادث و بلایایی طبیعی که رودسر نیز از آنها بی نصیب نبوده، به سبب دست اندازي هاي بشري به محیط زیست است که

 
باید از آن جلوگیري شود. 

اجراي سیاست ها و برنامه هاي دولت تدبیر و امید همراه با تلاش مضاعف براي حفظ آرامش اجتماعی و بهبود شاخص هاي امنیتی

 
همراه با تکریم مردم از توصیه هاي استاندار به فرماندار جدید شهرستان بود. 

در پایان این جلسه با قدردانی از تلاش هاي حسین اسماعیل پور در دوران تصدي فرمانداري رودسر، محمدمهدي مظفري به عنوان

 
فرماندار جدید این شهرستان معرفی شد. 

 
- ارسلان زارع 

 
- استاندار گیلان 

 
- فرماندار رودسر 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط رعایت توصیه هاي بهداشتی، وظیفه اي ملی و قانونی است/ نباید حساسیت هاي عمومی در مراعات دستورالعمل ها،
کاهش یابد ظرفیت هاي بندري گیلان، بسترساز تحقق چشم انداز توسعه هستند/ استقبال از بسط همکاري هاي مشترك در صادرات
محصولات تولیدي گیلان به آکتائو پیام تسلیت استاندار گیلان در پی درگذشت مادر شهیدان ارژن سرپرست اداره کل اجتماعی و
فرهنگی استانداري گیلان منصوب شد برنامه هاي آموزشی در کاهش گرایش به مصرف مواد مخدر، اثرگذار است / پاکسازي مناطق

 
آلوده به مواد مخدر به طور مستمر انجام شود 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر





حداقل دستمزد در تمام مناطق باید رعایت شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/20

فصل اقتصاد - رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی معتقد است ورود به موضوع مزد منطقه اي به شکل دستوري
ممکن نیست و تمام کشورها ابتدا حداقل دستمزد را مورد توجه قرار داده و پس از آن در سایه ثبات اقتصادي به مزد منطقه

اي ورود کرده اند.

فصل اقتصاد - رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی
معتقد است ورود به موضوع مزد منطقه اي به شکل
دستوري ممکن نیست و تمام کشورها ابتدا حداقل
دستمزد را مورد توجه قرار داده و پس از آن در سایه ثبات

 
اقتصادي به مزد منطقه اي ورود کرده اند. 

فتح اله بیات در گفت وگو با ایسنا درباره ابعاد منطقه اي
شدن دستمزدها اظهار کرد: هر اتفاقی که در حقوق و دستمزد می افتد باید حداقل هایی که شوراي عالی کار مصوب می کند رعایت

 
شود و ماده 41 قانون کار اساس و پایه کار باشد. 

وي ادامه داد: در هیچ کجاي ایران سبد معیشت نمی تواند زیر حداقلی باشد که شوراي عالی کار تصویب می کند چون در تمام دنیا
حتی آمریکا که حکومت فدرالی حاکم است مزد حداقلی اجرا می شود بنابر این ما هم باید حداقل مزد را تمام مناطق کشور رعایت
کنیم منتها در خصوص سایر موضوعات آن نظیر مزد منطقه اي باید کار کارشناسی صورت گیرد و به شکل دستوري نمی توان به آن

 
ورود کرد. 

رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی تحقیق و پژوهش در خصوص مزد منطقه اي را ضروري دانست و گفت: باید ببینیم که آیا
در شرایط فعلی اقتصاد چنین موضوعاتی قابلیت اجرا دارد یا نه و اساسا زیرساخت هاي آن را تعریف کرده و منافع و مضرات اجراي آن

 
را براي کارگر و کارفرما درنظر گرفته ایم؟ 

بیات تصریح کرد: معتقدم هر نشست و گفتگویی در زمینه مزد منطقه اي باید در چارچوب سه جانبه گرایی و قانون کار و مبتنی بر

 
نظر نمایندگان کارگري باشد و در دل آیین نامه و دستورالعمل ورود نکنیم و به نتایج اجراي آن فکر کنیم. 

این مقام مسئول کارگري ادامه داد: اگر به عقب برگردیم و کارگاههاي زیر 5 نفر را رصد کنیم می بینیم که نه تنها از شمولیت قانون
کار خارج شدند بلکه از مزایایی همچون سخت و زیان آوري، مزایاي انگیزشی و طبقه بندي مشاغل نیز محروم ماندند و همین مساله

 
باعث شد تا بازار اشتغال کشور تقویت نشود. 

وي ادامه داد:قانون کار، قانون حمایت از طبقه ضعیف کارگري است و اگر تاکید داریم که قانون کار در مورد کارگران رعایت شود به
این دلیل است که از نظر اقتصادي و مالی ضعیف هستند.قراردادهاي موقت امنیت شغلی آنها را از بین برده و به معیشت خانوارهاي

 
کارگري آسیب زده است. 

بیات خاطرنشان کرد:ما باید به ابتدا ثبات اقتصادي برسیم و در سایه آن به موضوعاتی مثل مزد منطقه اي ورود کنیم.امروز بیش از هر
چیز باید امنیت شغلی کارگر حفظ شود و تبصره دو ماده 7 قانون کار مورد اصلاح قرار گیرد ولی می بینیم که در کارهاي با ماهیت



 
مستمر همچنان با کارگران قرارداد زیر یک سال بسته می شود. 

انتهاي پیام



رئیس اتحادیه کارگران: باید حداقل حقوق وزارت کار در تمامی استان ها

رعایت شود

منبع: با اقتصادشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس اتحادیه کارگران اعلام کرد در استان هاي مختلف دیده شده است که بسیاري از کارفرماها کمتر از حقوق وزارت کار به
کارگران خود حقوق می دهند که این موضوع باید از بین برود.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، فتح اله بیات درباره ابعاد
منطقه اي شدن دستمزدها اظهار کرد: هر اتفاقی که در
حقوق و دستمزد می افتد باید حداقل هایی که شوراي
عالی کار مصوب می کند رعایت شود و ماده 41 قانون کار

 
اساس و پایه کار باشد. 

وي ادامه داد: در هیچ کجاي ایران سبد معیشت نمی تواند
زیر حداقلی باشد که شوراي عالی کار تصویب می کند چون در تمام دنیا حتی آمریکا که حکومت فدرالی حاکم است مزد حداقلی
اجرا می شود بنابر این ما هم باید حداقل مزد را تمام مناطق کشور رعایت کنیم منتها در خصوص سایر موضوعات آن نظیر مزد

 
منطقه اي باید کار کارشناسی صورت گیرد و به شکل دستوري نمی توان به آن ورود کرد. 

رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی تحقیق و پژوهش در خصوص مزد منطقه اي را ضروري دانست و گفت: باید ببینیم که آیا
در شرایط فعلی اقتصاد چنین موضوعاتی قابلیت اجرا دارد یا نه و اساسا زیرساخت هاي آن را تعریف کرده و منافع و مضرات اجراي آن

 
را براي کارگر و کارفرما درنظر گرفته ایم؟ 

بیات تصریح کرد: معتقدم هر نشست و گفتگویی در زمینه مزد منطقه اي باید در چارچوب سه جانبه گرایی و قانون کار و مبتنی بر

 
نظر نمایندگان کارگري باشد و در دل آیین نامه و دستورالعمل ورود نکنیم و به نتایج اجراي آن فکر کنیم. 

این مقام مسئول کارگري ادامه داد: اگر به عقب برگردیم و کارگاههاي زیر 5 نفر را رصد کنیم می بینیم که نه تنها از شمولیت قانون
کار خارج شدند بلکه از مزایایی همچون سخت و زیان آوري، مزایاي انگیزشی و طبقه بندي مشاغل نیز محروم ماندند و همین مساله

 
باعث شد تا بازار اشتغال کشور تقویت نشود. 

وي ادامه داد:قانون کار، قانون حمایت از طبقه ضعیف کارگري است و اگر تاکید داریم که قانون کار در مورد کارگران رعایت شود به
این دلیل است که از نظر اقتصادي و مالی ضعیف هستند.قراردادهاي موقت امنیت شغلی آنها را از بین برده و به معیشت خانوارهاي

 
کارگري آسیب زده است. 

بیات خاطرنشان کرد:ما باید به ابتدا ثبات اقتصادي برسیم و در سایه آن به موضوعاتی مثل مزد منطقه اي ورود کنیم.امروز بیش از هر



چیز باید امنیت شغلی کارگر حفظ شود و تبصره دو ماده 7 قانون کار مورد اصلاح قرار گیرد ولی می بینیم که در کارهاي با ماهیت
مستمر همچنان با کارگران قرارداد زیر یک سال بسته می شود.



تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو با ورود محصولات جدید سایپا/

پیشرفت چشمگیر سایپا در سال هاي اخیر/ صنعت خودرو با وجود تحریم هاي

سخت، زمین گیر نشد

منبع: جامع خبرشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/20

جامع خبر(جامع نیوز):معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال
هاي اخیر در زمینه طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر

اساس ذائقه و سلیقه مردم تولید کند. به گزارش سایپانیوز، بابک دین پرست در حاشیه بازدید ...

جامع خبر(جامع نیوز):معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: گروه خودروسازي سایپا در سال
هاي اخیر در زمینه طراحی و تولید خودرو پیشرفت هاي قابل توجهی داشته است و همچنین تلاش کرده محصولاتی بر اساس ذائقه و

 
سلیقه مردم تولید کند. 

به گزارش سایپانیوز، بابک دین پرست در حاشیه بازدید از گروه خودروسازي سایپا و روندي که این مجموعه در طراحی و تولید
محصولات جدید طی می کند، گفت: اقدامات متعدد و شایسته اي در مجموعه سایپا انجام می شود که مردم از بخش قابل توجهی از

 
آن اطلاع ندارند، بدین جهت ضرورت دارد که توانمندي هاي گروه خودروسازي سایپا اطلاع رسانی شود. 

وي ادامه داد: نگاه ها به خودروسازي سایپا این است که این مجموعه تنها تولیدکننده خودروي پراید بوده است اما اگر فعالیت هایی
که در مرکز تحقیقات سایپا انجام می شود در سطح وسیع اعلام شود، مردم و به خصوص منتقدان صنعت خودرو داخلی متوجه می

 
شوند که این بخش طی سال هاي اخیر پیشرفت هاي چشمگیري داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو سال هاي متمادي است که تخطئه شده و این
گونه تصویرسازي شده که تولید خودرو در ایران با پیشرفتی همراه نبوده است اما طراحی و تولید خودروهاي جدید گویاي آن است

 
که صنعت خودروي کشورمان به سمت پیشرفت در حال حرکت است. 

وي تاکید کرد: خودروهاي جدیدي که گروه خودروسازي سایپا طراحی و تولید کرده است، نوید دهنده اتفاق هاي خوب است و از

 
همه مهم تر اینکه خودروهاي جدید که سال آینده وارد بازار خواهد شد با همت و تلاش مهندسان داخلی به نتیجه رسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالان صنعت خودرو باید تمام تلاش خود را براي جلوگیري از قضاوت هاي غیرعادلانه انجام دهند؛ وقتی صنعت
خودرو در صدر لیست تحریم هاي ظالمانه قرار می گیرد بدان معنا است که دشمن اشتغال و صنعت مهم کشور را هدف قرار گرفته

 
است چرا که اطمینان دارد صنعت خودرو در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

دین پرست اظهارداشت: صنعت خودرو با وجود تحریم هاي سخت زمین گیر نشد و برعکس پیش بینی ها پیشرفت هاي قابل توجهی

 
داشته است و به نظر می رسد، سال آینده صنعت خودرو و به خصوص سایپا جهش تولید داشته باشند. 

وي با بیان اینکه صنعت خودرو با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا توانست مواد اولیه و قطعات مورد نیاز خودرو را تامین کند و به



سمت کاهش معوقات خود حرکت کند، تصریح کرد: با ورود محصولات جدید سایپا به بازار که در آن ذائقه و سلیقه مردم به خوبی

 
دیده شده است، شاهد تحولات اساسی در بازار و صنعت خودرو خواهیم بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور افزود: صنعت خودرو یکی از پیشران هاي اقتصادي کشور است و
حداقل 60 صنعت در این حوزه استراتژیک فعال است بدین جهت تمام بخش ها براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم باید به این

صنعت کمک کنند.



بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت میکند

منبع: جامع خبرشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/20

جامع خبر(جامع نیوز):مدیر عامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي
فولادي در مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، امادگی

کامل بانک ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را (...)

جامع خبر(جامع نیوز):مدیر عامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي
فولادي در مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، امادگی کامل

 
بانک ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد . 

به گزارش جامع خبر ، بر اساس همین گزارش دکتر بیگدلی مدیر عامل بانک ملت با اظهار خرسندي از وجود چنین شرکتهاي موفق
در امر تولید و توسعه کشور گفت: رشد و توسعه اقتصادي نیازمند برنامه ریزي، همت و سرمایه گذاري شجاعانه است که خوشبختانه
در مدیریت چادرملو بطور چشمگیري مشاهده می شود، به همین دلیل بانک ملت نیز با تمام توان تمایل خود را براي مشارکت در
سرمایه گذاري در طرح هاي آتی چادرملو اعلام میکند . مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره چادرملو نیز با بیان
نقش و جایگاه چادرملو در توسعه اقتصادي کشور با ایجاد واحدهاي تولیدي، اشتغال زایی و ارز آوري افزود: ما افتخار می کنیم که
گامهاي عملی در جهت رونق تولید و امید آفر ینی در جامعه بر میداریم و از هر گونه حمایت سرمایه گذاران به ویژه بانکها استقبال

می کند.



چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی

منبع: ارك خبرشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش ارك خبر به نقل از مهر،علی اصغر بیات،با اشاره به اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون...

به گزارش ارك خبر به نقل از مهر،علی اصغر بیات،با اشاره به اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون نفر از بازنشستگان
و مستمري بگیران تأمین اجتماعی که با احتساب افراد خانواده خود بیش از 7 میلیون نفر را شامل می شوند چشم امیدشان به عزم و
اراده مدیران و مسئولان کشور است، اظهار داشت: شرایط خاص و تحریمی کشور بیشترین صدمه را متوجه اقشار آسیب پذیر، دهک
هاي پایین جامعه و داراي درآمدهاي ناچیز که هر روز فشار افزایش قیمت ها و هزینه هاي ضروري زندگی را با گوشت و پوست و

 
استخوان خود لمس می کنند، کرده است که اتفاقاً درصد قابل توجهی از این قشر در میان بازنشستگان و مستمري بگیران ما هستند. 

وي با اشاره به اینکه حدود 65 درصد از بازنشستگان و مستمري بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی حداقل بگیر هستند
افزود: به همین دلیل بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین اجتماعی باید در کانون توجه همه مدیران و مسئولان عالی کشور از جمله

 
مجلس و دولت باشند. 

وي به متناسب سازي حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی اشاره کرد و گفت: اجراي قانون متناسب سازي حقوق اقدام بزرگی بود که با

 
زحمت و دلسوزي و شجاعت بسیاري از افراد انجام شد و هرچه از تلاش و زحمات آنها بگوییم باز هم حق مطلب ادا نخواهد شد. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی ادامه داد: اگر در این برهه حساسی که به لحاظ تحریم هاي
ظالمانه، محدودیت منابع و اعتبارات با مشکلات عدیده اي روبرو هستیم؛ متناسب سازي این مطالبه چندین ساله که در ادوار گذشته

 
تنها وعده هاي مختلفی از اجراي آن می شنیدیم محقق نمی شد، چه بر سر اوضاع معیشت و گذران زندگی این قشر می آمد؟ 

وي با تاکید بر اینکه متناسب سازي به قطع یقین شکاف درآمدي را کم و حس اعتماد و تکریم بازنشستگان و مستمري بگیران را احیا
کرد گفت: بر اساس بررسی هاي بعمل آمده این موضوع رضایتمندي بسیاري از بازنشستگان و مستمري بگیران را به همراه داشت. اما

 
هیچ کار بزرگی خالی از اشکال نیست. 

بیات در مورد اعتراض به همسان سازي در مشاغل سخت و زیان آور نیز گفت: در حوزه مشاغل سخت و زیان آور ایرادات و نارضایتی
هایی مطرح شد که با صعه صدر مدیران تأمین اجتماعی مورد پیگیري قرار گرفت و اخیراً نیز در جلسه اي که با سالاري مدیر عامل
تأمین اجتماعی داشتیم این موضوع مطرح و تصمیمات خوبی گرفته شد. بطوریکه فرمول متناسب سازي بر اساس چهار سی ام میزان

 
سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور ضربدر تعداد کل سنواتی که 4 یا 8 درصد پرداخت شده است لحاظ خواهد شد. 

وي به مورد مهم دیگري که مورد موافقت مدیر عامل تأمین اجتماعی قرار گرفته اشاره کرد و اظهار داشت: همچنین قرار شد مبلغ
پرداختی در خصوص متناسب سازي که شامل مبلغ متناسب سازي، ضریب ترغیب و تفاوت تطبیق می شود به صورت تجمیعی در

 
آیتم پایه حقوق فیش حقوقی بازنشستگان و مستمري بگیران در نظر گرفته شود. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی گفت: به عنوان بزرگترین تشکل بازنشستگی کشور علاوه بر



اینکه مطالبه گر انتظارات و درخواست هاي قانونی اقشار بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی در حوزه هاي مختلف هستیم،
بلکه کلیه امور و تحولات کلان کشور را نیز که به نوعی مرتبط با این جامعه است رصد و پیگیري می کنیم و در طول این مدت ما با

 
تمام توان پیگیر نگرانی ها و دغدغه هاي بازنشستگان بوده ایم. 

وي ضمن تشکر از همکاري مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی و مدیران سازمان افزود: متأسفانه در موضوع متناسب سازي برخی از
جهت گیري ها و اظهار نظرها از دایره انصاف خارج شد و هجمه ها و فضاسازي هایی علیه کانون عالی و سازمان تأمین اجتماعی انجام
شد. باید به یاد بیاوریم سال هاي سال این موضوع در حد شکواییه و سخنرانی و وعده هاي رنگارنگ باقی ماند و همه به نوعی از

 
اجراي آن شانه خالی می کردند. حال که این آرزوي دیرینه برآورده شده نباید به دنبال حاشیه باشیم. 

بیات تاکید کرد: اگر این یکدلی و تعاملات مبتنی بر اعتماد و احترام که با مدیران سازمان تأمین اجتماعی داریم، وجود نداشت،
دلسردي و رنجش خاطر پدید می آمد اما خوشبختانه این طور نیست. هر آنچه که در این مدت زمان کوتاه توفیق اجراي آن حاصل
شده از جمله پرداخت بدهی هاي سهم دولت به سازمان تأمین اجتماعی، پرداخت بدهی هاي سازمان به مراکز درمانی طرف قرارداد و
احیاي اعتبار دفترچه هاي درمانی، اجراي قانون متناسب سازي، تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان به صورت غیر حضوري، 10 برابر
شدن تسهیلات بانکی در قالب وام هاي ضروري و … در سایه تفاهم و تعامل کانون ها با سازمان تأمین اجتماعی به دست آمده است
و معتقدم هیچ عاملی نمی تواند به آن خدشه وارد کند. ما به عنوان خدمتگزار کوچک تک تک بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین
اجتماعی انتظارات و توقعات مهمی را از طرف این قشر که زندگی خود را وقف سازندگی و آبادانی کشور کرده اند، نمایندگی می

 
کنیم. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه دولتمردان نگذارند کام بازنشستگان با افزایش
بی رویه هزینه هاي زندگی و تورم افسارگسیخته تلخ شود گفت: تا فراهم کردن یک زندگی بدون دغدغه و امنیت خاطر بازنشستگان
در زمینه هاي درمانی، رفاهی و معیشتی فاصله بسیاري داریم به همین دلیل از مسئولان حوزه هاي مهم تصمیم گیر و تصمیم ساز

 
می خواهیم که بازنشستگان و مستمري بگیران را دریابند. 

وي ادامه داد: همچنین انتظار داریم در تصویب و اجراي طرح اخیر مجلس در زمینه تأمین کالاهاي اساسی و سایر طرح هاي حمایتی
اولویت بازنشستگان و مستمري بگیران را در نظر داشته باشند. صیانت از معاش، تهیه اقلام اولیه و ضروري زندگی و دریافت خدمات

درمانی مناسب حق بدیهی بازنشستگان و مستمري بگیران است.



وبینار مأموریت دانشگاه علمی کاربردي در توسعه اکوسیستم کارآفرینی و

نوآوري استان بوشهر توسط مرکز آموزش علمی کاربردي اتاق اصناف برگزار

می شود

شماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/20
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان بوشهر ؛ مرکز آموزش علمی کاربردي اتاق اصناف بوشهر

 
برگزار می کند: 

 
-وبینار ماموریت دانشگاه علمی کاربردي در توسعه اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري استان بوشهر 

 
-زمان:یکشنبه 20 مهرماه 1399 ساعت 12/30 

 
-سخنران :غلامرضا دشتی منش 

 
-لینک ورود به وبینار: 

http://adaklms.ir/b/bou-ggn-6ef



پوستر / تولید، کلید اصلی اشتغال در کشور

منبع: داناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/20

پوستر کلید اصلی اشتغال از دیدگاه رهبر معظم انقلاب منتشر شد.

 پوستر کلید اصلی اشتغال از دیدگاه رهبر معظم انقلاب

 
منتشر شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا و به نقل از صاحب نیوز؛ رهبر معظم انقلاب اسلامی 9 اردیبهشت 94 در جمعی از کارگران
فرمودند: (حلّ ) مشکلات مجموعه ي اقتصادي کشور را در درون کشور باید پیدا کرد؛ ستون فقرات هم عبارت است از تولید؛ ستون
فقرات اقتصاد مقاومتی که ما عرض کردیم، عبارت است از تقویت تولید داخلی؛ اگر این کار تحقّق پیدا کرد و همّتها متوجّه به این
مسئله شد، مسائل کار بتدریج حل میشود، کار ارزش پیدا میکند، کارگر ارزش پیدا میکند، اشتغال عمومی میشود، بیکاري که یک

 
معضلی است در جامعه بتدریج کم میشود و از بین میرود. اساس کار، مسئله ي تولید است. 



حمایت از ایده پردازان جوان با محوریت علوم پایه

منبع: بازار کارشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/20

در راستاي حمایت از ایجاد کسب  و کارهاي مبتنی بر فناوري، نوآوري و تحقق اقتصاد مقاومتی و نیز با هدف تبدیل ایده به
ثروت، چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان را برگزار می شود این جشنواره همه ساله با محوریت علوم پایه

شامل (شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر) ...

در راستاي حمایت از ایجاد کسب  و کارهاي مبتنی بر فناوري، نوآوري و تحقق اقتصاد مقاومتی و نیز با هدف تبدیل ایده به
ثروت، چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان را برگزار می شود این جشنواره همه ساله با محوریت علوم پایه شامل

 
(شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر) برگزار می گردد. 

امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا، محور جدیدي با عنوان "تأثیر کرونا بر الگو زیستی" به موضوعات جشنواره اضافه گردیده است
و شرکت کنندگان این دوره از جشنواره می توانند علاوه بر ایده پردازي در یکی از حوزه هاي علوم پایه در این بخش از جشنواره نیز
شرکت نمایند. برگزیدگان جشنواره علاوه بر دریافت اعتبار حمایتی بنیاد نیکوکاري جمیلی، از شرایط ویژه همراهی تا تجاري سازي

 
ایده جهت ورود به اکوسیستم کارآفرینی و اقتصادي کشور نیز برخوردار خواهند شد. 

 
جوایز چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان در 2 بخش: 

 
الف) ایده پردازان 

12 اعتبار حمایتی 300 میلیون ریالی (10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) ویژه برگزیدگان هر یک از 6 محور جشنواره

 
(شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر و تأثیر کرونا بر علوم زیستی) 

 
ب) کسب و کارهاي نوپا 

 
• تیم اول (500 میلیون ریال اعتبار حمایتی و 2 میلیارد ریال سرمایه گذاري در طرح) 

 
• تیم دوم (1 میلیارد ریال اعتبار حمایتی | 10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) 

 
• تیم سوم (700 میلیون ریال اعتبار حمایتی | 10 درصد اعتبار حمایتی به صورت جایزه نقدي) 

 
• تیم چهارم (500 میلیون ریال اعتبار حمایت آموزشی و مشاوره اي) 

در همین راستا دکتر شادي جمیلی عضو هیئت مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران و رئیس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره
اندیشمندان و دانشمندان جوان و عضو هیئت مدیره بنیاد حامیان دانشگاه تهران با توجه به استقبال دانشجویان و ثبت ایده براي

 
جشنواره عنوان کرد: 

با استقبال گسترده از جشنواره مهلت ثبت و ارسال ایده در پرتال ثبت نامی یک هفته تمدید شد و متقاضیان و ایده پردازان حوزه ي

 
علوم پایه میتوانند تا ساعت 24 جمعه 25 مهر ماه 99 نسبت به ثبت ایده و یا تکمیل اطلاعات خود در پرتال ثبت نامی اقدام نمایند. 

رئیس دبیرخانه دائمی چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان تاکید کرد: این زمان به هیچ وجه مجددا تمدید نخواهد شد.
www.ysf- کلیه علاقه مندان دعوت می شود با مراجعه به وب سایت جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان به آدرس

persia.com پس از مطالعه شاخص هاي ارزیابی، نسبت به ثبت ایده خود اقدام نمایند.



چرا برخی مراکز علمی-کاربردي کارخانه هاي مهم البرز در حال تعطیلی

هستند؟

منبع: بازار کارشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس دانشگاه جامع علمی-کاربردي البرز گفت: مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با
هر مدرك دیگري باید مورد توجه و ارزیابی قرار بگیرد و در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در

این زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد کند و مدرکی را نپذیرد، دفتر حقوقی ما ...

رئیس دانشگاه جامع علمی-کاربردي البرز گفت: مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با
هر مدرك دیگري باید مورد توجه و ارزیابی قرار بگیرد و در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در این

 
زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد کند و مدرکی را نپذیرد، دفتر حقوقی ما وارد عمل می شود. 

پیمان دانش کار آراسته در گفت و گو با ایسنا، در خصوص سالگرد تأسیس دانشگاه علمی-کاربرد و اهداف آن گفت: دانشگاه جامع
علمی کاربردي دانشگاهی است که بعد از انقلاب و بر اساس نیاز کشور به آموزش هاي مهارتی تاسیس شد. مقاطع تحصیلی دانشگاه
جامع علمی کاربردي عمدتاً کاردانی و کارشناسی ناپیوسته است و به دنبال اجرایی کردن این هدف متعالی است که خلأ تخصصی

 
موجود بین سطوح مدیریتی، مهندسی و طراحی با بدنه اجرایی و کاري در محیط هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی را پر کند. 

وي ادامه داد: برنامه هاي درسی دانشگاه جامع علمی کاربردي عمدتاً عملی است. بیشتر از 60 درصد واحدها عملی و مابقی نظري
ارائه می شود. فارغ التحصیلان در کنار یادگیري جنبه هاي نظري و ارتقاء دانش پایه، با افزایش مهارت و کسب تجربیات لازم بدون

 
نیاز به آموزش هاي مازاد در محیط کار، وارد بازار اشتغال می شوند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: در سطح استان البرز 22 مرکز فعال در زمینه هاي صنعت، خدمات اجتماعی، فرهنگ و هنر فعالیت دارند
که در شهرستان هاي کرج، فردیس و ساوجبلاغ مستقر هستند. متاسفانه هنوز در شهرستان هاي طالقان و اشتهارد مرکز علمی
کاربردي نداریم. اما از تمامی مراکز صنعتی و تولیدي پیشگام و پیشرو براي راه اندازي مراکز جدید دعوت به عمل می آوریم. 12 مرکز
به واسطه وابستگی به دستگاه هاي اجرایی بر اساس بخشنامه شوراي عالی اداري منحل شد که دانشجویان فعال آنها به مراکز معین
منتقل شدند و پرونده هاي غیرفعال یا فارغ التحصیل آنها هم یا به مراکز معین منتقل شده یا در حال انتقال است.امسال در 19 مرکز
در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته در 160 کد رشته محل اقدام به جذب دانشجو کردیم که تا 16 مهر ثبت نام انجام شد و

 
اوایل آبان یا نیمه آبان هم کلاس ها براي دانشجویان جدیدالورود آغاز می شود. 

آراسته در خصوص تأسیس مراکز جدید هم اعلام کرد: دانشگاه جامع علمی کاربردي با توجه به هویت آموزشی، پژوهشی، مهارتی و
کارآفرینانه خود به دستگاه یا ارگان متقاضی که فعالیت نوآورانه داشته و امکان تاسیس مرکز را داشته باشد، خدمات لازم را ارائه می
دهد. تا کنون نیز دانشگاه به دنبال تایید اساسنامه مراکز بوده و مراحل داخلی برخی انجام شده و مراحل خارجی که به اداره ثبت
برمی گردد، در حال انجام است تا مراکز هویت خود را بدست آورند و علاوه بر فعالیت آموزشی فعالیت اقتصادي نوآورانه نیز داشته
باشد. اگر ارگانی در حوزه خاصی فعالیت داشته و تمایل به ایجاد مرکز آموزش علمی کاربردي یا اجراي دوره هاي تک درس، مقطع
دار و تک پودمان دارد، ما از آن استقبال می کنیم. اما اجراي دوره هاي علمی کاربردي و تاسیس مرکز آموزشی شرایط خاص خود را

 
دارد. 

وي افزود: مراکز آموزش علمی کاربردي وابسته به دستگاه هاي متقاضی در شاخه هاي صنعت، کشاورزي، خدمات و فرهنگ و هنر
هستند و عملاً یک پیوستگی در ذات دانشگاه با محیط کار وجود دارد. لذا، ما به دنبال دفتر ارتباط با صنعت نیستیم چرا که در ذات
این دانشگاه به صورت ماهوي وجود دارد و آموزش هاي ما در بستر صنعت انجام می شود. به دانشجویان مهارتی یاد داده می شود تا

 
شغلی را کسب کنند یا به استخدام دیگران در آیند یا کارآفرین شوند. 



آراسته تصریح کرد: با توجه به اینکه بستر نوآوري و خلاقیت از طریق مراکز نوآوري و رشد فراهم است، دانشجویان خلاق می توانند
ایده هاي خود را به ثمر رسانده و تجاري سازي نمایند و در مسیر کار آفرینی قدم بردارند. در مورد تاثیر آموزش هاي علمی کاربردي
بر اشتغال و کارآفرینی دانشجویان چندین طرح تحقیقاتی به اجرا درآمده که نظام علمی کاربردي را ارزیابی می کند، برخی خاتمه
یافته و برخی در حال اجرا است. به دنبال این هستیم که فرهنگ سازيِ مهارت آموزي را گسترش بدهیم. معتقد هستیم دوره مدرك

 
گرایی سپري شده و جامعه نیز به این درك رسیده است. 

وي در خصوص اقدامات انجام شده براي بهبود کیفی آموزش ها خاطرنشان کرد: به منظور کیفیت بخشی، کلیه برنامه هاي درسی
دانشگاه در یک بازه دو تا سه ساله کلا مورد بازنگري قرار می گیرد و در صورت نیاز رشته هاي جدید توسعه می یابد، رشته هایی که
زمان آنها سپري شده حذف و برخی رشته ها مثل رشته هاي مرتبط با فناوري هاي نوین مداوما به روز می شوند. در بحث کیفیت
بخشی آموزشی، سال گذشته طرح ساماندهی مدرسان در استان اجرا شد. مدرسانی که از مسیر جذبِ مورد تایید وزارت علوم،
تخقیقات و فناوري عبور و کد مدرسی آنها ابقا شده بود، هویت مورد تایید وزارت عتف داشته و صلاحیت علمی و عمومی لازم براي

 
تدریس را دارند. 

وي افزود: براي ترمیم تخصصی مدرسان و تنوع بخشی به تخصص هاي مختلف به صورت دوره اي اقدام به فراخوان جذب مدرس می
کنیم که در سالهاي 95، 97 و 98 با فراخوان هایی از تعدادي مدرسِ داراي صلاحیت علمی و تجربه شغلی دعوت به همکاري کردیم
که بعد از طی مراحل متعارف آنان را به خدمت گرفته ایم. در حال حاضر بحث فراخوان 99 را براي ترمیم بخش دیگري از کمبود
مدرسان داریم که ثبت نام در حال اجرا است تا پایان سال اقدامات مربوطه انجام می شود و در سال آتی از حضور مدرسان جدید بهره

 
مند می شویم. 

آراسته گفت: با توجه به شرایط پاندمی کرونا و مسائل مربوط به بیماري کووید 19 نیمسال تحصیلی گذشته و در سال تحصیلی جاري
کلیه دروس نظري به صورت مجازي در بستر LMS دانشگاه برگزار می شود. از 60 درصد واحدهاي عملی دوره هاي آموزشی، آن
بخشی که امکان آموزش در بستر مجازي را دارند به صورت مجازي آموزش داده می شوند که محتواي آنها در حال تهیه است. مابقی
دروس عملی که امکان مجازي شدن را ندارند حتما باید در محیط هاي کارگاهی، آزمایشگاهی و کاري اجرا شوند و فقط براي
دانشجویانی که در این نیمسال فارغ التحصیل می شوند با رعایت کامل شرایط بهداشتی در فضاي آموزشی مناسب، با تعداد کم و در

 
شرایطی که وضعیت استان بحرانی نیست به صورت حضوري اجرا می شوند. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه آغاز سال تحصیلی جدید در دانشگاه علمی کاربردي 15 شهریور بود، قبل از آغاز مجدد این شرایطِ
حاد، بخش عمده اي از کلاس هاي عملی برگزار شد و مابقی بواسطه ابلاغیه ستاد استانی کرونا در حالت تعلیق است که در موعد

 
مناسب این آموزش ها به صورت حضوري ادامه یافته و خاتمه می یابد. 

آراسته اظهار کرد: عمده فعالیت آموزشی به صورت مجازي انجام می شود و همه فعالیت هاي اداري که به حوزه دانشجویی ربط دارد،
از قبیل خدمات انتخاب واحد، درخواست هاي آموزشی، فارغ التحصیلی و غیره به صورت غیرحضوري و از طریق سامانه هاي ایجاد
شده با کمترین حضور انجام می شود. حتی فعالیت هایی مثل کانون ها، انجمن هاي علمی و استارتاپ ها به صورت غیر حضوري
صورت می گیرد. در نیم سال قبل و نیم سال جاري تعدادي استارت آپ مجازي برگزار شد، حتی تور مجازي براي دروس کاربینی و

 
بازدیدهاي تخصصی به صورت مجازي برگزار می کنیم. 

وي در پاسخ به اینکه چرا برخی مراکز علمی کاربردي مربوط به شرکت ها و کارخانه هاي مهم در البرز در حال تعطیلی هستند هم
گفت: مأموریت گرایی و کیفیت گرایی اصلی ترین برنامه هاي محوري دانشگاه است. با توجه به اینکه هر مرکز وابستگی به ارگان
خاصی دارد که ممکن است متولی رشته خاصی از خدمات، صنعت، کشاورزي و هنر باشد، رشته هاي کاملاً مرتبط را به مراکز



اختصاص می دهیم و هر مرکزي باید در حیطه تخصصی و ماموریت دستگاه خود فعالیت کند. به عنوان مثال، در مراکز مربوط به
صنایع غذایی فقط رشته هاي خاص آن صنعت غذایی به آنان تخصیص داده شده است. تعدادي از مراکز ما هم وابسته به بخش
خصوصی بودند که به دلایل مختلف از جمله اقتصادي درخواست توقف پذیرش دانشجو را داشتند و خواستند آموزش هاي مهارتی
براي مدتی به حالت فریز در بیاید تا در دوره شکوفایی اقتصادي از نو فعالیت کنند. با توجه به سبقه خوبی که داشتند موافقت شد؛
ولی اگر مدت زمان تعلیق از یک بازه زمانی معین تجاوز نماید، ما مجبور به خاتمه همکاري خواهیم شد که در صورت تمایل به
همکاري مجدد، باید فرآیند تاسیس را از نو آغاز کنند. آموزش از هر نوعی سرمایه گذاري است ولی بار مالی هم دارد. مرکز علمی
کاربردي یک بنگاه اقتصادي درآمدزا نیست بلکه یک بنگاه اقتصادي ذیل یک دستگاه متقاضی است که به امر آموزش می پردازد و در

 
حوزه آموزش و پژوهش مهارتی سرمایه گذاري می کند. 

وي در ادامه گفت: بسیار می شنویم که دانشگاه علمی کاربردي از ریل خود خارج شده بود اما به مفهوم این نیست که ما مسیري را
طی کردیم که نظام هاي دیگر آموزشی طی کردند یا به این معنا نیست که آموزش مهارتی به نظري تبدیل شده بود. تمامی دوره
هاي موجود از 800 دوره مقطع دار و به همین مقدار دوره هاي پودمانی و کوتاه مدت بلا استثناء عملی و مهارتی بوده و به همین
واسطه مورد تایید و تصویب گسترش وزارت عتف واقع شده است. ما به هیچ عنوان دوره آموزشی صرفا نظري مشابه آنچه در دانشگاه

 
هاي کلاسیک دایر است در این دانشگاه نداریم. 

آراسته افزود: دو شرط اصلی تاسیس مراکز علمی کاربردي این است که اولا مراکز در حوزه دستگاه متقاضی خود اقدام به آموزش در
رشته هاي خاص آن حوزه کنند. یعنی مأموریت گرا بودن رشته ها در مراکز دانشگاه جامع علمی کاربردي بسیار مهم است و دیگر
اینکه مراکز در جوار دستگاه متقاضی باشند و دوره آموزش را در همان محل کار و در دل کارخانجات یا مجاور آن ارائه دهند تا ارتباط
تنگاتنگ بین علم و مهارت برقرار باشد و این هویت که معتقدیم دانشگاه علمی کاربردي و صنعت ذات یکپارچه اي دارد، تحقق یابد.
همه مراکز ما این دو ویژگی را داشتند و اگر به صورت انگشت شمار فاقد آن بودند در حال حاضر این خاصیت را دارند. این موضوع

 
برگشت به ریل به اینجا بر می گردد که مراکز آموزش علمی کاربردي دیگر دوره هاي آموزشی غیر مرتبط با ماموریت خود را ندارند. 

وي در خصوص اینکه در بعضی موارد گزارش شده که برخی در مصاحبه هاي کاري از قبول مدرك دانشگاه علمی کاربردي سرباز زده
اند، هم گفت: مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با هر مدرك دیگري باید مورد توجه و
ارزیابی قرار بگیرد و در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در این زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد

 
کند و مدرکی را نپذیرد، دفتر حقوقی ما وارد عمل می شود. 

آراسته در پایان گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي به دلیل آموزش هاي شغلی خاص و دوره هایی که مختص این دانشگاه است، می
تواند در رشد، شکوفایی تولید و جهش در آن با تربیت نیروهاي ماهر در جهت تولید پرکیفیت در بنگاه هاي تولیدي نقش خود را ایفا

 
نماید. 

ما در این دانشگاه فقط به دنبال فارغ التحصیل کردن دانشجو نیستیم بلکه فضایی فراهم شده که دانشجو بتواند با تحقق ایده ها و
خلاقیت ها علاوه بر فارغ التحصیل شدن و گرفتن مدرك مهارتی با شغل خودش و تیم همراه خودش از دانشگاه خارج شود و یکی از

فعالیت هاي دانشگاه، تیم سازي و توسعه واحدهاي کوچک و نوآور است که بتوانند روي پا ي خود بایستند.



تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/20

خبرگزاري آریا - کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت
اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و
تبدیل چالش ها به فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین
مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می

 
رود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از خبرگزاري مهر؛ ناخوش
احوالی اقتصاد ایران بر کسی پوشیده نیست و بهبود این
شرایط هدفی است که نیازمند توجه و تلاش بیشتر از
سوي متولیان ذي ربط است. البته این موضوع در سالی که

 
رهبر معظم انقلاب نام «جهش تولید» را بر آنها نهاده اند بیشتر از هر زمان دیگري نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي فائق آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد» دکتراي اندیشه
سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک ادامه این
گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید پیش روي

 
شماست. 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با

 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی
ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش
اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که تحت
الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت بوده که

 
متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 



صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري
غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و
رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات

 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي بین المللی
کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد و متنوع
ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان ظهور

 
یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 

 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت
جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار
گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور بین المللی
شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در حوزه گمرکی

 
همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و



با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم.



غول بیکاري بزرگتر شد

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/20

سایه شوم «بیکاري» همواره بر سر لرستان بوده و هر روز جمعیت جوانان بیکار و تحصیل کرده این استان بیشتر می شود؛
موضوعی که با سیاست گذاري هاي دولتمردان نیز حل نشده و حالا پس از وقوع سیل و شیوع کرونا، غول بیکاري بزرگ تر و شکست

 
ناپذیرتر شده است. 

مؤلفه هاي متعددي در اوج گرفتن بیکاري در لرستان مؤثر بوده و این استان در شرایطی قرارگرفته است که وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی نماینده ویژه خود را براي پیگیري مسئله اي تحت عنوان «بیکاري پایدار» در لرستان منصوب کند و خواستار مسئله
شناسی، بهره گیري از ظرفیت هاي سازمانی و اقتصادي وزارتخانه براي اجراي طرح ها و تمهید سازوکارهاي مؤثر براي ارتقاي کیفیت
خدمات سازمان هاي وابسته وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تسهیل، تسریع و رفع موانع اجراي بسته هاي سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی و طرح هاي کارآفرینی در این استان از سوي «حاتم شاکرمی» نماینده ویژه خود شود. 

در آخرین آمار اعلامی از سوي مرکز آمار ایران، نرخ بیکاري لرستان در بهار 99 به صورت نقطه اي 21 درصد و درمجموع 16.3 درصد
اعلام شده است. همچنین میزان مشارکت اقتصادي در بهار امسال، 39.4 درصد اعلام شده که این میزان در بهار سال گذشته 40.7

 
درصد بوده است. 

مرکز آمار ایران نسبت اشتغال را در بهار 99 براي لرستان 31.1 درصد اعلام کرده که این میزان در مدت مشابه سال قبل 34.1 درصد

 
بوده است. 

تعطیلی و تملک بالغ بر 80 بنگاه اقتصادي لرستان از سوي بانک ها، تعطیلی واحدهاي خدماتی به دلیل شیوع کرونا، ضعف زیرساخت
هاي گردشگري، صنعتی و کشاورزي، آسیب دیدن واحدهاي اقتصادي به دنبال وقوع سیل، عدم سرمایه گذاري شرکت ها و سازمان

 
هاي بزرگ در لرستان، ناکارآمدي مدیران و... وضعیت اقتصادي و اشتغال زایی در لرستان را وخیم تر از گذشته کرده است. 

این در حالی است که رکود و تنبلی مدیران لرستانی از سطوح ارشد گرفته تا مسئولان دستگاه هاي مختلف، به این وضع نا به سامان
اقتصادي و بیکاري دامن زده است؛ به نظر می رسد مسئولان برنامه عملیاتی براي حل معضل بیکاري و ایجاد زمینه هاي اشتغال زایی

 
در لرستان ندارند و حتی در حفظ شرایط موجود نیست توانمند نیستند. 



 
 

 
حل معضل بیکاري تنها بر عهده وزارت کار نیست 

علی آشتاب مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان در این رابطه در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: با توجه به مسائل و
مشکلاتی که به واسطه بیکاري در لرستان وجود دارد و همچنین آسیب هاي سیلاب سال 98 و شیوع بیماري کرونا به اشتغال استان،
وزیر کار، براي لرستان یک نماینده ویژه تعیین کرد، همچنین یک سري پروژه ها از سوي وزارت کار در استان براي ایجاد اشتغال در

 
دستور کار قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه این پروژه ها باید از سوي مدیریت ارشد استان و همچنین نماینده ویژه وزیر کار عملیاتی شوند، بیان داشت: بنگاه

 
هاي بزرگی در استان وجود دارد که می تواند زمینه ایجاد اشتغال در لرستان را فراهم آورد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با ابراز امیدواري نسبت به اینکه با استفاده از این ظرفیت و همچنین تسهیلات پرداختی

 
در حوزه اشتغال شاهد رفع بخشی از مشکل بیکاري در لرستان باشیم، عنوان کرد: حل معضل بیکاري تنها بر عهده وزارت کار نیست. 

 
نقش مؤثر سه بخش در ایجاد اشتغال 

آشتاب در ادامه به آمار ارائه شده از سوي مرکز آمار ایران در رابطه با نرخ بیکاري اشاره کرد و اظهار داشت: این آمار فصلی است، اگر

 
آمار فصل تابستان اعلام شود امکان دارد که لرستان پنج تا شش پله جابجا شود. 

 
 



وي، با بیان اینکه نرخ بیکاري که بهار اعلام می شود، امکان دارد که تابستان تغییر محسوس و جابجایی داشته باشد، بیان داشت:
وزارت کار نمی تواند به طور مطلق مشکل بیکاري را در لرستان حل کند چرا که ما سه بخش اقتصادي صنعت، گردشگري و کشاورزي

 
را داریم که در بحث اشتغال مؤثر هستند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با تاکید بر اینکه همه این بخش ها متولی دارند و باید با ظرفیت هاي خود پاي کار بیایند
تا بخشی از مشکلات بیکاري را در استان حل کنیم، ادامه داد: بیکاري هم زاییده امروز و دیروز که نیست، براي همه کشور گرفتاري

 
ایجاد کرده است. 

 
83 هزار نفر بیکار روي دست لرستان 

آشتاب، تحریم ها، بیماري کرونا و حوادث غیر مترقبه را در نرخ بالاي بیکاري لرستان مؤثر دانست و تصریح کرد: اینها موجب افزایش

 
یا کاهش نرخ رشد بیکاري می شود. 

وي با اشاره به اینکه در لرستان، هدف اصلی از انتصاب نماینده ویژه وزیر در حوزه اشتغال پیگیري مسائل و مشکلات بنگاه هاي
اقتصادي زیر مجموعه وزارت کار است، گفت: همچنین تسریع در عملیاتی شدن پروژه ها و برنامه هاي این وزارت خانه در استان از

 
دیگر وظایف نماینده ویژه وزیر کار در لرستان خواهد بود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان در ادامه با اشاره به جمعیت بیکار لرستان، بیان داشت: بر اساس آخرین گزارش مرکز آمار

 
ایران، نرخ بیکاري لرستان در پایان سال گذشته، 15.4 درصد بوده است. 

 
آشتاب، بیان داشت: جمعیت بیکار لرستان حدود 83 هزار نفر است. 

 
 

 
1255 طرح تسهیلات اشتغالزا دریافت کردند 

وي در ادامه سخنان خود به نقش سیاست گذاري و نظارت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان در حوزه اشتغال استان اشاره

 
کرد و گفت: ما دبیرخانه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري هستیم. 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با تاکید بر اینکه سیاست هایی که از سوي دولت در حوزه هاي اشتغال روستایی،
کارورزي، یارانه دستمزد و... ابلاغ می شود را ما پیگیري می کنیم، افزود: صیانت از سلامت نیروي کار، صیانت از تولید، بیمه بیکاري،

 
حمایت از تشکل هاي کارگري و کارفرمایی، کاهش آسیب هاي اجتماعی و... در حوزه کاري ما قرار دارد. 

آشتاب با بیان اینکه دایره فعالیت ما در این اداره کل صرفاً بحث اشتغال و توجه به سرمایه گذاري نیست، گفت: امیدواریم با حمایت

 
هاي وزارت کار، شاهد رشد و توسعه اشتغال در استان باشیم. 

وي در ادامه به معرفی طرح هاي اشتغالزا به کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري استان براي دریافت تسهیلات و بحث نظارت بر اجراي

 
این طرح ها اشاره کرد و گفت: بالغ بر هزار و 255 طرح موفق به دریافت این تسهیلات در استان شده اند. 

 
انحراف در تسهیلات پرداختی به برخی از طرح هاي اشتغالزا 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با تاکید بر اینکه پیش بینی این بوده که با بهره برداري از این طرح ها زمینه ایجاد اشتغال

 
براي بیش از پنج هزار نفر فراهم شود، افزود: براي بحث نظارت بر این طرح ها نیز سه کانال نظارتی تعریف کرده ایم. 

 
 

آشتاب، بیان داشت: سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان ناظر عالی، کمیته نظارت استانی به طور هفتگی و کمیته نظارت
شهرستانی بر روند اجراي این طرح ها نظارت می کنند، در ارزیابی کلی هم که از سوي سازمان مدیریت و برنامه ریزي در سال

 
گذشته انجام داد، انحراف این طرح ها کمتر از 9 درصد بوده است. 

وي با اشاره به انحرافات صورت گرفته در اجراي برخی از این طرح ها نیز، گفت: همه این موارد به بانک ها معرفی شده اند و تسهیلات

 
پرداختی به متقاضی با نرخ سود 18 درصد محاسبه می شود. 

 
برآوردها از بیکاري در لرستان زیاد دقیق نیست! 

اسد عبدالهی معاون اقتصادي استانداري لرستان نیز در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به وضعیت بیکاري در لرستان، اظهار داشت:

 
جدیداً برآوردهایی در این رابطه انجام می گیرد که حقیقتاً زیاد دقیق نیست. 

وي با بیان اینکه نمونه گیري ها متغیر است، ادامه داد: در بحث افزایش نرخ بیکاري در لرستان، سیلاب خیلی تأثیرگذار بود، بیماري



 
کرونا نیز به طور وحشتناك در این حوزه مؤثر بود. 

معاون اقتصادي استانداري لرستان با اشاره به اینکه شرایط به گونه اي شده که برخی از واحدهاي اقتصادي مانند تالارها، رستوران ها

 
و... به صورت 100 درصدي تعطیل شده اند، گفت: حتی شیوع بیماري کرونا، در میزان تولید نیز متأسفانه تأثیرگذار بوده است. 

عبدالهی با بیان اینکه بدون شک تحریم هاي اقتصادي نیز در نرخ بیکاري تأثیرگذار است، افزود: مواد اولیه واحدهاي اقتصادي که باید

 
از خارج کشور تأمین شود با محدودیت مواجه شده است. 

 
 

وي با بیان اینکه علیرغم همه این مشکلات، نسبت به آینده استان خوش بین هستیم، گفت: شرایط آب و هوایی، حوزه کشاورزي،

 
گردشگري، گیاهان دارویی و... می تواند در ایجاد اشتغال لرستان تأثیرگذار باشد. 

معاون اقتصادي استانداري لرستان، بیان داشت: علیرغم اقدامات صورت گرفته، هیچ شکی وجود ندارد که در حوزه اشتغال استان

 
مشکلات زیادي داریم و باید به صورت جدي براي حل معضل بیکاري پیگیري صورت گیرد. 

 
همدستی سیلاب و کرونا در بیکاري لرستان! 

عبدالهی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه در جریان سیلاب سال گذشته نزدیک به 10 هزار میلیارد تومان خسارت به استان وارد

 
شد، بیان داشت: از این میزان چهار هزار و 500 میلیارد تومان براي بازسازي و... به استان کمک شده است. 

وي با اشاره به تعطیلی تأسیسات گردشگري استان با شیوع بیماري کرونا، بیان داشت: بخشی از آمار بیکاري لرستان مربوط به این

 
بخش است. 

معاون اقتصادي استانداري لرستان در ادامه سخنان خود به طرح هاي اشتغال زا در استان و روند نظارت بر عملیاتی شدن این طرح ها
اشاره کرد و گفت: ما نمی گوییم در این رابطه خطایی صورت نمی گیرد، در پروژه هاي اقتصادي نیز ممکن است انحراف وجود داشته

 
باشد، اما یک تیم نظارتی در این رابطه وجود دارد که به روند سرمایه گذاري در این طرح ها نظارت دارد. 



 
 

 
اقتصاد لرستان ضعیف است 

عبدالهی در پاسخ به این سوال که شرایط سیلاب در استان هاي دیگر و همچنین شیوع کرونا در کل کشور وجود دارد، اما چرا روند
بیکاري در لرستان نسبت به استان هاي دیگر بالاتر است؟ گفت: اقتصاد لرستان، یک اقتصاد ضعیف است و سرمایه گذاري هاي کلانی

 
در این استان صورت نگرفته است. 

وي با بیان اینکه در لرستان سرمایه گذاري هاي محدودي صورت گرفته است، افزود: وقتی که به این اقتصاد ضعیف، ضربه اي وارد

 
می شود بیشتر تضعیف می شود. 

 
بالاي 200 واحد تولیدي در لرستان تعطیل شده است 

مهرداد ویسکرمی نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس شوراي اسلامی نیز در گفت وگو با خبرنگار مهر با تأکید بر اینکه بیکاري

 
و عدم ایجاد اشتغال مشکل اصلی لرستان است اظهار داشت: هر خانواده در استان چند جوان بیکار دارد. 

وي با اشاره به اینکه اگر اشتغالی ایجادشده در مقابل بیکاري هم زیاد شده است، گفت: بالاي 200 واحد تولیدي در لرستان تعطیل

 
شده است. 

نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه کرونا، تحریم ها و... در این رابطه مؤثر بوده است، افزود:

 
ممکن است در لرستان اشتغال ایجادشده باشد، اما بیکاري هم رخ داده است. 

 
وي بیان داشت: لرستان با توجه به وجود ظرفیت هاي فراوان در حوزه هاي مختلف نباید این وضعیت اشتغال و بیکاري آن باشد. 

به هرروي، حل معضل بیکاري در لرستان نیازمند به ورود جدي دولت و مجموعه هاي وابسته به آن و جذب سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی است. 

اما سوال اینجاست که سیاست هاي اشتغال زایی و بهبود وضع اقتصادي چقدر موفق بوده است؟ آیا پرداخت تسهیلات در قالب طرح
ها و بسته هاي مختلف اثرگذاري لازم را روي ایجاد اشتغال براي جامعه بیکار استان داشته است؟ برنامه امروز مدیران با توجه به

شرایط شیوع کرونا در کشور چیست؟





جلسه همکاري میان مخابرات مصر با هوآوي

منبع: سایبربانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش کارگروه بین الملل سایبربان؛ براساس جلسه برگزار شده میان مقامات دولتی مصر و هوآوي، این شرکت یک شریک

 
راهبردي براي بخش ارتباطات و فناوري اطلاعات مصر است. 

Ryan) وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات مصر با هیئت بین المللی هوآوي به سرپرستی رایان دینگ ،(Amr Talaat) عمرو طلعت
Ding)، مدیر اجرایی هیئت مدیره این شرکت دیدار کرد. طلعت گفت که همکاري میان برخی آژانس هاي وابسته به وزارتخانه و این

 
شرکت جهانی در زمینه مهارت افزایی و حمایت از کارآفرینی در حال انجام است. 

وي در توضیح اهمیت یافتن شغل براي افراد آموزش دیده اعلام کرد که توسعه مهارت ها براي توانمندسازي متخصصان مستقل،

 
بخشی از کمک هاي آموزشی فنی ارائه شده از سوي وزارت محسوب می شود. 

دینگ نیز اظهار داشت که هوآوي از مشارکت راهبردي خود با دولت مصر و پشتیبانی از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات این کشور

 
قدردانی کرد و امیدوار است که این همکاري بهبود یابد. 

در جلسه، همکاري بین هوآوي، مخابرات مصر و آژانس توسعه صنعت فناوري اطلاعات (ITIDA) در تجهیز آزمایشگاه پیشرفته
(Sultan Hussein Kamel) نوآوري فنی براي محاسبات و تجزیه و تحلیل داده ها در مجتمع خلاقیت کاخ سلطان حسین کامل
بررسی شد. این نشست، پیگیري موارد اجرا شده در توافق نامه همکاري بین انستیتوي ملی اطلاعات و ارتباطات و هوآوي براي

 
آموزش 10 هزار کارآموز در زمینه فن آوري هاي تحول دیجیتال بود. 

حدود 3000 کارآموز از استان هاي مصر با آموزش زنده تعاملی در سطح پیشرفته آموزش دیده اند و 1000 نفر از آنها گواهینامه بین

 
المللی تحول دیجیتال را به دست آورده اند. 

پیش بینی می شود تعداد کل کارآموزان جوان براي دریافت سطوح پیشرفته آموزشی از طریق آموزش تعاملی تا پایان سال به بیش از

 
5000 نفر برسد. 

بیش از 300 مربی در استان ها و زمینه هاي مختلف تحول دیجیتال آموزش دیده اند و گواهینامه گرفته اند. حدود 8000 کارآموز
آموزش و آزمایش خود را به صورت آنلاین به پایان رسانده اند.



انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/20

انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی در دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی در روزهاي 29 و 30 مهر به
صورت مجازي برگزار می شود.

انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی در
دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی در روزهاي 29 و 30

 
مهر به صورت مجازي برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه علوم بهزیستی
و توانبخشی، فراخوان ثبت نام نامزدهاي شوراي مرکزي

 
انجمن هاي علمی دانشجویی اعلام شد. 

شرایط لازم جهت ثبت نام کاندیداها، «اشتغال به تحصیل
در رشته مربوطه، عدم عضویت در شوراي مرکزي دیگر

تشکل هاي دانشجویی اعم از صنفی، سیاسی، ورزشی و فرهنگی، گذراندن حداقل یک ترم و باقی ماندن حداقل دو ترم از تحصیل

 
دانشجو » است. 

همچنین داشتن حداقل یکی از شرایط از جمله معدل نیمسال گذشته داوطلبان کمتر از 16 نباشد، داشتن حداقل یک مقاله علمی
چاپ شده در نشریات علمی ترویجی، علمی پژوهشی با علمی مروري و نشریات علمی تخصصی مشروط به تایید مدیر گروه یا استاد یا

 
استاد مشاور انجمن براي نامزدي شوراي مرکزي انجمن هاي علمی- دانشجویی الزامی است. 

اجرا یا همکاري در اجراي یک طرح پژوهشی و ارائه تاییدیه از کارفرما یا مجري طرح، تالیف یا همکاري در تالیف یا ترجمه کتاب،
همکاري در مشارکت در اختراع ثبت شده در کارآفرینی مورد تایید مراجع ذیصلاح از دیگر شرایط نامزدي شوراي مرکزي انجمن هاي

 
علمی- دانشجویی است. 

داوطلبان عضویت در شوراي مرکزي انجمن هاي علمی – دانشجویی دانشگاه علوم بهزیستی می توانند تا تاریخ سه شنبه 22 مهرماه

 
جاري از طریق لینک هاي اعلام شده نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند. 

انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی در تاریخ هاي 29 و 30 مهر ماه 99 در سایت دانشگاه به آدرس
www.uswr.ac.ir و به صورت مجازي برگزار خواهد شد.



پرداخت تسهیلات براي53 واحد تولیدي در زنجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: درشش ماه نخست امسال براي 53 واحد تولیدي در استان زنجان تسهیلات
پرداخت شده که اشتغال 113 نفر را در حوزه اشتغال روستایی محقق کرده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، عبداللهی مدیرصندوق کار آفرینی امید
زنجان گفت: صندوق کارآفرینی امید، به عنوان نهاد
حمایتی و تنها موسسه مالی تخصصی است که در حوزه

 
اشتغال به ویژه کسب و کار هاي خرد فعالیت می کند. 

اوادامه داد: این صندوق حامی کسب و کار هاي خرد و
کوچک، توسعه زنجیره هاي تولید، توزیع و فروش محصولات، فعالیت و تولیدات شرکت هاي دانش بنیان، صندوق هاي خرد محلی

 
زنان روستایی، توسعه تولید صنایع دستی، گردشگري و بوم گردي در استان زنجان است. 

عبدالهی خاطرنشان کرد: از ابتداي امسال تاکنون براي 53 واحد تولیدي در زنجان 55 میلیارد و 190 میلیون ریال تسهیلات پرداخت

 
شده است. 

اوافزود: تسهیلات پرداخت شده، اشتغال 113 نفر را در حوزه اشتغال روستایی محقق کرده است.



نیمی از تعهد اشتغال ورزش و جوانان استان سمنان محقق شد

منبع: شبستانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/20

مرادي از محقق شدن نیمی از تعهد اشتغال اداره ورزش و جوانان استان سمنان خبردادوگفت: تا پایان سال طبق برنامه ریزي
هاي صورت گرفته نیم دیگر آن نیز انجام خواهد شد.

مرادي از محقق شدن نیمی از تعهد اشتغال اداره ورزش و جوانان استان سمنان خبردادوگفت: تا پایان سال طبق برنامه ریزي

 
هاي صورت گرفته نیم دیگر آن نیز انجام خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از سمنان، «مصطفی
مرادي» در نشست کمیسیون ماده پنج با اشاره به رصد وثبت 50
درصد تعهد اشتغال اداره ورزش و جوانان استان سمنان در شش
ماهه نخست سال جاري در سامانه گفت: طبق برنامه ریزي هاي
به عمل آمده براي تحقق اشتغال نیم دیگر تلاش می شود تا به

 
100 درصد یا فراتر از آن برسد. 

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان سمنان با بیان اینکه فعالیت هاي ورزشی و باشگاه داران به دلیل کرونا با مشکلات جدي
مواجه شده است اضافه کرد: در حوزه ورزش و جوانان موظف به پیروي از مصوبات ستاد مقابله با کرونا هستیم که امیدواریم بعد از

 
تعطیلی موقت پروتکل هاي بهداشتی با جدیت بیشتري رعایت شود. 

وي تسهیل وکاهش فرایند صدور مجوز براي باشگاه هاي استان سمنان تأکید داشت و افزود: این مهم در دستور کار اداره کل ورزش و

 
جوانان قرار دارد لذا انتظار می رود کاهش هزینه هاي در صدور مجوز باشگاه ها نیز مدنظر قرار گیرد. 

مرادي نقش باشگاه ها را در شناسایی استعدادهاي ورزشی به ویژه دربین نوجوانان مهم دانست وگفت: باشگاه ها باید در مرحله

 
نخست یک مدرسه پرورش اخلاق باشند و سپس به توسعه ورزشی قهرمانی بپردازند و در این راستا تلاش کنند. 

وي افزود: از باشگاه داران انتظار می رود در شرایط امروز جامعه با در نظر گرفتن رعایت پروتکل هاي بهداشتی برنامه هایی را براي
اشاعه هر چه بیشتر ورزش و سلامتی در جامعه منظور کنند.



چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی، از رفع مشکل متناسب سازي حقوق بازنشستگان در
مشاغل سخت خبر داد و گفت: مبلغ متناسب سازي بر روي حقوق پایه بازنشستگان محاسبه می شود.

به گزارش صبحانه،علی اصغر بیات، در گفتگویی، با اشاره به
اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون نفر از
بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین اجتماعی که با
احتساب افراد خانواده خود بیش از 7 میلیون نفر را شامل
می شوند چشم امیدشان به عزم و اراده مدیران و مسئولان
کشور است، اظهار داشت: شرایط خاص و تحریمی کشور
بیشترین صدمه را متوجه اقشار آسیب پذیر، دهک هاي
پایین جامعه و داراي درآمدهاي ناچیز که هر روز فشار
افزایش قیمت ها و هزینه هاي ضروري زندگی را با گوشت
و پوست و استخوان خود لمس می کنند، کرده است که

 
اتفاقاً درصد قابل توجهی از این قشر در میان بازنشستگان و مستمري بگیران ما هستند. 

وي با اشاره به اینکه حدود 65 درصد از بازنشستگان و مستمري بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی حداقل بگیر هستند
افزود: به همین دلیل بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین اجتماعی باید در کانون توجه همه مدیران و مسئولان عالی کشور از جمله

 
مجلس و دولت باشند. 

وي به متناسب سازي حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی اشاره کرد و گفت: اجراي قانون متناسب سازي حقوق اقدام بزرگی بود که با

 
زحمت و دلسوزي و شجاعت بسیاري از افراد انجام شد و هرچه از تلاش و زحمات آنها بگوییم باز هم حق مطلب ادا نخواهد شد. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی ادامه داد: اگر در این برهه حساسی که به لحاظ تحریم هاي
ظالمانه، محدودیت منابع و اعتبارات با مشکلات عدیده اي روبرو هستیم؛ متناسب سازي این مطالبه چندین ساله اي که در ادوار
گذشته تنها وعده هاي مختلفی از اجراي آن می شنیدیم محقق نمی شد، چه بر سر اوضاع معیشت و گذران زندگی این قشر می آمد؟

وي با تاکید بر اینکه متناسب سازي به قطع یقین شکاف درآمدي را کم و حس اعتماد و تکریم بازنشستگان و مستمري بگیران را احیا
کرد گفت: بر اساس بررسی هاي بعمل آمده این موضوع رضایتمندي بسیاري از بازنشستگان و مستمري بگیران را به همراه داشت. اما

 
هیچ کار بزرگی خالی از اشکال نیست. 

بیات در مورد اعتراض به همسان سازي در مشاغل سخت و زیان آور نیز گفت: در حوزه مشاغل سخت و زیان آور ایرادات و نارضایتی
هایی مطرح شد که با صعه صدر مدیران تأمین اجتماعی مورد پیگیري قرار گرفت و اخیراً نیز در جلسه اي که با سالاري مدیر عامل
تأمین اجتماعی داشتیم این موضوع مطرح و تصمیمات خوبی گرفته شد. بطوریکه فرمول متناسب سازي بر اساس چهار سی ام میزان



 
سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور ضربدر تعداد کل سنواتی که 4 یا 8 درصد پرداخت شده است لحاظ خواهد شد. 

وي به مورد مهم دیگري که مورد موافقت مدیر عامل تأمین اجتماعی قرار گرفته اشاره کرد و اظهار داشت: همچنین قرار شد مبلغ
پرداختی در خصوص متناسب سازي که شامل مبلغ متناسب سازي، ضریب ترغیب و تفاوت تطبیق می شود به صورت تجمیعی در

 
آیتم پایه حقوق فیش حقوقی بازنشستگان و مستمري بگیران در نظر گرفته شود. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی گفت: به عنوان بزرگترین تشکل بازنشستگی کشور علاوه بر
اینکه مطالبه گر انتظارات و درخواست هاي قانونی اقشار بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی در حوزه هاي مختلف هستیم،
بلکه کلیه امور و تحولات کلان کشور را نیز که به نوعی مرتبط با این جامعه است رصد و پیگیري می کنیم و در طول این مدت ما با

 
تمام توان پیگیر نگرانی ها و دغدغه هاي بازنشستگان بوده ایم. 

وي ضمن تشکر از همکاري مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی و مدیران سازمان افزود: متأسفانه در موضوع متناسب سازي برخی از
جهت گیري ها و اظهار نظرها از دایره انصاف خارج شد و هجمه ها و فضاسازي هایی علیه کانون عالی و سازمان تأمین اجتماعی انجام
شد. باید به یاد بیاوریم سال هاي سال این موضوع در حد شکواییه و سخنرانی و وعده هاي رنگارنگ باقی ماند و همه به نوعی از

 
اجراي آن شانه خالی می کردند. حال که این آرزوي دیرینه برآورده شد نباید به دنبال حاشیه باشیم. 

بیات تاکید کرد: اگر این یکدلی و تعاملات مبتنی بر اعتماد و احترام که با مدیران سازمان تأمین اجتماعی داریم، وجود نداشت،
دلسردي و رنجش خاطر پدید می آمد اما خوشبختانه این طور نیست. هر آنچه که در این مدت زمان کوتاه توفیق اجراي آن حاصل
شده از جمله پرداخت بدهی هاي سهم دولت به سازمان تأمین اجتماعی، پرداخت بدهی هاي سازمان به مراکز درمانی طرف قرارداد و
احیاي اعتبار دفترچه هاي درمانی، اجراي قانون متناسب سازي، تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان به صورت غیر حضوري، 10 برابر
شدن تسهیلات بانکی در قالب وام هاي ضروري و … در سایه تفاهم و تعامل کانون ها با سازمان تأمین اجتماعی به دست آمده است
و معتقدم هیچ عاملی نمی تواند به آن خدشه وارد کند. ما به عنوان خدمت گزار کوچک تک تک بازنشستگان و مستمري بگیران
تأمین اجتماعی انتظارات و توقعات مهمی را از طرف این قشر که زندگی خود را وقف سازندگی و آبادانی کشور کرده اند، نمایندگی

 
می کنیم. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه دولتمردان نگذارند کام بازنشستگان با افزایش
بی رویه هزینه هاي زندگی و تورم افسارگسیخته تلخ شود گفت: تا فراهم کردن یک زندگی بدون دغدغه و امنیت خاطر بازنشستگان
در زمینه هاي درمانی، رفاهی و معیشتی فاصله بسیاري داریم به همین دلیل از مسئولان حوزه هاي مهم تصمیم گیر و تصمیم ساز

 
می خواهیم که بازنشستگان و مستمري بگیران را دریابند. 

وي ادامه داد: همچنین انتظار داریم در تصویب و اجراي طرح اخیر مجلس در زمینه تأمین کالاهاي اساسی و سایر طرح هاي حمایتی
اولویت بازنشستگان و مستمري بگیران را در نظر داشته باشند. صیانت از معاش، تهیه اقلام اولیه و ضروري زندگی و دریافت خدمات

درمانی مناسب حق بدیهی بازنشستگان و مستمري بگیران است./مهر



فقط بخش خصوصی می تواند به آزمون و خطا در صنعت خودرو پایان دهد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/20

فقط بخش خصوصی می تواند به آزمون و خطا در صنعت

 
خودرو پایان دهد 

دنیاي خودرو/ همیشه واردات خودرو به عنوان شاخص
شناسایی قیمت و سقف تعیین کننده نرخ خودرو داخلی
محسوب می شده است. در سال 94 سقف قیمت
خودروهاي وارداتی حتی در شاسی بلندها به سختی به
500 میلیون تومان می رسید و اگر به خاطر داشته باشید،
هایما در آن زمان 90میلیون تومان بود که 50 میلیون ابتدا

 
پرداخت و مابقی مبلغ به صورت قسطی پرداخت می شد. 

پس از آن که در ماه گذشته رئیس جمهور هم از انحصارگرایی در صنعت خودرو گلایه کرد، بسیاري کارشناسان این حوزه از صنعت با
او هم صدا شدند. اما وقتی شخص اول اجرایی کشور هم صحبت از انحصار در خودروسازي می کند، این سوال مطرح می شود که چه
کسی نمی گذارد تا سکان دار دولت، نحوه مدیریت صحیح در صنعت خودرو را اعمال کند. در این خصوص با مهدي دادفر، دبیر

 
انجمن واردکنندگان خودرو گفت وگویی داشته ایم که در ادامه می خوانید. 

با توجه به قیمت 150 تا 200 میلیون تومانی خودروهاي داخلی، آیا خودرو وارداتی با قیمت یک تا دو میلیارد تومان می تواند عرصه

 
را بر این خودروها تنگ کند؟ 

همیشه واردات خودرو به عنوان شاخص شناسایی قیمت و سقف تعیین کننده نرخ خودرو داخلی محسوب می شده است. در سال 94
سقف قیمت خودروهاي وارداتی حتی در شاسی بلندها به سختی به 500 میلیون تومان می رسید و اگر به خاطر داشته باشید، هایما
در آن زمان 90میلیون تومان بود که 50 میلیون ابتدا پرداخت و مابقی مبلغ به صورت قسطی پرداخت می شد. اما سکان دار اسبق
وزارت صمت در یک تصمیم اشتباه واردات خودرو را در سال 96 ممنوع کرد و کار به جایی رسید که خودروهاي شاسی بلند وارداتی

 
تقریبا 2میلیارد تومان در بازار قیمت می خورند. 

 
نظر شما به عنوان دبیر انجمن واردکنندگان خودرو در خصوص شرایط فعلی صنعت خودرو چیست؟ 

عده اي سپاسگزار خودروسازان هستند که در شرایط تحریم هنوز کارگرانشان را بیکار نکرده اند. اما سوال این جا است به رغم
امکاناتی که در اختیار دو خودروساز است و کمک هاي دولت و آزادسازي قیمت که با کشف قیمت در بورس کالا اتفاق خواهد افتاد،
چرا همچنان خودرو به رغم گرانی، کیفیت ندارد؟ چراکه آخرین آرزوي خودروسازان داخلی آزادسازي قیمت گذاري با ورود به بورس

 
برآورده خواهد شد. 

به نظر شما آیا عرضه خودرو در بورس کالا بازار را به سمت رقابتی شدن سوق خواهد داد؟ 



شما زمانی می توانید بگویید قیمت براساس مکانیزم عرضه و تقاضا تعیین می شود که محصول به صورت انبوه در بورس کالا عرضه

 
شود. اما اگر خودرو با محدودیت عرضه به بورس برود، قیمت از سطح فعلی هم بالاتر خواهد رفت. 

ممنوعیت واردات خودرو خارجی طی چند سال اخیر چه تاثیراتی بر بازار خودرو داشته است؟ آیا آزادسازي واردات محدودیت هاي

 
ارزي را تشدید نمی کرد؟ 

تقریبا چهار سال می شود که واردات ممنوع است؛ اگر آزاد بود، قیمت ها هم قابلیت کنترل بیشتري داشت. فرق یک تشکل خصوصی
با یک وزارتخانه در تبدیل تهدیدها به فرصت است؛ ما درخصوص محدودیت منابع ارزي در شرایط تحریم، درك می کنیم که نباید ارز
حاصل از فروش نفت یا میعانات گازي یا حتی صادرات خود را به خودرو وارداتی اختصاص دهیم و این کار را نادرست می دانیم، اما
وقتی می گوییم با سرمایه هاي ایرانیان خارج از کشور و تایید سفارتخانه هاي ایران می توان خودرو وارد ایران کرد، از یک طرح
عملیاتی سخن می گوییم که همه جوانب آن را سنجیده ایم. اما اگر شما خارج کشور باشید و با مراجعه به سفارت ایران بگویید یک
میلیون یورو در حساب بانکی تان دارید و می خواهید این پول را به صورت خودرو وارد کشور کنید، با این تصمیم موافقت نمی شود.

 
همان طور که شرکت هاي نمایندگی نتوانستند با اعتبار و سرمایه هاي خود اقدام به واردات خودرو کنند. 

با توجه به اشتغال 16 هزارنفري در شرکت هاي واردکننده خودرو پیش از اجراي قانون ممنوعیت واردات، آیا پیشنهادي براي تسهیل

 
امور این شرکت ها دارید؟ 

ما 11 پیشنهاد به آقایان دادیم که با هیچ کدام آن ها که اتفاقا متکی بر بحث ارز داراي منشأ داخلی نبود، موافقت نشد، با این که

 
واردکنندگان حاضر بودند تعهد دهند وجوهاتی که به صورت خودرو وارد کشور می شود، دیگر از کشور خارج نخواهد نشد. 

 
آیا آماري از کل خودروهاي وارداتی به کشور و میزان ارزبري آنان در دسترس است؟ 

از سال 1374 تا امروز درمجموع 700هزار خودرو وارد کشور شده و به طور متوسط 2.5 درصد ارزش ارز خارج شده از کشور متعلق به
خودرو بوده است. معاون فنی گمرك می گوید رکورد صادرات محصولات کشاورزي را در شرایط تحریم با افزایش 28 درصدي زده ایم
و من می پرسم؛ آیا صنعت خودرو ما که ادعا می شود یک صنعت بسیار هاي تک است اما چهل سال است از جیب مردم براي آن

 
هزینه می شود، می تواند این کار را انجام دهد؟ 

 
یعنی به نظر شما خودروسازي در ایران مزیتی ندارد؟ 

خودروسازي باید باشد، اما این که در دست چه کسی باشد، بسیار مهم است. از سال 1370 در راستاي اصل 44 قرار بود خودروسازي
به بخش خصوصی واگذار شود. وقتی خودروسازي در بخش خصوصی باشد دیگر 100هزار نفر در آن مشغول نمی شوند و این اشتغال
را در بخش قطعه سازي شاهد خواهیم بود. چراکه دنبال نوآوري می روند و می بینند بازار چه می خواهد و آن را با کمترین قیمت و
کمترین هزینه و با بالاترین کیفیت و بیشترین مطلوبیت و استاندارد می سازند. اما وقتی دست دولت باشد، یک دیوار بلند به نام
محدودیت هاي تعرفه اي می کشد. این موضوع درخصوص دیگر صنایع هم صادق است. خودروسازان چند سایت تولیدي هم در خارج
از کشور راه اندازي کرده اند، اما نتوانسته اند براي کشور ارزآوري داشته باشند. بالغ بر 13 پروژه در این راستا استارت خورد که هیچ
کدام از این ها جواب نداد. این ها تبدیل به زیان انباشته و غیرقابل جبران می شود و جبرانی جز افزایش قیمت فروش ندارد. تا دولت
از این صنعت خارج نشود، وضع همین است. یک ماه پیش بود رئیس جمهور گفت باید از صنعت خودرو خارج شویم. اما چرا این قدر
دیر به این صرافت افتاده اند؟ در جاي دیگري گفتم و در این جا هم می گویم؛ 186 شرکت زیرمجموعه دو خودروساز بزرگ هستند و
صنایع مختلفی با آن ها دادوستد دارند و آن قدر فضا باز است که عملا محل آزمون و خطا است، اما اگر خودروسازي دست بخش
خصوصی باشد، براي ریال به ریال آن برنامه ریزي خواهد شد و بحث سود و زیان براي این صنعت تبدیل به بحث مرگ و زندگی می

 
شود. بدین ترتیب درآمد خودروسازي در خود این صنعت سرمایه گذاري می شود، نه در بانکداري و داروسازي و... . 



 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



7 میلیون خانوار زیرپوشش نظام بیمه اي تامین اجتماعی نیستند
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رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا: باید با شناسایی افراد فعال در مشاغل خرد، ایمن سازي قوي و سازمان یافته اي از
قشر ضعیف جامعه داشته باشیم.

رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا: باید با شناسایی
افراد فعال در مشاغل خرد، ایمن سازي قوي و سازمان

 
یافته اي از قشر ضعیف جامعه داشته باشیم. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
وزارت کشور، شانزدهمین نشست کارگروه ارزیابی فرصت
هاي کرونا با حضور اعضاي این کمیته امروز در سالن
پیامبر اعظم (ص) در محل وزارت کشور با محوریت بررسی
آثار کرونا بر قشر ضعیف افراد جامعه که شغل شان را در

 
ایام کرونا از دست داده اند، برگزار شد. 

در این نشست علی آقامحمدي رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا با اشاره به اینکه باید به فکر آن بخش از جامعه کشور که
سرپناه و زمینه حمایتی ندارد، باشیم؛ گفت: کرونا با آثار خاص اجتماعی خودش، شغل قشر مهمی از جامعه را از بین برده و این قشر

 
امروز نیازمند حمایت جدي دولت است. 

آقامحمدي با اظهار اینکه در این خصوص نیازمند نظام بیمه اي قوي هستیم؛ تشریح کرد: از 26 میلیون خانوار کشور، 7 میلیون

 
خانوار زیرپوشش نظام بیمه اي تامین اجتماعی نیستند. 

وي گفت: از این 7 میلیون خانوار هیچ گونه اطلاعات شغلی دقیق و متقنی نداریم و طبیعی است که در شرایط امروز کرونایی، این

 
قشر از جامعه در آسیب جدي قرار دارد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید این 7 میلیون خانوار فاقد بیمه عموما کسبه هاي خرد، دست فروش ها، افراد شاغل در

 
ساختمان ها و باربري ها هستند؛ گفت: باید این افراد را شناسایی کنیم و تحت حمایت پوششی بیمه قرار دهیم. 

آقامحمدي با اشاره به اینکه موضوع بیمه امري زمان بر و سازمانی است و انتظار رفع این مشکل در کوتاه مدت میسر نیست؛ گفت:
نیازمند سرمایه گذاري کلان در حوزه بیمه اي هستیم و در زمینه مشاغل خرد هم باید از ایده هاي نو از حضور استارتاپ ها گرفته تا

 
نوآوران؛ نهایت بهره را براي تقویت افراد فعال در مشاغل خرد بگیریم. 

رئیس کارگروه ارزیابی فرصت هاي کرونا در ادامه صحبت هایش به ضرورت انتقال واحد هاي تولیدي و کارآفرینی به روستا هاي کشور
اشاره کرد و گفت: در بازدیدي که از یکی از روستا هاي استان همدان داشتم؛ نظاره گر فعالیت اعضاي کل روستا در حوزه جوراب بافی

 
بودم. 

 
وي اضافه کرد: تولیدکنندگان در این روستا با تولید جوراب باکیفیت توانسته بودند بازار خوبی در عراق و افغانستان پیدا کنند. 

آقامحمدي گفت: در این حوزه هم باید نشان سازي کرد و جوراب باف داخل آن روستا با نشان تجاري خاص خودش معرفی و صادر

 
شود. 

وي افزود: امروز نیازمند همیاري و همکاري همه دستگاه ها در حمایت از اقشار آسیب پذیرجامعه هستیم و باید با شناسایی دقیق این
اقشار، افزایش تاب آوري، تخصیص هاي بودجه اي و حمایتی را به این بخش سوق دهیم.





3 چالش اصلی تولید کنندگان پوشاك/ تولیدکنندگان مواد اولیه را از بازار

قاچاق تامین می کنند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/20

 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس علیرغم
اینکه صنعت پوشاك کشور یکی از صنایع اشتغال زا به شمار می رود اما همواره فعالان این بخش صنعتی با مشکلاتی مواجهند و این

 
مشکلات ادامه حیات اقتصادي را براي آن ها با مشکل مواجه می کند.  

به عنوان مثال تا دو سال  پیش صنعت پوشاك کشور متاثر از واردات پوشاك قاچاق در حال نابودي بود. در آن زمان با اقداماتی از
سوي وزارت صمت، ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و اتحادیه بخشی از مشکلات ناشی از این مساله حل شد و با  فرهنگ سازي
براي مصرف تولیدات داخلی این صنعت در حال توسعه و رونق بود. اما  هنوز مدت زیادي از این اوضاع رو به رشد نگذشته بود که در
اواخر سال 98 با شیوع بیماري کرونا دوباره فعالیت اقتصادي فعالان این صنف دستخوش مشکلاتی شد و متعاقب آن مشکلات ناشی

 
از افزایش قمیت ارز و کمبود مواد اولیه  دوباره  تا حدودي  صنعت گریبانگر مشکلات جدیدي شد.  

به گفته ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران 3 هزار از 20 هزار نفر فعال در صنعت پوشاك

 
دچار مشکلات شدید اقتصادي هستند و حتی قادر به تامین مایحتاج اولیه زندگی خود نیستند.  

لذا با توجه به اهمیت اشتغال زایی در این بخش اقتصادي گفت وگویی درباره وضعیت تولید، صادرات، و مشکلات فعالان اقتصادي این

 
بخش صنعتی با ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه  تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك تهران انجام شده که در ادامه می خوانید:  

 
صادرات پوشاك مردانه و بچه گانه در سال جاري به صفر رسید 

 فارس: مدتی پیش سخنگوي گمرك میزان صادرات پوشاك در 5 ماهه اول سال را 35 میلیون دلار اعلام کرد، آیا واقعا چنین
گشایشی در صادرات پوشاك ایرانی بوجود آمده است و علیرغم مشکلاتی که صادرات کشور بر اثر شیوع کرونا با آن مواجه بوده است

 
در بخش صادرات پوشاك از شرایط خوبی بهره مند بوده ایم؟ 

شیرازي: همانطور که اشاره کردید، شیوع بیماري کرونا در صادرات پوشاك تاثیرگذار بود و براساس اطلاعاتی که در اختیار دارم
صادرات ما در بخش پوشاك مردانه و بچگانه صفر بوده است، اما ممکن است آمار صادراتی اعلام شده از سوي گمرك آمار کلی شامل



صادرات جوراب، کلاه، شال و ... باشد ضمن اینکه ممکن است صادرات ماسک نیز در آمار صادراتی پوشاك گنجانده شده باشد و
مجموع صادرات این اقلام به رقم اعلامی گمرك در خصوص صادرات پوشاك رسیده باشد اما در مجموع همانطور که بیان شد،

 
وضعیت صادرات پوشاك در سال جاري اصلا خوب نبود. 

 
 

 
  صادرکنندگان به علت نوسانات نرخ ارز قادر به پاسخگویی به مشتریان خارجی خود نیستند 

فارس: شما به صفر بودن میزان صادرات پوشاك در سال جاري اشاره کردید و علت آن را نیز شیوع ویروس کرونا و مشکلات ناشی از
آن عنوان کردید، آیا تنها عامل اثرگذار بر این وضعیت مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا بوده یا عوامل دیگی نیز بر این مساله

 
اثرگذار بوده است؟ 

شیرازي: با توجه به رکود حاکم بر بازار پوشاك، صادرات می تواند عامل رونق این بازار باشد اما متاسفانه عوامل مختلفی باعث شده تا

 
صادرات پوشاك در سال جاري اصلا وضعیت خوبی نداشته باشد . 

یکی از اصلی ترین مشکلات تولید کنندگان پوشاك کمبود مواد اولیه و نوسانات نرخ ارز است. به علت نوسانات نرخ ارز، صادرکنندگان
قادر به سفارش گیري از مشتریان خارجی نیستند زیرا با افزایش دائم قیمت مواد اولیه نمی توانند به تعهدات خود در مقابل مشتریان
عمل کنند، بنابراین از آنجا که تولید کنندگان و صادرکنندگان پوشاك نمی توانند به قراردادهاي صادراتی خود بر اثر نوسانات نرخ ارز

 
متعهد باشند اصلا وارد مقوله صادرات نمی شوند. 

فارس: اشارهاي به کمبود مواد اولیه داشتید، این کمبود ناشی از چیست؟ ممنوعیت هاي وارداتی، ثبت سفارش، یا عدم تخصیص ارز

 
به واردات مواد اولیه مورد نیاز بخش صنعت پوشاك؟ 

شیرازي: تولید پوشاك وابسته به مواد اولیه وارداتی است در حالی که بر اساس سیاست بانک مرکزي اجازه واردات مواد اولیه مورد نیاز
این بخش داده نمی شود، البته مشکل دیگر نیز آن است که مواد اولیه ثبت سفارش شده که به گمرکات وارد شده از سوي گمرك

 
اجازه ترخیص نمی یابد و این امر به علت عدم تامین ارز مورد نیاز واردات این کالاها از سوي بانک مرکزي است. 

فارس: با توجه به مسائل و مشکلاتی که ذکر شد از جمله کمبود مواد اولیه و عدم صادرات کالا به دلیل مشکلات ناشی از نوسانات نرخ

 
ارز و همچنین شیوع ویروس کرونا، اکنون شرایط تولید چگونه است؟ 

شیرازي: به هر حال مشکلات تامین مواد اولیه و نوسانات نرخ ارز تاثیرات منفی بر بخش تولید پوشاك دارد اما از منظر کلی افق آینده
بسیار خوبی را در صورت فراهم بودن برخی شرایط می توان براي تولید پوشاك متصور بود، زیرا در حال حاضر با وجود تمام مشکلات



 
اگر تولید کنندگان پوشاك داراي سرمایه در گردش خوبی باشند می توانند از اوضاع تولید خوبی نیز برخوردار باشند. 

 
فارس: در شرایطی که تولید کنندگان پوشاك با رکود حاکم بر بازار مواجهند چگونه می توانند اوضاع خوبی داشته باشند؟ 

شیرازي: از آنجا که همه تولید کنندگان در شرایط فعلی بازار امکان تولید ندارند و شرایط اقتصادي و مشکلات ناشی از تامین مواد
اولیه بخشی از تولید کنندگان پوشاك را به حاشیه رانده است لذا این شرایط یعنی خروج بخشی از تولید کنندگان از گردونه تولید

 
پوشاك، فضاي فعالیت تجاري را براي سایر تولید کنندگانی که از سرمایه در گردش کافی برخوردارند مساعد و فراهم کرده است. 

 
تامین مواد اولیه مورد نیاز صنعت پوشاك از بازار غیر رسمی به علت کمبود 

 
فارس: با توجه به مشکلات تامین مواد اولیه، این دسته از تولید کنندگان، مواد اولیه را چگونه تامین می کنند؟ 

شیرازي: بخشی از مواد اولیه تولید کنندگان پوشاك از بازار غیررسمی تامین می شود که البته با توجه به کمبود مواد اولیه و مشکلات
ناشی از آن، این تولید کنندگان چاره اي به جز تامین مواد اولیه از بازارهاي غیر رسمی را ندارند اما این کار نیز با سختی هایی براي
آنها مواجه است زیرا به علت ممنوعیت استفاده از کالاهاي قاچاق در صورت کشف کالاي آنها توسط مامورین و بازرسین مشمول

 
جرایم قانونی می شوند و لذا ممکن است دچار ضرر و زیان فراوانی شوند.  

این در حالی است که هدف تولید کنندگان از تامین مواد اولیه از بازار غیر رسمی که به ناچار یه سمت تامین مواد اولیه از این بازار
روي می آوردند،  فقط ادامه فعالیت اقتصادي و جلوگیري از بیکار شدن کارگران است و با توجه به کمبود مواد اولیه تولید داخلی

 
چاره اي جز این کار ندارند اما به هر حال این اقدام نیز براي آنها پرریسک و پرمخاطره است. 

در مجموع موضوع سرمایه در گردش براي تولید کنندگان موضوعی جدي است زیرا با کاهش ارزش پول ملی قدرت سرمایه تولید

 
کنندگان افت کرده و با گرانی حاکم بربازار اصلا امکان فعالیت اقتصادي ندارند. 

سال گذشته اگر یک تولید کننده با 200 میلیون تومان سرمایه در گردش کار می کرد و با این پول براي چند کارگر اشتغال ایجاد
کرده بود امسال ارزش آن 200 میلیون تومان یک چهارم قدرت خرید سال گذشته هم نیست. بنابراین ضروري است تا دولت از تولید

 
کنندگان حمایت کند. 

 
تامین 30 درصد از نیاز مواد اولیه صنایع پوشاك توسط صنایع نساجی 

بطور کلی تولید کنندگان صنعت پوشاك در شرایط فعلی اقتصاد با مشکلات بسیاري مواجهند و به علت کاهش ارزش پولی ملی،
سرمایه کلی آنها ذوب شده و ارزش خود را از دست داده و لذا به شدت با مشکل تامین سرمایه در گردش مواجهند و همچنین با
توجه به محدودیت واردات مواد اولیه و مشکلات ثبت سفارش و تخصیص ارز از سوي بانک مرکزي با مشکل تامین مواد اولیه

 
مواجهند. 

این وضعیت در حالی است که صنعت پوشاك یک صنعت پراشتغال است و در مقایسه با سایر صنایع با کمترین هزینه و سرمایه می

 
توان در این بخش اشتغال ایجاد کرد. 



ضمن اینکه صنعت پوشاك، صنعتی ارز آور به شمار می رود و حتی در شرایط فعلی که قیمت ارز افزایش یافته و پیرو آن قیمت ارز و
قیمت تمام شده افزایش یافته است اما باز هم قیمت پوشاك تولیدي ایران نسبت به بسیاري از جاهاي دیگر ارزان تر است و لذا از

 
قدرت رقابت پذیري در بازارهاي جهانی برخوردار است. 

اگرچه یکی از دلایل اعمال ممنوعیت هاي وارداتی مواد اولیه تولید پوشاك حمایت از صنایع نساجی است اما نکته حائز اهمیت آن

 
است که صنایع نساجی فقط می توانند 30 درصد از مواد اولیه مورد نیاز صنایع پوشاك را تامین کنند. 

 
از بین رفتن صنعت پوشاك با حمایت مطلق از صنعت نساجی 

لذا باید به این نکته توجه کرد که اگر صنایع نساجی نتوانند مواد اولیه مورد نیاز صنعت پوشاك را تامین کنند این صنعت از حرکت
می ایستد و سیاستگذاري حمایتی از صنعت نساجی که با قطع واردات مواد اولیه انجام شده دقیقا نتیجه عکس می دهد  و با توقف

 
صنعت پوشاك، چرخ صنایع نساجی نیز از حرکت می ایستد. 

ذکر این نکته نیز ضروري است که با قطع واردات مواد اولیه، براي صنایع نساجی داخلی انحصار ایجاد میشود و تولید کنندگان این

 
بخش بدون رقیب  و بدون ارتقاي کیفیت می توانند کالاي خود را با بالاترین قیمت به متقاضیان عرضه کنند. 

اکنون نیز همین اتفاق افتاده است و با توجه به مشکلات واردات مواد اولیه، صنایع پوشاك باید حتما مواد اولیه مورد نیاز خود را از
صنایع نساجی داخلی تامین کنند در حالی که صنایع نساجی توان پاسخگویی به تقاضاي داخلی را ندارند و با انبوهی از سفارشات
مواجه شده اند و در این شرایط این صنایع قبل از تولید متقاضی دریافت تمام وجه از خریدار هستند که با توجه به مشکلات نقدینگی

 
واحدهاي تولیدي پوشاك این امر نیز باعث بروز مشکلات جدیدي شده است. 

در تهران حدود 20 هزار تولید کننده کوچک و متوسط پوشاك وجود دارد که اگر این واحدها فعال بمانند می  توانند با تقاضایی که

 
براي مواد اولیه ایجاد می کنند موجب رونق صنعت نساجی شوند. 

 
فارس: آیا  صنایع نساجی نیز براي تامین مواد اولیه با کمبود مواجهند؟ 

شیرازي: خیر، با توجه به سیاست هاي دولت، در حال حاضر نیازهاي وارداتی این بخش تامین می شود و لذا مجوز واردات ملزومات
تولید از جمله واردات نخ فقط به تولید کنندگان واحدهاي نساجی داده می شود در حالی که بعضی از این واحدهاي تولیدي ممکن

 
است دچار تخلف شوند و به جاي تبدیل نخ به پارچه آن را در بازار آزاد عرضه کنند. 

در مجموع ایجاد انحصار، امکان بروز تخلف را افزایش می دهد بنابراین لازم است تا با آزاد گذاشتن واردات مواد اولیه صنایع پوشاك
براي مدتی مشخص شرایطی فراهم شود تا چرخ صنعت پوشاك به حرکت درآید و سپس با حرکت چرخ هاي صنعت پوشاك، صنعت
نساجی هم رونق بگیرد و کم کم با کاهش واردات مواد اولیه میزان تولید داخلی توسط صنایع نساجی افزایش یابد و به این ترتیب نیاز

 
وارداتی به مواد اولیه کاهش یابد. 

 
فارس: اقداماتی که در سال هاي اخیر براي جلوگیري از واردات پوشاك قاچاق انجام شد، نتیجه بخش بود؟ 

شیرازي: در سال 97 اقدامات خوبی براي مبارزه با واردات پوشاك قاچاق انجام شد و با فرهنگ سازي و کمک رسانه ها مردم با خرید



پوشاك ایرانی از تولید داخلی حمایت کردند، حتی در سطح عرضه فروشندگان کالاهاي خارجی مجبور به جمع آوري کالاهاي خود

 
شدند و به جاي آن پوشاك تولید داخلی عرضه کردند. 

اقدامات خوبی که در آن سال در راستاي مبارزه پوشاك قاچاق و جمع آوري برندهاي عرضه کننده پوشاك قاچاق انجام شد و این
اقدامات باعث شد  تا تولید کنندگان زیادي به عرصه تولید باز گردند، با اقداماتی که در آن زمان از سوي وزارت صمت، ستاد مرکزي
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و اتحادیه پوشاك انجام شد در مجموع همه چیز رو به بهبود بود که متاسفانه با شیوع ویروس کرونا و
مشکلات ارزي، صنعت پوشاك مجدد وارد شرایط نابسامان شد و در حال حاضر بخش تولید پوشاك در شرایط سخت اقتصادي با
مشکلات ارزي، گرانی و کمبود مواد اولیه دست و پنجه نرم می کند و شیوع ویروس کرونا نیز مشکلات خاص خود را بر این بخش

 
ایجاد کرده است.  

 
 البته با توجه به افزایش قیمت ارز تقاضا براي پوشاك خارجی نیز کم شده و لذا واردات غیرمجاز پوشاك قاچاق کاهش یافت است. 

 
 

 
افزایش 50 درصدي قیمت پوشاك داخلی  

در بخش پوشاك داخلی نیز با افزایش 40 تا 50 درصدي قیمت ها مواجه بوده ایم اما با این وجود این بخش نسبت به سایر بخش
هاي تولیدي کمترین افزایش قیمت را داشته است و تولید کنندگان پوشاك با کمترین و نازل ترین قیمت، کالاهاي خود را عرضه می

 
کنند. 

 این نکته نیز قابل ذکر است که تولید کنندگان پوشاك داخلی درحال حاضر با دپوي تولیدات مواجهند و بخشی از این مساله به علت
رکود حاکم بر بازار است و بخشی نیز به علت شیوع ویروس کرونا در اواخر سال گذشته است که باعث شد تولیدات پوشاك شب عید
بر روي دست تولید کنندگان بماند و تولید کنندگان شرایط فروش و عرضه کالا را در شب عید نیافتند لذا دپوي تولیدات سال گذشته

 
تولید کنندگان پوشاك عامل دیگري براي از بین رفتن سرمایه تولید کنندگان شد. 

 
حمایت هاي مالی از تولید کنندگان به جامعه هدف نمی رسد 

 
فارس: دولت در این شرایط چگونه باید از تولید کنندگان حمایت کند و چه توقعی از دولت و وزارت صمت وجود دارد؟ 

شیرازي: ما توقع بسته هاي حمایت مالی از دولت را نداریم، زیرا تجربه نشان داده است که حمایت هاي مالی معمولا به جامعه هدف
نمی رسد، به عنوان نمونه در زمان دولت احمدي نژاد پرداخت وام هاي زود بازده به تولید کنندگان مصوب شد در آن زمان فرد
پزشکی به اتحادیه مراجعه کرد و براي یک مغازه در شمال شهر تهران از اتحادیه درخواست جواز تولید را داشت بعدها که پیگیر قضیه



شدیم متوجه شدیم این فرد با توجه به پشتیبانی هایی که از سوي برخی اشخاص دارد قصد دارد با بهره گیري از جواز تولید پوشاك
4 میلیارد تومان وام بانکی دریافت کند و برنامه اي نیز براي تولید ندارد. در مجموع این مسائل وجود دارد لذا معمولا حمایت هاي

 
مالی دولت به جامعه هدف نمی رسد. 

اما دولت با سایر حمایت ها از جمله حمایت هاي مالیاتی، بیمه اي، تامین به موقع مواد اولیه تولید، ثابت نگاه داشتن نرخ ارز باید از

 
تولید کنندگان حمایت کند و زمینه صادرات کالا را در راستاي حمایت از تولیدي داخل فراهم آورد. 

در حال حاضر 3 هزار نفر از صنف 20 هزار نفري فعال در صنعت پوشاك در شرایط سخت اقتصادي قرار دارند و براي تامین مایحتاج

 
اولیه زندگی گرفتارند. 

در شرایط سخت اقتصادي که مشکلات ناشی از کرونا هم به آن اضافه شده دولت با افزایش 10 درصدي مالیات شرایط را بر تولید
کنندگان سخت تر کرده است در حالی که اگرفقط در این زمینه به تولید کنندگان کمک می کرد و بخشودگی هایی را در نظر می

 
گرفت، بخشی از مشکلات  مالی این صنف حل می شد. 

در زمینه بیمه نیز هیچ قوانین حمایتی از تولید کنندگان وجود ندارد و براساس قوانین سال هاي گذشته تولید کنندگان تا 5 کارگر
شامل کمک هاي دولت در پرداخت بخشی از حق بیمه میشوند و اگر تعداد کارگران یک واحد تولیدي افزایش یابد این معافیت نیز از
بین می رود این در حالی است که با توجه به شرایط سخت اقتصادي و لزوم اشتغال زایی دولت باید با حمایت از تولید کنندگان زمینه

 
جذب کارگر و اشتغال زایی را فراهم کند نه اینکه با افزایش تعداد کارگران حمایت اندك و ناچیز نیز از بین برود. 

در مجموع در حال حاضر شرایط تولید پوشاك با توجه به مشکلات اقتصادي و کمبود مواد اولیه خوب نیست و متعاقب آن نیز از
وضعیت صادراتی خوبی در این بخش برخوردار نیستم لذا دولت باید با برنامه ریزي دقیق زمینه تامین مواد اولیه مورد نیاز این بخش

 
را فراهم کند و با حمایت هاي صادراتی زمینه توسعه و رونق صنعت پوشاك را فراهم کند.  

انتهاي پیام/



اشتغال به مثابه ابزار

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري فارس، سیّد یاسر
جبرائیلی، کارشناس اقتصاد سیاسی، در یادداشتی
رویکردهاي مختلف به موضوع اشتغال را مورد بررسی قرار
داد و به مسئله محوري در سیاستگذاري هاي کلان کشور،

 
تأکید کرد. 

 
متن کامل یادداشت جبرائیلی را در ادامه می خوانید. 

در ادبیات جامعه مدیریتی کشور نشان می دهد «ایجاد شغل» جایگاه یک غایت را در اذهان سیاستگذاران ما یافته است و برنامه ریزي
ها، نهادسازي ها و تخصیص اعتبارهاي فراوانی در مسیر «اشتغالزایی» صورت می گیرد. وابستگی به این مسیر چنان است که شاید
براي بسیاري مواجهه با این پرسش اسباب تعجب شود که آیا اساسا «ایجاد شغل» باید هدف نظام مدیریتی کشور باشد یا خیر،
اشتغال یک ابزار براي رسیدن به یک سري اهداف، و نتیجه طبیعی و محصول جانبی (Byproduct) پیگیري آن اهداف است؟
تفاوت میان عوارض، نتایج و پیامدهایی که پیرو غلبه یکی از این دو رویکرد متوجه کشور می شود، در مقیاس نمی گنجد. در
یادداشت حاضر سعی می کنیم با مرور دو تجربه زیسته طی سال هاي اخیر که مجریان هر کدام، یکی از دو رویکرد فوق را به مسئله

 
اشتغال داشته اند، درباره رویکرد مطلوب به اشتغالزایی جمع بندي کنیم. 

رویکرد «اشتغال به مثابه هدف» را می توان در لایحه «حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با
استفاده از منابع صندوق توسعه ملی» مشاهده کرد که پیرو تصویب مجلس و تایید شوراي نگهبان، در تاریخ 19 شهریور 1396 تبدیل
به قانون شد. بر اساس این قانون، معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار (6 هزار میلیارد تومان) از منابع صندوق توسعه ملی در اختیار بانک
هاي منتخب قرار گرفت تا این بانک ها نیز معادل همین رقم به تسهیلات بیفزایند و مجموعا 12 هزار میلیارد تومان «صرف اعطاي
تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی براي ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهاي زیر 10 هزار نفر جمعیت» شود. آئین نامه
اي براي این قانون نوشته شد و طیف متنوعی از رسته هاي شغلی از کشاورزي و منابع طبیعی تا گردشگري و صنایع دستی در زمره
حوزه هاي مشمول دریافت تسهیلات اشتغال قرار گرفت. با آغاز اجراي قانون، افراد حقیقی و حقوقی غیردولتی می توانستند طرح
اشتغالزایی خود را در سامانه «کارا» ثبت نمایند و پس از تصویب کارگروه اشتغال استان، تا سقف 6 میلیارد تومان -که بعدها به 15

 
میلیارد تومان افزایش یافت- تسهیلات بانکی دریافت کنند. 

طبق آخرین گزارشی که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارائه کرده است، از ابتداي سال 97 تا شهریور 99، حدود 12 هزار میلیارد
تومان در قالب این طرح تسهیلات بانکی پرداخت و 247 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است. تا اینجا علی الظاهر همه چیز بر وفق
مراد است و عدد قابل توجهی شغل ایجاد شده است. اما در این میان پرسشی که پاسخ آن بسیار حائز اهمیت است اینکه این رقم
سنگین تسهیلات و آن 247 هزار اشتغال، کدام مسئله از کشاورزي، دامداري، گردشگري، صنایع یا معادن و... کشور را حل کرده



است؟ آیا اساسا می توان با توزیع چنین رقمی در چنان طیف وسیعی از رسته هاي شغلی، مسئله اي حل کرد؟ آیا پیرو اجراي این
طرح، میزان وابستگی کشور به واردات اقلام کشاورزي کاهش یافته است؟ میزان تولید محصولات زراعی ما افزایش یافته است؟ بهره
وري صنعت دام ما بهتر شده است؟ و ده ها سوال دیگر از این دست که شاید مجریان این طرح اساسا مسئولیتی براي پاسخگویی به

 
آنها نداشته باشند چراکه هدف طرح، «ایجاد اشتغال» بوده است نه چیز دیگر.  

سامانه اي طراحی شد و دولت به شکل منفعلانه، به طرح هاي ارائه شده از سوي اشخاص، تسهیلات بانکی پرداخت کرد و افرادي
مشغول شدند. این آمار را چشم بسته می پذیریم که در این طرح 247 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است، اما این واقعیت تلخ نیز
قابل چشم پوشی نیست که همچنان مسائل و مشکلات مبتلابه کشور در همان حوزه هایی که تسهیلات بانکی دریافت کرده اند،
پابرجاست. بگذریم از اینکه نتیجه برداشت 1.5 میلیارد دلاري از صندوق توسعه ملی، در شرایط کنونی که منابع دلاري این صندوق

 
عملا قابلیت استفاده ندارند، افزایش دارایی هاي خارجی بانک مرکزي، افزایش پایه پولی و خلق نقدینگی تورم زاست. 

اما رویکرد «اشتغال به مثابه ابزار» را می توان در تجربه طرح «مسکن مهر» مشاهده کرد. این طرح با هدف برطرف کردن یکی از
نیازهاي اساسی مردم به نام «مسکن» طراحی و اجرا شد. افراد متاهل یا سرپرست خانوار که فاقد مسکن بودند و حداقل 5 سال سابقه
سکونت در شهر مورد تقاضا را داشتند، این فرصت را یافتند که صاحب خانه شوند. «مسکن مهر»، 4 میلیون و 300 هزار خانوار معادل
17 میلیون نفر جمعیت کشور را صاحب خانه کرد. اما این دستاورد بزرگ، محصولات جانبی زیادي نیز داشت. از جمله اینکه در مسیر
اجراي طرح، بالغ بر 150 صنعت رونق گرفت و براي نخستین بار، تورم بخش مسکن نسبت به تورم عمومی کشور کمتر شد. طبیعتا
ساخت این حجم از مسکن، نیاز به افرادي داشت که در صنایع مرتبط مشغول به کار شوند و اینگونه بود که طی 4 سال اجراي طرح،

 
بیش از 2 میلیون نفر شاغل شدند. 

توقف پروژه مسکن مهر نیز به همین نسبت آثار اسفناکی بر جاي گذاشت. رفع نیاز مردم به سرپناه متوقف شد، بیش از یک میلیون
نفر بیکار شدند، و طی دو دولت یازدهم و دوازدهم، بخش مسکن تورمی حدود 600 درصدي تجربه کرد. یعنی وقتی روند حل مسئله

 
متوقف شد، بیکاري و تورم نیز در پی آن تشدید شد. 

بنابراین، وقتی براي رفع یک نیاز برنامه ریزي می کنیم، از آنجائیکه ناگزیر از به خدمت گرفتن نیروي کار براي اجراي این برنامه
هستیم، طبیعتا اشتغال نیز ایجاد می شود. اما وقتی هدف برنامه ریزي صرفا ایجاد اشتغال باشد، ممکن است مشاغل ایجاد شده نه
مسئله اي از مسائل مبتلابه کشور را حل کنند و نه نیازي را رفع نمایند. هنگامی که از موضع دولت در مقام اعطاي تسهیلات قرار
داریم، باید دقت کنیم که این تسهیلات می توانند نقش مشوق و محرك را ایفا کنند. عقلانی نیست که منابع محدود ملی، به ایجاد
مشاغلی تخصیص یابند که براي آنها نقشی در رفع نیازهاي اولویت دار کشور تعریف نکرده ایم. ارائه تسهیلات را باید یک راهبرد بسیج

 
نیروي کار براي حل مسائل کشور دید. 

حال به ظرفیت 1.5 میلیارد دلاري منابع صندوق توسعه ملی بازگردیم. از این زاویه به موضوع نگاه کنیم که با همکاري بانک ها، 12
هزار میلیارد تومان در قالب تسهیلات می توانیم براي رفع نیازهاي کشور تخصیص دهیم. اینجاست که در اولین قدم، مسئله اولویت
ها خود را نشان می دهد؛ چه، منابع ما نامحدود نیست و باید تسهیلات مذکور را به اصلی ترین و فوري ترین نیازها اختصاص دهیم.
یعنی باید به واسطه تسهیلات، نیروي کار را به سمت نقاط مشخصی که اولویت و فوریت دارند، حرکت دهیم. طبیعتا در شرایط کنونی
که تامین ارز براي واردات دچار اخلال شده است، مسئله اولویت دار کشور، تولید داخلی اقلام اساسی وارداتی و در راس آنها
محصولات کشاورزي است. باید نیروي کار کشور را از طریق مشوق هاي گوناگون از جمله تسهیلات مالی، براي تولید اقلام کشاورزي
مورد نیاز بسیج کرد. باید بازیگران کلیدي که می توانند در این فرآیند نقش ایفا کنند شناسایی شوند، سهم آنها در حل مسئله معین
شود، به تناسب نقشی که به عهده می گیرند تسهیلات به آنها تخصیص یابد، تکالیفشان مشخص شود و بر فرآیند پیشرفت کارشان به



دقت نظارت شود. براساس یک برآورد معتبر، خودکفایی در محصولات کشاورزي نه تنها ما را از صرف سالانه 12 میلیارد دلار ارز براي

 
واردات اقلام کشاورزي بی نیاز خواهد کرد، بلکه 2.5 میلیون شغل پایدار نیز ایجاد خواهد شد. 

کشور ما نیاز به تحول دارد. به تعبیر رهبر حکیم انقلاب، «تحوّل این است که شما براي پرداختن به اصول، انجام مأموریّت ها و
رسیدن به آرمان ها، شیوه ها و روش هاي ابتکاري و مؤثّر و نو و داراي تأثیر فراوان را ابداع کنید، ایجاد کنید و از این شیوه ها استفاده
کنید؛ عیوب و خلأها و نقصهایی را هم که در گذشته داشته است، برطرف کنید». ما باید از وابستگی به مسیرهاي غلط رها شویم و
این رهایی صرفا با بیشتر کار کردن ممکن نیست؛ باید کارهایی متفاوت از گذشته انجام داد. این تحول، صرفا از عهده یک «دولت

 
جوان انقلابی» برمی آید. 

انتهاي پیام/



فرماندار جدید شهرستان رودسر معارفه شد | زارع: ضرورت صیانت از اشتغال

موجود

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/20

استاندار گیلان بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي تولیدي و لزوم تسهیل سرمایه گذاري
و انجام اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با

جدیت استمرار یابد. The post فرماندار جدید شهرستان رودسر معارفه شد | زارع: ضرورت ...

 
 

استاندار گیلان بر ضرورت صیانت از اشتغال موجود و اهتمام به رونق فعالیت واحدهاي تولیدي و لزوم تسهیل سرمایه گذاري و انجام
اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید تاکید کرد و گفت: حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی با جدیت استمرار یابد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، ارسلان زارع در جلسه شوراي اداري رودسر که با موضوع تکریم و معارفه فرمانداران قدیم و
جدید این شهرستان برگزار شد، با تسلیت روزهاي پایانی ماه صفر و قدردانی از مردم براي برگزاري مراسم سوگواري با رعایت توصیه
هاي بهداشتی به قرارداشتن در آستانه سالروز رحلت جانگداز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی (ع) اشاره و اظهار کرد:
سیره رسول گرامی اسلام (ص) و اخلاق، سلوك، شجاعت و شهامتی که در قرآن ذکر آن به میان آمده؛ در زندگی امام حسن مجتبی

 
(ع) مشاهده می شود و همه اینها، درس آموز است. 

وي قرآن را کتابی مبارك و سراسر خیر و برکت براي جامعه انسانی دانست و افزود: نگاه به قرآن عبادت به شمار می رود و گرچه
حفظ آن نیز ثواب بسیاري دارد، اما در عین حال  آنچه مهم است اینکه باید از قرآن تبعیت، آیات آن را در زندگی  و جامعه مشاهده

 
کنیم و آن زمان است که مورد رحمت خداوند قرار می گیریم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با گرامیداشت بیستم مهرماه روز بزرگداشت خواجه حافظ شیرازي، شاعري که کلامش برگرفته از وحی

 
است، گفت: پیش از آنکه این شاعر پرآوازه به عنوان حافظ ملقب شود، با مصحف شریف مانوس بود و به دیگران نیز تعلیم می داد. 

وي در ادامه سخنانش با اشاره به تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان ملت ایران افزود: اطمینان دارم این نبرد نیز همچون نمونه هاي
پیشین با پیروزي ملت ایران به پایان می رسد اما مقاومت و ایستادگی ستودنی و مثال زدنی مردم در برابر دشمنی هاي استکبار

 
جهانی باردیگر در تاریخ ماندگار شد. 

استاندار گیلان حضور در جبهه جنگ تحمیلی اقتصادي را روز مقاومت و ایستادگی عنوان و در این مسیر نقش فعالان عرصه هاي



تولیدي و نیز روستاییان را بسیار ارزشمند دانست و گفت: زندگی ملت ایران با شرایط سختی مواجه است، اما با روحیه بلند و قامتی

 
استوار در برابر توطئه ها ایستاده اند. 

وي با بیان اینکه علاوه بر حفظ وحدت و انسجام، جهاد اقتصادي می تواند جبهه ما را در مقابل صف آرایی دشمنان بیش از پیش،
تقویت کند، افزود: باید فعالیت در بخش هاي اقتصادي را با جدیت و اهتمام دنبال کرده و نسبت به تسهیل امور این حوزه، اقدامات

 
عملی انجام دهیم. 

دکتر زارع خاطرنشان کرد: تحقق راهبرد اقتصاد مقاومتی و شعار امسال که به عنوان جهش تولید نامگذاري شده، فراتر از فعالیت هاي

 
معمول، کار و تلاش مضاعف در چارچوب برنامه ریزي هاي عملیاتی را می طلبد. 

وي ادامه داد: اینکه گفته می شود با وجود فشارها و تحریم هاي ظالمانه، اقتصاد کشور همچنان سرپاست؛ بمعناي نبود مشکل در این

 
بخش نیست بلکه بمعناي آنست که با وجود بسیاري از دشواري ها ، واحدهاي تولیدي و صنعتی به فعالیت خود ادامه می دهند. 

نماینده عالی دولت در گیلان با تاکید بر اینکه از اشتغال موجود باید صیانت و فعالیت هاي واحدهاي تولیدي با قوت استمرار یابد،
تصریح کرد: تعطیلی هر بخش تولیدي، بمعناي ایجاد خلل در فرآیند جهاد اقتصادي، از بین رفتن فرصت هاي شغلی و آسیب زننده به

 
برنامه هاي توسعه اي استان است که به هیچ وجه، آن را نمی پذیرم. 

وي بر لزوم اهتمام تمامی مدیران براي تسهیل سرمایه گذاري و اقدامات عملی در جهت رفع موانع پیش روي تولید و تولیدگران تاکید
و تصریح کرد: در کنار اهمیت تأمین منابع مالی، شناسایی و رفع موانع اداري و ساز و کارهاي دست و پاگیر پیش روي بخش تولید ،

 
اهمیت دارد و در چنین شرایطی مسیر تحرك و جهش براي تولید هموار می شود. 

استاندار گیلان موضوع تولید و تامین امنیت غذایی جامعه را بسیار مهم دانست و گفت: در شرایط جنگ اقتصادي علیه مردم ایران

 
تامین امنیت غذایی با افزایش تولید و خودکفایی در تامین نیازمندي هاي کشور میسر می شود. 

وي فعالیت هاي کشاورزي را یکی از مولفه هاي اصلی اقتصاد کشور به ویژه گیلان عنوان و خاطرنشان کرد: در این میان، شهرستان

 
رودسر با توجه به فراهم بودن شرایط طبیعی و منابع انسانی، نقش بیشتري در این فرآیند دارد. 

زارع تصریح کرد: لازم است با توجه به تنوع منحصربفرد تولیدات کشاورزي و باغی در رودسر و نیز ظرفیت هاي این شهرستان در

 
بخش هاي منابع طبیعی، آبزي پروري و گردشگري، استفاده اي بهینه از این ظرفیت ها صورت گیرد. 

وي بر ضرورت اجراي کامل طرح یکپارچه سازي و نوسازي اراضی کشاورزي در جهت افزایش تولید و همچنین توسعه آبیاري تحت
فشار مزارع برنج و چاي تاکید کرد و گفت: با توجه به تولید حدود 85 درصد محصول فندق کشور در گیلان و جایگاه خوب رودسر در
تولید این محصول و دیگر تولیدات گیاهی ازجمله گل گاوزبان، باید آموزش باغداران با برنامه ریزي هاي مدون ترویج و در خصوص به

 
نژادي باغات فندق اقدام شود چراکه به زعم کارشناسان؛ جوان سازي باغات در افزایش تولید این محصول موثر است. 

نماینده عالی دولت در گیلان توجه به صنایع تبدیلی و فرآوري محصولات از طریق ارائه تسهیلات را گام اثرگذاري در توسعه اشتغال
این بخش دانست و افزود: باید با برنامه ریزي مدون در این خصوص علاوه بر مصارف خشکباري، از این محصول ارزشمند در

 
محصولات بهداشتی و دارویی نیز استفاده شود. 



وي با بیان اینکه پروژه هاي عمرانی و زیرساختی مناسبی در رودسر در دست تکمیل است، به بازدید از روند عملیات اجرایی ساخت

 
سد مخزنی پلرود در اوایل خردادماه امسال همراه با رئیس سازمان برنامه و بودجه اشاره کرد و 

گفت: این سد یکی از طرح هاي بزرگ تامین آب استان است که علاوه بر تامین آب باغ هاي چاي، نیاز آب شرب هشت شهر شرق

 
گیلان را هم برطرف می سازد. 

استاندار گیلان ادامه داد: پیگیري هایی در سطح ملی براي تکمیل سد پلرود انجام داده ام و انتظار دارم دستگاه هاي استانی نیز

 
اهتمام کافی براي تکمیل آن داشته باشند. 

وي با تاکید بر توجه به توسعه مسیرهاي ارتباطی رودسر و بهسازي و آسفالت راه هاي روستایی، اظهار داشت: موضوع حراست از

 
اراضی کشاورزي و منابع طبیعی از مواردي است که پیوسته در جلسه هاي مختلف بر آن تأکید دارم. 

زارع خاطرنشان کرد: در کنار اهمیت حفظ مزیت هاي طبیعی استان که پیوند تنگاتنگی با وضعیت اشتغال و معیشت ساکنان آن
دارد؛ بروز حوادث و بلایایی طبیعی که رودسر نیز از آنها بی نصیب نبوده، به سبب دست اندازي هاي بشري به محیط زیست است که

 
باید از آن جلوگیري شود. 

اجراي سیاست ها و برنامه هاي دولت تدبیر و امید همراه با تلاش مضاعف براي حفظ آرامش اجتماعی و بهبود شاخص هاي امنیتی

 
همراه با تکریم مردم از توصیه هاي استاندار به فرماندار جدید شهرستان بود. 

در پایان این جلسه با قدردانی از تلاش هاي حسین اسماعیل پور در دوران تصدي فرمانداري رودسر، محمدمهدي مظفري به عنوان

 
فرماندار جدید این شهرستان معرفی شد. 

 
تصاویر: ابوالفضل شکري 

 
   



 
   

  



بانک ملت در طرح هاي توسعه چادرملو مشارکت و سرمایه گذاري می کند

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/20

پایگاه خبري معدن نیوز -مدیر عامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از
واحدهاي فولادي در مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت،

آمادگی کامل بانک ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را ...

نوشته شده توسط: یکشنبه 20 مهر 1399 - 11:44:06 12 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -مدیر عامل بانک ملت صبح
امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از
واحدهاي فولادي در مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با
مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این
شرکت، آمادگی کامل بانک ملت براي مشارکت و سرمایه گذاري

 
در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، مدیر عامل بانک ملت صبح امروز به همراه مدیران و کارشناسان این بانک پس از بازدید از واحدهاي فولادي در
مجتمع صنعتی چادرملو در نشست با مدیرعامل چادرملو و آگاهی یافتن از طرح هاي توسعه این شرکت، آمادگی کامل بانک ملت

 
براي مشارکت و سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه بخش چادرملو را اعلام کرد. 

بر اساس همین گزارش بیگدلی مدیر عامل بانک ملت با اظهار خرسندي از وجود چنین شرکت هاي موفق در امر تولید و توسعه کشور
گفت: رشد و توسعه اقتصادي نیازمند برنامه ریزي، همت و سرمایه گذاري شجاعانه است که خوشبختانه در مدیریت چادرملو بطور
چشمگیري مشاهده می شود، به همین دلیل بانک ملت نیز با تمام توان تمایل خود را براي مشارکت در سرمایه گذاري در طرح هاي

 
آتی چادرملو اعلام می کند. 

ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره چادرملو نیز با بیان نقش و جایگاه چادرملو در توسعه اقتصادي کشور با ایجاد واحدهاي
تولیدي، اشتغال زایی و ارز آوري افزود: ما افتخار می کنیم که گامهاي عملی در جهت رونق تولید و امید آفر ینی در جامعه بر میداریم

و از هر گونه حمایت سرمایه گذاران به ویژه بانکها استقبال می کنیم.



چرا پیام رسان هاي داخلی محبوب نیستند؟

منبع: ایرناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/20

تهران- ایرنا- مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت گفت: علت عدم رشد پیام رسان هاي بومی، موارد زیرساختی نیست.
مشکل اصلی، نبود خدمت بر بستر پیام رسان هاست که مانع از جذب کاربران می شود.

 تهران- ایرنا- مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت گفت:
علت عدم رشد پیام رسان هاي بومی، موارد زیرساختی نیست. مشکل اصلی، نبود خدمت بر بستر پیام رسان هاست که مانع از جذب

 
کاربران می شود. 

«حمید فتاحی» روز یکشنبه در گفت وگوي اختصاصی با ایرنا با اعلام خبر آغاز فاز دوم حمایت از پیام رسان ها، به سوالاتی که درباره
چرایی موانع پیش روي استفاده از پیام رسان هاي بومی مطرح است، پاسخ داد. او معتقد است مسئله اصلی در عدم رشد پیام رسان

 
ها مربوط به موارد زیرساختی نیست. مشکل اصلی نبود خدمت بر بستر پیام رسان هاست که مانع از جذب کاربران می شود. 

معاون وزیر ارتباطات معتقد است: «سند مصوب شوراي عالی فضاي مجازي، در خصوص حمایت از پیام رسان هاي داخلی براي همه
دستگاه ها تکالیفی را تعیین کرده است. اما فارغ از این که هر دستگاهی به چه میزان به تکالیف خود عمل کرده، همه انتظارات از

 
وزارت ارتباطات است.» 

حدود پنج سال از آغاز حمایت هاي دولت از پیام رسان ها می گذرد. در مقطعی با فیلتر شدن تلگرام هم اقبالی نصیب پیام رسان ها

 
نشد. ما حتماً باید پیام رسان بومی داشته باشیم؟ حتی اگر توانایی ارائه این خدمت از سوي تولیدکنندگان وجود نداشته باشد؟ 

داشتن پیام رسان بومی موضوع مهمی است. اشتغال، اقتصاد، جریان داده و آورده هاي دانشی که در این حوزه وجود دارد بسیار حائز
اهمیت است. با آغاز حمایت از پیام رسان هاي بومی، رشد پیام رسان ها تقریباً 10 برابر شده است. آن ها در ابتداي سال 96 حدود
یک و نیم میلیون کاربر داشتند که این عدد اکنون مجموعاً به بیش از 20 میلیون کاربر رسیده است. آمار نشان می دهد حرکت روبه
جلو بوده و در حوزه پیام رسان اتفاقات خوبی رخ داده است؛ اما متأسفانه گاهی نگاه به این شکل است که این پیام رسان ها رشد

 
نکرده اند. رشد این ها حتماً باید یک رشد طبیعی باشد و تنها در آن صورت است که می توانند به موفقیت برسند. 



 
صاحبان پیام رسان ها براي رشد خود چه کرده اند؟ 

مسائلی مانند نرم افزار، معماري پیام رسان و دانشی که براي توسعه آن وجود دارد، بر عهده صاحبان پلتفرم است. واقعاً این طور
نیست که بگوییم یک عده آمده اند رانت گرفته اند و کاري نکرده اند. آن ها براي این کار تلاش کرده اند؛ برخی موفق نبودند و ترجیح
شان این بود که کار را ادامه ندهند. برخی نیز با چنگ و دندان ادامه می دهند و برنامه و نگاه شان کاملا روبه جلو است. تجربه هم
نشان داده که نگاه شان انحصاري و رانتی نیست. همیشه دنبال رقابت هستند و بارها بیان کرده اند که رقابت می تواند به برنده شدن

 
آن ها منجر شود. 

با توجه به این که مردم اطلاعات هویتی و آدرس خود را به سادگی در اختیار پلتفرم هاي حمل ونقل اینترنتی و فرشگاه هاي اینترنتی
قرار می دهند و این پلتفرم ها رشد خوبی در کشور داشته اند، اما براي استفاده از پیام رسان بومی همیشه گارد وجود دارد. دلیلش

 
چیست؟ 

تولیدکنندگان پیام رسان ها شاخ و دم ندارند. همان بچه هایی هستند که در بخش هاي دیگر هم کار می کنند. علت اصلی عدم

 
استقبال از آن ها همین است که خدمتی ارائه نمی دهد. 

چهار سال از حمایت هاي دولت گذشته و هنوز نتوانسته اند کاربر قابل توجهی جلب کنند. آخرین آماري که ارائه شد مربوط به سال
97 است که اعلام کردید این ها 15 میلیون کاربر دارند. دو سال از آن روزها گذشته و تعداد کاربران شاید بنا به گفته شما تنها 5

 
میلیون افزایش داشته است. این پیشرفت خوبی است؟ 

در این مدت بیشترین تمرکز آن ها روي پایداري سرویس هایشان و نگه داشتن کاربرانی بوده که در این مدت جذب کرده بودند. البته

 
یکی از عوامل اصلی عدم جذب انبوه مخاطبان جدید، عدم ارائه خدمات جذاب جدید براي کاربران است. 

 
اشکالی دارد اگر نتوانیم پیام رسان بومی داشته باشیم؟ 

استفاده حداکثري از منافع و مزایاي فناوري اطلاعات جزو سیاست گذاري هاي فضاي مجازي کشور این است. موضوعاتی مانند آورده
اقتصادي که پشت پلتفرم هایی مانند دیجی کالا، اسنپ، تپسی وجود دارد در این زمینه بسیار موثر است. فرض کنید این ها نبودند و
یک پلتفرم خارجی ارائه خدمات می داد، تمام آورده هاي اقتصادي به آن سمت می رفت. موضوع مهم اشتغال و توسعه دانش فناوري

 
اطلاعات از موضوعات مهم دیگر در زمینه است. 

در حوزه پیام رسان ها بحث صیانت از حقوق و حریم خصوصی موضوعات مهمی است که باید به آن توجه شود. براي این مسئله حتی
لایحه نیز به دولت داده ایم و منتظر تصویب هستیم. علاوه بر آن اگر همه مراکز مانند ثبت احوال و بانک مرکزي امکان ارائه خدمات
شان را بر بستر پیام رسان ها فراهم کنند آن ها می توانند خدمات بهتري ارائه کنند به موفقیت برسند. رشد پیام رسان قطعات پازلی

 
دارد که باید به یکدیگر متصل شوند وگرنه اتفاق نمی افتد. 

ما در تمام جلساتی که در حوزه پیام رسان ها مطرح شده، به صداوسیما انتقاد کرده ایم که به سادگی پلتفرم خارجی را ترویج و تبلیغ
می کند اما پلتفرم داخلی را شامل هزار قانون تجاري می داند و جلوي آن را می گیرد. در صورتی که تبلیغ تلویزیونی بسیار مؤثر

 
است. 



البته سیاست گذاري ابتدایی در حوزه پیام رسان هم غلط بوده است. در ذهن برخی الآن پیام رسان بومی را معادل فیلتر پلتفرم
خارجی می دانند که همین مسئله به آن ضرر زده است. هم زمانی فیلتر تلگرام با ارائه پیام رسان بومی، این مسئله را در ذهن برخی

 
از کاربران به یک مانع تبدیل کرد. البته سو استفاده و پررنگ کردن این مسئله هم در آن زمان طبیعی نبود. 

به گفته صاحبان پلتفرم هاي پیام رسان داخلی، این مسئله به آن ها ضربه زد و جلوي رشد طبیعی شان را گرفت. شاید اگر این هم
زمانی رخ نمی داد، اکنون پیام رسان ها نیز مانند دیگر پلتفرم ها کاملاً در بین کاربران جاافتاده بودند. نکته مهم دیگر این است که با

 
قوانین دست و پاگیر 100 سال قبل حوزه تجارت، نمی توان انتظار داشت پیام رسان ها پیشرفت کنند. 

 
همچنان به رشد پیام رسان ها امیدوار هستید؟ 

رشد آن ها امکان پذیر و شدنی است. البته به این بستگی دارد که هرکدام از صاحبان نقش ها که در سند سال 96 شوراي عالی

 
فضاي مجازي وظایف آن ها تبیین شده پاي کار بیایند و تنها به دنبال سهم خواهی و منافع نباشند. 

 
چرا هیچ وقت از بقیه نهادها صحبت نمی شود و تمامی انتقادات براي عدم رشد پیام رسان ها متوجه وزارت ارتباط است؟ 

شاید دیوار وزارت ارتباطات کوتاه است. شاید موضوعات سیاسی دخیل باشد؛ شاید علت این باشد که چون مجري اصلی زیرساخت
فنی و شبکه اي فضاي مجازي، وزارت ارتباطات است همه از این دستگاه انتظار دارند یک تنه مسئله پیشرفت پیام رسان ها را رقم

 
بزند؛ اما بازهم تاکید می کنم مسئله امروز پیام رسان ها زیرساخت نیست. 

در کشور ما خدمات چند ده میلیونی میزبانی (هاست) می شود و بدون مشکل جریان پیدا می کند. خدمات مهم مانند بانکی با

 
سرعت انجام می شود و این نشان می دهد زیرساخت کشور مشکلی ندارد. 

 
حمایت از پیام رسان هاي بومی از چه زمانی آغاز شد؟ 

در سند تبیین الزامات شبکه ملی اطلاعات که سال 95 ابلاغ شد، عبارتی تحت عنوان «خدمات پایه شبکه ملی اطلاعات» وجود دارد.
درست است که این خدمات در لایه زیرساخت نیست اما بین لایه خدمات و لایه زیرساخت نقش ایفا می کند. منظور از خدمات پایه،
خدماتی است که به صورت گسترده، سراسري و در سطح کلیه کاربران فضاي مجازي خدمت ارائه می دهد و با لایه زیرساخت

 
پیوستگی دارد. 

بر اساس سند تبیین، هر نهادي مجري زیرساخت باشد، باید تا حدودي شرایط لازم براي رشد خدمات پایه را هم فراهم کند. خدماتی

 
مانند موتورهاي جستجو، نقشه، پیام رسان و رایانامه که در سطح کل کاربران در سطح فضاي مجازي مورد استفاده قرار می گیرد. 

جنس و خاصیت پیام رسان ها نیز به نحوي بود که بیش از موضوعات دیگر مورد توجه قرار گرفت. به همین دلیل در سال 96 سند
دیگري به نام «سند سیاست ها و اقدامات حمایت از پیام رسان هاي داخلی» در شوراي عالی فضاي مجازي مصوب شد که دستور
رسیدگی خاص به پیام رسان ها را می داد. در آن سند براي هر یک از دستگاه ها و بخش هاي حاکمیتی و دولتی، وظایفی مشخص

 
شده که به فراخور مسئولیت خود در قبال پیام رسان ها تکالیفی را انجام بدهند. 



 
 

 
کدام بخش ها در این سند مسئولیت دارند؟ 

وزارت ارتباطات در حوزه تأمین زیرساخت ها، وزارت ارشاد در حوزه تولید و تأمین محتوا، صداوسیما در حوزه ترویج، تبلیغات و

 
موضوعات تجاري. بحث هاي حریم خصوصی و صیانت از داده هاي کاربران نیز بر عهده قوه قضائیه گذاشته شده است. 

 
وزارت ارتباطات در فاز اول چه کرد؟ 

پس از برگزاري جلسات کارشناسی در مرکز ملی فضاي مجازي، تبیین شد که فضاي هم مکانی، ارتباطات موردنیاز براي اتصال به
شبکه داخل کشور، پهناي باند موردنظر، یک سوم شدن تعرفه و ارائه وام 5 میلیارد تومانی توسط وزارت ارتباطات به پیام رسان ها

 
ارائه شود. 

 
تمامی دستگاه ها مسئولیت هاي خود در فاز نخست را به نتیجه رساندند؟ 

راجع به سایرین قضاوت نمی کنم و مرکز ملی فضاي مجازي باید در این خصوص تصمیم گیري کند اما کارهایی که وزارت ارتباطات

 
باید در چارچوب سند انجام می داد تا حد خوبی به نتیجه رسیده است. 

 
فاز دوم حمایت ها از چه زمانی آغاز شد؟ 

آذرماه گذشته کار تدوین سند «معماري و طرح کلان شبکه ملی اطلاعات» که مکمل سند «تبیین الزامات» است آغاز و ماه گذشته
نیز سند مصوب شوراي عالی فضاي مجازي ابلاغ شد. در این سند تاکید شده که موضوع حمایت هاي زیرساختی از خدمات پایه کاملاً

 
بر عهده وزارت ارتباطات است. 

نظرمان این بود که مشکل عمده پیام رسان ها، سرور، سخت افزار و پهناي باند نیست؛ مشکل عمده خدمتی است که باید در این پیام
رسان ها ارائه شود تا به جذب کاربر منجر شود. همان طور که در این سال ها تاکسی و فروشگاه هاي اینترنتی با ارائه خدمت توانستند

 
به موفقیت برسند. 

از نظر وزارت ارتباطات اگر پیام رسان ها خدمت خوبی ارائه دهند، فارغ از این که چند سرور دارند و سخت افزارشان چیست، می
توانند با جذب کاربر، چرخه حیات خود را به جریان بیندازند و پس ازآن موضوعات فنی را پوشش دهند. ما معتقد هستیم که بخش



خصوصی باید با رغبت به این موضوع ورود کند و با ارائه خدمت مناسب به کاربر، شرایط حضور در فضاي مجازي کشو را براي خود

 
فراهم کند. 

 
در فاز نخست به چند پیام رسان خدمات دادید؟ 

در ابتدا هفت پیام رسان از سوي مرکز ملی فضاي مجازي براي دریافت حمایت از وزارت ارتباطات معرفی شدند. پس از ارزیابی مرکز

 
ملی فضاي مجازي، با توجه به میزان تولید ترافیک و جذب کاربر قرار شد سه پیام رسان مورد حمایت هاي ویژه تري قرار بگیرند. 

 
آغاز فاز دوم تا الآن به چه صورت پیش رفته است؟ 

اختلاف نظرها بین مرکز ملی فضاي مجازي و صاحبان پلتفرم ها براي ادامه حمایت زیاد بود و بعضاً ارزیابی صورت گرفته را قبول
نداشتند. البته طبیعی است که هر فردي فکر کند خدمت خوب و مناسبی را ارائه داده و باید شامل حمایت هاي بعدي شود؛ اما
درنهایت به ما اعلام شد که فاز دوم حمایت ها را با سه پیام رسان همراه با یکسري وظایف که از سند اول بر عهده مان بود ادامه
دهیم. مهم ترین گامی که باید در این بین برمی داشتیم توسعه مرکز داده مادر شبکه ملی اطلاعات براي خدمت دهی به پیام رسان

 
ها، موتور جستجو، رایانامه و نقشه بود. 

 
دیگر بحث حمایت مالی مطرح نیست؟ 

خیر. در فاز دوم بحث تأمین مالی بر عهده حاکمیت نیست. در این فاز امکانات مرکز داده و سرور در اختیارشان قرار می دهیم. ایجاد
بستر زیرساختی براي شکل گیري خدمات پایه براي جریان پیدا کردن پیام رسان ها است و زمانی که بتوانند به مدل اقتصادي برسند

 
و به درستی شکل بگیرد، از مجموعه جدا می شوند تا این امکانات در اختیار پلتفرم هاي دیگر قرار بگیرد. 

 
ممکن است پیام رسان هاي دیگري به این فاز اضافه شوند؟ 

 
اسامی از سوي مرکز ملی فضاي مجازي به وزارت ارتباطات ارائه می شود. 

 
علاوه بر در اختیار گذاشتن سرور و استفاده از تجهیزات مرکز داده مادر شبکه ملی، چه حمایت دیگري صورت می گیرد؟ 

پرداخت سهم درآمدي به تولیدکننده محتوا براي اولین مرتبه است که صورت می گیرد. این کار باعث می شود رغبت تولیدکننده
براي بالا بردن سهم ترافیک خود بیشتر شود. اتصال به شبکه ارتباطی کشور براي ارائه خدمات بهتر نیز از کارهایی است که در فاز

 
دوم انجام شده تا نظر کاربر براي استفاده از پیام رسان بومی را جلب کند. 

 
شما در ازاي وام و تسهیلاتی که به پیام رسان ها ارائه می کنید از آن ها گزارش عملکرد می خواهید؟ 

ارزیابی و نظارت بر اجراي مصوبات شوراي عالی فضاي مجازي توسط مرکز ملی فضاي مجازي انجام می شود. ما مسئول ارائه گزارش
از میزان ترافیک تولیدي و پهناي باند مصرفی پیام رسان ها هستیم. تصمیم براي ادامه حمایت و این که پیشرفتی حاصل شده بر

 
عهده مرکز ملی فضاي مجازي است. 



 
برچسب ها 

 
- صدا و سیما 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- حمید فتاحی 

 
- شبکه ملی اطلاعات 

 
- پرسش از خبر 

 
- تلگرام 

 
- اسنپ 

 
- قوه قضاییه 

- پیامرسان هاي بومی



مشکل متناسب سازي حقوق بازنشستگان در مشاغل سخت برطرف شد

منبع: شعار سالشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/20

شعار سال: علی اصغر بیات با اشاره به اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون نفر از بازنشستگان و مستمري بگیران
تأمین اجتماعی که با احتساب افراد خانواده خود بیش از 7 میلیون نفر را شامل می شوند چشم امیدشان به عزم و اراده

مدیران و مسئولان کشور است، اظهار داشت: شرایط خاص و تحریمی کشور بیشترین صدمه ...

شعار سال: علی اصغر بیات با اشاره به اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون نفر از بازنشستگان و مستمري بگیران
تأمین اجتماعی که با احتساب افراد خانواده خود بیش از 7 میلیون نفر را شامل می شوند چشم امیدشان به عزم و اراده مدیران و
مسئولان کشور است، اظهار داشت: شرایط خاص و تحریمی کشور بیشترین صدمه را متوجه اقشار آسیب پذیر، دهک هاي پایین
جامعه و داراي درآمد هاي ناچیز که هر روز فشار افزایش قیمت ها و هزینه هاي ضروري زندگی را با گوشت و پوست و استخوان خود

 
لمس می کنند، کرده است که اتفاقاً درصد قابل توجهی از این قشر در میان بازنشستگان و مستمري بگیران ما هستند. 

وي با اشاره به اینکه حدود 65 درصد از بازنشستگان و مستمري بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی حداقل بگیر هستند
افزود: به همین دلیل بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین اجتماعی باید در کانون توجه همه مدیران و مسئولان عالی کشور از جمله

 
مجلس و دولت باشند. 

وي به متناسب سازي حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی اشاره کرد و گفت: اجراي قانون متناسب سازي حقوق اقدام بزرگی بود که با

 
زحمت و دلسوزي و شجاعت بسیاري از افراد انجام شد و هرچه از تلاش و زحمات آن ها بگوییم باز هم حق مطلب ادا نخواهد شد. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی ادامه داد: اگر در این برهه حساسی که به لحاظ تحریم هاي
ظالمانه، محدودیت منابع و اعتبارات با مشکلات عدیده اي روبرو هستیم؛ متناسب سازي این مطالبه چندین ساله که در ادوار گذشته

 
تنها وعده هاي مختلفی از اجراي آن می شنیدیم محقق نمی شد، چه بر سر اوضاع معیشت و گذران زندگی این قشر می آمد؟ 

وي با تاکید بر اینکه متناسب سازي به قطع یقین شکاف درآمدي را کم و حس اعتماد و تکریم بازنشستگان و مستمري بگیران را احیا
کرد گفت: بر اساس بررسی هاي بعمل آمده این موضوع رضایتمندي بسیاري از بازنشستگان و مستمري بگیران را به همراه داشت. اما

 
هیچ کار بزرگی خالی از اشکال نیست. 

بیات در مورد اعتراض به همسان سازي در مشاغل سخت و زیان آور نیز گفت: در حوزه مشاغل سخت و زیان آور ایرادات و نارضایتی
هایی مطرح شد که با صعه صدر مدیران تأمین اجتماعی مورد پیگیري قرار گرفت و اخیراً نیز در جلسه اي که با سالاري مدیر عامل
تأمین اجتماعی داشتیم این موضوع مطرح و تصمیمات خوبی گرفته شد. بطوریکه فرمول متناسب سازي بر اساس چهار سی ام میزان

 
سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور ضربدر تعداد کل سنواتی که 4 یا 8 درصد پرداخت شده است لحاظ خواهد شد. 

وي به مورد مهم دیگري که مورد موافقت مدیر عامل تأمین اجتماعی قرار گرفته اشاره کرد و اظهار داشت: همچنین قرار شد مبلغ
پرداختی در خصوص متناسب سازي که شامل مبلغ متناسب سازي، ضریب ترغیب و تفاوت تطبیق می شود به صورت تجمیعی در

 
آیتم پایه حقوق فیش حقوقی بازنشستگان و مستمري بگیران در نظر گرفته شود. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی گفت: به عنوان بزرگترین تشکل بازنشستگی کشور علاوه بر
اینکه مطالبه گر انتظارات و درخواست هاي قانونی اقشار بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی در حوزه هاي مختلف هستیم،
بلکه کلیه امور و تحولات کلان کشور را نیز که به نوعی مرتبط با این جامعه است رصد و پیگیري می کنیم و در طول این مدت ما با

 
تمام توان پیگیر نگرانی ها و دغدغه هاي بازنشستگان بوده ایم. 

وي ضمن تشکر از همکاري مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی و مدیران سازمان افزود: متأسفانه در موضوع متناسب سازي برخی از
جهت گیري ها و اظهار نظر ها از دایره انصاف خارج شد و هجمه ها و فضاسازي هایی علیه کانون عالی و سازمان تأمین اجتماعی



انجام شد. باید به یاد بیاوریم سال هاي سال این موضوع در حد شکواییه و سخنرانی و وعده هاي رنگارنگ باقی ماند و همه به نوعی از

 
اجراي آن شانه خالی می کردند. حال که این آرزوي دیرینه برآورده شده نباید به دنبال حاشیه باشیم. 

بیات تاکید کرد: اگر این یکدلی و تعاملات مبتنی بر اعتماد و احترام که با مدیران سازمان تأمین اجتماعی داریم، وجود نداشت،
دلسردي و رنجش خاطر پدید می آمد، اما خوشبختانه این طور نیست. هر آنچه که در این مدت زمان کوتاه توفیق اجراي آن حاصل
شده از جمله پرداخت بدهی هاي سهم دولت به سازمان تأمین اجتماعی، پرداخت بدهی هاي سازمان به مراکز درمانی طرف قرارداد و
احیاي اعتبار دفترچه هاي درمانی، اجراي قانون متناسب سازي، تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان به صورت غیر حضوري، 10 برابر
شدن تسهیلات بانکی در قالب وام هاي ضروري و ... در سایه تفاهم و تعامل کانون ها با سازمان تأمین اجتماعی به دست آمده است و
معتقدم هیچ عاملی نمی تواند به آن خدشه وارد کند. ما به عنوان خدمتگزار کوچک تک تک بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین
اجتماعی انتظارات و توقعات مهمی را از طرف این قشر که زندگی خود را وقف سازندگی و آبادانی کشور کرده اند، نمایندگی می

 
کنیم. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه دولتمردان نگذارند کام بازنشستگان با افزایش
بی رویه هزینه هاي زندگی و تورم افسارگسیخته تلخ شود گفت: تا فراهم کردن یک زندگی بدون دغدغه و امنیت خاطر بازنشستگان
در زمینه هاي درمانی، رفاهی و معیشتی فاصله بسیاري داریم به همین دلیل از مسئولان حوزه هاي مهم تصمیم گیر و تصمیم ساز

 
می خواهیم که بازنشستگان و مستمري بگیران را دریابند. 

وي ادامه داد: همچنین انتظار داریم در تصویب و اجراي طرح اخیر مجلس در زمینه تأمین کالا هاي اساسی و سایر طرح هاي
حمایتی اولویت بازنشستگان و مستمري بگیران را در نظر داشته باشند. صیانت از معاش، تهیه اقلام اولیه و ضروري زندگی و دریافت

 
خدمات درمانی مناسب حق بدیهی بازنشستگان و مستمري بگیران است. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري مهر، تاریخ انتشار خبر: 20 مهر 1399، کد خبر: 5044941،
www.mehrnews.com



حکومتی که به جا می بخشد و به جا اعدام می کند

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/20

شهداي ایران؛ یک کاربر فضاي مجازي در خصوص اشتغال مخالفان سیاسی در مشاغل دولتی در توییتر نوشت: سال 67 امام
دستور می دهد گروهک هاي عفو خورده را در مشاغل دولتی استخدام کنند و موسوي در جواب اجازه می گیرد در مشاغل معمولی

 
استخدام شوند نه مشاغل حساس! 

 
اشتغال مخالفین سیاسی در مشاغل دولتی! 

 
این مدل برخورد با مخالفین را کجا سراغ دارید؟ 

 
جمهوري اسلامی به جا می بخشد و به جا اعدام می کند... 

 
 





حضور 950 زندانی غیرعمد در زندان هاي فارس

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/20

در جلسه اي که با حضور مدیران کل صداوسیماي مرکز فارس و اداره کل زندان ها برگزار شد، مستندي درباره کارآفرینی
زندانیان آزادشده تولید می شود. در این جلسه رئیس سازمان بسیج حقوقدانان فارس و جمعی از فعالان و رئیس ستاد دیه استان

 
حضور داشتند. 

رئیس سازمان بسیج حقوقدانان فارس هدف از برگزاري این جلسه را هم افزایی سازمان بسیج حقوقدانان استان با سایر ارگان ها و
دستگاه هاي اجرایی و قضایی استان در راستاي اجراي منویات مقام معظم رهبري دانست. این مستند درباره زندانیانی که از زندان

 
آزاد شده اند و در زندان حرفه یا شغلی آموزش دیده اند و اکنون در این زمینه تعدادي را در کارگاه خود مشغول به کار کرده اند، 

 
ساخته می شود. 

در این جلسه همچنین مقرر شد، برنامه هایی در صداوسیماي مرکز فارس براي مشاوره هاي حقوقی به عموم مردم درنظر گرفته شود

 
تا حسب رهنمودهاي رئیس قوه قضاییه از کثرت ارجاع پرونده ها به محاکم قضایی با هدف پیشگیري از وقوع جرم جلوگیري شود. 

مدیرکل زندان هاي فارس نیز در این جلسه گفت: هم اکنون بیش از 950 زندانی جرایم غیرعمد در زندان هاي فارس وجود دارد که
می توان با پرداخت آن با کمک خیرین و ستاد دیه استان فارس و تخفیف بدهی آنان، گام مهمی در راستاي کاهش جمعیت جرایم
کیفري زندان ها برداشت. اسحاق ابراهیمی افزود: از این تعداد حدود 300 نفر بدهی کمتر از 50میلیون تومان دارند که با همت

 
خیرین باید تلاش کنیم زمینه آزادي آنان را تا پایان سال جاري فراهم کنیم. 

وي ادامه داد: برنامه هاي خوبی در زمینه هاي فرهنگی و قضایی در مجموعه زندان ها، توسط همکاران دلسوز زندان هاي استان انجام

 
شده است که قابلیت اطلاع رسانی دارد. 

گفتنی است سازمان بسیج حقوقدانان استان فارس تاکنون جلسات متعددي با سازمان ها و ارگان هاي استان برگزار کرده است و در
همین راستا مقرر شد به زودي تفاهم نامه اي بین سازمان هاي مذکور تنظیم و امضا شود.



ایجاد 752 فرصت شغلی براي مددجویان استان سمنان

منبع: ایسناشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/20

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52 درصد طرح
هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است.

محمد قوسی، قائم مقام کمیته امداد استان سمنان 20
مهرماه از پرداخت بیش از 28 میلیارد تومان تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال زایی براي ایجاد فرصت هاي شغلی
در شش ماهه نخست سال جاري خبر داد و اظهار کرد: این
تسهیلات از منابع بانکی، تسهیلات اشتغال روستایی،
صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و سایر منابع پرداخت

 
شده است. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت
شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52

 
درصد طرح هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است. 

وي با بیان اینکه 481 طرح از طرح هاي اشتغال اجراشده در 6 ماهه سال جاري از سوي مجریان مرد اجرایی شده خاطرنشان کرد: در

 
همین مدت 271 نفر از زنان با دریافت تسهیلات اشتغال زایی پا به عرصه کارآفرینی گذاشتند. 

قوسی از شکل گیري 359طرح اشتغال در رسته خدمات طی 6 ماه گذشته خبر داد و افزود: در نیمه نخست امسال 255 طرح در
حوزه دامپروري، 57طرح در بخش کشاورزي، 61 طرح اشتغالزایی در بخش هاي صنعتی و معدنی و 18 طرح نیز در بخشصنایع

 
دستی از سوي مددجویان اجرایی شده است. 

قائم مقام کمیته امداد استان همچنین از اجراي دو طرح شیلات از سوي مددجویان جویاي اشتغال استان خبر داد و خاطرنشان کرد:

 
به منظور موفقیت طرحهاي اشتغالزایی نظارت هاي سه تا پنج ساله از طرح هاي اشتغال در استان صورت می گیرد. 

وي از تلاش براي پایدارسازي طرح هاي اشتغال مددجویی از طریق نظارت مستمر خبر داد و گفت: در صورت نیاز با هدف کمک به

 
بازچرخانی و گسترش اشتغال و بکارگماري مددجویان استان، تسهیلات مجدد اشتغال زایی به صاحبان طرح ها پرداخت می شود. 

انتهاي پیام



ایجاد 752 فرصت شغلی در نیمه سال جاري در استان سمنان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/20

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52 درصد طرح
هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است.

به گزارش خبرگزاري بسیج از استان سمنان، محمد قوسی،
قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از پرداخت بیش از
28 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی
براي ایجاد فرصت هاي شغلی در شش ماهه نخست سال
جاري خبر داد و گفت: این تسهیلات از منابع بانکی،
تسهیلات اشتغال روستایی، صندوق قرض الحسنه امداد

 
ولایت و سایر منابع پرداخت شده است. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از ایجاد 752 فرصت
شغلی در شش ماهه سال جاري خبر داد و گفت: 52
درصد طرح هاي اشتغال معادل 392 طرح در مناطق

 
روستایی و 360 طرح در مناطق شهري ایجادشده است. 

وي 481 طرح هاي اشتغال اجراشده در شش ماهه سال جاري را مجریان مرد دانست و خاطرنشان کرد: 271 نفر از زنان با دریافت

 
تسهیلات اشتغال زایی پا به عرصه کارآفرینی گذاشتند. 

قوسی 359 طرح اشتغال در رسته خدمات، 255 طرح دامپروري، 57 طرح کشاورزي، صنعتی و معدنی 61، صنایع دستی 18 طرح و
دو طرح شیلات برشمرد و گفت: نظارت هاي سه تا پنج ساله به صورت مستمر بر طرح هاي اشتغال ایجادشده باهدف پایدارسازي اجرا

می شود و در شرایط نیاز تسهیلات مجدد اشتغال زایی براي بازچرخانی به چرخه تولید و گسترش کار پرداخت می شود. /ع



تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر شناور در کنارك/ اشتغال

1030 نفر در کارگاه هاي شناورسازي جنوب شرق کشور

منبع: عصر هامونشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/20

عباس آذرپیکان گفت: با موافقت کمیته صدور مجوز سازمان بنادر و دریانوردي، مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر
شناور در کنارك به مدت 2 سال تمدید شد.

عباس آذرپیکان، معاون فنی و مهندسی بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان در گفت و گو با عصرهامون بیان کرد: کنارك
داراي بنادر صیادي و کارگاه هاي کوچک و بزرگ ساخت و تعمیر شناور است که با هدف توسعه این صنعت کمیته صدور مجوز سازه
هاي دریایی سازمان بنادر و دریانوردي با تمدید مجوز بهره برداري یکی از کارگاه هاي ساخت و تعمیر شناور متعلق به شرکت

 
شناورسازي کنارك به مدت 2 سال موافقت کرد. 

وي در خصوص این فرآیند افزود: مدارك لازم پس از دریافت از طریق سامانه جامع مدیریت و نظارت بر سواحل کشور به آدرس
sm.pmo.ir در کمیته صدور مجوز سازه هاي دریایی سازمان با حضور کلیه اعضاي کمیته مذکور از دیدگاه فنی و مهندسی،
مهندسی سواحل و شناورسازي مورد بررسی کارشناسی قرار گرفت و در نهایت، با تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر

 
شناور به مدت 2 سال موافقت شد. 

آذرپیکان با اشاره به اهمیت این کارگاه ها در معیشت جوامع محلی، پایداري توسعه و صنعت بومی و غناي فرهنگی، تصریح کرد:
صدور مجوز بهره برداري این واحد کارگاهی، ضمن ایجاد اشتغال مستقیم و پایدار براي 30 نفر، زمینه اشتغال غیر مستقیم بیش از

 
هزار نفر در منطقه را فراهم کرده است. 

انتهاي پیام/



1727 جواز تاسیس صنعتی در یزد صادر شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/20

یزدـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد از صدور هزار و 727 جواز تاسیس واحد صنعتی طی سال جاري در
استان یزد خبر داد.

یزدـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد از
صدور هزار و 727 جواز تاسیس واحد صنعتی طی سال

 
جاري در استان یزد خبر داد. 

محمدرضا علمدار یزدي در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره
به صدور هزار و 727 جواز تاسیس صنعتی طی سال جاري
در استان یزد اظهار داشت: میزان سرمایه گذاري پیش
بینی شده براي اجراي این طرح ها، بالغ بر 204 هزار و

 
471 فقره برآورد شده است. 

وي عنوان کرد: تعداد مجوزهاي طرح هاي صنعتی صادره استان طی این مدت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از لحاظ تعداد 29

 
درصد و پیش بینی سرمایه گذاري، 283 درصد رشد را نشان می دهد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد افزود: اشتغال مجوزهاي صنعتی صادره در این مدت 32 هزار و 726 نفر پیش بینی

 
شده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 45 درصدي داشته است. 

محمدرضا علمدار یزدي در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به صدور هزار و 727 جواز تاسیس صنعتی طی سال جاري در استان یزد

 
اظهار داشت: میزان سرمایه گذاري پیش بینی شده براي اجراي این طرح ها، بالغ بر 204 هزار و 471 فقره برآورد شده است. 

وي عنوان کرد: تعداد مجوزهاي طرح هاي صنعتی صادره استان طی این مدت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از لحاظ تعداد 29

 
درصد و پیش بینی سرمایه گذاري، 283 درصد رشد را نشان می دهد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد افزود: اشتغال مجوزهاي صنعتی صادره در این مدت 32 هزار و 726 نفر پیش بینی
شده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 45 درصدي داشته است.



تحقق 83 درصدي طرح هاي عمرانی روستایی در خراسان جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/20

83 درصد طرح هاي عمرانی تعریف شده براي روستا هاي خراسان جنوبی با تلاش بسیج سازندگی محقق شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند، هنري ، مسئول بسیج سازندگی استان گفت: یکی
از برنامه هاي بسیج سازندگی در روستا ها کمک به دولت
در اجراي طرح هاي محرومیت زدایی و کوچک و زودبازده
است که در همین خصوص سال گذشته اجراي 938 طرح

 
براي روستا هاي خراسان جنوبی تصویب شد. 

او افزود: از 938 طرح تعریف شده، 515 طرح احداثی،

 
161 طرح تکمیلی و 262 طرح نیز بهسازي و مرمت است. 

هنري گفت: از ابتداي پارسال تاکنون، اجراي 780 طرح از مجموع 938، به اتمام رسید که براي اجراي آن 20 میلیارد تومان هزینه

 
شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- اختصاص 85 میلیارد تومان براي اشتغال و طرح هاي عمرانی مسئول بسیج سازندگی استان، مجموع اعتبار تعریف شده براي 938
طرح مصوب روستایی استان را 34 میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: از این مقدار اعتبار، حدود 6 میلیارد تومان از محل اعتبارات سپاه
و بسیج و قرارگاه هاي محرومیت زدایی، 11 میلیارد تومان از محل کمک هاي خیرین و 17 میلیارد تومان نیز از محل اعتبارات

 
دستگاه هاي اجرایی مرتبط تأمین می شود. 

هنري با بیان اینکه اولویت طرح هاي بسیج سازندگی با طرح هاي مربوط به زیرساخت هاي کشاورزي است، گفت: طرح هاي مرتبط
با منابع آب شرب، منابع آب کشاورزي، اشتغال و فرهنگی نیز از دیگر طرح هاي بسیج سازندگی در روستا ها و مناطق محروم است.



چند تصمیم مهم براي بازنشستگان تامین اجتماعی

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی، از رفع مشکل متناسب سازي حقوق بازنشستگان در
مشاغل سخت خبر داد و گفت: مبلغ متناسب سازي بر روي حقوق پایه بازنشستگان محاسبه می شود.

علی اصغر بیات، در گفتگویی، با اشاره به اینکه در شرایط فعلی کشور حدود 3.5 میلیون نفر از بازنشستگان و مستمري بگیران
تأمین اجتماعی که با احتساب افراد خانواده خود بیش از 7 میلیون نفر را شامل می شوند چشم امیدشان به عزم و اراده مدیران و
مسئولان کشور است، اظهار داشت: شرایط خاص و تحریمی کشور بیشترین صدمه را متوجه اقشار آسیب پذیر، دهک هاي پایین
جامعه و داراي درآمدهاي ناچیز که هر روز فشار افزایش قیمت ها و هزینه هاي ضروري زندگی را با گوشت و پوست و استخوان خود

 
لمس می کنند، کرده است که اتفاقاً درصد قابل توجهی از این قشر در میان بازنشستگان و مستمري بگیران ما هستند. 

وي با اشاره به اینکه حدود 65 درصد از بازنشستگان و مستمري بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی حداقل بگیر هستند
افزود: به همین دلیل بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین اجتماعی باید در کانون توجه همه مدیران و مسئولان عالی کشور از جمله

 
مجلس و دولت باشند. 

وي به متناسب سازي حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی اشاره کرد و گفت: اجراي قانون متناسب سازي حقوق اقدام بزرگی بود که با

 
زحمت و دلسوزي و شجاعت بسیاري از افراد انجام شد و هرچه از تلاش و زحمات آنها بگوییم باز هم حق مطلب ادا نخواهد شد. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی ادامه داد: اگر در این برهه حساسی که به لحاظ تحریم هاي
ظالمانه، محدودیت منابع و اعتبارات با مشکلات عدیده اي روبرو هستیم؛ متناسب سازي این مطالبه چندین ساله اي که در ادوار
گذشته تنها وعده هاي مختلفی از اجراي آن می شنیدیم محقق نمی شد، چه بر سر اوضاع معیشت و گذران زندگی این قشر می آمد؟

وي با تاکید بر اینکه متناسب سازي به قطع یقین شکاف درآمدي را کم و حس اعتماد و تکریم بازنشستگان و مستمري بگیران را احیا
کرد گفت: بر اساس بررسی هاي بعمل آمده این موضوع رضایتمندي بسیاري از بازنشستگان و مستمري بگیران را به همراه داشت. اما

 
هیچ کار بزرگی خالی از اشکال نیست. 

بیات در مورد اعتراض به همسان سازي در مشاغل سخت و زیان آور نیز گفت: در حوزه مشاغل سخت و زیان آور ایرادات و نارضایتی
هایی مطرح شد که با صعه صدر مدیران تأمین اجتماعی مورد پیگیري قرار گرفت و اخیراً نیز در جلسه اي که با سالاري مدیر عامل
تأمین اجتماعی داشتیم این موضوع مطرح و تصمیمات خوبی گرفته شد. بطوریکه فرمول متناسب سازي بر اساس چهار سی ام میزان

 
سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور ضربدر تعداد کل سنواتی که 4 یا 8 درصد پرداخت شده است لحاظ خواهد شد. 

وي به مورد مهم دیگري که مورد موافقت مدیر عامل تأمین اجتماعی قرار گرفته اشاره کرد و اظهار داشت: همچنین قرار شد مبلغ
پرداختی در خصوص متناسب سازي که شامل مبلغ متناسب سازي، ضریب ترغیب و تفاوت تطبیق می شود به صورت تجمیعی در

 
آیتم پایه حقوق فیش حقوقی بازنشستگان و مستمري بگیران در نظر گرفته شود. 



رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی گفت: به عنوان بزرگترین تشکل بازنشستگی کشور علاوه بر
اینکه مطالبه گر انتظارات و درخواست هاي قانونی اقشار بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی در حوزه هاي مختلف هستیم،
بلکه کلیه امور و تحولات کلان کشور را نیز که به نوعی مرتبط با این جامعه است رصد و پیگیري می کنیم و در طول این مدت ما با

 
تمام توان پیگیر نگرانی ها و دغدغه هاي بازنشستگان بوده ایم. 

وي ضمن تشکر از همکاري مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی و مدیران سازمان افزود: متأسفانه در موضوع متناسب سازي برخی از
جهت گیري ها و اظهار نظرها از دایره انصاف خارج شد و هجمه ها و فضاسازي هایی علیه کانون عالی و سازمان تأمین اجتماعی انجام
شد. باید به یاد بیاوریم سال هاي سال این موضوع در حد شکواییه و سخنرانی و وعده هاي رنگارنگ باقی ماند و همه به نوعی از

 
اجراي آن شانه خالی می کردند. حال که این آرزوي دیرینه برآورده شد نباید به دنبال حاشیه باشیم. 

بیات تاکید کرد: اگر این یکدلی و تعاملات مبتنی بر اعتماد و احترام که با مدیران سازمان تأمین اجتماعی داریم، وجود نداشت،
دلسردي و رنجش خاطر پدید می آمد اما خوشبختانه این طور نیست. هر آنچه که در این مدت زمان کوتاه توفیق اجراي آن حاصل
شده از جمله پرداخت بدهی هاي سهم دولت به سازمان تأمین اجتماعی، پرداخت بدهی هاي سازمان به مراکز درمانی طرف قرارداد و
احیاي اعتبار دفترچه هاي درمانی، اجراي قانون متناسب سازي، تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان به صورت غیر حضوري، 10 برابر
شدن تسهیلات بانکی در قالب وام هاي ضروري و ... در سایه تفاهم و تعامل کانون ها با سازمان تأمین اجتماعی به دست آمده است و
معتقدم هیچ عاملی نمی تواند به آن خدشه وارد کند. ما به عنوان خدمت گزار کوچک تک تک بازنشستگان و مستمري بگیران تأمین
اجتماعی انتظارات و توقعات مهمی را از طرف این قشر که زندگی خود را وقف سازندگی و آبادانی کشور کرده اند، نمایندگی می

 
کنیم. 

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمري بگیر تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه دولتمردان نگذارند کام بازنشستگان با افزایش
بی رویه هزینه هاي زندگی و تورم افسارگسیخته تلخ شود گفت: تا فراهم کردن یک زندگی بدون دغدغه و امنیت خاطر بازنشستگان
در زمینه هاي درمانی، رفاهی و معیشتی فاصله بسیاري داریم به همین دلیل از مسئولان حوزه هاي مهم تصمیم گیر و تصمیم ساز

 
می خواهیم که بازنشستگان و مستمري بگیران را دریابند. 

وي ادامه داد: همچنین انتظار داریم در تصویب و اجراي طرح اخیر مجلس در زمینه تأمین کالاهاي اساسی و سایر طرح هاي حمایتی
اولویت بازنشستگان و مستمري بگیران را در نظر داشته باشند. صیانت از معاش، تهیه اقلام اولیه و ضروري زندگی و دریافت خدمات

درمانی مناسب حق بدیهی بازنشستگان و مستمري بگیران است.



حضور سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان در محل سامانه سامد و

پاسخگویی به تماسهاي مردمی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/20

محمد طاهر عظیمی فشی سرپرست صندوق کارآفرینی
امید استان، امروز (یکشنبه) با حضور در سامانه ارتباط
مردم و دولت (سامد) از طریق خط ارتباطی 111 به

 
سوالات و تماس هاي مردمی پاسخ دادند. 

در راستاي اجراي نظام نامه مدیریت ارتباطات مردمی در
بستر سامد و تبیین اهداف دولت تدبیر و امید و در جهت تحقق مصادیق حقوق شهروندي و استمرار تعامل مردم و دولت و پاسخگویی
به درخواست ها و مشکلات همشهریان عزیز و ایجاد فرصتی یکسان براي همه اقشار جامعه براي ارتباط مستقیم تلفنی با مسئولین و
مدیران دستگاه هاي اجرایی، سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان با حضور در سامانه ارتباط مردم و دولت (سامد ) و از طریق

تلفن 111 بصورت مستقیم تماس هاي همشهریان شریف کرمانشاهی را پاسخ دادند.



سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت(سامد)

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/20

 
سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت(سامد) 

حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان در

 
مرکز سامد و پاسخگویی به مردم از طریق تلفن 111 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
کردستان جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید
استان کردستان، با حضور در محل سامانه سامد (سامانه

الکترونیکی ارتباط مردم و دولت) ضمن پاسخگویی به سوالات مردمی ، مشکلات و دغدغه هاي مردمی در حوزه تسهیلات نیز بیان و

 
مطرح گردید . 

شرف خانی افزود: سامد (سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت) سیستم ارتباطی موثري میان مردم و مسئولان بوده که از طریق
این سامانه شهروندان می توانند براحتی و بدون مراجعه حضوري درخواست ها و مشکلات خود را با مسئولین استان مطرح و پیگیري

نمایند.



شعب صندوق کارآفرینی امید در سیستان و بلوچستان افزایش می یابد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان از راه اندازي شعب جدید در

 
شهرستان هاي این استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان، ادریس
دینارزهی مدیر صندوق استان گفت: از ابتداي دولت یازدهم و دوازدهم هشت شعبه
جدید به صندوق کارآفرینی امید در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان اضافه شده

 
است که بزودي، در چند شهرستان دیگر هم شعبه صندوق راه اندازي خواهد شد. 

 
دینارزهی افزود: هم اکنون این صندوق در 17 شهرستان استان شعبه فعال دارد که به کارآفرینان خدمات ارائه می کنند. 

 
وي ادامه داد: در شهرستان هایی که به تازگی تاسیس شده اند، بزودي شعبه صندوق کارآفرینی امید مستقر می شود. 

دینارزهی این شهرستان ها را نیمروز، سیب و سوران، بمَپور و سرباز عنوان کرد و گفت: مجوز راه اندازي شعبه صندوق در این

 
شهرستان ها در دست پیگیري است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان همچنین تاکید کرد: در تمامی شهرستان هاي استان، اگر فرمانداري آن شهرستان

 
زمینی را براي ساخت ساختمان صندوق اختصاص دهد، ما آمادگی داریم در فاصله زمانی 3 تا 6 ماه ساخت و ساز را انجام دهیم. 

دینارزهی افزود: در همین راستا، فرمانداري شهرستان دلگان زمینی به مساحت 3 هزار متر مربع را براي این کار اختصاص داده است

 
که بزودي ساخت ساختمان صندوق در این شهرستان آغاز می شود. 

انتهاي پیام/



برگزاري مراسم روز ملی روستا و جشنواره کشمش در روستاي طاینه بخش

موچش کامیاران

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/20

 
 

 
برگزاري مراسم روز ملی روستا و جشنواره کشمش در روستاي طاینه بخش موچش کامیاران 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارافرینی امید استان کردستان، به مناسبت 15 مهر روز ملی روستا و معرفی یکی دیگر از محصولات
با کیفیت روستاهاي شهرستان کامیاران مراسمی با حضور محسن فتحی نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، جعفر شرف خانی
مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان، مسعود الماسی فرماندار شهرستان، جمعی از مسئولان استانی و شهرستان ، دهیار

 
واهالی روستاهاي طاینه ویمینان در روستاي طاینه روز سه شنبه 15 مهر 99 برگزار شد. 



 
 

مسعود الماسی فرماندار شهرستان کامیاران با تبریک هفته نیروي انتظامی ، روز ملی روستا و تقدیر از برگزار کنندگان این مراسم
گفت: از مهمترین جاذبه هاي شهرستان کامیاران بافت روستایی ، جاذبه هاي طبیعی ، تاریخ وقدمت ، معماري و تنوع محصولات باغی

 
وکشاورزي است. 

وي از تلاش هاي لازم براي توسعه مناطق روستایی شهرستان خبر داد و افزود : بهبود و افزایش امکانات و زیر ساخت ها ، بیمه
روستایی ، اختصاص تسهیلات توسعه پایدار روستایی ، برگزاري جشنواره هاي مختلف و مهمتر از همه برنامه ثبت جهانی هورامان به

 
مرکزیت پالنگان اقدامی در راستاي توسعه مناطق روستایی شهرستان است. 

الماسی توسعه پایدار روستایی وتولید ثروت در این مناطق را در گرو پیوند دادن تولیدات به جشنواره ها عنوان و بیان کرد : در
شهرستان کامیاران امکان برگزاري 5 جشنواره با محوریت محصولاتی از قبیل به ، انگور ، انار ، توت فرنگی و گردو وجود دارد که با

 
برگزاري این جشنواره ها می توان مناطق گردشگري را در سطح منطقه اي ، ملی و جهانی معرفی کرد. 

فرماندار شهرستان کامیاران در ادامه از همکاري و زحمات صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات و حمایت از روستائیان تقدیر

 
و تشکر کرد. 

محسن فتحی نمانیده مردم شهرستان هاي سنندج ، دیواندره و کامیاران در مجلس شوراي اسلامی در این مراسم گفت: هدف از این

 
مراسم تنها معرفی محصولات کشاورزي نیست بلکه معرفی این روستا و منطقه به منظور جذب توریست و گردشگر است. 

وي بیان داشت: ما نباید دوران کرونا را ببینیم بلکه با آینده نگري به دنبال توسعه فعالیت هاي توریستی به عنوان یکی از فعالیتهاي

 
ارزشمندي که می تواند در افزایش درآمد و اشتغالزایی نقش آفرین باشد ، باشیم. 

گفتی است روستاهاي یمینان و طاینه به عنوان قطب تولید کشمش در شهرستان کامیاران مطرح بوده و هرساله نسبت به تولید این
محصول به صورت سنتی (بولاو ) که کیفیت وارزش بالایی دارد اقدام می کنند.



صندوق کارآفرینی امید براي بیش از 2 هزارکردستانی اشتغال ایجاد کرد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/20

صندوق کارآفرینی امید براي بیش از 2 هزارکردستانی

 
اشتغال ایجاد کرد 

سنندج - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان
گفت: تاکنون این صندوق با پرداخت 710 میلیارد ریال
تسهیلات از محل اشتغال پایدار روستایی براي بیش از 2

 
هزار نفر در روستاهاي استان اشتغال ایجاد کرده است. 

جعفر شرف خانی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: صندوق کارآفرینی امید استان طی سال هاي اخیر در

 
شناسایی، تصویب و پرداخت تسهیلات وهمچنین نظارت بر طرح هاي روستایی اقدامات قابل توجهی را انجام داده است. 

وي با اشاره به اینکه از محل اعتبارات اشتغال پایدار روستایی 710 میلیارد ریال در قالب یک هزار و 782 فقره تسهیلات به روستاییان

 
استان پرداخت شده است، اضافه کرد: این میزان تسهیلات منجر به اشتغال مستقیم 2 هزار و 155 نفر شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان از جذب 100 درصدي سهمیه تسهیلات اشتغال پایدارروستایی توسط این صندوق در استان
خبرداد و گفت: به دلیل عملکرد مطلوب در این حوزه موفق به دریافت 20 درصد از مازاد اعتبارات اشتغال پایدارروستایی استان هایی

 
که نتوانستند آنرا جذب کنند؛ شده ایم. 

شرف خانی یادآور شد: علاوه بر پرداخت تسهیلات به صورت انفرادي که از طریق کمیته تصویب طرح ها در اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان به صندوق کارآفرینی امید معرفی می شود؛ برنامه ها و استراتژي هایی هم توسط این صندوق در طول سال

 
اجرایی می شود. 

وي با اشاره به اینکه صندوق هاي خرد محلی و تحقق روستاي بدون بیکار در استان و اجراي طرح هر روستا یک محصول از استراتژي
ها و اولویت هاي صندوق کارآفرینی امید کردستان است، گفت: تاکنون 284 فقره تسهیلات به مبلغ 11 میلیارد تومان به 12 روستا

 
محصول در استان پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان با بیان اینکه این میزان تسهیلات براي حدود 400 نفر اشتغال ایجاد کرده است، افزود: بعد از
پرداخت تسهیلات در طرح هر روستا یک محصول اقدام به شناسایی ظرفیت دیگر روستاهاي استان کردیم که در این راستا 11 روستا

 
محصول دیگر براي پرداخت تسهیلات انتخاب شدند. 



شرف خانی گفت: 246 فقره پرونده مربوط به 11 روستا محصول به ارزش 13 میلیارد تومان در مرحله کارسازي، ضمانت گیري و
پرداخت است.



صادرات 50 میلیون دلاري کیوي گیلان به 6 کشور دنیا

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، مسعود الماسی امروز
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه گیلان یکی از قطب هاي
تولید کیوي در کشور است، اظهار کرد:  تولید کیوي در
استان گیلان باعث ایجاد اشتغال شده و سالیانه کیوي هاي
ولید شده در این استان به کشورهاي همسایه صادر می

 
شود. 

وي با اشاره به صادرات کیوي به 6 کشور دنیا گفت: امسال
60 هزار تن کیوي به کشورهاي هند، عراق، روسیه، گرجستان، ارمنستان و همچنین آذربایجان و باارزش ریالی 50 میلیون دلار صادر

 
می شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان گیلان با اذعان به جایگاه دومی گیلان در تولید کیوي افزود: پیش بینی می شود امسال  190

 
هزار تن کیوي توسط هفت هزار و 520 باغدار در گیلان تولید شود. 

الماسی با اشاره به تاریخ پایان برداشت کیوي در گیلان تصریح کرد: در گیلان 85 باب سردخانه و با میزان ظرفیت 18 هزار تن کیوي

 
وجود دارد که می تواند بسیار مثمر ثمر واقع شود زیرا امسال تولید کیوي نسبت به مشابه پارسال 10 درصد افزایش داشته است. 

انتهاي پیام/84007



اشتغال 6 هزار بانوي روستایی در صندوق هاي خرد روستایی استان همدان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیر ترویج و هماهنگی جهاد کشاورزي استان همدان گفت: تاکنون 6 هزار بانوي روستایی استان در صندوق هاي خرد
کشاورزي مشغول به کار شده اند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از همدان،
دکتر رشیدي، مدیر ترویج و هماهنگی جهاد کشاورزي استان همدان در
نشست فضاي مجازي گفت: ما در استان همدان از 120 هزار جمعیت بهره

 
بردار کشاورزي در استان 80 هزار نفر را بانوان تشکیل می دهند. 

او افزود: ما در صندوق هاي خرد روستایی با هدف کار افرینی و استفاده از

 
ظرفیت هاي بانوان و صنایع تبدیلی 6 هزار نفر را مشغول به کار کرده ایم. 

مدیر ترویج و هماهنگی جهاد کشاورزي استان همدان بیان کرد: این زنان روستایی در بهخش هاي مختلف و بیشتر براي قالی بافی،

 
چرم دوزي، تهیه ترشی و مربا، تولید سبزیجات خشک شده .، پرورش پیله کرم ابریشم و شیره پزي مشغول به کار شده اند. 

رشیدي خواستار توجه بیشتر به بخش آموزش و ترویج شد و گفت: با توجه بیشتر به این بخش می توانیم هم مصرف آب و انرژي

 
کمتري داشته باشیم و هم هم محصولات بیشتر و باکیفیت بالا تر را در واحد سطح تولید کنیم. 

او از اجراي طرح یاورانش تولید براي بهبود تولید محصولات کشاورزي در استان خبر داد و بیان کرد: امسال براي نخستین بار این
طرح در فضاي مجازي و یا حضور کارشناسان در مزارع کشاورزان و مزارع الگویی اجرا می شود تا تجربیات و آموزش ها به بهره

 
برداران بهتر انتقال یابد. 

رشیدي با اشاره به تشویق کشاورزان به یک پارچه سازي اراضی در طرح هاي ترویجی اظهار داشت: با این کار هم هزینه هاي کاشت و
داشت کمتر می شود و هم اجراي طرح هاي تحقیقی در مزارع راحت تر انجام می شود و در نهایت درآمد کشاورزان افزایش پیدا می

کند.



پرداخت 151 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به کسب و کارهاي آسیب دیده

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/20

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت: تاکنون از 252 میلیارد تومان
درخواست تسهیلات کرونا در استان، 151 میلیارد تومان آن از سوي بانک هاي عامل پرداخت شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ مختار احمدي معاون کارآفرینی و اشتغال اداره
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت:
تاکنون 26 هزار و 522 فقره درخواست تسهیلات براي
کمک به اشتغال 32 هزار و 206 نفر در سامانه کارا این

 
اداره کل از ابتداي شیوع کرونا ثبت شده است. 

او جایگاه استان کرمانشاه را از نظر پرداخت تسهیلات نسبت به درخواست ها در کشور چهارم اعلام کرد و گفت: کرمانشاه بین استان
ها رتبه ششم سهمیه تسهیلات دارد و باید توجه کنیم سهیمه تسهیلات براساس تعداد بیمه شدگان و کد کارگاهی است و از این نظر

 
استان در کشور عملکرد قابل توجهی دارد. 

او بیشترین در خواست تسهیلات کرونا را در بخش حمل و نقل درون شهري، سازمان صنعت و معدن و تجارت و راهداري و حمل و

 
نقل جاده اي عنوان کرد و توضیح داد: بانک هاي ملی، ملت و صادرات بیشترین پرداخت تسهیلات کرونا در استان داشته اند. 

تمدید ثبت نام براي دریافت تسهیلات کرونا تا پایان مهر معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
کرمانشاه در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه ثبت نام براي اخذ تسهیلات کرونا تا آخر مهر تمدید شده است، از 14 رسته
اصلی و 450 زیر رسته شغلی خواست براي ثبت نام به سامانه "کارا" اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مراجعه کنند چرا که امکان دارد

 
دیگر این مهلت تمدید نشود و افراد متضرر شوند. 

احمدي گفت: اسامی رسته هاي اصلی و زیر مجموعه آن ها که می توانند براي دریافت تسهیلات کرونا اقدام کنند در سایت اداره

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی است و افراد می توانند به آن مراجعه و ثبت نام کنند. 

بنابر اعلام اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، جمعیت فعال استان 394 هزار نفر و آمار بیکاران آن 132 هزار نفر

 
است. نیمی از افراد جویاي کار استان دانش آموخته دانشگاهی هستند. 

اکنون هزار و 27 واحد صنعتی با سرمایه گذاري 38 هزار و 499 میلیارد ریال در استان وجود دارد که 30 هزار و 284 نفر در آن ها
مشغول به کار هستند.





اعطاي تسهیلات قضائی به زندانیان واجد شرایط

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، دادستان عمومی و
انقلاب مرکز فارس با همراهی مدیرکل زندان هاي استان از
کارگاه هاي اشتغال و اندرزگاه هاي مجتمع حرفه آموزي و
کاردرمانی شیراز بازدید و چهره به چهره با زندانیان ملاقات

 
و مشکلات قضایی آنان را بررسی کردند. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس پس از بازدید گفت:
هدف از این بازدید غیرمترقبه این است که از نزدیک

 
مشکلات زندانیان و مجموعه زندان و درخواست هاي زندانیان را بررسی کنیم. 

حیدر آسیابی افزود: در این بازدید به تعدادي از زندانیان واجد شرایط در زندان ها تسهیلات قضائی اعطا و با بررسی پرونده قضاوي
زندانیان به تعداد 123 نفر زندانی واجد شرایط توسط قاضی ناظر زندان، تسهیلاتی همچون مرخصی و مرخصی پایان حبس اعطا شد. 

وي اضافه کرد:در این بازدید بررسی مشکلات زندانیان و اعطاي مرخصی و تخفیف دراخذ تأمین در موردمحکومین اندرزگاه جوانان به
صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت وتاکیدگردید قضات دادسرا در رسیدگی به مشکلات همه زندانیان به ویژه جوانان اهتمام جدي

 
داشته باشند. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس یادآور شد: با توجه به تاکیدات ریاست محترم قوه قضائیه  جمعیت کیفري زندان ها باید تا

 
جایی که قانون اجازه می دهد کاهش یابد.  

آسیابی گفت: ملاك ما در اعطاي تسهیلات، اجراي قانون است و شرایط اعطاي مرخصی به زندانیان واجد شرایط به استناد ماده 520

 
آیین دادرسی کیفري، با اخذ تأمین مناسب و حدنصاب باید تسهیل شود.  

دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس تأکید کرد: با توجه به اجراي طرح غربالگري قضایی در زندان هاي سراسر کشور، استان فارس

 
باید در اجراي این طرح الگو باشد و دادستانی مرکز استان بر روند اجراي آن نظارت خواهد کرد. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس افزود: مجتمع حرفه آموزي و کاردرمانی، رسالتش اشتغال است و باید در این مکان، اشتغال صد
درصدي ایجاد شود و تلاش می کنیم با همت همکاران قضایی، ظرفیت اشتغال را در این مجموعه افزایش داده تا این مهم محقق

 
شود. 



آسیابی یادآور شد: با توجه به فضاي موجود، ضرورت دارد از ظرفیت خیرین و نهادهاي مردم نهاد براي ایجاد اشتغال زندانیان استفاده

 
شود و کارگاه هاي اشتغال در حرفه هاي متنوع و داراي بازار کار ایجاد شود.  

وي اضافه کرد: خوشبختانه کمیسیون عفو استان فعال است و جلسات به صورت مستمر برگزار می شود پرونده زندانیان واجد شرایط
را به این کمیسیون معرفی کنید تا بتوانند از ظرفیت کمیسیون در عفوهاي موردي استفاده کنند و اجراي احکام باید در این زمینه

 
فعال تر عمل کند. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس یاداور شد: حقوق محکومین باید درخصوص اعطاي تسهیلات قانونی خصوصاً عفو به آنان تفهیم

 
شود. 

 
آسیابی گفت: متهمین بازداشتی تحت قرار بایدهرچه سریعتر تعیین تکلیف شوند.  

اسحاق ابراهیمی مدیرکل زندان هاي فارس نیز در جریان این بازدید طی سخنانی گفت: از طریق اقدامات مددکاري و قضایی پرونده

 
زندانیان تحت قرار بررسی و پیگیري می شود می طلبد قضات در این زمینه همکاري بیشتري داشته باشند. 

شایان ذکر این بازدید با حضور قاضی ابراهیم محمدي معاون دادستان شیراز، امین کاشفی قاضی ناظر زندان، اسحاق ابراهیمی
مدیرکل زندان هاي فارس و علی اکبر منصوري مدیر مجتمع حرفه آموزي و کاردرمانی شیراز به مدت سه ساعت انجام شد و دادستان

 
مرکز استان، دستور پیگیري مسائل و مشکلات زندانیان را در همان مکان به قاضی ناظر ابلاغ کرد. 

انتهاي پیام/ ن



بردسیر رتبه نخست ایجاد اشتغال در استان کرمان را کسب کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/20

فرماندار بردسیر گفت: با توجه به آمار ثبت شده در سامانه رصد اشتغال، شهرستان بردسیر رتبه نخست ایجاد اشتغال را در
سطح استان کرمان کسب کرده است.

مجید نجف پور ،فرماندار شهرستان بردسیر در گفت و گو با
خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از کرمان
، با اشاره به تحقق 121 درصدي اشتغال در بردسیر گفت:
سهمیه ي ایجاد اشتغال شهرستان بردسیر طی امسال 868
شغل بوده است که تاکنون هزار و 48 نفر در سامانه رصد

 
اشتغال ثبت شده اند. 

او افزود: بیشترین شغل هاي ایجاد شده در شهرستان

 
بردسیر در زمینه صنعت، کشاورزي و گردشگري است. 

نجف پور با اشاره به اینکه از لحاظ ایجاداشتغال شهرستان بردسیر در وضعیت خوبی قرار دارد، تصریح کرد: همچنین طی پارسال 290

 
درصد اشتغال در این شهرستان محقق شد. 

او بیان کرد: براي افرادي که می خواهند در منازل یا زمین هاي کشاورزي اشتغال ایجاد کنند فرمانداري شهرستان بردسیر و سیرجان
در خصوص طرحی به نام کانون هاي اجتماعی شهري و روستایی با همکاري گل گهر سیرجان تسهیلاتی با سود 2 درصد به متقاضیان

 
ارائه می دهد. 

فرماندار بردسیر گفت: از ابتداي سال 98 تاکنون در این شهرستان هزار و 600 مورد اشتغال خانگی ایجاد شده است که تسهیلات آن

 
ها از 20 میلیون تا 50 میلیون تومان بوده است. 

نجف پور گفت: از ابتداي شیوع ویروس کرونا در این شهرستان تاکنون مبلغ 3 میلیارد و 680 میلیون ریال تسهیلات کرونا ازطریق
بانک ها پرداخت شده است.



صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی 865 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت

کرد

منبع: شبستانشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی گفت: امسال این صندوق طی چهار مرحله اصلی (99-97)، 865 میلیارد و
210 میلیون ریال تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري در سطح استان پرداخت کرده است.

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی گفت: امسال این صندوق طی چهار مرحله اصلی (99-97)، 865 میلیارد و 210

 
میلیون ریال تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري در سطح استان پرداخت کرده است. 

«منوچهر نبی زاده» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان
در شیروان اظهار داشت: تاکنون این صندوق طی چهار مرحله
اصلی (99-97)، 865 میلیارد و 210 میلیون ریال تسهیلات
اشتغال روستایی و عشایري در سطح استان پرداخت کرده که

 
استقبال روستاییان و عشایر از این تسهیلات بسیار بوده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی بیان کرد: تاکنون
در چهار مرحله اصلی اعتباري که به این صندوق تعلق گرفته، 686 میلیارد ریال تسهیلات بوده که بیش از اعتبار تخصیص داده شده

 
یعنی 126 درصد تسهیلات براي اشتغال روستاییان و عشایر استان پرداخت شده است. 

نبی زاده با اشاره به ایجاد طرح خوب اشتغال روستایی عشایري در دولت تدبیر و امید و تسهیلات مناسب در نظر گرفته شده، عنوان

 
کرد: سعی شده تسهیلات بر اساس ظرفیت ها و پتانسیل هاي شهرستان پرداخت شود و همچنین طرح هاي صنایع تبدیلی باشد. 

وي خاطرنشان کرد: تاکنون در شیروان 191 طرح با مبلغ 198 میلیارد و 730 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده که براي 313 نفر
در این شهرستان و هزار و 768 نفر اشتغالزایی ایجاد شده و امیدواریم با توجه به تاثیر مثبت در طرح اشتغال روستایی عشایري این

 
طرح ادامه پیدا کند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی تصریح کرد: در این دولت بحث اشتغال ایجادي روستاها از سه درصد به 30 درصد

 
افزایش پیدا کرده است که این خود براي ایجاد اشتغال جوانان پرتلاش روستایی امیدوار کننده است. 

نبی زاده اظهار داشت: طرح هاي اقتصادي و تولیدي انواع پلاستیک، انواع دبه خیارشور، تولید سبد میوه و تولید تابلوهاي برق صنعتی

 
این شهرستان در مراحل پایانی است. 

وي ادامه داد: اگر چه همواره بر این اصل اعتقاد داشتیم که ارائه تسهیلات به عنوان اولین راهکار مطلق براي حمایت و ایجاد اشتغال



 
در روستاها نیست، با این حال نمی توان تأثیر منابع مالی و تسهیلات دولت در ایجاد اشتغال را انکار کرد. 

وي بیان کرد: برنامه اشتغال روستایی طرحی است که دولت دوازدهم براي رونق بازار کار و کاهش نرخ بیکاري در شهرها و روستاها

 
عملیاتی کرده و ایجاد اشتغال پایدار، تکیه بر الگوي اقتصاد مقاومتی و عدم وابستگی به خارج در اولویت این برنامه قرار دارد. 

شیروان به عنوان دومین شهر پرجمعیت خراسان شمالی در 60 کیلومتري شرق بجنورد قرار دارد.



نمایی دیگر از تلاش هاي عمرانی و اقتصادي دولت در تولیدات

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/20

اقدامات دولت در عرصه هاي عمرانی و اقتصادي پس از سال ها تلاش اینک به مرحله بهره برداري و استفاده رسیده و با
نزدیک شدن به ماه هاي پایانی حدود هشت سال خدمت، چشم اندازهاي ترسیم شده محقق شده است.

 اقدامات دولت در عرصه هاي عمرانی و اقتصادي پس از
سال ها تلاش اینک به مرحله بهره برداري و استفاده رسیده و با نزدیک شدن به ماه هاي پایانی حدود هشت سال خدمت، چشم

 
اندازهاي ترسیم شده محقق شده است. 

بخشی از این طرح ها شامل برق رسانی و گازرسانی به نقاط محروم، خدمات فرودگاهی، تحقق صادرات، سرمایه گذاري، استخراج
نفت، توسعه کشت گلخانه اي، تولید ماهی، اشتغالزایی به واسطه توسعه تعاونی ها، راه سازي، خانه دار شدن روستائیان، اتصال

 
روستاها به شبکه ملی اطلاعات، رونق و توسعه مناطق ویژه اقتصادي، رشد فضاهاي ورزشی و محرومیت زدایی از مدارس است. 

خبرنگاران ایرنا در ادامه سلسله گزارش هاي خود در زمینه ثمره سال ها تلاش دولتمردان در عرصه هاي مختلف در بازه زمانی 10 تا
20 مهرماه تولیداتی داشته و هر یک از زوایاي مختلف این دستاوردها را مورد بررسی قرار داده و فرایند آغاز طرح ها تا مرحله پایانی و

 
بهره برداري را تشریح کرده اند. 

در این مطلب، عنوان و بخشی از مقدمه گزارش هاي خبرنگاران ایرنا در استان هاي مختلف با محوریت فعالیت هاي عمرانی و

 
اقتصادي دولت تدبیر و امید آورده شده و مخاطبان می توانند گزارش کامل را در لینک هاي ارائه شده مشاهده کنند: 

 
آذربایجان غربی 

 
برخورداري افزون بر 99 درصدي مردم آذربایجان غربی از نعمت برق 

تولید برق و استفاده از آن در راستاي پیشرفت بخش هاي مختلف جامعه امروز، از جمله مهمترین زیرساخت هاي پیشرفت به شمار
می رود که مسوولان دولت تدبیر و امید با توسعه زیرساخت ها در آذربایجان غربی سبب شدند بیش از 99.8 درصد از مردم این



 
استان از نعمت برق بهره مند شوند. 

توسعه خدمات زیرساختی از جمله مهمترین وظایف دولت ها در کشورهاي مختلف دنیاست و هم براي ایجاد زمینه براي جذب
سرمایه و نیز براي توسعه رفاه و ایجاد آسایش اجتماعی، این خدمات زیرساختی همواره در دستور کار دولت هاي مختلف قرار داشته و

 
دارد. 

در جمهوري اسلامی ایران نیز بخش اعظمی از توسعه خدمات زیرساختی طی 42 سال گذشته در راستاي اهتمام مسوولان در نظام
مقدس جمهوري اسلامی اجرایی شده و توسعه خدمات آبرسانی، برق رسانی، گازرسانی، خدمات مخابراتی و اینترنتی، ساخت بزرگراه،
راه و جاده هاي مختلف در دستور کار بوده است؛ البته در این حوزه ها دولت تدبیر و امید، از همه دولت هاي پیشین پیشتاز بوده

 
است. 

 
 

 
رشد 80 درصدي خدمات فرودگاهی در آذربایجان غربی 

فرودگاه هاي آذربایجان غربی یکی از محل هاي توسعه اي بوده که به همت دولت تدبیر و امید پروازهاي برنامه ریزي شده در آنها از

 
2 هزار و 738 مورد، رشد 80 درصدي داشته و به چهار هزار و 935 رسیده است. 

فرودگاه ها عامل رشد اقتصادي نیز بوده و به عنوان ریلی براي قطار توسعه پایدار محسوب می شود زیرا حمل و نقل از مولفه ها و
زیرساخت هاي اساسی توسعه به شمار می رود و توسعه زیرساخت هاي حمل و نقل به ویژه حمل و نقل هوایی می تواند به رونق

 
اقتصادي و سرمایه گذاري و توسعه گردشگري کمک شایانی داشته باشد. 

طرح هاي توسعه فرودگاهی از جمله پروژه هاي فاخري است که می تواند علاوه بر توسعه اشتغال و پیشرفت منطقه، افزایش

 
گردشگري را نیز موجب شود. 

این مهم در دولت تدبیر و امید شتاب خوبی گرفته و با افتتاح طرح هاي مختلف، ظرفیت سالانه مسافران فرودگاه ها در کل کشور به

 
ویژه آذربایجان غربی افزایش یافته است. 

 
تحقق صادرات یک میلیارد دلاري از آذربایجان غربی 

آذربایجان غربی سالانه میلیاردها دلار کالا به کشورهاي مختلف جهان ارسال می کند که امسال نیز با وجود بحران کرونا و تعطیلی
طولانی مدت مرزهاي این استان، صادرات خود را در نیمه نخست سال به یک میلیارد دلار رساند تا روند توسعه، همچنان تداوم داشته

 
باشد. 

طی 2 سال پیش، با افزایش میزان صادرات از این استان و رساندن آن به حدود 2 میلیارد دلار در طول سال، بسیاري از کارشناسان،
این میزان را حد نهایت صادرات از آذربایجان غربی می دانستند ولی این روند همچنان با قدرت ادامه یافت و امسال با وجود شیوع
بیماري کرونا و انسداد طولانی مدت مرزهاي صادراتی استان، توقع بر کاهش صادرات و نبود امکان صادرات قابل توجه از این استان

 
بود ولی اینگونه نشد. 



 
 

 
آذربایجان شرقی 

 
چرخش چرخ هاي سرمایه گذاري در آذربایجان شرقی 

آذربایجان شرقی به عنوان یکی از قطب هاي تولید و صنعت ایران در سال هاي اخیر، گام هاي خوبی در زمینه جلب و جذب سرمایه

 
گذاري برداشته است. 

بر اساس اعلام مسوولان، حدود هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در این استان وجود دارد که عمده آن ها شامل صنایع غذایی،
دارویی و بهداشتی، صنایع نساجی و چرم، صنایع شیمیایی و سلولزي، صنایع کانی غیرفلزي، صنایع سنگین تولیدکننده ماشین آلات

 
و تجهیزات و قطعه سازي، صنایع خودرو، نیرو محرکه و ریخته گري و صنایع بالادست نفت، فولاد و پتروشیمی است. 

 
 

 
اردبیل 

 
بوي نفت در مغان 

قصه طلاي سیاه در مغان سابقه طولانی دارد، سالیان سال از اکتشاف و استخراج نفت در این منطقه سخن گفته شده و تاکنون چیزي

 
محقق نشده است، اما اکنون گویا مساله جدي بوده و بوي نفت بیش از هر زمان دیگر به مشام شهروندان مغان می رسد. 

هفته گذشته مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت از آغاز عملیات اکتشاف و استخراج نفت در مغان خبر داد و اعلام کرد که با اکتشاف
میدان نفتی مغان، خوراك پالایشگاه تبریز تامین خواهد شد و دیگر نیازي به انتقال نفت از جنوب به شمال کشور نیست و این

 
اظهارات مرزنشینان منطقه را به تحقق یکی از آرزوهاي دیرینه اشان امیدوار کرد. 

 
توسعه گلخانه اي و رونق اقتصاد کشاورزي مغان 

کشتزارهاي وسیع گندم، جو، کلزا و پینه از گذشته ها تصویري رنگاررنگ از منطقه مغان خلق می کند، اکنون ایجاد و رشد مجتمع
هاي گلخانه اي دورادور این کشتزارها را در برگرفته و در سال هاي آتی مغان با به ثمر رسیدن طرح هاي بزرگ در حال اجرا در

 
محاصره گلخانه اي قرار می گیرد. 

هم اکنون طرح هاي بزرگ گلخانه اي در پارس آباد و بیله سوار مغان در حال اجراست که به ثمر نشستن آنها موجب ایجاد تحول در
بخش کشاورزي و تجارت خارجی این منطقه خواهد شد. دورنماي بهره برداري از مجتمع هاي بزرگ گلخانه اي افزایش تولید

 
محصولات صادراتی و رونق تجارت و کشاورزي در منطقه است. 

 
اصفهان 

 
جهش 2 برابري تولید ماهی در اصفهان با برنامه هاي علمی 



با ارزیابی استان هاي مختلف کشور باید گفت که وجود انواع آب هاي شیرین و لب شور در استان اصفهان، شرایط مناسبی را براي
پرورش انواع مختلف آبزیان فراهم و وجود مناطق چندگانه گرم، سرد و معتدل در این منطقه براي توسعه صنعت تولید آبزیان وضعیت

 
خوبی را مهیا کرده است. 

بر مبناي آمار و ارقام موجود بخش شیلات سازمان جهاد کشاورزي اصفهان قبولی در هفت سال فعالیت دولت تدبیر و در تولید انواع
آبزیان خوراکی در منطقه با رشد افزون بر 109 درصدي روبه رو بوده ایم به این شرح که در سال 92 و در ابتداي فعالیت دولت چهار

 
هزار و 886 تن انواع آبزیان خوراکی در استان به دست آمد و این رقم در سال گذشته به 10 هزار و 220 تن افزایش پیدا کرد. 

پرورش ماهیان سردآبی در استان اصفهان با افزایش 176 درصدي روبه رو بود به این ترتیب که در سال 92 سه هزار و 55 تن از این

 
نوع ماهی در استان پرورش داده شد و این میزان در سال گذشته به هشت هزار 434 تن افزایش پیدا کرد. 

 
اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی 

توسعه کمی و کیفی و حمایت همه جانبه از تعاونی هاي منابع طبیعی زمینه بهره برداري اصولی، درآمدزایی و اشتغالزایی براي
ساکنان و مهمتر حفاظت و احیا عرصه ها را فراهم می کند که در اصفهان گامهاي مثبتی براي تحقق این راهبرد به ویژه در هفت

 
سال اخیر برداشته شده است. 

در شرایط کنونی اقتصادي و در سال جهش تولید و با توجه به وجود تحریم ها و به دنبال آن افزایش مشکلات اقتصادي، نقش و
جایگاه تعاونی ها در هدایت نقدینگی و دارایی هاي مردمی به منظور کمک به ایجاد کسب و کارهاي مولد و کارآفرینی اجتماعی و نیز

 
در بهبود معیشت و رفاه اجتماعی از اهمیتی مضاعف برخوردار است. 

 
ارومیه 

 
حمایت 90 درصدي مردم از احیاي دریاچه ارومیه 

حساسیت اجتماعی نسبت به خشک شدن دریاچه ارومیه سبب شد تا از اوایل دهه 1390 همواره این مطالبه عمومی زیر ذره بین
رسانه ها و مردم قرار گیرد؛ امري که امروز با تلاش ستاد احیاي و نهادهاي مرتبط، سبب بروز حمایتی 90 درصدي از طرح هاي

 
احیایی دریاچه ارومیه شده است. 

خشک شدن دریاچه ارومیه و کاهش تراز آن هرچند از اوایل دهه 1380 آغاز شده بود ولی این بحران زیست محیطی از اواخر آن دهه

 
به عنوان یک موضوع اجتماعی و احیاي آن نیز به یک مطالبه عمومی در منطقه تبدیل شد. 

ناکامی مخالفان دولت در انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوري و تلاش آنان براي آغاز هرگونه اقدام تلافی جویانه از انتخاب مردم
سبب شد که مخالفت با تصمیمات ستاد احیا دستاویزي براي آغاز حملات در منطقه علیه دولت باشد و تمامی این اتفاقات در حالی
رخ می داد که در اواسط سال 1387 یعنی پنج سال قبل از روي کار آمدن دولت روحانی، حتی یک پروژه هم از مصوبات دولت وقت

 
براي احیاي دریاچه ارومیه اجرایی نشده و هیچ صداي مخالفی شنیده نشده بود. 

 
البرز 



 
راه سازي البرز بر مدار جهش 

استان البرز به گستره پنج هزارو800 کیلومتر مربع داراي 17شهر و 288 روستا بوده که طبق آمار دولت تدبیر و امید و توسعه راه

 
هاي ارتباطی ترانزیتی و روستایی استان اهتمام ویژه داشته و دراین بخش جهش چندبرابري شاهد هستیم. 

سال هاي 97، 98 و 99 به لحاظ توسعه حمل و نقل عمومی و جاده اي در مناطق شهري و روستایی البرز داراي برجستگی ویژه بوده
به طوریکه این استان با تکمیل و گشایش طرح هاي نیمه کاره قدیمی و جدید پاي در عرصه جدیدي در بخش حمل و نقل گذاشته

 
است. 

ساکنان مناطق شهري و روستایی استان البرز تا پیش از فعالیت دولت تدبیر و امید به لحاظ ترافیکی و جاده هاي صعب العبور
مشکلات فراوانی پشت سر گذاشتند، ترافیک سنگین راه هاي ارتباطی که اکنون هم بخشی زیادي از آن به قوت خود باقی است ،

 
همسایگی با پایتخت را به کام البرز نشینان تلخ کرد. 

 
چهارمحال و بختیاري 

 
تحقق رویاي خانه دار شدن در روستاهاي چهارمحال و بختیاري 

2 هزار و 440 خانوار روستایی در چهارمحال و بختیاري با بهره مندي از طرح مسکن محرومین طی یک سال گذشته صاحب خانه
هاي نو و مقاوم شده اند، این در حالی است که به اذعان روستاییان اگر چنین طرحی اجرا نمی شد، صاحب خانه شدن براي بسیاري

 
از آنها به رویاي دست نیافتنی تبدیل می شد. 

در دهه هاي اخیر تامین مسکن همواره به عنوان یکی از مهمترین دغدغه هاي کشور مطرح بوده و با وجود تلاش هایی که در سالهاي

 
گذشته انجام شده اما این موضوع همچنان عنوان یک چالش فرا روي مردم بوده است. 

 
خراسان جنوبی 

 
هشت طرح شاخص فرهنگی دولت در خراسان جنوبی 

بخش فرهنگی خراسان جنوبی در هفت سال گذشته از توسعه زیرساخت ها بهره مند بوده به طوري که از سال 92 تاکنون چهار هزار

 
و 219 متر مربع با اجراي هشت طرح شاخص فرهنگی به فضاهاي فرهنگی این استان اضافه شده است. 

اکنون 13 طرح شاخص فرهنگی و هنري در خراسان جنوبی در دست اجراست که تاکنون در زمینه اجراي آنها 15 میلیارد و 667
میلیون تومان اعتبار هزینه شده است و از این تعداد پنج طرح از جمله نگارخانه درمیان و زیرکوه، خانه مطبوعات استان، خانه فرهنگ

 
بیرجند و مجتمع فرهنگی و هنري سرایان تا پایان امسال به بهره برداري می رسد. 

 
اتصال 500 روستاي خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات 



توسعه ارتباطات و شبکه ملی اطلاعات از برنامه هاي شاخص در حوزه ارتقاي زیرساخت هاي خراسان جنوبی است و از سال 92

 
تاکنون از 918 روستاي بالاي 20 خانوار استان 500 روستا به این شبکه متصل شده اند. 

استان خراسان جنوبی که از آن به عنوان استانی کم برخوردار یاد می شود و از نظر برخی شاخص هاي توسعه نسبت به استان هاي
دیگر دچار عقب ماندگی است اما توسعه زیرساخت هاي ارتباطی و مخابراتی این استان به ویژه در مناطق روستایی یکی از شاخص

 
ترین اقدامات انجام شده به شمار می رود. 

 
سمنان 

 
نسیم روح انگیز توسعه در روستاهاي استان سمنان 

استان سمنان با تامین زیرساخت هاي اشتغال، پرداخت تسهیلات و توانمندسازي دهیاران در سال جهش تولید گامی بلند براي

 
توسعه روستاها برداشته است. 

تامین زیرساخت هایی مانند تلفن، برق و گاز در عصر تکنولوژي لازمه نگهداشت جمعیت در مناطق روستایی و حرکت روي ریل

 
توسعه است. 

روستاهاي استان سمنان با همکاري خوب دهیاران بر پایه آموزش هایی که فرا گرفتند و در نظر گرفتن اعتبارهاي مناسب در مسیر

 
آبادانی قرار دارند. 

 
سیستان و بلوچستان 

 
پیوند دوباره تار و پود در بافت بلوچ 

کارخانه قدیمی و معروف فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر در آستانه چهل سالگی با سرمایه گذاري 2 هزار میلیارد ریالی دولت حیاتی دوباره
را تجربه می کند تا پس از گذشت سالیان طولانی رکود و تعطیلی، چَرخَش در جهت جهش تولید بچرخد و رونق و توسعه را براي

 
سیستان و بلوچستان به ارمغان آورد. 

بافت بلوچ، یک واحد صنعتی زیرمجموعه بخش نساجی کشور است که بیش از 10 سال به دلایل مختلف در حالت رکود و تعطیلی به
سر می برد. کارخانه اي نامدار که با نام و نشان ایرانشهر پیوند خورده و بعد از گذشت سالیان نسبتا زیاد از تعطیلی، هنوز جایگزینی

 
برایش پیدا نشده است. 

 
فارس 

 
سنگ، کاغذ، قیچی واردات 

کاغذ یکی از محصولاتی است که سهم قابل توجهی در سبد محصولات وارداتی کشور دارد و این در حالی است که ظرفیت تولید این
محصول از سنگ در استان فارس وجود دارد و بهره گیري عملی از این ظرفیت می تواند فرصتی براي خودکفایی و جلوگیري از خروج



 
ارز از کشور باشد. 

در سال جهش تولید و شرایط تحریمی و مشکلات پیش روي کشور در حوزه ارز، توجه به ظرفیت هاي داخلی براي کاهش واردات

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

یکی از این حوزه ها تولید کاغذ مورد نیاز کشور از سنگ است که استان فارس یکی قطب هاي معادن و مواد معدنی کشور محسوب

 
می شود و ظرفیت قابل توجهی در این زمینه دارد. 

کاغذ معدنی، محصولی شبیه کاغذ و ماده اصلی تشکیل دهنده آن کربنات کلسیم است، از ویژگی هاي تولید کاغذ از سنگ می توان

 
به آسیب نرسیدن به محیط زیست اشاره کرد چرا که براي تولید کاغذ، نیاز به قطع درختان و مصرف آب نیست. 

شناسایی و اکتشافات نیکل به عنوان فلز استراتژیک در استان و منابع عظیم انواع مصالح ساختمانی از جمله قابلیت ها و توانمندي

 
هاي معدنی این استان به شمار می آید. 

 
 

 
منطقه ویژه اقتصادي جهرم فرصتی براي سرمایه گذاري و جهش تولید 

شویق سرمایه گذاران در زمینه هاي تولید و تجارت از اهداف تشکیل مناطق ویژه اقتصادي است که یکی از این مناطق در جهرم

 
فارس است و با توجه به شواهد نوید توسعه اي همه جانبه همچنین جهش تولید را می دهد. 

در استان فارس، علاوه بر منطقه ویژه اقتصادي لامرد، شیراز و...، منطقه اقتصادي جهرم نیز فعال است. بر اساس گزارش هاي اعلام
شده از زمان آغاز فعالیت منطقه ویژه اقتصادي جهرم تاکنون قرارداد واگذاري زمین براي احداث واحدهایی چون: یک واحد سردخانه
صنعتی به ظرفیت 2هزار تن، واحد صنعتی شیشه هاي رفلکس، کارخانه تولید تجهیزات پزشکی، نیروگاه خورشیدي و فرآوري و بسته
بندي خشکبار و... امضا شده و عملیات اجرایی برخی از آن ها اجرایی شده است در فاز اول این منطقه ویژه حدود یک هزار میلیارد

 
ریال هزینه شده است که احداث فازهاي بعدي این منطقه هم به زودي در دستور کار قرار می گیرد. 

 
حبس زدایی از معادن و گره گشایی از صنایع فارس، رهاورد سفر وزیر صنعت 

علیرضا رزم حسینی که هشتم مهرماه 99 موفق به اخذ راي اعتماد از نمایندگان مجلس براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
شد تنها سه روز پس از تصدي مسئولیت این وزارتخانه در نخستین سفر استانی جمعه 11 مهرماه 99 به استان فارس سفر کرد. 

در سفر یک روزه وزیر صنعت، معدن و تجارت به استان فارس 9 معاون وي و تعدادي از مدیران کل این وزارتخانه حضور داشتند که
در این سفر ضمن بررسی ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود این استان، به راهکارهاي حل مشکلات پیش روي جهش تولید پرداختند.

 
قزوین 

 
رشد 22 درصدي فضاهاي ورزشی قزوین در دولت تدبیر 

 
 

 
توانمندسازي روستاها گامی در مدار توسعه 



یکی از اقدامات دولت به منظور تکریم جایگاه روستا و نقش غیرقابل انکار آن در تولید و توسعه ثبت روزي با نام روستا در تقویم ملی
کشور است و در همین راستا طی چند سال اخیر تلاش شده با تقویت ظرفیت هاي تولیدکنندگی رفاه و درآمد زایی را در بستر

 
روستاها فراهم شود. 

دولت با توانمندسازي اقتصادي و ایجاد اشتغال روستایی طی سال هاي اخیر گام نوینی در عمران و توسعه روستایی برداشته است.
اشتغال و کسب و کار روستایی، به مراتب سرانه هزینه اي کمتري نسبت به کسب و کار در محیط شهري دارد و از طرفی مبارزه با

 
محرومیت و کاهش فقر در خانوار هاي ساکن در روستا هزینه کمتر براي دولت خواهد داشت. 

 
کرمان 

 
دولت و محرومیت زدایی از مدرسه تا توسعه 

دولت با اتکا به اینکه مدارس همواره با ارائه محتواهاي آموزشی هدفمند می توانند به عنوان یکی از کانون هاي انسان ساز و دانش
محور، زمینه رشد و توسعه همه جانبه را فراهم آورد طی هفت سال گذشته با مشارکت بخش خصوصی در استانها از جمله کرمان نگاه

 
ویژه اي به مدرسه سازي داشته است . 

بسیاري از کارشناسان بر این باورند که توسعه پایدار و پیشرفت جوامع امروزي به پیش نیازها و زیرساخت هایی نیاز دارد که بخشی
گسترده از آن از مدارس و مراکز آموزشی آغاز می شود و در این راه، هم افزایی و اقدام بخش هاي متفاوت دولت، بخش خصوصی،

 
سازمان هاي مردم نهاد و خیران بر پدیدار شدن این فرایند می تواند اثرگذار باشند. 

 
60 روز طلایی مس در قلعه گنج 

استانداري کرمان طرحی 60 روزه به مرحله اجرا درآورده تا شهرستان قلعه گنج با کمک ماشین آلات مس سرچشمه، براي مهار
سیلاب زمستانه مهیا شود، ورود ادوات سنگین مس در رودخانه ها و مسیل ها، نور امید را در دل کشاورزان و اهالی قلعه گنج روشن

 
کرده است. 

هنوز بسیاري از قدیمی ها، جنوب کرمان که در گذشته از جیرفت تا قلعه گنج با بارش هاي فرآوان خدادادي در سه رودخانه هلیل،
مَلَنتی و شور سیرآب می شد را «جُلگه» می نامند و هنوز جازموریان که بخش زیادي از آن در حوزه این دیار واقع شده نیز جزوي از
همان جُلگه به شمار می رود. جلگه هم که می دانید، به زمین مسطح و نسبتاً همواري می گویند که معمولاً بلندي کمی داشته باشد.

 
اینگونه زمین ها به روش هاي گوناگون پدید می آیند، برخی را آبرُفتی و برخی دیگر را ساحلی می نامند. 

 
فروزانی شعله هاي گاز در کرمان 

عملکرد حوزه گاز رسانی استان کرمان طی هفت سال فعالیت گذشته دولت در بخش هاي شهري، روستایی و صنعتی، درخشان و

 
گسترده بوده تا زمینه ساز افزایش رفاه، صرفه جویی در مصرف سوخت و شکوفایی تولید شود. 

امروزه گاز به عنوان سوختی ارزان قیمت و تقریبا پاك در دنیا کاربردهاي زیادي دارد و کشور ایران از نظر ذخائر گازي جزو سه کشور

 
اول دنیا است که همین مساله زمینه ساز استفاده از مزیت هاي فراوان آن است. 



 
مرکزي 

 
بختِ خوشِ طرح هاي نیمه تمام استان مرکزي در سفر نوبخت 

تکمیل طرح هاي نیمه تمام در حوزه هاي مختلف همواره مطالبه جدي مردم و مسئولان استان مرکزي از هیات دولت بوده است که
در جریان سفر محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهوري به اراك، شاید بتوان گفت که تامین و تخصیص اعتبار پروژه ها، مهمترین

 
ارمغان این سفر به شمار می رود. 

استان مرکزي به عنوان پایتخت صنعت ایران به واسطه بهره مندي از سه هزار واحد کوچک و بزرگ تولیدي همواره نقش اثربخشی در

 
تحقق ارزش افزوده اقتصادي و گردش چرخ هاي اقتصاد کشور داشته است. 

 
 

 
قطار ورزش استان مرکزي روي ریل توسعه 

گام نخست توسعه ورزش همگانی و قهرمانی وجود زیرساخت هاي هدفمند در این حوزه است که این مهم در هفت سال اخیر با ایجاد
طرح هاي مختلف دنبال شده و حضور ورزشکاران استان مرکزي در میادین ملی و بین المللی گواه آن است که ورزش این خطه پس

 
از سال ها در مسیر توسعه قرار دارد. 

آمارها نشان می دهد از مجموع 50 طرح نیمه کار ورزشی اولویت دار این استان 33 طرح تکمیل شده است و 17 طرح اولویت دار
ورزشی نیمه تمام دیگر در استان مرکزي وجود دارد که تا پایان برنامه ششم توسعه تکمیل و در اختیار جامعه ورزش این استان قرار

 
می گیرد و با بهره برداري از آنها پیش بینی می شود بیش از یک متر به سرانه ورزشی استان اضافه شود. 

اکنون بیش از 80 هزار ورزشکار به صورت سازماندهی شده زیرنظر هیات هاي ورزشی استان مرکزي فعالیت می کنند که تقویت
زیرساخت هاي ورزش می تواند سرعت توسعه در این بخش را دوچندان کند./ ایرنا



بهره برداري از ده ها پروژه کوچک مقیاس محلی در منطقه 10

منبع: همشهريشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/07/20

شهردار منطقه 10 براي نظارت بر نحوه اجراي عملیات عمرانی پروژه هاي کوچک مقیاس از پروژه هاي عمرانی، خدماتی و
ترافیکی منطقه بازدید کرد.

در این بازدید 3 ساعته شهردار منطقه 10 همراه جمعی از
مدیران در جریان روند پیشرفت پروژه هاي قابل افتتاح قرار
گرفت و به بررسی اقدامات انجام شده پرداخت. «مجید
رباطی» همچنین با اشاره به تلاش شبانه روزي معاونت ها
و بخش هاي مختلف براي ساخت پروژه ها و همچنین
اجراي بهینه امور از آماده سازي و اتمام مراحل این پروژه
ها خبر داد و افزود: «با تلاش مجموعه مدیریت شهري
منطقه بیش از ده ها پروژه مدیریت شهري براي خدمت

 
رسانی به شهروندان به بهره برداري می رسد.» 

او در این برنامه از پروژه هاي ساماندهی و بهسازي گذر پشت بزرگراه شهید نواب صفوي، میدان جمهوري، خیابان شهید رنجبر،
بوستان هاي دوچرخه، عارف قزوینی و حکیم، مرکز کارآفرینی و رشد، کلینیک منطقه، موزه آثار طبیعی و حیات وحش هفت چنار و
پیاده راه شهید دعوتی بازدید کرد. رباطی در این دیدار به اهمیت اجراي پروژه ها در توسعه و زیباسازي شهر اشاره کرد و بر تسریع در

 
انجام و تحویل پروژه هاي مذکور در موعد مقرر نیز تأکید داشت. 

او همچنین در ادامه همراه جمعی از مدیران شهري از پکیج تصفیه خانه صد مترمکعبی بوستان هزار شهید بازدید کرد. گفتنی است
مراحل اجرایی پکیج تصفیه خانه آب بوستان هزار شهید نیز با هدف بهینه سازي مصرف و حفاظت از منابع آب و محیط زیست،
رعایت بهداشت عمومی، حذف شرایط خطرپذیري ناشی از تخلیه فاضلاب هاي با تصفیه ناکافی به منابع آب سطحی و زیرزمینی به

پایان رسیده است و به زودي بهره برداري می شود.



برگزاري 11 کارگاه آموزشی تخصصی ویژه شاغلان صنایع دستی یزد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/20

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان یزد،
محمدرضا دهقان مهرجردي روز یکشنبه 20 مهرماه، افزود:
«این کارگاه ها با هدف افزایش سطح آگاهی، توانمندسازي
و به روزرسانی دانش شاغلان صنایعدستی به منظور رشد،
بهبود کسب و کار هنرمندان و صنعتگران هنرهاي سنتی و

 
صنایع دستی برگزار شد.» 

او عنوان کرد: «247 نفر از صنعتگران شاغل از رشته هاي

 
مختلف صنایع دستی در این دوره ها شرکت کردند که در پایان براي آن ها گواهی حضور در دوره صادر شد.» 

معاون صنایع دستی یزد با اشاره به اینکه با توجه به شیوع ویروس کرونا، این دوره ها بیشتر به صورت غیرحضوري و یا به صورت
محدود با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی، برگزار شده است، افزود: «ظرفیت هاي تجاري و اقتصادي
پساکرونا، روش هاي نوین بازاریابی در عصر کرونا، استاندارد کارگاه و مواد اولیه، طراحی محصول ویژه زیلو بافی و استراتژي بازاریابی

 
در کسب و کارهاي آنلاین از جمله عناوین دوره هاي آموزشی بوده است.» 

او اظهار کرد:« صنایع دستی ظرفیت لازم براي ایجاد اشتغال، بازار کار و پویا کردن اقتصاد جامعه را دارد اما نبود اطلاعات کافی و عدم

 
آگاهی از روش هاي نوین کارآفرینی مانعی بزرگ بر سر راه هنرمندان است.» 

دهقان مهرجردي عنوان کرد: «پس از کارآفرینی و ایجاد اشتغال و تولید پایدار، مقوله بازاریابی و فروش محصولات صنایع دستی از

 
اهمیت ویژه اي برخوردار است و تحقق این امر بدون آموزش و یادگیري در این حوزه امکان پذیر نخواهد بود.» 

او اظهار امیدواري کرد: «با تشکیل این دوره ها و انجام آموزش هاي لازم براي شاغلان صنایع دستی، شاهد رشد بیش از پیش در
حوزه تولید، کارآفرینی، بازاریابی و فروش محصولات صنایع دستی باشیم.»



بیش از پنج هزار طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/20

ارومیه- ایرنا- فرماندار ارومیه گفت: پنج هزار و 117 طرح با همکاري بانک هاي عامل، دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي
حمایتی در این شهرستان امسال اجرایی شده است.

ارومیه- ایرنا- فرماندار ارومیه گفت: پنج هزار و 117 طرح
با همکاري بانک هاي عامل، دستگاه هاي اجرایی و
نهادهاي حمایتی در این شهرستان امسال اجرایی شده

 
است. 

علیرضا ملامحمدي زاده روز یکشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا با اشاره به توزیع اعتبارات تلفیقی منابع بانکی
و صندوق توسعه ملی موضوع حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار روستایی، اظهار داشت: براي اجراي این
تعداد طرح چهار هزار و 310 میلیارد ریال تسهیلات جذب

 
و به متقاضیان پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه با اجراي این طرح ها براي 11 هزار و 867 نفر از جوانان روستایی در شهرستان ارومیه اشتغال پایدار ایجاد شده است

 
گفت: این آمار نشان می دهد که درصد جذب اعتبار در سطح شهرستان به 75.88 درصد رسیده است. 

فرماندار ارومیه بیان کرد: بانک کشاورزي با حمایت از 2 هزار و 18 طرح در رتبه نخست قرار دارد و بانک هاي صندوق کارآفرینی امید

 
با هزار و 481 طرح، پست بانک با 873 طرح و توسعه تعاون با 745 طرح در ربته هاي بعدي قرار دارند. 

ملامحمدي زاده با اشاره به تسهیلات پرداختی توسط بانک هاي عامل در شهرستان ارومیه، ادامه داد: تاکنون 434 طرح اشتغال پایدار

 
روستایی در این شهرستان از بانک هاي عامل تسهیلات دریافت کرده اند. 

وي بیان کرد: براي اجراي این تعداد طرح یک میلیارد و 79 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده و براي هزار و 695 نفر در سطح

 
شهرستان ارومیه اشتغال زایی ایجاد شده است. 

فرماندار ارومیه تاکید کرد: این تسهیلات توسط بانک هاي توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان

 
پرداخت شده است. 

ملامحمدي زاده گفت: صندوق کارآفرینی با پرداخت تسهیلات به 240 طرح رتبه نخست را در مشارکت و ایجاد طرح هاي روستایی
دارد و بعد از آن به ترتیب بانک هاي پست بانک، کشاورزي و توسعه تعاون در رتبه هاي بعدي قرار دارند. 



وي اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان و اهتمام دولت تدبیر و امید براي اجراي این طرح ها

 
نشان از توجه دولت به روستاها و جلوگیري از مهاجرت به شهرهاست. 

به گزارش ایرنا، طرح اشتغال پایدار روستایی با هدف پیشگیري از مهاجرت روستاییان و ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق روستایی از
سال 1396 اجرا می شود؛ چهار بانک توسعه تعاون، پست بانک، کشاورزي و صندوق کارآفرینی امید بانک هاي عامل پرداخت

 
تسهیلات اشتغال روستایی در استان به شمار می رود. 

 
تسهیلات این طرح در هر روستا با توجه به مزیت هاي نسبی موجود به متقاضیان پرداخت می شود. 

 
آذربایجان غربی از ابتداي اجراي این طرح، رتبه هاي برتر را بین 31 استان کشور به خود اختصاص داده بود. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- بانک کشاورزي 

 
- آذربایجان غربی 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- ارومیه 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



با عنوان لزوم تربیت حرفه اي و مهارت آموزي منابع انسانی

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/20

دانشگاه فنی و حرفه اي

انتشار مقاله دکتر ابراهیم صالحی عمران در خصوص تحلیل محتواي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش

 
تربیت حرفه اي و مهارت آموزي منابع انسانی 

به گزارش اداره کل روابط عمومی، صبح امروز 20 مهر ماه سال جاري، مقاله دکتر ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه
اي کشور در خصوص نگاهی تحلیلی به محتواي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و با عنوان لزوم تربیت حرفه اي و مهارت آموزي

 
منابع انسانی به چاپ رسید که مشروح خبر در ذیل قابل مشاهده است. 

 
دکتر ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور : 

بر اساس نظریه سرمایه انسانی، آموزش نیروي انسانی یکی از باارزش ترین ذخایر اقتصادي کشورهاست و آموزش نیروي انسانی نوعی
سرمایه گذاري و عامل کلیدي در توسعه محسوب می شود که در صورت برنامه ریزي صحیح، بازده اقتصادي فراوانی در بر خواهد
داشت. آموزش هاي مهارتی و آموزش هاي عالی مهارتی و به طورکلی موضوع «تربیت حرفه اي» از عوامل کلیدي در تامین نیروي
ماهر جهت اشتغال و توسعه اقتصادي است و در کنار آن هدایت تحصیلی دانش آموزان به سمت تربیت حرفه اي و مهارت آموزي یکی
از مراحل کلیدي در تامین نیروي ماهر و متخصص در راستاي توسعه اقتصادي است. هدف این یادداشت تحلیل محتواي سند تحول

 
بنیادین آموزش وپرورش مصوب سال 1390 شوراي عالی انقلاب فرهنگی در توجه به تربیت حرفه اي و مهارت آموزي است. 

در فصل دوم سند تحت عنوان «بیانیه ارزش ها» گزاره هاي ارزشی سند ارائه شده اند، گزاره هاي ارزشی، بایدها و نبایدهاي اساسی
است که لازم است تمام اجزا و مولفه هاي نظام تعلیم و تربیت رسمی عمومی با آنها هماهنگ بوده و همه سیاستگذاران و کارگزاران
نظام ملتزم و پایبند به آنها باشند. گزاره هاي ارزشی نظام تعلیم و تربیت رسمی عمومی تدوین شده در سند، شامل 30 بند است که
از بین این 30 بند، تنها در دو بند 23 و 24 به موضوع مهارت اشاره شده است؛ و بند 5 نیز به کسب شایستگی هاي پایه پرداخته

 
است که در (جداول ذیل همین صفحه) ارائه شده اند: 

در بند 5 به موضوع کسب شایستگی هاي پایه اشاره شده است. با توجه به اهمیت در نظر گرفتن شایستگی ها در بحث آموزش هاي
عمومی، از نظر طرح مساله مناسب و قابل توجه است ولی متاسفانه تنها در همین یک بند از گزاره هاي ارزشی و در بیانیه ماموریت،
به موضوع شایستگی ها پرداخته شده است و در هیچ یک از موضوعات مطرح شده در بخش هدف هاي کلان سند، راهبردهاي کلان،



هدف هاي عملیاتی به بحث شایستگی ها که مبناي اساسی در برنامه هاي آموزش وپرورش است، اشاره اي نشده است. در بخش
راهکارهاي ارائه شده در سند، در راهکار 4-3، «تدوین برنامه جامع مشارکت خانواده و نهادهاي تربیتی و آموزشی براي تقویت فرهنگ
تربیتی خانواده ها و تحقق شایستگی هاي پایه دانش آموزان» مطرح شده؛ و در راهکار 1-1 نیز به «حاکمیت رویکرد فرهنگی- تربیتی
در تولید محتوا و تقویت شایستگی هاي پایه دانش آموزان» اشاره شده است و به نظر می رسد با در نظر گرفتن سه حوزه دانش،
مهارت و نگرش در بحث شایستگی ها، تنها روي نگرش ها و بحث هاي ارزشی شایستگی ها تاکید شده است. به عبارتی توجه به
شایستگی هاي پایه به درستی در بخش بیانیه ارزش ها، طرح مساله گردیده است ولی به طورکلی در بخش اهداف و راهبردهاي کلان
سند از آن چشم پوشی گردیده است و در بخش راهکارهاي عملیاتی نیز به موضوعات ارزشی و نگرشی شایستگی ها اشاره شده و

 
بخش تربیت حرفه اي و مهارت هاي شغلی موردنیاز بازار کار مربوط به شایستگی ها در راهکارها نادیده گرفته شده است. 

در بند 23، مهارت به عنوان بخشی از مشارکت اجتماعی در نظر گرفته شده است و احتمالاً منظور تدوین کنندگان سند، مهارت هاي
اجتماعی شامل مهارت هاي ادراك اجتماعی و ارتباطی بوده که در طبقه بندي مهارت ها به مهارت هاي سخت و مهارت هاي نرم
جزو مهارت هاي نرم محسوب می گردد درحالی که مطابق برنامه ششم توسعه، 50 درصد از دانش آموزان می باید جهت تربیت حرفه
اي وارد دوره هاي فنی و حرفه اي و کسب وکار شوند. در بند 24 نیز به «کسب شایستگی هاي عام حرفه اي و مهارتی و هنري زمینه
ساز کار مولد» اشاره شده است که به نظر می رسد تنها بند موجود در بیانیه ارزش هاست که موضوع مهارت و تربیت حرفه اي در آن
مطرح شده است. با توجه به اینکه هدف این نوشته تحلیل سند تحول آموزش وپرورش در رابطه با هدایت تحصیلی دانش آموزان به
سمت تربیت حرفه اي و مهارت آموزي است، تاکید این بند به عنوان تنها بند موجود در گزاره هاي ارزشی که صراحتاً به موضوع
مهارت هاي حرفه اي پرداخته است بر ایجاد نگرش هاي کارآفرینی در دانش آموزان جهت کسب مهارت هاي حرفه اي زمینه ساز کار
مولد بوده و در این بند نیز نشانی از هدایت تحصیلی دانش آموزان به سمت آموزش هاي عالی مهارتی در مقاطع بالاتر -جهت کسب

 
مهارت هاي تکمیلی در این بند- دیده نمی شود. 

بررسی عمیق فصول بعدي سند تایید کننده عدم توجه کافی به تربیت حرفه اي و هدایت تحصیلی به سمت مهارت آموزي است؛
چراکه در فصل پنجم و ششم که هدف هاي کلان و راهبردهاي کلان براي اهداف تعریف شده در سند، تنظیم و تدوین گردیده اند و
در هدف هاي کلان سند از بین 8 بند اهداف کلان در بند 7 به «ارتقاي اثربخشی و افزایش کارآیی در نظام تعلیم و تربیت (هدف
کلان 7)» اشاره شده است ولی در راهبردهاي تعریف شده براي این هدف کلان هیچ گونه اشاره اي به بحث مهارت آموزي یا هدایت
تحصیلی به سمت مهارت آموزي نشده است. در این بخش به موضوعات اساسی و مهمی مانند تقویت و نهادینه سازي مشارکت
اثربخش نهادهاي مختلف با مدارس، بهره مندي از فناوري هاي نوین در نظام تعلیم و تربیت رسمی عمومی، تعامل اثربخش و فعال
نظام تعلیم و تربیت رسمی عمومی با سایر نهادها، استقرار نظام مدیریت اثربخش در نظام تعلیم و تربیت رسمی و... اشاره شده است؛
ولی به طورکلی بحث مهارت آموزي و تربیت حرفه اي در راهبردهاي ارائه شده براي هدف کلان «ارتقاي اثربخشی و افزایش کارآیی

 
در نظام تعلیم و تربیت (هدف کلان 7)» و همچنین تمامی دیگر راهبردهاي کلان سند نادیده گرفته شده است. 

در فصل هفتم سند هدف هاي عملیاتی و راهکارها ارائه گردیده اند. در این فصل 23 هدف به عنوان هدف هاي عملیاتی و 131 راهکار
براي اهداف عملیاتی سند تعریف گردیده اند که از بین این 23 هدف، 6 هدف (اهداف عملیاتی شماره 1، 4، 5، 6، 18 و 21) و از بین

 
131 راهکار، تنها در 6 راهکار به مهارت اشاره شده است؛ که در جدول شماره 2 ارائه می گردد: 

در هدف عملیاتی شماره 4، به «تقویت بنیان خانواده و کمک به افزایش سطح توانایی ها و مهارت هاي خانواده در ایفاي نقش تربیتی
متناسب با اقتضائات جامعه اسلامی» اشاره شده است که در بخش راهکارها، راهکاري در راستاي افزایش مهارت هاي خانواده ارائه
نگردیده است. در راهکار هدف شماره 18 نیز به تغییر و نوآوري در نظام تعلیم و تربیت رسمی اشاره شده است که در راهکارهاي ارائه
شده براي این هدف عملیاتی، تنها به مهارت آموزي معلمان و تامین تسهیلات و امکانات و ایجاد سازوکارهاي کارا و اثربخش در

 
آموزش هاي ضمن خدمت معلمان اشاره گردیده است. 

بررسی ها نشان دهنده آن است که از بین 23 هدف عملیاتی تعریف شده در سند تنها سه هدف شماره 5، 6 و 21 صراحتاً به موضوع



تربیت حرفه اي و مهارت آموزي پرداخته اند که در هدف عملیاتی 5 به موضوع عدالت آموزشی و تامین و بسط عدالت در برخورداري
از فرصت هاي تعلیم و تربیت با کیفیت مناسب اشاره شده و در هدف عملیاتی 6 به «تنظیم و اجراي برنامه جامع کارآفرینی و مهارت
آموزي براي تمام دوره هاي تحصیلی بویژه دانش آموزان دوره متوسطه» به عنوان راهکاري براي «تنوع بخشی به محیط هاي
یادگیري در فرآیند تعلیم و تربیت رسمی عمومی» اشاره شده است. سه راهکار شماره 1-6، 5-4 و 6-5 (مربوط به اهداف عملیاتی 1،
5 و 6) تنها راهکارهاي عملیاتی هستند که از بین 131 راهکار ارائه شده براي اهداف 23 گانه به موضوع مهارت آموزي و تربیت حرفه
اي پرداخته اند که این خود تایید کننده کم رنگ بودن توجه به موضوع «اقتصاد آموزش» در مباحث مطرح شده در سند تحول
بنیادین آموزش وپرورش می باشد. یکی از مباحثی که در سال هاي اخیر موردتوجه برنامه ریزان و سیاستگذاران آموزشی کشورهاي
جهان قرارگرفته است، بحث «اقتصاد آموزش» است که به موضوعات اقتصادي مرتبط با آموزش، از جمله تقاضا براي آموزش، تامین
مالی و فراهم آوردن آموزش و کارآیی مقایسه اي برنامه ها و سیاست هاي مختلف آموزشی می پردازد و در سال هاي اخیر به سرعت
گسترش پیدا کرده است و یکی از مباحث مهم در بحث اقتصاد آموزش، بازده و کارآیی اقتصادي آموزش است و آموزش مهارت هاي
شغلی موردنیاز بازار کار پاشنه آشیل و کلید کارآیی اقتصادي در مباحث مربوط به اقتصاد آموزش می باشد که به نظر می رسد مبانی

 
و پایه هاي آن در سند تحول بنیادین آموزش وپرورش به عنوان مبناي آموزش عمومی چندان جدي دیده نشده است. 

مساله اساسی دیگر در موضوع آموزش هاي مهارتی و تربیت حرفه اي، بحث هدایت تحصیلی دانش آموزان به سمت آموزش هاي ارائه
شده در هنرستان هاي فنی و حرفه اي و دوره هاي کار و دانش پس از پایان سال نهم متوسطه است. تاکید برنامه توسعه ششم براي
رسیدن آموزش وپرورش به آمار 50 درصدي ثبت نام و تحصیل در دوره فنی و حرفه اي در دوره متوسطه است و این آمار در حال
حاضر در حدود 36 درصد است، لذا به نظر می رسد ضعف هایی در سند در بخش هدایت تحصیلی دانش آموزان وجود دارد. نتیجه
عدم توجه به هدایت تحصیلی را می توان در هجوم گسترده دانش آموزان به گروه علوم تجربی و تقاضاي بالا براي ورود به برخی رشته
هاي گروه علوم تجربی مانند پزشکی، دندانپزشکی و داروسازي و... در سال هاي اخیر مشاهده کرد که علاوه بر اینکه می تواند به
عنوان یکی از عوامل موثر در تقویت و کمک به مافیاي کنکور براي این رشته هاي خاص تلقی گردد، باعث ایجاد فشارهاي روانی و

 
آسیب هاي اجتماعی به دانش آموزان و خانواده هاي آنان گردیده است. 

بررسی سند نشان دهنده آن است که در هدف عملیاتی 21 به «طراحی و استقرار نظام جامع هدایت تحصیلی و استعدادیابی به
منظور هدایت دانش آموزان به سوي رشته ها و حِرَف و مهارت هاي موردنیاز حال و آینده» به عنوان راهکاري براي «بازنگري و
بازمهندسی ساختارها و رویه ها و روش ها» اشاره شده است. راهکار 21-3 نیز تنها راهکار از بین 131 راهکار ارائه شده براي اهداف
23 گانه تعریف شده در سند و همچنین تنها جایی از کل متن سند است که به موضوع هدایت تحصیلی به سمت مهارت آموزي اشاره
شده است و در هیچ یک از بخش هاي مختلف سند اعم از: بیانیه ارزش ها، بیانیه ماموریت، هدف هاي کلان، راهبردهاي کلان به
موضوع هدایت تحصیلی اشاره اي نشده است. با توجه به این که در تعریف ارائه شده براي مدرسه در افق چشم انداز 1404 در این
سند مدرسه 1404 «داراي ظرفیت پذیرش تفاوت هاي فردي، کشف و هدایت استعدادهاي متنوع فطري و پاسخگویی به نیازها،
علائق و رغبت دانش آموزان در راستاي مصالح و چارچوب نظام معیار اسلامی» تعریف شده است و همچنین با توجه به اهمیت نیروي
انسانی ماهر به عنوان سرمایه انسانی و نقش آن در رشد و توسعه کشور، بجا و شایسته است که علاوه بر پررنگ تر کردن موضوع
تربیت حرفه اي و مهارت آموزي و بویژه مهارت هاي اشتغال پذیري، در بخش هاي مختلف سند در راستاي دستیابی به چشم انداز
1404، موضوع هدایت تحصیلی دانش آموزان، در اهداف کلان و راهبردهاي کلان نیز دیده شود؛ همچنین می توان بحث هدایت
تحصیلی دانش آموزان به سمت مهارت آموزي را به عنوان یکی از اهداف عملیاتی در کنار اهداف 23 گانه در نظر گرفت و براي آن
راهکارهاي جداگانه جهت اجرایی تر شدن هرچه بهتر آن در نظر گرفت. همچنین با توجه به نام گذاري سال 1399 توسط رهبر
معظم انقلاب اسلامی به «سال جهش تولید» و توجه به مسائل اقتصادي و رونق تولید در سیاست هاي راهبردي نظام، لازم است
موضوعات اقتصادي و به طورکلی کلیدواژه اقتصاد در سند تحول بنیادین آموزش وپرورش به عنوان مبناي برنامه ریزي اجرایی آموزش
عمومی کشور، در کنار مباحث اجتماعی، فرهنگی و سیاسی بیشتر موردتوجه قرار گیرند که متاسفانه در سند تحول بنیادین آموزش

 
وپرورش کلیدواژه اقتصاد کمتر به چشم می خورد. 

بررسی سند نشان دهنده آن است که با اینکه در چشم انداز 1404، ایران به عنوان کشوري توسعه یافته با جایگاه اول اقتصادي،



علمی و فناوري در سطح منطقه تعریف شده است و همچنین در ساحت هاي مندرج در فلسفه تعلیم و تربیت در جمهوري اسلامی
ایران، تعلیم و تربیت اقتصادي و حرفه اي در کنار دیگر ساحت هاي تعلیم و تربیت اعتقادي، عبادي و اخلاقی و زیباشناختی و هنري
و علمی تعریف شده ولی متاسفانه بیشتر در مرحله تعاریف و طرح مساله باقی مانده است و در هدف هاي عملیاتی و راهکارها نیز در
هیچ یک از بندها کلیدواژه اقتصاد دیده نمی شود و تاکید سند بیشتر بر آموزش مهارت هاي زندگی و مهارت هاي اجتماعی و
ارتباطی است که هرچند نمی توان از اهمیت و تاثیر مهارت هاي زندگی و ارتباطی به عنوان مهارت هاي نرم بر مهارت هاي شغلی
چشم پوشی کرد ولی در کنار آن لازم است مهارت هایی هم که منتهی به شغل و کار و نهایتاً افزایش تولید ملی می شوند؛ در آموزش
هاي عمومی جهت آموزش دانش آموزان براي اشتغال موردتوجه بیشتري قرار گیرند؛ با توجه به تخصصی شدن مهارت هاي شغلی در
دنیاي امروزي پررنگ تر کردن سیاست هاي هدایت تحصیلی براي هدایت دانش آموزان به سمت آموزش هاي عالی مهارتی جهت

 
آموزش هاي تخصصی تر موردنیاز بازار کار امروز است که با تاکید بیشتري می بایست موردتوجه قرار گیرند. 

 
و من االله توفیق 

در این سند شایستگی هاي پایه به عنوان «مجموعه اي ترکیبی از صفات و توانمندي هاي فردي و جمعی ناظر به همه جنبه هاي
هویت (عقلانی، عاطفی، ارادي و عملی) و نیز تمام مولفه هاي جامعه بر اساس نظام معیار اسلامی است که تربیت شوندگان براي
دستیابی به مراتب حیات طیبه جهت درك موقعیت خود و دیگران و عمل فردي و جمعی براي بهبود مستمر آن، باید اینگونه صفات و
توانمندي ها را کسب کنند» تعریف شده است. بر اساس بیانیه ماموریت «... این نهاد ماموریت دارد با تاکید بر شایستگی هاي پایه،
زمینه دستیابی دانش آموزان در سنین لازم التعلیم طی 13 پایه (چهار دوره تحصیلی سه ساله) تحصیلی به مراتبی از حیات طیبه در
ابعاد فردي، خانوادگی، اجتماعی و جهانی را به صورت نظام مند، همگانی، عادلانه و الزامی در ساختاري کارآمد و اثربخش فراهم
سازد...» در راهبردهاي کلان شماره 13 سند به توسعه مستمر شایستگی ها و توانمندي هاي اعتقادي، تربیتی، علمی و حرفه اي
فرهنگیان به عنوان مربیان نظام تعلیم و تربیت اشاره شده است ولی به توسعه شایستگی هاي حرفه اي دانش آموزان اشاره اي نشده

 
است. 

 
در انتهاي هر راهبرد کلان شماره هدف هاي کلان که آن راهبرد براي آن پیشنهاد شده است، آورده شده است. 

هدف شماره 1 داراي بخش هاي مجزایی است و راهکارهایی به صورت کلی براي تمامی بخش هاي آن هدف تعریف شده است. دو
بخش از آن به مهارت پرداخته است.



پرداخت بیش از 47 میلیارد تومان وام قرض الحسنه امداد ولایت کمیته امداد

در اصفهان

منبع: موجشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/20

مدیر امور شعب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان
اصفهان از پرداخت بیش از 47 میلیارد تومان وام قرض
الحسنه امداد ولایت کمیته امداد اصفهان به خانوارهاي

 
تحت پوشش خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، سید مجتبی حجازي
اظهار داشت: در شش ماهه نخست امسال به 7228 خانوار
تحت پوشش تحت کمیته امداد بیش از 47 میلیارد و 468

 
میلیون تومان وام قرض الحسنه پرداخت شد. 

وي ادامه داد: در شش ماهه اول امسال بیش از 47 میلیارد و 468 میلیون تومان وام قرض الحسنه توسط این صندوق به مددجویان

 
پرداخت شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 116 درصد افزایش یافته است. 

حجازي همچنین گفت: این تسهیلات قرض الحسنه به عنوان وام کارگشایی، ودیعه، تعمیر، خرید و احداث مسکن، اشتغال و

 
خودکفایی پرداخت شده است. 

این مقام مسئول تعداد خانوارهاي بهره مند از تسهیلات قرض الحسنه صندوق امداد ولایت استان اصفهان در شش ماهه اول سال 99

 
را 7228 خانوار اعلام کرد. 

مدیر امور شعب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان تاکید کرد: وام هاي اشتغال پرداختی توسط کمیته امداد استان منحصر به

 
پرداختی هاي این صندوق نیست و تسهیلات دیگري نیز با همکاري سایر بانک ها به مددجویان واجد شرایط پرداخت شده است. 

وي در ادامه با درخواست از خیران و نیکوکاران براي افتتاح حساب در این صندوق، گفت: این اقدام خیر، توان صندوق براي پرداخت
تسهیلات را افزایش می دهد و خوشبختانه در شش ماهه اول امسال با افتتاح 15 هزار و 795 حساب جدید تعداد حساب هاي فعال

 
صندوق با افزایش 25 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل به 220 هزار و 211 رسید. 

حجازي در پایان گفت: نیکوکاران و همشهریان عزیز می توانند براي افتتاح حساب به شعبه مرکزي این صندوق واقع در خیابان
چهارباغ پایین، ابتداي خیابان عباس آباد و یا باجه هاي مستقر در دفاتر کمیته امداد در سراسر استان مراجعه و ضمن بهره مندي از

کلیه خدمات بانکی بدون ربا در امر خیر حمایت عزتمندانه از نیازمندان نیز سهیم شوند.



اشتغالزایی 500 نفري با بهره برداري از معدن فسفات چرام

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/20

دنیاي معدن -رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: با بهره برداري از معدن فسفات چرام
براي بیش از 500نفر بصورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود.

به گزارش دنیاي معدن، سالار حسین پور افزود: معدن فسفات چرام با 80 میلیون تن ذخیره قطعی یکی از معادن ارزشمند

 
استان کهگیلویه و بویراحمد و کشور شناخته شده است. 

 
وي اظهارکرد: پیش بینی می شود که این معدن تا 200 میلیون تن ذخیره داشته باشد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران زیرساخت

 
گاز، ایمیدرو راه و برق و استان کهگیلویه و بیوراحمد زیرساخت آب معدن چرام را تقیبل کرده اند. 

حسین پور بیان کرد: با بهره برداري از معدن فسفات چرام براي بیش از 500نفر بصورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود.



توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ جزو سیاست هاي ایمیدرو است/ زنجیره

فولاد با ایجاد 250 هزار شغل از افتخارات کشور است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/20

دنیاي معدن - رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: توسعه از طریق شرکت هاي بزرگ از سیاست هاي ایمیدرو در راستاي
اهداف کلان دولت و وزارت صنعت معدن و تجارت است.

به گزارش دنیاي معدن، وي در این برنامه که فریدون حسنوند نماینده مردم اندیمشک در مجلس، مدیر عامل شرکت ملی فولاد
و مدیر عامل شرکت فولاد خوزستان حضور داشتند، به جایگاه شرکت هاي بزرگ اشاره کرد و گفت: این شرکت ها قادرند در برطرف

 
کردن مشکلات اشتغال و درآمد در کشورمان مشارکت کنند. 

وي اعلام کرد: شرکت هاي بزرگ پروژه عظیم انتقال آب از خلیج فارس را به مرحله بهره برداري نزدیک کرده اند و قرار است استان

 
هاي هرمزگان، کرمان و یزد از این طرح منتفع شوند. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت با بیان اینکه چهار شرکت فولاد مبارکه فولاد خوزستان، معدنی و صنعتی گل گهر و چادرملو
سرمایه گذاران طرح فولاد زاگرس اندیمشک هستند، اطهار داشت: خوشبختانه با هماهنگی که در شهرستان اندیمشک بین مقامات

 
مسوول، نمایندگان مجلس و سهامداران وجود دارد، مجوزهاي اب، برق، گاز و همچنین محیط زیست این طرح اخذ شده است. 

وي گفت: طبق طرح اولیه قرار است این طرح با هدف ایجاد 450 هزار تن آهن اسفنجی طی 36 ماه ساخته شود که البته با همت

 
سرمایه گذاران آن این مدت قابل کاهش به 32 ماه است. 

 
صنعت فولاد افتخار جمهوري اسلامی 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت، همچنین صنعت فولاد را افتخار نظام جمهوري اسلامی ذکر کرد و افزود: امسال تولید فولاد به
بیش از 32 میلیون تن می رسد و ظرفیت هاي تولید در کنسانتره و گندله سنگ آهن به ترتیب به 70 میلیون و 65 میلیون تن

 
خواهد رسید. 

 
اشتغال 250 هزار نفري زنجیره فولاد 

 
وي ادامه اد: از ابتداي انقلاب تاکنون 250 هزار شغل به طور مستقیم در زنجیره فولاد ایجاد شده است. 

وي گفت: اگرچه پیش بینی شده ذخایر سنگ آهن ایران تا 25 سال بعد 1404 ادامه خواهد یافت اما با توجه به پتانسیل هاي معدنی

 
کشور، ذخایر بیش از رقم فوق خواهیم داشت. 

غریب پور تصریح کرد: کار بر روي معادن عمیق و استخراج از عمق 2 هزار و سه هزار متر ذخایر سنگ آهن کشور را به بیش از 3.2

 
میلیارد تن خواهد رساند. 

وي همچنین به مقایسه تناژ و ارزش کالاهاي صادراتی و وارداتی پرداخت و تاکید کرد: در حالی که کشور 130 میلیون تن صادرات

 
دارد، تناژ وارداتی به 40 میلیون تن می رسد که ارزش آن بسیار بیش از اقلام صادراتی است. 

غریب پور تصریح کرد: یکی از اهداف ایمیدرو این است که زمینه تعریف و اجراي پروژه هاي با ارزش افزوده بالا را فراهم سازد تا شاهد

 
تولید کالا با ارزش افزوده بالاتر و ارز آوري بیشتر براي کشور شویم. 

 
وي ادامه داد: تولید فولاد هاي آلیاژي و ورق هاي خاص در دستور کار ایمیدرو قرار دارد. 

در این برنامه گزارشی از وضعیت اجراي طرح فولاد زاگرس اندیمشک از سوي مدیر عامل آن شرکت ارایه شد. طبق این گزارش،



عملیات اجرایی پروژه از آبان ماه امسال شروع می شود. در انتهاي برنامه، غریب پور به همراه حسنوند نماینده مردم اندیمشک در
مجلس، نادري مدیر عامل شرکت ملی فولاد و محمدي مدیر عامل فولاد خوزستان از سایت احداث کارخانه دیدن کرد.



سومین رویداد تربیت کنشگران در فارس به صورت مجازي برگزار می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/20

علی گرامی دوست، دبیر قرارگاه احمدي روشن استان فارس در گفتگو با خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، گفت: سومین
رویداد استانی تربیت کنشگران دانشجویی فارس به همت قرارگاه شهید احمدي روشن بسیج دانشجویی استان از 30 مهرماه

تا 2 آبان ماه در به صورت مجازي برگزار خواهد شد. گرامی دوست مطرح کرد: این دوره ...

علی گرامی دوست، دبیر قرارگاه احمدي روشن استان
فارس در گفتگو با خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو،
گفت: سومین رویداد استانی تربیت کنشگران دانشجویی
فارس به همت قرارگاه شهید احمدي روشن بسیج
دانشجویی استان از 30 مهرماه تا 2 آبان ماه در به صورت

 
مجازي برگزار خواهد شد. 

گرامی دوست مطرح کرد: این دوره آموزشی ویژه فعالان
دانشجویی دانشگاه هاي استان فارس است که قرار است در پنج محور (عدالت شهري) - (نظام سلامت و جمعیت) - (اشتغال و تولید)

 
- (کشاورزي، آب، محیط زیست) برگزار شود. 

دبیر قرارگاه احمدي روشن استان فارس خاطرنشان کرد: یکی از اهداف برگزاري دوره تربیت کنشگران گفتمان سازي و مطالبه گري
توسط دانشجویان است. در کنار بحث محتوایی و آموزشی نیز مسئله یابی و کسب مهارت دانشجویان در گفتمان سازي و مطالبه گري
از اهداف دیگر دوره است که براي کسب این مهارت ها، فعالیت هاي گروهی تعریف شود و دانشجویان نمونه اي کوچک از مسئله
یابی، گفتمان سازي و مطالبه گري تخصصی را در دوره تجربه می کنند. از دیگر اهداف این دوره روش هاي مطالبه گري با رویکرد

 
مسئله محوري-مهارت کار تیمی در هسته هاي مطالبه گري-رسانه و اثر گذاري اجتماعی است. 

وي گفت: براي انتخاب افراد ثبت نام کننده در دوره ملاك ها و معیار هایی مانند دغدغه مند و فعال بودن مدنظر است و اینکه افراد با
چه انگیزه اي وارد دوره می شوند و چه انتظاري از شرکت در دوره دارند نیز مهم است. دانشجویان باید به دنبال ایجاد راهکار براي
خروج کشور از چالش ها و مشکلات باشند. ممکن است بسیاري از دانشجویان از مسائل و چالش هاي اساسی کشور آگاهی لازم را

 
نداشته باشند، اما به دنبال حل مسائل کشور هستند که این براي ما بسیار ارزشمند است. 

گرامی دوست اظهار کرد: مهمترین و موثرترین نوع کنشگري، آن است که مسئله محور باشد. مسئله محوري یعنی روي موضوع تمرکز
کرده و پیگیر حل ریشه اي مشکلات شویم. دغدغه ي ترویج این نگاه، ما را بر آن داشت تا سومین رویداد استانی کنشگران را برگزار
کنیم. دانشجویان با شرکت در این رویداد، در یک فضاي رقابتی با اصول و مبانی کنشگري مسئله محور آشنا می شوند. وجه تمایز این
دوره با سایر دوره هاي آموزشی، فعالیت محور بودن است. به طوري که بخش زیادي از آموزش هاي مورد نظر در خلال فعالیت هاي

 
گروهی به شرکت کنندگان منتقل می شود. 



دبیر قرارگاه احمدي روشن استان فارس بیان کرد: دانشجویان دانشگاه هاي استان در صورت تمایل می توانند با مراجه به نشانی
اینترنتی http://form.shirazdev.ir/view.php?id=295251 ثبت نام کنند. هم چنین براي کسب اطلاعات بیشتر به شماره

 
09176195420 (برادران) -09176702902 (خواهران) پیامک بزنند. 

وي افزود: قرارگاه شهید احمدي روشن استان فارس، این رویداد را نقطه شروعی براي کنشِ مسئله محور جریان دانشجویی استان می
داند، چون در فضاي کرونا کار تعطیل نشده و صرفا جنس و غالب هاي اجراي کار عوض شده و این دوره در راستاي تقویت بنیه
تشکیلاتی و همچنین حفظ انسجام دانشجویان در حوزه ي مطالبه گري است؛ لذا پس از پایان رویداد با تمام توان از گروه هاي برتر و

 
فعال، در جهت حرکت در مسیر کنشگري مسئله محورحمایت خواهد کرد. 

گرامی دوست در خاتمه به اشاره به سخنان مقام معظم رهبري تاکید کرد: تصمیم گیري را بگذاریم کسی انجام بدهد که بتوان از او
سوال کرد و او مسئول و پاسخگو باشد اما دانشجو می تواند با فکر، زبان، گفتار و عمل خود تصمیم سازي کند؛ دنبال این باشیم که

 
محیط دانشجویی تصمیم سازي کند. 





براي کاهش آلایندگی نیاز به گسترش زیرساخت ها هم هست

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/20

پدال نیوز: رئیس منابع انسانی دایملر –کمپانی مادر مرسدس بنز- می گوید قانونگذارانی که آلایندگی کمتر می خواهند باید
به همان اندازه به فکر زیرساخت هاي شارژ خودرو هم باشند.

به گزارش پدال نیوز، مایکل برشت Michael Brecht رئیس شوراي کار خودروساز دایملر در مصاحبه با رویترز می گوید:
قانون گذاران اروپایی که سخت گیرانه به دنبال کاهش آلاینده هاي کربنی هستند باید با همان سخت گیري و ستیزه جویانه

 
زیرساخت هاي شارژ خودروهاي برقی را هم پیگیري کنند. 

کمیسیون اروپایی پیشنهاد کرده است که آلایندگی خودروها در سال 2030 یعنی کمتر از یک دهه، به نصف میزان سال 2021 برسد
و این سختگیري بیشترین تأثیر خود را روي کاهش اشتغال زایی در ساخت و تولید دارد مخصوصاً که بیشتر کارکنان در این بخش

 
اتکاي زیادي روي خودروهاي بنزینی درون سوز دارند. 

برشت همچنین به این موضوع اشاره کرد که اگر مالکیت خودرو جاذبه اش را نزد مردم از دست بدهد به طور کلی تقاضا براي خودرو
را کاهش خواهد داد. وي به رویترز گفت: «بدنه سیاسی نباید بی قید و شرط در مورد محدود سازي آلاینده هاي دي اکسید کربن
تصمیم بگیرد. باید در برنامه کلی (مستر پلن) رشد زیرساخت هاي لازم هم دیده شود، در گوشه و کنار انواع از ابتکار عمل ها و اقدام

 
ها مشاهده می شود اما کسی نیست که همه اینها را در کنار هم قرار دهد.» 

اواسط هفته گذشته پارلمان اروپایی رأي موافق به الزام آور شدن هدفگذاري اتحادیه اروپایی براي کاهش 60 درصدي آلایندگی

 
گازهاي گلخانه اي تا سال 2030 شد. 

برشت هشدار داد: «از اساس این راهبرد بسیارخوب است. اما افزایش ناگهانی حمل و نقل به کمک وسایل نقلیه برقی مشکل زا خواهد
شد. با این شرایط در نهایت تعداد کارکنان ما دیگر این نخواهد بود.» در واکنش به این روشی که قانون گذاران اتحادیه اروپا در پیش
گرفته اند دایملر در راهبردهاي خود تجدید نظر کرده و می خواهد برخی از منابع خود را آزاد کند تا بتواند در تغییر ساختار و ابزار

کارخانه هاي خود بازنگري انجام دهد و کارگران خود را براي ساخت خودروها با آلایندگی کمتر دوباره از نو آموزش دهد.



بیش از 900 شغل جدید در اردستان ایجاد می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/20

گروه استان ها - نماینده مردم اردستان در مجلس ضمن اشاره به احقاق حقوق کارخانه فرش پلمب شده در اردستان گفت:
بیش از 900 اشتغال جدید در اردستان ایجاد می شود.

گروه استان ها - نماینده مردم اردستان در مجلس ضمن
اشاره به احقاق حقوق کارخانه فرش پلمب شده در
اردستان گفت: بیش از 900 اشتغال جدید در اردستان

 
ایجاد می شود. - اخبار استانها - 

حجت الاسلام سیدصادق طباطبایی نژاد در گفت گو با
خبرنگار تسنیم در اردستان، اظهار داشت: یکی از دغدغه
هاي مسئولان در سال هاي اخیر ایجاد اشتغال در

شهرستان اردستان بوده که در این زمینه خوشبختانه هیچ مجموعه اي تعطیل نشده و حتی چند کارخانه همچون کارخانه فاستونی

 
که تعطیل بوده مجدد راه اندازي شده است. 

وي افزود: کارخانه چینی گستر اردستان که سال ها تعطیل بوده چند مجموعه آن در مرحله راه اندازي است و همچنین کارخانه نخ
کاران که در برهه اي تعطیل بود مجدد راه اندازي شده و در حال توسعه نیز قرار گرفته و کارخانه موتور هم مشکلات آن برطرف شده

 
و سه شریک داشتند که با مذاکرات صورت گرفته در حال رسیدن به یک مدیریت واحد هستند. 

نماینده مردم اردستان در مجلس شوراي اسلامی گفت: کارخانه هاي مختلفی همچون کویر مقوا مراحل ساخت آن کامل شده و در
مرحله راه اندازي قرار گرفته که می تواند 500 نفر نیرو جذب کند که همه این تلاش ها می تواند مشکلات اشتغال را در شهرستان

 
اردستان برطرف کند. 

وي ابراز داشت: در خصوص پیگیري و راه اندازي کارخانه هاي شهرستان اردستان، سرمایه گذاران کارخانه کاشی از یزد در اردستان
سرمایه گذاري کردند که ساخت آن سرعت خوبی گرفته و تا یکسال آینده در صورت بهره برداري بالغ بر 300 نفر نیرو جذب می کند.

 
سپاه ثاراالله استان کرمان درمان معتادان متجاهر را تا اشتغال مجدد دنبال می کند 

 
گزارش ویدئویی| اشتغالزایی بانوي پارسیانی با هنر آشپزي 

 
تأثیر واحدهاي تحقیق و توسعه کارگاه هاي صنعتی بر اشتغال فارغ التحصیلان 

نماینده مردم اردستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: کارخانه فولاد کویر بیش از 70 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و کارخانه
فولاد آریا هم پیشرفت خوبی را در بر داشته و دنیاي فلز را هم در حال مذاکره هستیم تا به سرمایه گذار واگذار شود که در مزایده

 
قرار گرفته و در حال واگذاري است. 



حجت الاسلام طباطبایی نژاد همچنین در خصوص کارخانه فرش پلمب شده در اردستان بیان کرد: این کارخانه چند سالی به جهت
بدهی بیمه تعطیل شده بود با پخش کلیپی که در فضاي مجازي پخش کرد و همچنین پیگیري هاي چند سال گذشته، توسط

 
مسئولان کشوري دستور پیگیري براي احقاق حق داده شد که با راه اندازي این مجموعه بتوانیم اشتغالی را ایجاد کنیم. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزي مجلس تاکید کرد: با توجه به اینکه در بعضی از شهرستان ها شاهد رکود کارخانه ها و بخش
صنعت هستیم اما در اردستان شاهد احداث کارخانه جدید، راه اندازي و توسعه کارخانه ها بوده ایم که در آخرین افتتاحیه کارخانه

 
تولید محصولات دامی را داشتیم که توسط معاون ریاست جمهوري به صورت وبینار افتتاح شد. 

نماینده مردم اردستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: پیرو پیگیري هاي سال هاي قبل کارخانه یاتاقان در شهرستان اردستان
در حال راه اندازي است و امکانات کارخانه از خارج بارگیري شده و به زودي تخلیه و نصب می شود که در صورت راه اندازي بیش از

 
100 نفر نیرو جذب می شود. 

وي گفت: وضعیت شهرستان اردستان از نظر اشتغال خوب بوده و یک کارخانه نساجی بزرگ در دست پیگیري است تا راه اندازي شود
و نوید این را می دهیم که در اردستان مهاجرت معکوس را از نظر جذب نیرو داشته باشیم در حالی که در چند سال گذشته اشتغال

هاي حداقلی هم وجود نداشت اما در حال حاضر هر فردي براي کار با حداقل حقوق کار مراجعه کند، کار وجود دارد.



تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت شناور در کنارك / ایجاد اشتغال 1000

نفر در کارگاه هاي شناورسازي

منبع: تسنیمشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/20

گروه استان ها- معاون فنی و مهندسی اداره کل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان گفت: با موافقت کمیته صدور مجوز
سازمان بنادر و دریانوردي، مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر شناور در کنارك به مدت دو سال تمدید شد.

گروه استان ها- معاون فنی و مهندسی اداره کل بنادر و
دریانوردي سیستان و بلوچستان گفت: با موافقت کمیته
صدور مجوز سازمان بنادر و دریانوردي، مجوز بهره برداري
کارگاه ساخت و تعمیر شناور در کنارك به مدت دو سال

 
تمدید شد. - اخبار استانها - 

عباس آذرپیکان در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در چابهار
با اشاره به اینکه شهرستان کنارك در 45 کیلومتري غرب
بندر چابهار داراي بنادر صیادي و کارگاه هاي کوچک و
بزرگ ساخت و تعمیر شناور است، اظهار داشت: کمیته

صدور مجوز سازه هاي دریایی سازمان بنادر و دریانوردي با تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر شناور متعلق به شرکت

 
شناورسازي نعمان صیاد کنارك به مدت دو سال موافقت کرد. 

 
چابهار سنگاپور خاورمیانه می شود؟ 

 
گزارش| کارشکنی ها در احداث شهر فرودگاهی چابهار به جایی نرسید / عملیات پروژه از هفته آینده آغاز می شود + فیلم 

 
آغاز آبرسانی به 76 هزار نفر از روستاییان "دشتیاري، چابهار، بمپور و ایرانشهر" 

معاون فنی و مهندسی بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان در مورد این فرآیند افزود: مدارك لازم پس از دریافت از طریق سامانه
جامع مدیریت و نظارت بر سواحل کشور به آدرس sm.pmo.ir در کمیته صدور مجوز سازه هاي دریایی سازمان با حضور همه
اعضاي کمیته مذکور از دیدگاه فنی و مهندسی، مهندسی سواحل، شناورسازي و... مورد بررسی کارشناسی قرار گرفت و در نهایت،

 
تمدید مجوز بهره برداري کارگاه ساخت و تعمیر شناور را به مدت دو سال مورد موافقت قرار داد. 

وي با توجه به اهمیت این کارگاه ها در معیشت جوامع محلی، پایداري توسعه و صنعت بومی و غناي فرهنگی، تصریح کرد: صدور
مجوز بهره برداري این واحد کارگاهی، ضمن ایجاد اشتغال مستقیم و پایدار براي 30 نفر، زمینه اشتغال غیرمستقیم بیش از 1000 نفر

در منطقه را فراهم کرده است.



اکبر ترکان : توزیع ارز 4200 تومانی تاریک ترین نقطه دولت آقاي روحانی

است

منبع: تسنیمشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/20

مشاور اسبق رئیس جمهوري گفت: اگر کسی از روي زرنگی این کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی بود من نبودم،
اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار دولت روحانی بودیم و طرفداري کردیم.

مشاور اسبق رئیس جمهوري گفت: اگر کسی از روي
زرنگی این کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی
بود من نبودم، اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار
دولت روحانی بودیم و طرفداري کردیم. - اخبار رسانه ها -
به گزارش گروه رسانه هاي خبرگزاري تسنیم، به نقل از
فرهیختگان اکبر ترکان، مشاور اسبق رئیس جمهوري و
عضو شاخص حزب اعتدال و توسعه است؛ وي در گفت وگو
درباره فاصله گذاري اصلاح طلبان با دولت روحانی در
آستانه انتخابات معتقد است: «اگر کسی از روي زرنگی این

کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی بود من نبودم، اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار دولت روحانی بودیم و از او

 
طرفداري کردیم.» مشروح این گفت وگو در ادامه آمده است. 

با توجه به اینکه جریان هاي مختلفی در بدنه اصلاح طلبان از مجمع روحانیون تا کارگزاران و اعتدال و توسعه در سال 92 از روحانی
حمایت کردند، تحلیل شما از فضاي فعلی این جریانات پس از هفت سال کارنامه روحانی چیست و مهم ترین مساله گفتمانی اصلاح

 
طلبان را در سال 1400 چه می دانید؟ 

گفتمان اصلاح طلبان را باید از کسانی بپرسیم که در این مورد صاحب نظر هستند، مثلا از کارگزاران یا طرفداران خاتمی، من نمی

 
دانم که گفتمان آنها آیا گفتمان مشترك است یا هرکدام گفتمان هاي خودشان را دارند. 

 
شما درباره گفتمان جریان خود اعتدال توسعه نظرتان چیست؟ 

اعتدال و توسعه هنوز به جمع بندي گفتمانی نرسیده است، درحال حاضر تکلیف اصلاح طلبان از نظر شوراي نگهبان، معلوم نیست
چراکه در انتخابات مجلس سال 98 اصلاح طلبان می گفتند که ما در اکثریت حوزه ها، کاندیدا نداشتیم و کاندیداهاي ما ردصلاحیت

 
شده است. 

 
تکلیف اصلاح طلبان از نظر شوراي نگهبان معلوم نیست 

خاطرم هست که آنها اعلام کردند در 160 حوزه ردصلاحیت شدند، بنابراین انتخابات جنبه رقابتی بین گفتمان اصلاح طلبی و



اصولگرایی ندارد و از این رو احتمالا دو یا چند اصولگرا با یکدیگر رقابت خواهند کرد. این موضوع این ذهنیت را به وجود آورده که آیا

 
در انتخابات 1400 فردي از اصلاح طلبان تایید صلاحیت می شود؟ به نظر من تکلیف این موضوع روشن نیست. 

یعنی شما فردي مثل مجید انصاري و امثالهم را که در انتخابات 98 تایید صلاحیت شدند و شاخص جریان اصلاح طلبی بودند، به

 
عنوان اصلاح طلب به رسمیت نمی شناسید؟ 

چرا، ولی در 160 حوزه ردصلاحیت و فقط در بعضی حوزه ها تایید صلاحیت صورت گرفت، بنابراین اگر قرار است در انتخابات سال

 
آینده، این افراد ردصلاحیت شوند، طبیعتا رقابت بین اصولگرایان است. 

 
اصلاح طلبان سال 92 درمقابل تفکر احمدي نژاد از روحانی حمایت کردند 

پس شما یکی از مهم ترین مسائل اصلاح طلبان را ساختار انتخاباتی می دانید، اما سوال بنده مشخصا درباره حمایت اصلاح طلبان در

 
سال 92 از روحانی است که کماکان هم ادامه دارد، چه دلایلی سبب شد به سمت روحانی بروید؟ 

بالاخره آن چیزي که تا قبل از روحانی جاري بود، خط مشی احمدي نژاد است؛ در مقابل خط مشی احمدي نژاد، روشن است که

 
بسیاري از فکرهاي سیاسی، طرفدار این بودند که از گفتمان رقیب احمدي نژاد دفاع کنند. 

شاخص هاي جریان احمدي نژاد نیز واضح است، ایشان به جاي توسعه شهرسازي معتقد به توسعه خانه سازي بود، یعنی اینکه شهرها
بدون اینکه زیرساخت هایشان توسعه پیدا کنند و زیربناهایشان درست شوند، در آنها با طرح مسکن مهر خانه سازي شد. به نظر من
مسکن مهر خانه سازي بدون شهرسازي است، بخش دیگر این بود که احمدي نژاد، به نظام صنعتی کمتر باور داشت و معتقد به نظام
تولید کارگاهی بود. یعنی اینکه واحدهاي کوچک اشتغال زا را حمایت می کرد و به دنبال تولید کارگاهی بود؛ تولید کارگاهی برمبناي
تولید واحدهاي کوچک زیر 50 نفر است و به تسهیلات آن، «زودبازده اشتغال زا» می گفتند که این تفکر صنعتی دوره احمدي نژاد،

 
بر محور تولید کارگاهی درمقابل تولید صنعتی بود. 

 
مسکن مهر نقاط مثبتی هم داشت 

تفکر شهرسازي ایشان هم خانه سازي به جاي شهرسازي بود، کمااینکه مسکن مهر این گونه بود که البته من نقاط مثبتی در مسکن

 
مهر می بینم اما باید شهرسازي مقدم بر خانه سازي می شد که این طور نبود. 

 
آیا این نقایص در دولت روحانی برطرف شد؟ 

این را که چگونه برطرف شد عرض خواهم کرد؛ بخش سوم انتقاد ما به احمدي نژاد موضوع یارانه مستقیم بود، درواقع آن چیزي که
انتظار می رفت ما انجام دهیم اصلاح الگوي مصرف انرژي بود و قرار بر این بود که قیمت انرژي متعادل شود، نتیجه نهایی این کار
منجر به کاهش شدت انرژي نشد، بنابراین هدفمندي یارانه ها در حوزه انرژي، منجر به کاهش شدت انرژي و کاهش مصرف انرژي و

 
متعادل شدن آن نشد، بلکه منجر به یارانه نقدي شد. 

بنابراین در حوزه شهرسازي، در حوزه نظام صنعتی و در حوزه انرژي ما انتقاداتی داشتیم اما در دولت روحانی، گفتمان شهرسازي به

 
جاي خانه سازي توسط آخوندي مطرح شد ولی آخوندي در اجرا موفقیت نداشت. 



قرار بود او به توسعه شهرسازي و نظام شهري بپردازد و ضمنا مسکن مهر را هم تکمیل و رفع نقص کند چراکه مسکن مهر اشکالاتی

 
داشت و من مسکن مهر را رد نمی کنم اما در این زمینه موفقیت آخوندي چشمگیر نبود. 

درمورد نظام صنعتی به جاي تولید کارگاهی، در دوره نعمت زاده موفقیت هاي نسبی به دست آمد، ولی در دوره شریعتمداري و پس
سرپرست بعدي وزارتخانه، ما موفقیتی براي اینکه بتوانیم نظام صنعتی را تقویت کنیم نداشتیم. تقویت نظام صنعتی مستلزم این است
که انجمن هاي صنعتی شکل گرفته و انجمن هاي صنعتی در تصمیمات مشارکت کنند و نظام کارمندي تصمیم گیر صنعت نباشد،
بلکه نظام حرفه اي باید تصمیم گیر صنعت باشد. این موارد هنوز ترمیم نشده است، البته در دوره نعمت زاده تا حدودي ترمیم شد،

 
ولی در دوره شریعتمداري و در دوره بعد آن این طور نبود، در حال حاضر وزیر جدید را هم نمی توان قضاوت کرد. 

 
توزیع ارز 4200 تومانی تاریک ترین نقطه دولت آقاي روحانی است 

 
وضعیت مدیریت ارز در دوره روحانی را چطور ارزیابی می کنید؟ 

مدیریت نظام ارزي در دوره اي که ارز 4200تومانی را توزیع کردند، تاریک ترین نقطه دولت روحانی است چراکه ارز ارزان فروختن،
خیانت به تولید داخلی است ومختص زمان فعلی نیز نیست. در ابتداي انقلاب ارز در بازار 11 تومان بود و ما ارز را به قیمت هفت
تومان می دادیم، بعد ارز 70 تومان شد و ما همچنان آن را زیر قیمت ارز می دادیم، وقتی ارز 110 تومان شد ما ارز را 70 تومان می
دادیم و این روند ادامه داشت تا وقتی که 900تومان بود اما دولت آن را 500تومان می داد، لذا ما همیشه ارزان فروشی ارز داشته ایم.

 
ارزان فروشی ارز در هرحال ضدتولید ملی است و موجب تقویت واردات و شکست تولید داخلی می شود. 

 
18میلیارد دلار ارز 4200 تومانی هنوز تعیین تکلیف نشده است 

در دوره محمد شریعتمداري نیز 18میلیارد دلار ارز 4200 تومانی داده شده که هنوز تعیین تکلیف نشده و نمی دانیم که ارز به چه

 
کسانی داده شده است. هنوز نمی دانیم این ارز که گرفته شده آیا به جاي آن جنس هم وارد شده است یا خیر؟ 

سوال ما این است که اگر با این نرخ جنس وارد کردند آن را چند فروختند؟ اینها همان رانت هایی است که ثروت هاي بادآورده را می
آورد. اگر فکر کنیم که یک نفر در آلمان ثروتمند است و احترام دارد، علت احترام به او این است که همه مردم می فهمند ثروت این
فرد محصول کار و کوشش و صنعت و فناوري است و کسی فکر نمی کند بلیت این فرد برده و ثروتمند شده است، ولی در کشور ما
اگر کسی ثروتمند شد، مردم نمی گویند او بابت لیاقتش ثروتمند شده، می گویند حتما کلاه کسی یا جایی را برداشته و حتما دولتی

 
خریده و آزاد فروخته است و می گویند این جزء درآمد سالم نیست. 

 
ارزان فروشی ارز در همه دوره هاي گذشته به ما لطمه زده است 

صاحب سرمایه در ایران احترام ندارد، چراکه خیلی از کسانی که پولدار هستند از جنس صنعت و تکنولوژي و فناوري نیستند و از
جنس کسانی هستند که این دلار 4200 تومانی را خریده اند و آزاد فروخته اند، بنابراین ارزان فروشی ارز در همه دوره هاي گذشته
به ما لطمه زده است. اگر یک روزي اقتصاد ایران به وضع عادي برگردد، دوباره عده اي دنبال آزادفروشی ارز راه می افتند و ارزانی

 
فروشی ارز به معناي بورژوازي تجاري است که ضدبورژوازي صنعتی است. 



 
اگر کسی از روي زرنگی اشکالات دولت روحانی را نپذیرد فریبکار است 

برخی اصلاح طلبان به نوعی با دولت روحانی فاصله گذاري می کنند و نمی خواهند هزینه حمایت از او را بپردازند، به نظر شما مردم

 
چقدر این دور شدن را در آستانه انتخابات می پذیرند و واقعی می دانند؟ 

اگر کسی از روي زرنگی این کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی بود من نبودم، اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار
دولت روحانی بودیم و طرفداري کردیم و فکر می کنیم که مزایاي بسیار بالایی نسبت به دولت احمدي نژاد داشته و دارد، اشکالاتش
را هم باید سر جاي خودش براي اصلاح آن بگوییم، آیا اگر اشکالات گفته نشود آیا اصلاح می شود، لذا باید اشکالات گفته شود تا

 
اصلاح صورت بگیرد. 

اخبار گروه سایر رسانه ها صرفا بازنشر اخبار سایت ها و خبرگزاري هاست و خبرگزاري تسنیم هیچ مسئولیتی در قبال آن ندارد.



فیلم|کشت وصنعت مغان را به قیمت آهن قراضه هاي صنایع آن فروختند/

کاهش تولید پس از واگذاري

منبع: تسنیمشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/20

ارزش ضایعات آهن و فلزات کارخانجات شرکت کشت وصنعت مغان تقریباً برابر با قیمت واگذاري این شرکت از سوي سازمان
خصوصی سازي بوده است.

 
 

ارزش ضایعات آهن و فلزات کارخانجات شرکت کشت وصنعت مغان تقریباً برابر با قیمت واگذاري این شرکت از سوي سازمان

 
خصوصی سازي بوده است. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار قضائی خبرگزاري تسنیم، هر روز که می گذرد، ابعاد تازه تري از تعدي به حقوق عامه در واگذاري (ابطال شده)
شرکت کشت و صنعت مغان به دست می آید. در جریان سفر اخیر آیت االله رئیسی به استان اردبیل، رییس دستگاه قضا و کارشناسان

 
براي تصمیم گیري در مورد احقاق حقوق عامه در مورد مغان یک همنشینی برگزار کردند. 

در بخشی از این همنشینی آمارهایی از زبان علایی، استاد دانشگاه و کارشناس حوزه کشاورزي از کاهش تولیدات کشت و صنعت

 
مغان بعد از واگذاري اعلام می شود. 

طبق اعلام علایی که سخنانش را در حضور رئیس قوه قضائیه بیان می کرد، شرکت کشت و صنعت مغان زمانی 5 هزار اشتغال
مستقیم داشت که الان گفته می شود تعداد کارکنان شرکت 2 هزار و 500 نفر است. همچنین عملکرد شرکت بعد از واگذاري 30
درصد نسبت به متوسط سال قبل از آن پایین تر آمده است و تولید محصولات استراتژیک کلزا و گندم در این مدت 30 درصد کاهش

 
پیدا کرده است. 

شرکت کشت و صنعت مغان در محصولات پاییزه نسبت به عملکرد منطقه 40 درصد و نسبت به عملکرد شرکت پارس 45 درصد افت

 
تولید داشته است و در محصولات بهاره این کاهش عملکرد به طور متوسط 10 تا 20 درصد بوده است. 

بر اساس استنادات قوي، این شرکت بعد از واگذاري به طور متوسط نسبت به سال هاي قبل از خود 30 درصد کاهش عملکرد در

 
باغات داشته است و این کاهش عملکرد نسبت به منطقه، 70 درصد بوده است. 



در بحث کارخانجات شرکت هم نکات قابل توجهی وجود دارد. طبق برآوردهاي فنی اگر در سال 97 که سال واگذاري بود، فقط
ضایعات صنایع به صورت کیلویی به فروش می رفت، حدود 600 میلیارد تومان و به نرخ امروز هزار و 700 میلیارد تومان ارزش داشته

 
است. یعنی شرکت کشت و صنعت مغان به قیمت قراضه آهن صنایع آن فروخته شده است. 

ماه قبل دارایی شرکت کشت و صنعت پارس در سازمان بورس 5 هزار میلیارد تومان ارزش گذاري شد، و شرکت کشت و صنعت مغان

 
4 برابر آن است که با آن قیمت و این عملکرد واگذاري شده است. 

 
 

کشت و صنعت و دامپروري مغان , سازمان خصوصی سازي ,
آیت االله رئیسی , قوه قضائیه ,

 
خروج هر نوع اموال از شرکت کشت و صنعت مغان ممنوع اعلام شد / استقرار تیم بازرسی در شرکت 

واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان ابطال شد



چرا برخی مراکز علمی-کاربردي کارخانه هاي مهم البرز در حال تعطیلی

هستند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/20

رئیس دانشگاه جامع علمی-کاربردي البرز گفت: مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با
هر مدرك دیگري باید مورد توجه و ارزیابی قرار بگیرد و در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در

این زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد کند و مدرکی را نپذیرد، دفتر حقوقی ما ...

پیمان دانش کار آراسته در گفت و گو با ایسنا، در خصوص
سالگرد تأسیس دانشگاه علمی-کاربرد و اهداف آن گفت:
دانشگاه جامع علمی کاربردي دانشگاهی است که بعد از
انقلاب و بر اساس نیاز کشور به آموزش هاي مهارتی
تاسیس شد. مقاطع تحصیلی دانشگاه جامع علمی کاربردي
عمدتاً کاردانی و کارشناسی ناپیوسته است و به دنبال
اجرایی کردن این هدف متعالی است که خلأ تخصصی
موجود بین سطوح مدیریتی، مهندسی و طراحی با بدنه
اجرایی و کاري در محیط هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی

 
را پر کند. 

وي ادامه داد: برنامه هاي درسی دانشگاه جامع علمی کاربردي عمدتاً عملی است. بیشتر از 60 درصد واحدها عملی و مابقی نظري
ارائه می شود. فارغ التحصیلان در کنار یادگیري جنبه هاي نظري و ارتقاء دانش پایه، با افزایش مهارت و کسب تجربیات لازم بدون

 
نیاز به آموزش هاي مازاد در محیط کار، وارد بازار اشتغال می شوند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: در سطح استان البرز 22 مرکز فعال در زمینه هاي صنعت، خدمات اجتماعی، فرهنگ و هنر فعالیت دارند
که در شهرستان هاي کرج، فردیس و ساوجبلاغ مستقر هستند. متاسفانه هنوز در شهرستان هاي طالقان و اشتهارد مرکز علمی
کاربردي نداریم. اما از تمامی مراکز صنعتی و تولیدي پیشگام و پیشرو براي راه اندازي مراکز جدید دعوت به عمل می آوریم. 12 مرکز
به واسطه وابستگی به دستگاه هاي اجرایی بر اساس بخشنامه شوراي عالی اداري منحل شد که دانشجویان فعال آنها به مراکز معین
منتقل شدند و پرونده هاي غیرفعال یا فارغ التحصیل آنها هم یا به مراکز معین منتقل شده یا در حال انتقال است.امسال در 19 مرکز
در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته در 160 کد رشته محل اقدام به جذب دانشجو کردیم که تا 16 مهر ثبت نام انجام شد و

 
اوایل آبان یا نیمه آبان هم کلاس ها براي دانشجویان جدیدالورود آغاز می شود. 

آراسته در خصوص تأسیس مراکز جدید هم اعلام کرد: دانشگاه جامع علمی کاربردي با توجه به هویت آموزشی، پژوهشی، مهارتی و
کارآفرینانه خود به دستگاه یا ارگان متقاضی که فعالیت نوآورانه داشته و امکان تاسیس مرکز را داشته باشد، خدمات لازم را ارائه می
دهد. تا کنون نیز دانشگاه به دنبال تایید اساسنامه مراکز بوده و مراحل داخلی برخی انجام شده و مراحل خارجی که به اداره ثبت
برمی گردد، در حال انجام است تا مراکز هویت خود را بدست آورند و علاوه بر فعالیت آموزشی فعالیت اقتصادي نوآورانه نیز داشته
باشد. اگر ارگانی در حوزه خاصی فعالیت داشته و تمایل به ایجاد مرکز آموزش علمی کاربردي یا اجراي دوره هاي تک درس، مقطع



دار و تک پودمان دارد، ما از آن استقبال می کنیم. اما اجراي دوره هاي علمی کاربردي و تاسیس مرکز آموزشی شرایط خاص خود را

 
دارد. 

وي افزود: مراکز آموزش علمی کاربردي وابسته به دستگاه هاي متقاضی در شاخه هاي صنعت، کشاورزي، خدمات و فرهنگ و هنر
هستند و عملاً یک پیوستگی در ذات دانشگاه با محیط کار وجود دارد. لذا، ما به دنبال دفتر ارتباط با صنعت نیستیم چرا که در ذات
این دانشگاه به صورت ماهوي وجود دارد و آموزش هاي ما در بستر صنعت انجام می شود. به دانشجویان مهارتی یاد داده می شود تا

 
شغلی را کسب کنند یا به استخدام دیگران در آیند یا کارآفرین شوند. 

آراسته تصریح کرد: با توجه به اینکه بستر نوآوري و خلاقیت از طریق مراکز نوآوري و رشد فراهم است، دانشجویان خلاق می توانند
ایده هاي خود را به ثمر رسانده و تجاري سازي نمایند و در مسیر کار آفرینی قدم بردارند. در مورد تاثیر آموزش هاي علمی کاربردي
بر اشتغال و کارآفرینی دانشجویان چندین طرح تحقیقاتی به اجرا درآمده که نظام علمی کاربردي را ارزیابی می کند، برخی خاتمه
یافته و برخی در حال اجرا است. به دنبال این هستیم که فرهنگ سازيِ مهارت آموزي را گسترش بدهیم. معتقد هستیم دوره مدرك

 
گرایی سپري شده و جامعه نیز به این درك رسیده است. 

وي در خصوص اقدامات انجام شده براي بهبود کیفی آموزش ها خاطرنشان کرد: به منظور کیفیت بخشی، کلیه برنامه هاي درسی
دانشگاه در یک بازه دو تا سه ساله کلا مورد بازنگري قرار می گیرد و در صورت نیاز رشته هاي جدید توسعه می یابد، رشته هایی که
زمان آنها سپري شده حذف و برخی رشته ها مثل رشته هاي مرتبط با فناوري هاي نوین مداوما به روز می شوند. در بحث کیفیت
بخشی آموزشی، سال گذشته طرح ساماندهی مدرسان در استان اجرا شد. مدرسانی که از مسیر جذبِ مورد تایید وزارت علوم،
تخقیقات و فناوري عبور و کد مدرسی آنها ابقا شده بود، هویت مورد تایید وزارت عتف داشته و صلاحیت علمی و عمومی لازم براي

 
تدریس را دارند. 

وي افزود: براي ترمیم تخصصی مدرسان و تنوع بخشی به تخصص هاي مختلف به صورت دوره اي اقدام به فراخوان جذب مدرس می
کنیم که در سالهاي 95، 97 و 98 با فراخوان هایی از تعدادي مدرسِ داراي صلاحیت علمی و تجربه شغلی دعوت به همکاري کردیم
که بعد از طی مراحل متعارف آنان را به خدمت گرفته ایم. در حال حاضر بحث فراخوان 99 را براي ترمیم بخش دیگري از کمبود
مدرسان داریم که ثبت نام در حال اجرا است تا پایان سال اقدامات مربوطه انجام می شود و در سال آتی از حضور مدرسان جدید بهره

 
مند می شویم. 

آراسته گفت: با توجه به شرایط پاندمی کرونا و مسائل مربوط به بیماري کووید 19 نیمسال تحصیلی گذشته و در سال تحصیلی جاري
کلیه دروس نظري به صورت مجازي در بستر LMS دانشگاه برگزار می شود. از 60 درصد واحدهاي عملی دوره هاي آموزشی، آن
بخشی که امکان آموزش در بستر مجازي را دارند به صورت مجازي آموزش داده می شوند که محتواي آنها در حال تهیه است. مابقی
دروس عملی که امکان مجازي شدن را ندارند حتما باید در محیط هاي کارگاهی، آزمایشگاهی و کاري اجرا شوند و فقط براي
دانشجویانی که در این نیمسال فارغ التحصیل می شوند با رعایت کامل شرایط بهداشتی در فضاي آموزشی مناسب، با تعداد کم و در

 
شرایطی که وضعیت استان بحرانی نیست به صورت حضوري اجرا می شوند. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه آغاز سال تحصیلی جدید در دانشگاه علمی کاربردي 15 شهریور بود، قبل از آغاز مجدد این شرایطِ
حاد، بخش عمده اي از کلاس هاي عملی برگزار شد و مابقی بواسطه ابلاغیه ستاد استانی کرونا در حالت تعلیق است که در موعد

 
مناسب این آموزش ها به صورت حضوري ادامه یافته و خاتمه می یابد. 



آراسته اظهار کرد: عمده فعالیت آموزشی به صورت مجازي انجام می شود و همه فعالیت هاي اداري که به حوزه دانشجویی ربط دارد،
از قبیل خدمات انتخاب واحد، درخواست هاي آموزشی، فارغ التحصیلی و غیره به صورت غیرحضوري و از طریق سامانه هاي ایجاد
شده با کمترین حضور انجام می شود. حتی فعالیت هایی مثل کانون ها، انجمن هاي علمی و استارتاپ ها به صورت غیر حضوري
صورت می گیرد. در نیم سال قبل و نیم سال جاري تعدادي استارت آپ مجازي برگزار شد، حتی تور مجازي براي دروس کاربینی و

 
بازدیدهاي تخصصی به صورت مجازي برگزار می کنیم. 

وي در پاسخ به اینکه چرا برخی مراکز علمی کاربردي مربوط به شرکت ها و کارخانه هاي مهم در البرز در حال تعطیلی هستند هم
گفت: مأموریت گرایی و کیفیت گرایی اصلی ترین برنامه هاي محوري دانشگاه است. با توجه به اینکه هر مرکز وابستگی به ارگان
خاصی دارد که ممکن است متولی رشته خاصی از خدمات، صنعت، کشاورزي و هنر باشد، رشته هاي کاملاً مرتبط را به مراکز
اختصاص می دهیم و هر مرکزي باید در حیطه تخصصی و ماموریت دستگاه خود فعالیت کند. به عنوان مثال، در مراکز مربوط به
صنایع غذایی فقط رشته هاي خاص آن صنعت غذایی به آنان تخصیص داده شده است. تعدادي از مراکز ما هم وابسته به بخش
خصوصی بودند که به دلایل مختلف از جمله اقتصادي درخواست توقف پذیرش دانشجو را داشتند و خواستند آموزش هاي مهارتی
براي مدتی به حالت فریز در بیاید تا در دوره شکوفایی اقتصادي از نو فعالیت کنند. با توجه به سبقه خوبی که داشتند موافقت شد؛
ولی اگر مدت زمان تعلیق از یک بازه زمانی معین تجاوز نماید، ما مجبور به خاتمه همکاري خواهیم شد که در صورت تمایل به
همکاري مجدد، باید فرآیند تاسیس را از نو آغاز کنند. آموزش از هر نوعی سرمایه گذاري است ولی بار مالی هم دارد. مرکز علمی
کاربردي یک بنگاه اقتصادي درآمدزا نیست بلکه یک بنگاه اقتصادي ذیل یک دستگاه متقاضی است که به امر آموزش می پردازد و در

 
حوزه آموزش و پژوهش مهارتی سرمایه گذاري می کند. 

وي در ادامه گفت: بسیار می شنویم که دانشگاه علمی کاربردي از ریل خود خارج شده بود اما به مفهوم این نیست که ما مسیري را
طی کردیم که نظام هاي دیگر آموزشی طی کردند یا به این معنا نیست که آموزش مهارتی به نظري تبدیل شده بود. تمامی دوره
هاي موجود از 800 دوره مقطع دار و به همین مقدار دوره هاي پودمانی و کوتاه مدت بلا استثناء عملی و مهارتی بوده و به همین
واسطه مورد تایید و تصویب گسترش وزارت عتف واقع شده است. ما به هیچ عنوان دوره آموزشی صرفا نظري مشابه آنچه در دانشگاه

 
هاي کلاسیک دایر است در این دانشگاه نداریم. 

آراسته افزود: دو شرط اصلی تاسیس مراکز علمی کاربردي این است که اولا مراکز در حوزه دستگاه متقاضی خود اقدام به آموزش در
رشته هاي خاص آن حوزه کنند. یعنی مأموریت گرا بودن رشته ها در مراکز دانشگاه جامع علمی کاربردي بسیار مهم است و دیگر
اینکه مراکز در جوار دستگاه متقاضی باشند و دوره آموزش را در همان محل کار و در دل کارخانجات یا مجاور آن ارائه دهند تا ارتباط
تنگاتنگ بین علم و مهارت برقرار باشد و این هویت که معتقدیم دانشگاه علمی کاربردي و صنعت ذات یکپارچه اي دارد، تحقق یابد.
همه مراکز ما این دو ویژگی را داشتند و اگر به صورت انگشت شمار فاقد آن بودند در حال حاضر این خاصیت را دارند. این موضوع

 
برگشت به ریل به اینجا بر می گردد که مراکز آموزش علمی کاربردي دیگر دوره هاي آموزشی غیر مرتبط با ماموریت خود را ندارند. 

وي در خصوص اینکه در بعضی موارد گزارش شده که برخی در مصاحبه هاي کاري از قبول مدرك دانشگاه علمی کاربردي سرباز زده
اند، هم گفت: مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با هر مدرك دیگري باید مورد توجه و
ارزیابی قرار بگیرد و در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در این زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد

 
کند و مدرکی را نپذیرد، دفتر حقوقی ما وارد عمل می شود. 

آراسته در پایان گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي به دلیل آموزش هاي شغلی خاص و دوره هایی که مختص این دانشگاه است، می
تواند در رشد، شکوفایی تولید و جهش در آن با تربیت نیروهاي ماهر در جهت تولید پرکیفیت در بنگاه هاي تولیدي نقش خود را ایفا



 
نماید. 

ما در این دانشگاه فقط به دنبال فارغ التحصیل کردن دانشجو نیستیم بلکه فضایی فراهم شده که دانشجو بتواند با تحقق ایده ها و
خلاقیت ها علاوه بر فارغ التحصیل شدن و گرفتن مدرك مهارتی با شغل خودش و تیم همراه خودش از دانشگاه خارج شود و یکی از

 
فعالیت هاي دانشگاه، تیم سازي و توسعه واحدهاي کوچک و نوآور است که بتوانند روي پا ي خود بایستند. 

انتهاي پیام



151 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در کرمانشاه پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/20

کرمانشاه- ایرنا- معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت: تاکنون از 252
میلیارد تومان درخواست تسهیلات کرونا در استان، 151 میلیارد تومان آن توسط بانک هاي عامل پرداخت شده است.

کرمانشاه- ایرنا- معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت: تاکنون از
252 میلیارد تومان درخواست تسهیلات کرونا در استان،
151 میلیارد تومان آن توسط بانک هاي عامل پرداخت

 
شده است. 

" مختار احمدي" روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود:
تاکنون 26 هزار و 522 فقره درخواست تسهیلات براي
کمک به اشتغال 32 هزار و 206 نفر در سامانه کارا این

 
اداره کل از ابتداي شیوع کرونا ثبت شده است. 

او جایگاه استان کرمانشاه را از نظر پرداخت تسهیلات نسبت به درخواست ها در کشور چهارم اعلام کرد و گفت: کرمانشاه بین استان
ها رتبه ششم سهمیه تسهیلات دارد و باید توجه کنیم سهیمه تسهیلات براساس تعداد بیمه شدگان و کد کارگاهی است و از این نظر

 
استان در کشور عملکرد قابل توجهی دارد. 

وي بیشترین در خواست تسهیلات کرونا را در بخش حمل و نقل درون شهري، سازمان صنعت و معدن و تجارت و راهداري و حمل و

 
نقل جاده اي عنوان کرد و توضیح داد: بانک هاي ملی ، ملت و صادرات بیشترین پرداخت تسهیلات کرونا در استان داشته اند. 

 
تمدید ثبت نام براي دریافت تسهیلات کرونا تا پایان مهر 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه ثبت نام
براي اخذ تسهیلات کرونا تا آخر مهر تمدید شده است، از 14 رسته اصلی و 450 زیر رسته شغلی خواست براي ثبت نام به سامانه

 
"کارا" اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مراجعه کنند چرا که امکان دارد دیگر این مهلت تمدید نشود و افراد متضرر شوند. 

احمدي گفت: اسامی رسته هاي اصلی و زیر مجموعه آنها که می توانند براي دریافت تسهیلات کرونا اقدام کنند در سایت اداره تعاون،

 
کار و رفاه اجتماعی است و افراد می توانند به آن مراجعه و ثبت نام کنند. 

بنابر اعلام اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، جمعیت فعال استان 394 هزار نفر و آمار بیکاران آن 132 هزار نفر
است. نیمی از افراد جویاي کار استان دانش آموخته دانشگاهی هستند. 



اکنون هزار و 27 واحد صنعتی با سرمایه گذاري 38 هزار و 499 میلیارد ریال در استان وجود دارد که 30 هزار و 284 نفر در آنها

 
مشغول به کار هستند. 

 
شناسایی 3875 بیمار جدید کووید19 

سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از شناسایی 3875 بیمار جدید کووید19 و فوت 195 بیمار در کشور طی شبانه
روز گذشته خبر داد و گفت: تا روز 19 مهر 1399 و بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی، سه هزار و 875 بیمار جدید مبتلا به

 
کووید19 در کشور شناسایی شد که یک هزار و 273 نفر از آنها بستري شدند. 

سیما سادات لاري افزود: با بیان این که مجموع بیماران کووید19 در کشور به 496 هزار و 253 نفر رسید، گفت: متاسفانه در طول

 
24 ساعت گذشته، 195 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماري به 28 هزار و 293 نفر رسید. 

وي با اشاره به این که خوشبختانه تا کنون 403 هزار و 950 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند، گفت:

 
4439 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماري تحت مراقبت قرار دارند. 

 
وي همچنین گفت: تا کنون چهار میلیون و 284 هزار و 413 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است. 

سخنگوي وزارت بهداشت با اعلام این که استانهاي تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان،
اردبیل، خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري،
البرز، آذربایجان غربی، مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان و یزد در وضعیت قرمز قرار دارند، افزود: استانهاي کردستان، هرمزگان،

 
فارس و گلستان نیز در وضعیت هشدار قرار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

- اشتغال زایی



نمایی دیگر از تلاش هاي عمرانی و اقتصادي دولت در تولیدات خبرنگاران

ایرنا

منبع: ایرناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/20

استان ها- ایرنا- اقدامات دولت در عرصه هاي عمرانی و اقتصادي پس از سال ها تلاش اینک به مرحله بهره برداري و استفاده
رسیده و با نزدیک شدن به ماه هاي پایانی حدود هشت سال خدمت، چشم اندازهاي ترسیم شده محقق شده است.

 استان ها- ایرنا- اقدامات دولت در عرصه هاي عمرانی و
اقتصادي پس از سال ها تلاش اینک به مرحله بهره برداري و استفاده رسیده و با نزدیک شدن به ماه هاي پایانی حدود هشت سال

 
خدمت، چشم اندازهاي ترسیم شده محقق شده است. 

بخشی از این طرح ها شامل برق رسانی و گازرسانی به نقاط محروم، خدمات فرودگاهی، تحقق صادرات، سرمایه گذاري، استخراج
نفت، توسعه کشت گلخانه اي، تولید ماهی، اشتغالزایی به واسطه توسعه تعاونی ها، راه سازي، خانه دار شدن روستائیان، اتصال

 
روستاها به شبکه ملی اطلاعات، رونق و توسعه مناطق ویژه اقتصادي، رشد فضاهاي ورزشی و محرومیت زدایی از مدارس است. 

خبرنگاران ایرنا در ادامه سلسله گزارش هاي خود در زمینه ثمره سال ها تلاش دولتمردان در عرصه هاي مختلف در بازه زمانی 10 تا
20 مهرماه تولیداتی داشته و هر یک از زوایاي مختلف این دستاوردها را مورد بررسی قرار داده و فرایند آغاز طرح ها تا مرحله پایانی و

 
بهره برداري را تشریح کرده اند. 

در این مطلب، عنوان و بخشی از مقدمه گزارش هاي خبرنگاران ایرنا در استان هاي مختلف با محوریت فعالیت هاي عمرانی و

 
اقتصادي دولت تدبیر و امید آورده شده و مخاطبان می توانند گزارش کامل را در لینک هاي ارائه شده مشاهده کنند: 

 
آذربایجان غربی 

 
برخورداري افزون بر 99 درصدي مردم آذربایجان غربی از نعمت برق 

تولید برق و استفاده از آن در راستاي پیشرفت بخش هاي مختلف جامعه امروز، از جمله مهمترین زیرساخت هاي پیشرفت به شمار



می رود که مسوولان دولت تدبیر و امید با توسعه زیرساخت ها در آذربایجان غربی سبب شدند بیش از 99.8 درصد از مردم این

 
استان از نعمت برق بهره مند شوند. 

توسعه خدمات زیرساختی از جمله مهمترین وظایف دولت ها در کشورهاي مختلف دنیاست و هم براي ایجاد زمینه براي جذب
سرمایه و نیز براي توسعه رفاه و ایجاد آسایش اجتماعی، این خدمات زیرساختی همواره در دستور کار دولت هاي مختلف قرار داشته و

 
دارد. 

در جمهوري اسلامی ایران نیز بخش اعظمی از توسعه خدمات زیرساختی طی 42 سال گذشته در راستاي اهتمام مسوولان در نظام
مقدس جمهوري اسلامی اجرایی شده و توسعه خدمات آبرسانی، برق رسانی، گازرسانی، خدمات مخابراتی و اینترنتی، ساخت بزرگراه،
راه و جاده هاي مختلف در دستور کار بوده است؛ البته در این حوزه ها دولت تدبیر و امید، از همه دولت هاي پیشین پیشتاز بوده

 
است. 

 
 

 
رشد 80 درصدي خدمات فرودگاهی در آذربایجان غربی 

فرودگاه هاي آذربایجان غربی یکی از محل هاي توسعه اي بوده که به همت دولت تدبیر و امید پروازهاي برنامه ریزي شده در آنها از

 
2 هزار و 738 مورد، رشد 80 درصدي داشته و به چهار هزار و 935 رسیده است. 

فرودگاه ها عامل رشد اقتصادي نیز بوده و به عنوان ریلی براي قطار توسعه پایدار محسوب می شود زیرا حمل و نقل از مولفه ها و
زیرساخت هاي اساسی توسعه به شمار می رود و توسعه زیرساخت هاي حمل و نقل به ویژه حمل و نقل هوایی می تواند به رونق

 
اقتصادي و سرمایه گذاري و توسعه گردشگري کمک شایانی داشته باشد. 

طرح هاي توسعه فرودگاهی از جمله پروژه هاي فاخري است که می تواند علاوه بر توسعه اشتغال و پیشرفت منطقه، افزایش

 
گردشگري را نیز موجب شود. 

این مهم در دولت تدبیر و امید شتاب خوبی گرفته و با افتتاح طرح هاي مختلف، ظرفیت سالانه مسافران فرودگاه ها در کل کشور به

 
ویژه آذربایجان غربی افزایش یافته است. 

تحقق صادرات یک میلیارد دلاري از آذربایجان غربی 



آذربایجان غربی سالانه میلیاردها دلار کالا به کشورهاي مختلف جهان ارسال می کند که امسال نیز با وجود بحران کرونا و تعطیلی
طولانی مدت مرزهاي این استان، صادرات خود را در نیمه نخست سال به یک میلیارد دلار رساند تا روند توسعه، همچنان تداوم داشته

 
باشد. 

طی 2 سال پیش، با افزایش میزان صادرات از این استان و رساندن آن به حدود 2 میلیارد دلار در طول سال، بسیاري از کارشناسان،
این میزان را حد نهایت صادرات از آذربایجان غربی می دانستند ولی این روند همچنان با قدرت ادامه یافت و امسال با وجود شیوع
بیماري کرونا و انسداد طولانی مدت مرزهاي صادراتی استان، توقع بر کاهش صادرات و نبود امکان صادرات قابل توجه از این استان

 
بود ولی اینگونه نشد. 

 
 

 
آذربایجان شرقی 

 
چرخش چرخ هاي سرمایه گذاري در آذربایجان شرقی 

آذربایجان شرقی به عنوان یکی از قطب هاي تولید و صنعت ایران در سال هاي اخیر، گام هاي خوبی در زمینه جلب و جذب سرمایه

 
گذاري برداشته است. 

بر اساس اعلام مسوولان، حدود هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در این استان وجود دارد که عمده آن ها شامل صنایع غذایی،
دارویی و بهداشتی، صنایع نساجی و چرم، صنایع شیمیایی و سلولزي، صنایع کانی غیرفلزي، صنایع سنگین تولیدکننده ماشین آلات

 
و تجهیزات و قطعه سازي، صنایع خودرو، نیرو محرکه و ریخته گري و صنایع بالادست نفت، فولاد و پتروشیمی است. 



 
 

 
اردبیل 

 
بوي نفت در مغان 

قصه طلاي سیاه در مغان سابقه طولانی دارد، سالیان سال از اکتشاف و استخراج نفت در این منطقه سخن گفته شده و تاکنون چیزي

 
محقق نشده است، اما اکنون گویا مساله جدي بوده و بوي نفت بیش از هر زمان دیگر به مشام شهروندان مغان می رسد. 

هفته گذشته مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت از آغاز عملیات اکتشاف و استخراج نفت در مغان خبر داد و اعلام کرد که با اکتشاف
میدان نفتی مغان، خوراك پالایشگاه تبریز تامین خواهد شد و دیگر نیازي به انتقال نفت از جنوب به شمال کشور نیست و این

 
اظهارات مرزنشینان منطقه را به تحقق یکی از آرزوهاي دیرینه اشان امیدوار کرد. 

 
 

 
توسعه گلخانه اي و رونق اقتصاد کشاورزي مغان 

کشتزارهاي وسیع گندم، جو، کلزا و پینه از گذشته ها تصویري رنگاررنگ از منطقه مغان خلق می کند، اکنون ایجاد و رشد مجتمع
هاي گلخانه اي دورادور این کشتزارها را در برگرفته و در سال هاي آتی مغان با به ثمر رسیدن طرح هاي بزرگ در حال اجرا در

 
محاصره گلخانه اي قرار می گیرد. 



هم اکنون طرح هاي بزرگ گلخانه اي در پارس آباد و بیله سوار مغان در حال اجراست که به ثمر نشستن آنها موجب ایجاد تحول در
بخش کشاورزي و تجارت خارجی این منطقه خواهد شد. دورنماي بهره برداري از مجتمع هاي بزرگ گلخانه اي افزایش تولید

 
محصولات صادراتی و رونق تجارت و کشاورزي در منطقه است. 

 
 

 
اصفهان 

 
جهش 2 برابري تولید ماهی در اصفهان با برنامه هاي علمی 

با ارزیابی استان هاي مختلف کشور باید گفت که وجود انواع آب هاي شیرین و لب شور در استان اصفهان، شرایط مناسبی را براي
پرورش انواع مختلف آبزیان فراهم و وجود مناطق چندگانه گرم، سرد و معتدل در این منطقه براي توسعه صنعت تولید آبزیان وضعیت

 
خوبی را مهیا کرده است. 

بر مبناي آمار و ارقام موجود بخش شیلات سازمان جهاد کشاورزي اصفهان قبولی در هفت سال فعالیت دولت تدبیر و در تولید انواع
آبزیان خوراکی در منطقه با رشد افزون بر 109 درصدي روبه رو بوده ایم به این شرح که در سال 92 و در ابتداي فعالیت دولت چهار

 
هزار و 886 تن انواع آبزیان خوراکی در استان به دست آمد و این رقم در سال گذشته به 10 هزار و 220 تن افزایش پیدا کرد. 

پرورش ماهیان سردآبی در استان اصفهان با افزایش 176 درصدي روبه رو بود به این ترتیب که در سال 92 سه هزار و 55 تن از این

 
نوع ماهی در استان پرورش داده شد و این میزان در سال گذشته به هشت هزار 434 تن افزایش پیدا کرد. 



 
 

 
اشتغالزایی و بهره برداري اصولی با توسعه تعاونی ها در منابع طبیعی 

توسعه کمی و کیفی و حمایت همه جانبه از تعاونی هاي منابع طبیعی زمینه بهره برداري اصولی، درآمدزایی و اشتغالزایی براي
ساکنان و مهمتر حفاظت و احیا عرصه ها را فراهم می کند که در اصفهان گامهاي مثبتی براي تحقق این راهبرد به ویژه در هفت

 
سال اخیر برداشته شده است. 

در شرایط کنونی اقتصادي و در سال جهش تولید و با توجه به وجود تحریم ها و به دنبال آن افزایش مشکلات اقتصادي، نقش و
جایگاه تعاونی ها در هدایت نقدینگی و دارایی هاي مردمی به منظور کمک به ایجاد کسب و کارهاي مولد و کارآفرینی اجتماعی و نیز

 
در بهبود معیشت و رفاه اجتماعی از اهمیتی مضاعف برخوردار است. 

 
ارومیه 

 
حمایت 90 درصدي مردم از احیاي دریاچه ارومیه 

حساسیت اجتماعی نسبت به خشک شدن دریاچه ارومیه سبب شد تا از اوایل دهه 1390 همواره این مطالبه عمومی زیر ذره بین
رسانه ها و مردم قرار گیرد؛ امري که امروز با تلاش ستاد احیاي و نهادهاي مرتبط، سبب بروز حمایتی 90 درصدي از طرح هاي

 
احیایی دریاچه ارومیه شده است. 

خشک شدن دریاچه ارومیه و کاهش تراز آن هرچند از اوایل دهه 1380 آغاز شده بود ولی این بحران زیست محیطی از اواخر آن دهه

 
به عنوان یک موضوع اجتماعی و احیاي آن نیز به یک مطالبه عمومی در منطقه تبدیل شد. 

ناکامی مخالفان دولت در انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوري و تلاش آنان براي آغاز هرگونه اقدام تلافی جویانه از انتخاب مردم
سبب شد که مخالفت با تصمیمات ستاد احیا دستاویزي براي آغاز حملات در منطقه علیه دولت باشد و تمامی این اتفاقات در حالی
رخ می داد که در اواسط سال 1387 یعنی پنج سال قبل از روي کار آمدن دولت روحانی، حتی یک پروژه هم از مصوبات دولت وقت

 
براي احیاي دریاچه ارومیه اجرایی نشده و هیچ صداي مخالفی شنیده نشده بود. 



 
 

 
البرز 

 
راه سازي البرز بر مدار جهش 

استان البرز به گستره پنج هزارو800 کیلومتر مربع داراي 17شهر و 288 روستا بوده که طبق آمار دولت تدبیر و امید و توسعه راه

 
هاي ارتباطی ترانزیتی و روستایی استان اهتمام ویژه داشته و دراین بخش جهش چندبرابري شاهد هستیم. 

سال هاي 97، 98 و 99 به لحاظ توسعه حمل و نقل عمومی و جاده اي در مناطق شهري و روستایی البرز داراي برجستگی ویژه بوده
به طوریکه این استان با تکمیل و گشایش طرح هاي نیمه کاره قدیمی و جدید پاي در عرصه جدیدي در بخش حمل و نقل گذاشته

 
است. 

ساکنان مناطق شهري و روستایی استان البرز تا پیش از فعالیت دولت تدبیر و امید به لحاظ ترافیکی و جاده هاي صعب العبور
مشکلات فراوانی پشت سر گذاشتند، ترافیک سنگین راه هاي ارتباطی که اکنون هم بخشی زیادي از آن به قوت خود باقی است ،

 
همسایگی با پایتخت را به کام البرز نشینان تلخ کرد. 

 
 

 
چهارمحال و بختیاري 

تحقق رویاي خانه دار شدن در روستاهاي چهارمحال و بختیاري 



2 هزار و 440 خانوار روستایی در چهارمحال و بختیاري با بهره مندي از طرح مسکن محرومین طی یک سال گذشته صاحب خانه
هاي نو و مقاوم شده اند، این در حالی است که به اذعان روستاییان اگر چنین طرحی اجرا نمی شد، صاحب خانه شدن براي بسیاري

 
از آنها به رویاي دست نیافتنی تبدیل می شد. 

در دهه هاي اخیر تامین مسکن همواره به عنوان یکی از مهمترین دغدغه هاي کشور مطرح بوده و با وجود تلاش هایی که در سالهاي

 
گذشته انجام شده اما این موضوع همچنان عنوان یک چالش فرا روي مردم بوده است. 

 
 

 
خراسان جنوبی 

 
هشت طرح شاخص فرهنگی دولت در خراسان جنوبی 

بخش فرهنگی خراسان جنوبی در هفت سال گذشته از توسعه زیرساخت ها بهره مند بوده به طوري که از سال 92 تاکنون چهار هزار

 
و 219 متر مربع با اجراي هشت طرح شاخص فرهنگی به فضاهاي فرهنگی این استان اضافه شده است. 

اکنون 13 طرح شاخص فرهنگی و هنري در خراسان جنوبی در دست اجراست که تاکنون در زمینه اجراي آنها 15 میلیارد و 667
میلیون تومان اعتبار هزینه شده است و از این تعداد پنج طرح از جمله نگارخانه درمیان و زیرکوه، خانه مطبوعات استان، خانه فرهنگ

 
بیرجند و مجتمع فرهنگی و هنري سرایان تا پایان امسال به بهره برداري می رسد. 



 
 

 
اتصال 500 روستاي خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات 

توسعه ارتباطات و شبکه ملی اطلاعات از برنامه هاي شاخص در حوزه ارتقاي زیرساخت هاي خراسان جنوبی است و از سال 92

 
تاکنون از 918 روستاي بالاي 20 خانوار استان 500 روستا به این شبکه متصل شده اند. 

استان خراسان جنوبی که از آن به عنوان استانی کم برخوردار یاد می شود و از نظر برخی شاخص هاي توسعه نسبت به استان هاي
دیگر دچار عقب ماندگی است اما توسعه زیرساخت هاي ارتباطی و مخابراتی این استان به ویژه در مناطق روستایی یکی از شاخص

 
ترین اقدامات انجام شده به شمار می رود. 

 
سمنان 

 
نسیم روح انگیز توسعه در روستاهاي استان سمنان 

استان سمنان با تامین زیرساخت هاي اشتغال، پرداخت تسهیلات و توانمندسازي دهیاران در سال جهش تولید گامی بلند براي

 
توسعه روستاها برداشته است. 

تامین زیرساخت هایی مانند تلفن، برق و گاز در عصر تکنولوژي لازمه نگهداشت جمعیت در مناطق روستایی و حرکت روي ریل

 
توسعه است. 

روستاهاي استان سمنان با همکاري خوب دهیاران بر پایه آموزش هایی که فرا گرفتند و در نظر گرفتن اعتبارهاي مناسب در مسیر

 
آبادانی قرار دارند. 



 
 

 
سیستان و بلوچستان 

 
پیوند دوباره تار و پود در بافت بلوچ 

کارخانه قدیمی و معروف فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر در آستانه چهل سالگی با سرمایه گذاري 2 هزار میلیارد ریالی دولت حیاتی دوباره
را تجربه می کند تا پس از گذشت سالیان طولانی رکود و تعطیلی، چَرخَش در جهت جهش تولید بچرخد و رونق و توسعه را براي

 
سیستان و بلوچستان به ارمغان آورد. 

بافت بلوچ، یک واحد صنعتی زیرمجموعه بخش نساجی کشور است که بیش از 10 سال به دلایل مختلف در حالت رکود و تعطیلی به
سر می برد. کارخانه اي نامدار که با نام و نشان ایرانشهر پیوند خورده و بعد از گذشت سالیان نسبتا زیاد از تعطیلی، هنوز جایگزینی

 
برایش پیدا نشده است. 

 
 

 
فارس 

 
سنگ، کاغذ، قیچی واردات 



کاغذ یکی از محصولاتی است که سهم قابل توجهی در سبد محصولات وارداتی کشور دارد و این در حالی است که ظرفیت تولید این
محصول از سنگ در استان فارس وجود دارد و بهره گیري عملی از این ظرفیت می تواند فرصتی براي خودکفایی و جلوگیري از خروج

 
ارز از کشور باشد. 

در سال جهش تولید و شرایط تحریمی و مشکلات پیش روي کشور در حوزه ارز، توجه به ظرفیت هاي داخلی براي کاهش واردات

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

یکی از این حوزه ها تولید کاغذ مورد نیاز کشور از سنگ است که استان فارس یکی قطب هاي معادن و مواد معدنی کشور محسوب

 
می شود و ظرفیت قابل توجهی در این زمینه دارد. 

کاغذ معدنی، محصولی شبیه کاغذ و ماده اصلی تشکیل دهنده آن کربنات کلسیم است، از ویژگی هاي تولید کاغذ از سنگ می توان

 
به آسیب نرسیدن به محیط زیست اشاره کرد چرا که براي تولید کاغذ، نیاز به قطع درختان و مصرف آب نیست. 

شناسایی و اکتشافات نیکل به عنوان فلز استراتژیک در استان و منابع عظیم انواع مصالح ساختمانی از جمله قابلیت ها و توانمندي

 
هاي معدنی این استان به شمار می آید. 

 
 

 
منطقه ویژه اقتصادي جهرم فرصتی براي سرمایه گذاري و جهش تولید 

شویق سرمایه گذاران در زمینه هاي تولید و تجارت از اهداف تشکیل مناطق ویژه اقتصادي است که یکی از این مناطق در جهرم

 
فارس است و با توجه به شواهد نوید توسعه اي همه جانبه همچنین جهش تولید را می دهد. 

در استان فارس، علاوه بر منطقه ویژه اقتصادي لامرد، شیراز و...، منطقه اقتصادي جهرم نیز فعال است. بر اساس گزارش هاي اعلام
شده از زمان آغاز فعالیت منطقه ویژه اقتصادي جهرم تاکنون قرارداد واگذاري زمین براي احداث واحدهایی چون: یک واحد سردخانه
صنعتی به ظرفیت 2هزار تن، واحد صنعتی شیشه هاي رفلکس، کارخانه تولید تجهیزات پزشکی، نیروگاه خورشیدي و فرآوري و بسته
بندي خشکبار و... امضا شده و عملیات اجرایی برخی از آن ها اجرایی شده است در فاز اول این منطقه ویژه حدود یک هزار میلیارد

 
ریال هزینه شده است که احداث فازهاي بعدي این منطقه هم به زودي در دستور کار قرار می گیرد. 

 
حبس زدایی از معادن و گره گشایی از صنایع فارس، رهاورد سفر وزیر صنعت 

علیرضا رزم حسینی که هشتم مهرماه 99 موفق به اخذ راي اعتماد از نمایندگان مجلس براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت
شد تنها سه روز پس از تصدي مسئولیت این وزارتخانه در نخستین سفر استانی جمعه 11 مهرماه 99 به استان فارس سفر کرد. 



در سفر یک روزه وزیر صنعت، معدن و تجارت به استان فارس 9 معاون وي و تعدادي از مدیران کل این وزارتخانه حضور داشتند که
در این سفر ضمن بررسی ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود این استان، به راهکارهاي حل مشکلات پیش روي جهش تولید پرداختند.

 
قزوین 

 
رشد 22 درصدي فضاهاي ورزشی قزوین در دولت تدبیر 

 
 

 
لرستان 

 
توانمندسازي روستاها گامی در مدار توسعه 

یکی از اقدامات دولت به منظور تکریم جایگاه روستا و نقش غیرقابل انکار آن در تولید و توسعه ثبت روزي با نام روستا در تقویم ملی
کشور است و در همین راستا طی چند سال اخیر تلاش شده با تقویت ظرفیت هاي تولیدکنندگی رفاه و درآمد زایی را در بستر

 
روستاها فراهم شود. 

دولت با توانمندسازي اقتصادي و ایجاد اشتغال روستایی طی سال هاي اخیر گام نوینی در عمران و توسعه روستایی برداشته است.
اشتغال و کسب و کار روستایی، به مراتب سرانه هزینه اي کمتري نسبت به کسب و کار در محیط شهري دارد و از طرفی مبارزه با

 
محرومیت و کاهش فقر در خانوار هاي ساکن در روستا هزینه کمتر براي دولت خواهد داشت. 



 
 

 
کرمان 

 
دولت و محرومیت زدایی از مدرسه تا توسعه 

دولت با اتکا به اینکه مدارس همواره با ارائه محتواهاي آموزشی هدفمند می توانند به عنوان یکی از کانون هاي انسان ساز و دانش
محور، زمینه رشد و توسعه همه جانبه را فراهم آورد طی هفت سال گذشته با مشارکت بخش خصوصی در استانها از جمله کرمان نگاه

 
ویژه اي به مدرسه سازي داشته است . 

بسیاري از کارشناسان بر این باورند که توسعه پایدار و پیشرفت جوامع امروزي به پیش نیازها و زیرساخت هایی نیاز دارد که بخشی
گسترده از آن از مدارس و مراکز آموزشی آغاز می شود و در این راه، هم افزایی و اقدام بخش هاي متفاوت دولت، بخش خصوصی،

 
سازمان هاي مردم نهاد و خیران بر پدیدار شدن این فرایند می تواند اثرگذار باشند. 

 
60 روز طلایی مس در قلعه گنج 

استانداري کرمان طرحی 60 روزه به مرحله اجرا درآورده تا شهرستان قلعه گنج با کمک ماشین آلات مس سرچشمه، براي مهار
سیلاب زمستانه مهیا شود، ورود ادوات سنگین مس در رودخانه ها و مسیل ها، نور امید را در دل کشاورزان و اهالی قلعه گنج روشن

 
کرده است. 

هنوز بسیاري از قدیمی ها، جنوب کرمان که در گذشته از جیرفت تا قلعه گنج با بارش هاي فرآوان خدادادي در سه رودخانه هلیل،
مَلَنتی و شور سیرآب می شد را «جُلگه» می نامند و هنوز جازموریان که بخش زیادي از آن در حوزه این دیار واقع شده نیز جزوي از
همان جُلگه به شمار می رود. جلگه هم که می دانید، به زمین مسطح و نسبتاً همواري می گویند که معمولاً بلندي کمی داشته باشد.

 
اینگونه زمین ها به روش هاي گوناگون پدید می آیند، برخی را آبرُفتی و برخی دیگر را ساحلی می نامند. 

 
فروزانی شعله هاي گاز در کرمان 

عملکرد حوزه گاز رسانی استان کرمان طی هفت سال فعالیت گذشته دولت در بخش هاي شهري، روستایی و صنعتی، درخشان و

 
گسترده بوده تا زمینه ساز افزایش رفاه، صرفه جویی در مصرف سوخت و شکوفایی تولید شود. 



امروزه گاز به عنوان سوختی ارزان قیمت و تقریبا پاك در دنیا کاربردهاي زیادي دارد و کشور ایران از نظر ذخائر گازي جزو سه کشور

 
اول دنیا است که همین مساله زمینه ساز استفاده از مزیت هاي فراوان آن است. 

 
مرکزي 

 
بختِ خوشِ طرح هاي نیمه تمام استان مرکزي در سفر نوبخت 

تکمیل طرح هاي نیمه تمام در حوزه هاي مختلف همواره مطالبه جدي مردم و مسئولان استان مرکزي از هیات دولت بوده است که
در جریان سفر محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهوري به اراك، شاید بتوان گفت که تامین و تخصیص اعتبار پروژه ها، مهمترین

 
ارمغان این سفر به شمار می رود. 

استان مرکزي به عنوان پایتخت صنعت ایران به واسطه بهره مندي از سه هزار واحد کوچک و بزرگ تولیدي همواره نقش اثربخشی در

 
تحقق ارزش افزوده اقتصادي و گردش چرخ هاي اقتصاد کشور داشته است. 

 
 

 
قطار ورزش استان مرکزي روي ریل توسعه 

گام نخست توسعه ورزش همگانی و قهرمانی وجود زیرساخت هاي هدفمند در این حوزه است که این مهم در هفت سال اخیر با ایجاد
طرح هاي مختلف دنبال شده و حضور ورزشکاران استان مرکزي در میادین ملی و بین المللی گواه آن است که ورزش این خطه پس

 
از سال ها در مسیر توسعه قرار دارد. 

آمارها نشان می دهد از مجموع 50 طرح نیمه کار ورزشی اولویت دار این استان 33 طرح تکمیل شده است و 17 طرح اولویت دار
ورزشی نیمه تمام دیگر در استان مرکزي وجود دارد که تا پایان برنامه ششم توسعه تکمیل و در اختیار جامعه ورزش این استان قرار

 
می گیرد و با بهره برداري از آنها پیش بینی می شود بیش از یک متر به سرانه ورزشی استان اضافه شود. 

اکنون بیش از 80 هزار ورزشکار به صورت سازماندهی شده زیرنظر هیات هاي ورزشی استان مرکزي فعالیت می کنند که تقویت

 
زیرساخت هاي ورزش می تواند سرعت توسعه در این بخش را دوچندان کند. 



 
 

 
برچسب ها 

 
- انرژي برق 

 
- توسعه ایران 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- جهش تولید 

 
- توسعه روستایی 

 
- کارآمدي دولت 

 
پروندهٔ خبري 

 
- وعده هایی که تحقق یافت 
- سال 99؛ سال جهش تولید



آرامش و امید در کارگاه تولیدي حمایتی معلولان «برکت»

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/20

دختران تولیدي حمایتی معلولان «برکت» خوش می درخشند. کارگاه تولیدي حمایتی معلولان دختر بالاي 14 سال
«برکت» دو سالی است از سوي فاطمه جامی و زیر نظر بهزیستی متولد شده است؛

آزیتا حسین زاده عطار | شهرآرانیوز؛ بعضی خانه ها هستند که دل کندن از آن ها سخت است. حال و هوایشان گرم است و
صمیمی. هارمونی مهربانی دارند و آدم دلش می خواهد بیشتر بماند و انرژي مثبت بگیرد. کارگاه تولیدي حمایتی معلولان «برکت» در
خیابان راهنمایی از همان خانه هاست. خانه اي که آدم هایش به آن تعلق خاطر عجیبی دارند. بین آرزو هاي دختران بالاي چهارده
سالش که 50 نفر می شوند؛ همه غریب به اتفاق می خواهند آینده شان هم ربطی به «برکت» داشته باشد. می گویند رسم اینجا
مهربانی و آیینش آرامش است و دلشان می خواهد روزي مربی اینجا باشند یا اگر هم آن قدر مستقل شدند که تا کارآفرینی پیش
رفتند باز هم خانم جامی و خانم هاي مهربان دیگر مؤسسه اجازه دهند که ارتباطشان با این مرکز و رسم آرامش بخشش قطع نشود.
کارگاه تولیدي حمایتی معلولان دختر بالاي 14 سال «برکت» دو سالی است از سوي فاطمه جامی و زیر نظر بهزیستی متولد شده
است؛ اما فکر تأسیس آن سال ها پیش در ذهن خانم جامی جوانه زد؛ درست در همان روزي که دخترش عارفه نازنین یک ساله شد و

 
او و همسرش، علیرضا زندنژاد متوجه شدند فرزندشان نوعی معلولیت دارد که بر ذهن و دست و پایش اثر گذاشته است. 

نخستین روزنه هاي تشکیل مؤسسه صداي گریه ضعیف عارفه زیر دستگاه شیشه اي که کمکش می کرد تا نفس بکشد پدر و مادرش
را رنج می داد. او 3 ماه زودتر از موعد پا به دنیا گذاشته بود و شاید همین موضوع ضربه بدي به پدر و مادر جوانی بزند که می خواهند
نخستین میوه زندگی شان را در آغوش بگیرند و برایش هزار امید و آرزو دارند. یک سال بعد از تولد اوضاع سخت تر هم شد، چون
دیگر به یقین رسیده بودند که مشکل تک فرزندشان، عارفه، فقط زود به دنیا آمدن نیست و مراقبت هایشان باید از آن مراقبت هاي
روز و شب از نوزادي که با وزن 900 گرم متولد شده است فراتر رود. عارفه یک ساله که شد پزشکان متوجه شدند بیماري فلج مغزي
4 اندام دست و پا دارد؛ ولی خدا را شکر بهره هو شی خوبی داشت. خانم جامی می گوید: «عارفه سال 85 متولد شد. امید داشتم
بتواند یک غلت بزند. من همیشه این حرف را می زنم که آدم یک معلول یا یک سندرم داون را که می بیند فقط به او نگاه می کند؛
اما وقتی او پاره تنش است، دنیا را جور دیگري لمس می کند. من و همسرم بسیار تلاش کردیم که وضعیت جسمانی عارفه بهتر شود.
یک ساله که بود دیدیم گردنش نمی گردد و چشمانش هم مشکل دارد. دکتر همان زمانی که او پنج ماهه شده بود پیشنهاد
کاردرمانی داد و ما هم سعی کردیم هر چه دکتر هایش می گویند عمل کنیم تا وضعیت جسمانی عارفه بهتر شود. دو سه سالی
گذشت و عارفه تازه می توانست بنشیند و حرف زدن را هم شروع کرده بود. در دو سالگی توانست مردمک چشمانش را بدون حرکت

 
نگه دارد. 6 ساله که شد با آزمون کلاس اول دبستان توانست در مدرسه عادي قبول شود.» 

حالا عارفه پانزده ساله است و وضعیت جسمانی اش نسبت به آن روز هاي ابتدایی با زحماتی که براي او کشیده شد بهتر شده است. او
در کلاس نهم در مدرسه توان خواهان جسمی حرکتی در کلاس هاي عادي درس می خواند. با این حال از همان سال ها عشق مادري

 
شعله اشتیاق خانم جامی به فعالیت و حمایت از معلولان ذهنی و جسمی حرکتی را هم روشن کرد. 

به برکت تولد عارفه این مرکز «برکت» نام گرفت او تصمیم گرفت همان عشق مادري را براي بچه هاي دیگر که مشکلاتی شبیه
فرزندش داشتند، بگذارد. این نتیجه معامله او با خدا بود که عاشق آدم هایی شد از جنس دخترش. می گوید: «من عاشق عارفه بودم
و هستم. این عشق من را به سمت و سوي خوبی کشاند. من که مدرك کارشناسی مترجمی زبان را داشتم، با آمدن عارفه به دانستن



بیشتر درباره این بچه ها علاقه مند شدم. کنجکاو بودم بدانم رفتارم با کودکی که معلولیت دارد باید چگونه باشد و این شد که ارشد
روان شناسی کودکان استثنایی را خواندم. بعد از ادامه تحصیلات به اداره بهزیستی درخواست کار دادم و پس از مدتی در یکی از
مراکز به عنوان مسئول فنی استخدام شدم. پس از آن که 5 سال در آنجا ادامه فعالیت دادم تصمیم گرفتم مرکز مستقلی داشته باشم.
این شد که کارگاه تولیدي حمایتی معلولان بالاي 14 سال را با هدف رشد و شکوفایی استعداد هاي معلولان و رسیدن آن ها به
خودباوري افتتاح کردم. در این راه من تنها نبودم و همسرم و برادر او و پسر برادرش کمک هاي بسیاري به سر و سامان دادن به این
مجموعه کردند. آن قدر در خیر رساندن به این مرکز کوشیدند که زمانی که برادر همسرم فوت کرد در این مرکز براي او مراسمی
گرفتیم و دخترانمان هم که تلاش هاي او را براي سامان دیدن این مجموعه دیدند بسیار متأثر شدند. خانواده خودم هم در این راه
بسیار از ما حمایت کردند و حالا هم همکارانی که در کنارشان کار می کنم انسان هاي بسیار خوب و بسیار کارگشا هستند. شاید آن
روز ها پول زیادي براي افتتاح این مرکز نداشتم؛ اما گویی خدا می خواست که همه چیز مهیا شود تا من 50 فرزند در این مرکز
داشته باشم و به آن ها رسیدگی کنم. خدا به من بسیار توان داد و همسرم هم در حمایت از من سنگ تمام گذاشت. لطف خدا سبب
شد دخترم اعتماد به نفس بسیار بالایی داشته باشد و ما نام این کارگاه تولیدي را به برکت تولد عارفه، هدیه اي که خداوند به ما عطا

 
کرده است «برکت» گذاشتیم.» 

عهد کردیم عارفه همه جا همراهمان باشد با هم عهد کردند که عارفه را همه جا همراهشان کنند و به داشتنش افتخار می کردند.
همه چیز را براي عارفه توضیح داده بودند. نگاه هاي مردم را، حرف هایی که شاید بشنود و برخورد هایی که شاید اذیتش کند. نوجوان
که شد گاهی مردم توضیحی براي شرایطش می خواستند. خانم جامی می گوید: «گاهی مردم کنارم می آمدند و می گفتند غصه
نخوري! یا اینکه با دیدن عارفه نچ نچ می کردند. عارفه وقتی نگاه پرسشگر مردم را می دید و سؤالی از او می شد با صبوري توضیح
می داد که نارس به دنیا آمده است. اکنون عارفه حال روحی و روانی اش خوب است و من و همسرم هم وارد همین دنیاي خوب او

 
شده ایم. همسرم همه تلاشش را کرد که تحمل خیلی از مسائل براي من و عارفه آسان تر شود.» 

کارگاهی براي یافتن هویت و دوستی با جامعه کارگاه تولیدي حمایتی معلولان «برکت» که از سال 97 افتتاح شده جایی است که در
کنار آموزش، کار و توانمند سازي دخترانی که جزوي از این خانه هستند به آن ها درس زندگی هم می دهد. اینجا دخترانی از 14
سال تا سنین بالاتر هستند. وقتی وارد این مرکز می شوند شاید روز هاي اول حس خوبی به مرکز نداشته باشند، اما پس از چند ماه
اعتمادشان جلب می شود و رشد اجتماعی خوبی پیدا می کنند. این مرکز علاوه بر تولید اشتغال و مبلغی حقوق که به دلیل زیاد
نبودن مبلغش خانم جامی از آن به پول توجیبی یاد می کند، برنامه هاي دیگري هم دارد. خانم جامی در توضیح فعالیت هاي این
مرکز می گوید: «این مرکز در کنار خیاطی، چرم دوزي و گرفتن سفارش لباس هاي بیمارستان هاي قائم و امام رضا (ع) برنامه هاي
دیگري مانند مشاوره، شاهنامه خوانی و ... هم دارد. سعی می کنیم با بچه ها دوست و مهربان باشیم و محیطی را براي آن ها فراهم
کنیم که دوست داشتنی باشد و آرامش نیز در آن حکم فرما باشد. به مربی ها گفته ام بچه ها را دعوا نکنند و با ملایمت و مهربانی با

 
آن ها رفتار کنند.» 

همین رفتار هاي خوشایند سبب شده است که بچه هاي مرکز لا به لاي آرزو هاي ریز و درشتشان بخواهند ارتباطشان با این مرکز
حتی وقتی مستقل شدند و تمام اصول خیاطی و چرم را آموختند باز هم برقرار باشد. برخی می گویند دلمان می خواهد روزي مربی
این مرکز شویم و با همین مهربانی با بچه هاي اینجا رفتار کنیم. حتی آن هایی که روز هاي اول کارگاه را دوست نداشتند حالا دلشان

 
می خواهد کلاس هاي برکت همیشگی شود. 

اعضاي این کارگاه جزو کارکنان هستند مرکز عهدش با بچه ها این است که وقتی عضوي از برکت شدند یعنی خودشان هم جزو
کارکنان هستند. حقوق هم سر ماه و با قانون هاي خاصی پرداخت می شود. همین حرف کافی است تا یک عضو به مجموعه اي که در
آن فعالیت دارد حس خوبی داشته باشد. خانم جامی توضیح می دهد: «فهرستی براي حقوق ها از اسامی بچه ها تهیه کرده ایم که



کرامت انسانی داشته باشند. وقتی زمان حقوق می شود بر مبناي کیفیت و کمیت فعالیت هر کسی و با توجه به کاري که به او محول
شده و توانایی هایش حقوق مشخصی براي او تعریف می شود. بچه ها براي دریافت حقوقشان زمانی که حقوق قرار است در کارت
هایشان واریز شود حتما باید دفتر را امضا کنند و خودشان از این بابت که مانند یک کارمند واقعی با آن ها برخورد می شود خوش
حال هستند.» حس خوش دختران وقتی براي امضاي فهرست حقوق و دریافت واریزي شان می آیند توصیف نشدنی است. شوق آن

 
ها براي اینکه نتیجه زحمت یک ماهه شان را می بینند و سعیشان در ترسیم امضاي قشنگ تر در دفتر حس بسیار خوبی می دهد. 

مهربانی با کارآموزان در این مرکز علاوه بر تولید ماسک و انجام هنرهاي دستی چرمی هفته اي 400 لباس بیمارستانی تولید می شود.
کار هاي چرمی هم بر مبناي سفارش هایی که به مرکز داده شده باشد به اعضا سپرده می شود؛ البته براي فعالیت هایی که انجام می
دهند در ابتدا دوره هاي آموزشی دیده اند. اینجا روان شناس همیشه در کنار بچه هاست و با آن ها بسیار دوست است تا بتوانند
درباره مسائل کاري و شخصی شان با او صحبت کنند. هر ماه زمانی به هر کدام از بچه ها داده می شود تا بتوانند درباره مسائلشان
صحبت کنند. معلم تربیت بدنی نیز ورزش و برنامه هاي تقویت جسمانی براي بچه ها برنامه ریزي کرده است که البته از زمان کرونا
به دلیل تأمین سلامتی دیگر کلاس هاي ورزشی بچه ها انجام نمی شود. همه در اینجا سعی می کنند با کارآموزان مهربان باشند
مانند ملیحه حیدر زاده که مسئولیت امور داخلی مرکز را دارد و استاد کارگاه ها. خانم جامی می گوید: «علاوه بر اینکه کارکنان این
مرکز با عشق کار می کنند و بسیار با بچه ها مهربان هستند. مسئولان بهزیستی هم تعاملات خوبی با ما دارند. حواسشان به ما هست

 
و کارشناس این مرکز آقاي صادقی و کارشناس استان آقاي قدیر پور نیز تعاملات خوبی با مجموعه ما دارند». 

وقت میان وعده است صدایی از حیاط مجموعه می آید که خانم ها دست هایتان را بشویید؛ وقت خوردن چاشت نیمروزي است. خانم
جامی می گوید: «اینجا سعی می کنیم یکدیگر را با پیشوند خانم صدا کنیم که دختر ها بدانند همیشه حرمت و کرامت انسانی دارند.
اینجا همه یاد می گیریم براي زندگی کردن با احترام در کنار هم باید عاشق یکدیگر نیز باشیم. این عشق توأم با احترام در روحیه

 
دادن و ایجاد انگیزه در بچه ها بسیار مؤثر است.» 

خانم جامی بین صحبت هایش به مقوله ازدواج این دختران که کرامت انسانی آن ها را زیر سؤال می برد، اشاره می کند که بسیار
آسیب رسان است و سبب می شود کرامت انسانی آن ها خدشه دار شود. او توضیح می دهد: «اغلب کسانی که در این شرایط هستند
و ازدواج می کنند با مشکلاتی مواجه می شوند و مدت ها باید بگذرد که روحیه این دختران به وضعیت متعادل برگردد. ازدواج این
دختران با ازدواج دختران دیگر کمی تفاوت دارد. کسی که قرار است با دختران معلول جسمی حرکتی ازدواج کند باید یک سري
تعهدات داشته باشد. در واقع درباره ازدواج این دختران باید بسیار محتاط عمل کرد؛ زیرا آمار نشان می دهد که این دختران چند
برابر آسیب پذیر تر هستند و 99 درصد ازدواج هاي آن ها به طلاق منجر می شود. پس به عنوان راهکار براي جلوگیري از این آسیب
ها باید کاري کنیم که تفکر این بچه ها را درباره ازدواج به سمت فعالیت هاي دیگر ببریم. باید آن ها را از آسیب هایی که مقوله

 
ازدواج برایشان دارد مطلع کنیم تا بتوانند از انرژي و فکرشان براي فعالیت هاي دیگر بهره ببرند و بیشتر پیشرفت کنند.» 

خاطره اردو به باغ وکیل آباد اردو هاي مجموعه هم حال و هواي دیگري دارد. بسیار با برنامه ریزي انجام می شود. آخرین اردو سال
گذشته و قبل از بیماري بود که خانم ها را به باغ وکیل آباد بردند. خانم حیدرزاده درباره آن اردو خاطره اي را تعریف می کند: «در
روز اردو گروه هاي 5 نفره شده بودیم و در گروه هاي خانم ها ورزش و بازي هاي گروهی و فکري داشتیم. جا هاي دیدنی بسیاري را

 
به بچه ها نشان داده ایم. پیش از اردو هم همه بچه ها تعهد می دهند که مراقب خودشان باشند.» 

خانم شاهنامه خوان یکی دیگر از افراد مهربان مرکز خانم باغبان است که از همان روز هاي آغاز فعالیت مجموعه بدون اینکه کوچک
ترین چشم داشتی داشته باشد و بدون کوچک ترین مزدي مانند یک مادر مهربان در کنار خانم هاست. خانم باغبان نذر کرده است
که به کار هاي مرکز در حد توان کمک کند. او با بچه ها شاهنامه خوانی را کار می کند. بسیار قانونمند و مهربان است و بچه ها در



کنار او حس خوبی دارند. خانم جامی در این باره می گوید: «در بین گروه هاي تلگرامی که براي خیاطی و چرم دوزي و فعالیت هاي
دیگر اعضا داریم دختران مرکز کار هایی را که در منزل انجام می دهند اطلاع می دهند و نتیجه هنرهایشان را در گروه می گذارند.
حتی در بحث نقالی و شاهنامه خوانی هم از خانم ها خواسته ایم که فیلم تمرین هایشان را در گروه بگذارند و از این طریق در فن
بیان بسیار تقویت شده اند و توانسته اند در تعاملات اجتماعی شان بسیار پیشرفت کنند. برخی از بچه ها کلمات را نمی توانستند به
درستی ادا کنند و این برنامه براي آن ها حالت گفتاردرمانی هم داشت. برخی از بچه ها اصلا کتاب نمی خواندند؛ اما الان بچه ها به
کتاب علاقه مندند و مطالعه می کنند. برخی کار کردن با تلفن همراه را یاد نداشتند؛ اما حالا همه به کار با آن و استفاده بهینه از آن

 
هم مسلط شده اند.» 

هر ماه دو تولد دخترانه هر ماه دو تولد براي دختر هاي مرکز برگزار می شود که یکی در نیمه ماه است و دیگري در آخر ماه. این
جشن ها بسیار در صمیمیت بین بچه ها تأثیرگذار است. خانم جامی می گوید: «بچه ها توانسته اند در این جشن ها مسئولیت پذیري
را هم خوب یاد بگیرند و ما دیگر پس از جشن ها هیچ غصه اي نداریم، چون دختر ها خودشان همه چیز را سر چند دقیقه کوتاه به

 
شکل اول آن برمی گردانند.» 

حالا البته چند وقتی است که بیماري کرونا امان این طور برنامه ها را به این مرکز نمی دهد. تولد هاي مرکز در گروه تلگرامی و به
صورت مجازي برگزار می شود. تاریخ تولد هر کدام از دختران در گروه اعلام می شود و همه به او تبریک می گویند و کیکی از سوي

 
مجموعه براي او فرستاده می شود. 

ترخیصی هاي موفق در مرکز، دخترانی که در فعالیت هاي خود توانمند شوند سرپرست همان بخش خود می شوند. مثلا اگر کسی در
نخ چینی تبحر پیدا کند سرپرست آن بخش می شود. کسی که اتوکشی را خوب وارد باشد می تواند سرپرست آن بخش باشد. این
پیشرفت ها در بچه هاي این مرکز زمانی لذت بخش تر می شود که یکی از خانم ها بتواند به مرحله ترخیص موفق برسد. خانم جامی
می گوید: «در همین 2 سال 3 خانم از کارگاه به حدي از تبحر رسیده اند که می توانند جذب تولیدي ها شوند یا براي خود مستقل
فعالیت کنند.» اما اگر دختري بخواهد در این مرکز هم بماند بعد از گذشت 5 سال کارورز می شود و بیمه به آن تعلق می گیرد و

 
حقوق قانون کار خواهد گرفت. 

یک زندگی خوب براي خودم می خواهم فهیمه اصغرنژاد، یکی از دختران خوب این مرکز، است، می گوید: «چون رشته تحصیلی ام
خیاطی بود این کار را از همان زمان تحصیل آموخته ام. من در این مرکز خیاطی، کش دوزي، نواردوزي و هر کاري که از دستم بر
بیاید انجام می دهم. از این مرکز بسیار راضی هستم. خانم هاي اینجا به ویژه خانم جامی و حیدرزاده بسیار خوش برخورد هستند.
هفته اي یک روز براي کار هاي خیاطی اینجا هستم و قصدم این است که تا 5 سال دیگر در خیاطی پیشرفت کنم و بتوانم براي
خودم لباس هاي مختلف بدوزم. زمانی که اولین لباس را براي خود دوختم حس بسیار خوبی داشتم. براي خود آرزوي سلامتی دارم و

 
دلم می خواهد در آینده یک زندگی بسیار خوب داشته باشم.» 

دوست دارم مربی کارگاه برکت شوم فاطمه علیزاده، یکی از دیگر اعضا، که پشت یکی از چرخ هاي کارگاه نشسته و مشغول فعالیت
است هم می گوید: «من از مرکز بهزیستی جویاي کار بودم. اوایل که به این مرکز آمده بودم براي پیشرفت خیلی انگیزه نداشتم و در
نتیجه تمایلی به داشتن پشتکار نداشتم؛ اما چند ماهی که گذشت و نتیجه پشتکار بچه ها و خوبی هاي خانم ها جامی، حیدرزاده،
ساقی، وکیل زاده مربی ام را دیدم به طور کل تغییر کردم. آنگاه بود که متوجه شدم تلاش کردن و انگیزه داشتن تنها چیزي است که
آن ها با محبت از من می خواهند و نتیجه این کار ها را در وجود خود می دیدم و روز به روز بهتر می شدم. حالا در جایی هستم و به
موقعیتی رسیدم که می توانم به تنهایی لباس بدوزم. اولین بار که با آموزش در اینجا الگوي لباسی را کشیدم و پارچه ها را کوك زدم
و در نهایت هنر دست خود را به تن کردم حس بسیار خوبی داشتم و تا کنون براي خود خیاطی کرده ام. من همان دختري هستم که
اوایل اصلا فکر نمی کردم اینجا دوام بیاورم. فکر می کردم اینجا هم مانند دبیرستانم است. انگار انگیزه و امیدي که از مربیان اینجا



گرفته ام در زندگی ام هم جاري شده و این روز ها در تعاملاتم با بقیه هم بسیار بهتر شده ام و ساده تر می توانم با آدم ها ارتباط
بگیرم. آن قدر اینجا را دوست دارم که وقتی بیماري کرونا آمد کلی غصه خوردم. حالا اینجا آن قدر به مربیان و خانم جامی انس دارم

 
که دلم می خواهد روزي مانند آن ها مربی کارگاه برکت شوم.» 

خانم مربی کلاس، مرضیه مسگرانی، بین صحبت هاي فاطمه می خندد و می گوید من قرار است بازنشسته شوم و فاطمه جان بیاید

 
به جاي من بنشیند ... 

مهربانی خانم هاي اینجا حال همه ما را خوب می کند یلدا قاسم زاده، یکی دیگر از دختران این مرکز، 21 سال دارد و از آذرماه سال
گذشته در این مرکز فعالیت دارد. او می گوید: «من دوختن لباس را در این مجموعه یاد گرفتم. یکی از لذت بخش ترین هایش آن
لباسی است که براي اولین بار با آموزش هاي مربی خیاطی اینجا براي خودم دوختم. آن لباس حس خوب زندگی بود در کنار مهربانی
خانم هاي اینجا که حال همه ما را خوب می کند. من تا پیش از اینجا دلم براي خودم بسیار می سوخت و گریه می کردم؛ اما حالا
دیگر حساسیت هایم کمتر شده و حال دلم خوب است. یاد گرفته ام حقوقم را پس انداز کنم. آینده خودم را این طور می بینم که در

 
کنار همین بچه ها خوش حالم و توانسته ام یک مغازه بزنم یا همین جا کمک مربی شده ام.» 

اگر روزي مستقل شوم بازهم اینجا را خیلی دوست دارم هانیه اورگنجی 32 ساله است و یک سالی می شود که در این مرکز فعالیت
دارد. خوبی و مهربانی مربیان اینجا او را مهربان تر از پیش کرده است. او که در این مرکز به اتو کشیدن و برش کاري مشغول است،
می گوید: «شعر و ترانه را خیلی دوست دارم و شاهنامه خوانی بسیار بر فعالیت هاي اجتماعی من تأثیر مثبت داشته است. علاقه ام
این است که حرفه اي که یاد دارم، گسترش دهم و مغازه اي بزنم که بتوانم هنر دست خود را آنجا بفروشم، اما اگر روزي مستقل شوم

 
باز هم دلم می خواهد حتما با کارگاه و آدم هایش ارتباطم را حفظ کنم.» 

یک آرزوي ناب خانم جامی آرزو هاي قشنگی براي دختران مرکز دارد و می گوید: «اینجا هم نقش مادري دارم. هر 50 نفر دخترانم
هستند. آرزویم این است که این مرکز روزي به جایی برسد که بتواند یک کارگاه بزرگ داشته باشد که دختران بسیاري در آن
استخدام شوند و بتوانیم حقوق هایی بر مبناي قانون کار براي آن ها داشته باشیم و فضاي مناسبی را مهیا کنیم که نیاز به شیفتی
کردن بچه ها براي فعالیت هایشان نباشد. امید دارم که همه دختران این مرکز روزي به استقلال کامل مالی برسند و با انگیزه و

روحیه قوي بتوانند موفقیت هاي بسیاري را کسب کنند.»



انتخابات ریاست جمهوري تاجیکستان به روایت تصویر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/20

 به گزارش خبرنگار خبرگزاري فارس در دوشنبه، انتخابات

 
ریاست جمهوري تاجیکستان ساعت 6 صبح امروز به وقت محلی در سراسر این کشور آغاز شد و تا ساعت 20 ادامه خواهد داشت. 

 
بیش از 4 میلیون و 943 هزار نفر شهروند تاجیک واجد شرایط راي در انتخابات ریاست جمهوري می باشند. 

 
آنها می توانند در 68 حوزه و 3375 شعبه اخذ رأي در داخل و 39 شعبه در خارج از تاجیکستان پاي صندوق هاي راي بروند. 

 
159 نفر ناظر خارجی بر این انتخابات نظارت دارند و  267 نفر خبرنگار داخلی و خارجی این رویداد را پوشش خواهند داد. 

 
نتایج مقدماتی انتخابات طی 24 ساعت بعد از برگزاري و نتایج نهایی طی 2 هفته آتی اعلام خواهد شد. 

«امامعلی رحمان» رئیس جمهور فعلی و رئیس حزب دموکراتیک خلق تاجیکستان با ««معراج عبداالله اف» رئیس حزب کمونیست،
«عبدالحلیم غفاروف» رئیس حزب سوسیالیستی، «رستم لطیف زاده» رئیس حزب کشاورزي و «رستم رحمت زاده» رئیس حزب

 
اصلاحات اقتصادي این کشور براي احراز مقام ریاست جمهوري رقابت می کند. 

نامزدهاي ریاست جمهوري در برنامه هاي انتخاباتی خود به ضرورت اصلاح اوضاع اقتصادي و اجتماعی، ایجاد اشتغال، کاهش روند

 
مهاجرت شهروندان به خارج، انجام پروژه هاي مختلف صنعتی و اقتصادي و غیره تاکید کردند. 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

انتهاي پیام/ح



فکري گزینه مناسب براي حل مشکلات نبود/ مجیدي بهترین گزینه داخلی

براي استقلال بود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/20

علی گیوه اي امروز در گفت و گو با خبرنگار فارس اظهار
کرد: به نظر من استقلال با توجه به توانایی هایی که دارد
باید تحت نظر یک سرمربی خارجی قرار گیرد تا نتایج

 
بهتري در ایران و آسیا کسب کند. 

گیوه اي با بیان اینکه تیم هاي بزرگ نیازمند سرمربی
خارجی هستند، تصریح کرد: باید تیم هاي بزرگی مانند
پرسپولیس، تراکتور، سپاهان، استقلال به خاطر وجود

 
هواداران زیاد و براي شاد کردن هواداران سرمربی خارجی داشته باشند. 

وي در رابطه با سرمربی پیشین استقلال گفت: اگر قرار بود از سرمربی هاي داخلی استفاده شود، فرهاد مجیدي بهتر از محمود فکري

 
بود چرا که حداقل تیم را با تمام مشکلاتش به جایگاه دوم رسانده است و این جایگاه خوبی است. 

 پیشکسوت استقلال در ادامه افزود: فکري سرمربی توانایی است، ولی براي نتیجه گرفتن باید یک تا دو سال صبر کرد زیرا داراي

 
اهداف بلند مدت است. 

گیوه اي ادامه داد: مسؤولان و بزرگان تیم با سلیقه هاي خود سرمربی هاي تیم ها را تند تند جابه جا می کنند که این به ضرر تیم
است و تا سرمربی جایگاه خود را در تیم پیدا کند طول خواهد کشید و حداقل دو تا سه سال زمان نیاز دارد تا به نتایج دلخواه برسند.

پیشکسوت استقلال آمدن پرویز مظلومی به عنوان سرپرست تیم را ناموفق دانست و گفت: امیدي در نتیجه گرفتن تیم  در لیگ پیش

 
رو نیست. 

وي با اشاره به حضور رایکوف در فوتبال ایران ادامه داد: این سرمربی موفق بازیکنان ملی زیادي را پرورش داده است که خیلی از آنها

 
در حال حاضر به عنوان سرمربی و مربی در برخی از تیم ها مشغول به کار هستند. 

گیوه اي در رابطه با منع به کار گیري سرمربی خارجی گفت: با سرنوشت پرسپولیس و استقلال که داراي سوابق زیادي هستند نمی

 
توان بازي کرد تا سرمربی هاي جدید بخواهند در این تیم ها جا بیفتند، زمان زیادي خواهد برد و این به ضرر این تیم هاست. 

پیشکسوت استقلال منع به کارگیري سرمربی خارجی را احساسی دانست و گفت: این تصمیم به نفع خود کمیته مربیان است چرا که

 
باعث اشتغال آنان در تیم ها می شود. 



وي افزود: ملی پوش بودن بازیکنان لزوما براي مربیگري کافی نیست و اگر قرار بود اینگونه باشد پله و مارادونا باید بهترین سرمربی

 
هاي تاریخ  می بودند و هیچ چیزي بالاتر از تجربه نیست. 

انتهاي پیام/73002/ق/ي



نرخ بیکاري تابستان 99 البرز 0.6 درصد کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/20

کرج - ایرنا - نرخ بیکاري استان البرز در تابستان 1399 بر پایه داده هاي مرکز ملی آمار ایران 0.6 درصد نسبت به مدت
مشابه سال گذشته کاهش یافت.

 کرج - ایرنا - نرخ بیکاري استان البرز در تابستان 1399

 
بر پایه داده هاي مرکز ملی آمار ایران 0.6 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش یافت. 

 
نرخ بیکاري استان البرز در تابستان 99، در حالی 12.4 درصد اعلام شده که این رقم در تابستان سال گذشته، 13 درصد بوده است. 

کاهش نرخ بیکاري تابستان 99 در استان البرز نسبت به مدت مشابه سال گذشته در حالی رخ داده که شیوع ویروس کرونا در این

 
فصل به بسیاري از کسب و کار در استان آسیب جدي وارد کرده است. 

همچنین نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال استان البرز در تابستان 1399 به ترتیب با 4 و 3.2 درصد کاهش به 41.8 و 36.6

 
درصد رسید. 

 
نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال استان البرز در تابستان 1398 به ترتیب 45.8 و 39.8 درصد بوده است. 



 
 

 
نرخ بیکاري استان البرز در بهار 1399 نیز با 1.8 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه سال گذشته به 12.3 درصد رسیده بود. 

همچنین نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشغال استان البرز در بهار 1399 به ترتیب با 4.7 و 3.3 درصد کاهش به 39.4 و 34.6

 
درصد رسید. 

 
نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال استان البرز در بهار 1398 به ترتیب 44.1 و 37.9 درصد بوده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز اوایل سال 1399 به خبرنگار ایرنا گفته بود: در سال 1398، زمینه اشتغال 41 هزار و

 
285 نفر در این استان فراهم شد. 

حسین فلاح نژاد افزود: با این تعداد اشتغال زایی، نرخ بیکاري استان البرز در سال 1398 نسبت به سال 1397 حدود سه درصد

 
کاهش یافت. 

 
به گفته وي، نرخ بیکاري البرز در بهار 97 حدود 15.6 درصد بود که در بهار 98 به 14.1درصد رسید. 

البرز که به دلیل مهاجرپذیري و وجود اقوام مختلف «ایران کوچک» لقب گرفته است، سال 1389 با مساحت پنج هزار و 800

 
کیلومتر و جمعیتی حدود سه میلیون نفر به عنوان سی و یکمین استان کشور شناخته شد. 

این استان مهاجرپذیر با داشتن 6 شهرستان طالقان، ساوجبلاغ، نظرآباد، اشتهارد، کرج و فردیس در کنار پایتخت ایران قرار گرفته و

 
روزانه 300 هزار نفر از آن به تهران در حال تردد هستند. 



هر چند البرز از نظر مساحت کوچکترین استان کشور محسوب می شود اما جاذبه هاي طبیعی و تاریخی آن به خصوص جاده کرج -

 
چالوس که به دروازه بهشت شمال ایران مشهور است، سالانه میلیون ها گردشگر داخلی و خارجی را به سوي خود می کشاند. 

این استان یک هزار و 450 کیلومتر آزاد راه، بزرگراه، راه اصلی و فرعی دارد و 18 درصد ترافیک جاده اي کشور مربوط به راه هاي آن

 
است. 

فعالیت بیش از سه هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی و 150 برند (الگو) در البرز، این استان را به یکی از قطب هاي صنعت و تولید

 
در کشور تبدیل کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- البرز 

 
- اشتغال زایی 

 
- نرخ بیکاري 

 
- اداره کل تعاون کار و امور اجتماعی استان البرز 

- نرخ اشتغال



31 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به مددجویان ماکو پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/20

ارومیه- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو گفت: 31 میلیارد ریال تسهیلات در6 ماهه نخست سال جاري براي
اشتغال مددجویان این نهاد در این شهرستان پرداخت شده است.

ارومیه- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو
گفت: 31 میلیارد ریال تسهیلات در6 ماهه نخست سال
جاري براي اشتغال مددجویان این نهاد در این شهرستان

 
پرداخت شده است. 

محمد محمدنژاد روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این میزان تسهیلات براي اجراي 62 طرح

 
اشتغال پرداخت شده است. 

وي گفت: دامپروري، پرورش طیور، مشاغل صنفی و

 
خدماتی از جمله طرح هاي اشتغال زا در سال جاري در شهرستان ماکو است. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو اظهار داشت: این نهاد امسال نیز 100 میلیارد ریال تسهیلات به 200 طرح اشتغال زایی در

 
این شهرستان به مددجویان تحت پوشش خود پرداخت خواهد کرد. 

محمدنژاد همچنین در ادامه اضافه کرد: در این مدت 197 فقره تسهیلات بصورت قرض الحسنه به مبلغ 9میلیارد و 850میلیون ریال

 
به مددجویان پرداخت شده است. 

تعداد مددجویان این نهاد در ماکو یک هزار و 619 خانوار است، اما بر اساس سیاست جدید کمیته امداد امام خمینی (ره) و با هدف
کاهش اثرات فشار اقتصادي به قشر ضعیف و طبقات پایین، 951 خانوار جدید در قالب طرح تبصره 14 تحت حمایت قرار گرفتند که

 
این افراد تنها از خدمات 2 برابري یارانه، وام هاي اشتغال در سال جاري بهره مند شدند. 

کل جمعیت تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو با احتساب این افراد جدید 2 هزار و 570 خانوار با پنج هزار و 686 نفر

 
جمعیت است که نسبت به جمعیت شهرستان از لحاظ خانوار 8.5 و جمعیتی 5.1 درصد را تشکیل می دهند. 

 
این شهرستان مرزي در شمال آذربایجان غربی و در مجاورت مرزهاي ایران با ترکیه قرار دارد. 

 
برچسب ها 

- آذربایجان غربی 



 
- ماکو 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- اشتغال زایی



مراکز آموزش علمی کاربردي با تجمیع به دانشکده هاي علمی کاربردي

تبدیل می شوند

شماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/20
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان گلستان - رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي ضمن گرامیداشت 18بیست و هشتمین سالروز تاسیس این
دانشگاه(18 مهر)، با اشاره به تکمیل زیرساخت هاي مراکز علمی کاربردي در استان هاي کشور اظهار کرد: این دانشگاه با

توسعه زیرساخت ها وارد فاز جدید فعالیت خود شده و امید می رود با درایت مدیران مراکز ...

به نقل از روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر محمدحسین امید رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي که به
مناسبت بزرگداشت بیست و هشتمین سالگرد تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردي و افتتاح ساختمان واحد استانی اردبیل به این
استان سفر کرده بود، در جمع خبرنگاران گفت: با تجمیع مراکز علمی کاربردي و ارتقاء آنان، تاسیس دانشکده هاي علمی کاربردي در
دستور کار این دانشگاه قرار گرفت. این دانشکده ها با تجمیع برخی مراکز و تجمیع رشته ها و خوشه هاي نزدیک به هم راه اندازي

 
می شوند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي ضمن گرامیداشت 18بیست و هشتمین سالروز تاسیس این دانشگاه(18 مهر)، با اشاره به تکمیل
زیرساخت هاي مراکز علمی کاربردي در استان هاي کشور اظهار کرد: این دانشگاه با توسعه زیرساخت ها وارد فاز جدید فعالیت خود

 
شده و امید می رود با درایت مدیران مراکز استانی سهمی در اشتغال استان ها داشته باشد. 

 
دکتر محمدحسین امید این اقدام را در ارتقاي هم افزایی و باعث پیشرفت بهتر اقدامات آموزشی  موثر عنوان کرد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي افزود: بر اساس تفاهم نامه با استان ها، دانشگاه جامع علمی کاربردي تامین نیازهاي مهارتی در
استان ها را متعهد شده و این آمادگی در این دانشگاه وجود دارد که در تکمیل فرآیند آمایش خود نیازهاي استان را در زمینه هاي
مختلف شناسایی کند و در صورت نیاز به ایجاد مرکز و یا برگزاري دوره هاي جدید در  تمام استان ها و همچنین استان اردبیل این

 
دانشگاه از هیچ اقدامی دریغ نخواهد کرد. 

وي در ادامه با اشاره به کاهش جمعیت دانشجویی کشور در چهار سال اخیر از چهار میلیون و 800 هزار نفر به سه میلیون و 200

 
هزار نفر گفت: با این اوصاف هر سال در دانشگاه جامع علمی کاربردي نسبت به سال قبل افزایش داشته ایم. 

دکتر محمدحسین امید از ثبت نام 101 هزار نفر در دانشگاه جامع علمی کاربردي در سال تحصیلی جدید خبر داد و افزود: این میزان

 
نسبت به سال قبل که کمتر از 90 هزار نفر بود، 15 درصد افزایش یافته است. 

وي تصریح کرد: دانش آموختگان این دانشگاه به دلیل داشتن مهارت می توانند براي خود شغل ایجاد کنند و در حال حاضر بر اساس
نظر سنجی بیش از 75 درصد از دانش آموختگان این دانشگاه شاغل هستند. از این تعداد 40 درصد شغل شان متناسب با رشته هایی

 
است که در این دانشگاه تحصیل کرده اند. 



دکتر محمدحسین امید افزود: در سال هاي گذشته 90 هزار کد مدرسی وجود داشت. این 90 هزار مدرس در سال 95 جذب شده
بودند و  مورد ارزیابی علمی و عمومی قرار نگرفته بودند که در این میان حدود 60 هزار کد فعال بود و آیین نامه اي به پیشنهاد
دانشگاه به تصویب شوراي عالی جذب رسید و بر اساس این آیین نامه ارزیابی مدرسان دانشگاه جامع علمی کاربردي انجام شد که با

 
ساماندهی این مدرسان تعداد کدهاي تایید شده به 25 هزار رسیده است. 

 
وي گفت: طرح ساماندهی مدرسان این دانشگاه به اتمام رسیده و با انجام فراخوان مدرسان داراي شرایط جذب می شوند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي افزود: قدم اول پذیرش ما در مدرسان، رعایت چارچوب آیین نامه و از طریق فراخوان انجام می
شود که در  قالب این آیین نامه،  با انجام مصاحبه ارزیابی صلاحیت هاي عمومی در هیات هاي استانی ارزیابی و در صورت تایید

 
صلاحیت وارد فعالیت می شوند. 

وي از برگزاري سه دوره فراخوان در سال هاي اخیر خبر داد و گفت: در این فراخوان  80 هزار نفر شرکت و مورد ارزیابی قرار گرفتند

 
که 15 درصد از آن ها پذیرفته شدند. 

دکتر محمدحسین امید با بیان اینکه غیر از این روال ، روند دیگري براي جذب مدرس وجود ندارد ، گفت: براي اینکه حق کسی ضایع

 
نشود ، فرصتی براي اعتراض تایید نشده ها وجود دارد. 

وي همچنین از راه اندازي سامانه بررسی مدارك ثبت نام کنندگان خبر داد و افزود: در صورت احراز شرایط اولیه و تایید مدارك در
این سامانه مراحل بعدي ارزیابی ها انجام می شود. در حال حاضر نیز فراخوان جذب مدرس صادر شده و متقاضیان می توانند با

 
مراجعه به سامانه در این ارزیابی ثبت نام کنند. 

دکتر محمدحسین امید نقش دانشگاه جامع علمی کاربردي را در آموزش مهارت و تخصص براي کاهش بیکاري و اشتغالزایی کم نظیر
دانست و افزود: دانشگاه جامع علمی کاربردي بهترین انتخابی است که جوانان با آموزش هاي مهارتی براي آماده شدن و ورود به بازار

 
کار دارند و می توانند خودشان نیز با مهارت هایی که آموخته اند، خوداشتغالی کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي وجود محیط کاري در مراکز آموزشی این دانشگاه را از مزیت هاي مهم دانشگاه برشمرد و گفت:
ایجاد مرکز جدید با توجه به فرآیند کیفی مراکز آموزشی مشکل است و در چند سال اخیر با توجه به کاهش 500 مرکز از تعداد

 
مراکز، تنها 30 مرکز جدید ایجاد شده است. 

وي به وجود 614 مرکز آموزشی این دانشگاه در سراسر کشور اشاره کرد و افزود: بیشتر دانشجویان این مراکز یا شاغل هستند و یا

 
بلافاصله بعد از داشن آموختگی جذب بازار کار می شوند. 

دکتر محمدحسین امید تنوع رشته اي در این دانشگاه را یادآور شد و گفت: در حال حاضر 800 رشته در مقطع کاردانی و کارشناسی
در این دانشگاه تدریس می شود . در حال حاضر اختیار برگزاري دوره هاي کوتاه مدت به استان ها نیز تفویض شده و در این خصوص
در گام اول زمینه آموزش مهارتی سربازان وظیفه در اوقات فراغت آنان فراهم شده است و سربازان با دریافت آموزش هاي مهارتی بعد

 
از پایان دوران خدمت می توانند وارد بازار کار شوند. 

همرسانی : لینکدین تلگرام واتس اپ توییتر




